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Powiat łowicki�|�radni�otrzymali�złe�wiadomości

Olbrzymie zadłużenie szpitala. I co teraz?
Ubiegłotygodniową sesję 
Rady Powiatu Łowickiego, 
27 marca, zdominowały 
tematy związane ze 
szpitalem, a przede 
wszystkim jego olbrzymim, 
bo sięgającym 8,3 mln zł 
długiem.

Co do jednego nie ma wąt-
pliwości – powiat musi go po-
kryć albo reorganizując placów-
kę, albo po prostu ją likwidując. 
Na razie do czarnych scenariuszy 
daleko, jest natomiast czarny bi-
lans przedstawiony przez Marcina 
Plutę, obecnie pełniącego funkcję 
szefa Zespołu Opieki Zdrowotnej, 
czarny humor starosty Marcina 

Kosiorka, do których niestety nie-
bawem może również dołączyć 
również czarna rozpacz załogi 
szpitala. 

Jak podkreślił Marcin Pluta, 
szpital w Łowiczu funkcjonuje 
normalnie i na dziś nic nie wska-
zuje na to, aby były z tym kłopo-
ty. Zanim w swym sprawozdaniu 
dyrektor przeszedł do sedna spra-
wy, przypomniał, że konsorcjum, 
które zostało zawiązane na po-
czet wygrania konkursu w zakre-
sie ratownictwa medycznego (pi-
saliśmy o tym przed tygodniem 
– przyp. red.), zyskało akceptację 
i będzie samodzielnie wykonywa-
ło te zadania, co – zdaniem Pluty 
– jest bardzo dobrą wiadomością. 
Powiat i konsorcjum odpowiada-

ją za karetkę typu „S”, czyli spe-
cjalną, w związku z czym muszą 
zapewnić gotowość ambulansu 
z lekarzem i co najmniej dwoma 
ratownikami. 

Co do samego zadłużenia szpi-
tala, Marcin Pluta poinformował, 
iż obecne władze powiatu miały 
świadomość jeszcze przed czaso-
wym powierzeniem mu obowiąz-
ków szefa tej placówki, że wartość 
wszystkich zobowiązań to ok. 3,5 
mln. W wyniku rozmów z głów-
ną księgową ustalono, że jest to 
kwota ok. 5 mln zł, a już przed 
samą komisją zdrowia Rady Po-
wiatu, która obradowała ostatnio 
w szpitalu, zestawienie na kon-
tach syntetycznych wykazało, 
że kwota długu to w istocie 8,3 

mln zł. Dodatkowo, jak poinfor-
mował Pluta, strata szpitala za 
dwa pierwsze miesiące tego roku 
wyniosła już 850 tys. zł i – jeśli nic 
się nie zmieni w zakresie fi nanso-
wania sieciowego ze strony NFZ 
– może się okazać, że na koniec 
tego roku wyniesie 4,8 mln zł. Dla 
porównania strata za 2018 rok to 
blisko 3,3 mln zł.

Scenariusz działań 
na najbliższy miesiąc
Tymczasowy szef szpitala co 

prawda nie chciał roztaczać ne-
gatywnych scenariuszy, ale z całą 
powagą zaznaczył, że to ostat-
ni moment, w którym należy się 
zastanowić, w którym kierunku 
działać.  str. 8

Konrad Karwat
wrócił od Schwarzeneggera
z bardzo dobrym wynikiem. str. 16

ogromne opóźnienia
na dworcu Głównym w Łowiczu
– przeczytaj i zobacz nasz raport. str. 20-21

Szachy�|�kolejny�wielki�sukces�

Kacper Piorun 
brązowym medalistą 
Mistrzostw Europy 
„Mamy to!” napisał 
29 marca przed północą na 
swoim profi lu na Facebooku 
Kacper Piorun, pochodzący 
z Łowicza arcymistrz 
szachowy – niedługo po 
tym, jak został brązowym 
medalistą Indywidualnych 
Mistrzostw Europy 
w szachach, które odbyły 
się w dniach 17-30 marca 
w Skopje w Macedonii 
Północnej. 

– To mój największy sukces 
w dotychczasowej karierze. Tur-
niej był bardzo ciężki, startowało 
ok. 400 zawodników z 42 krajów, 
z czego ok. 140 arcymistrzów. 
Przypuszczam, że ok. 100 osób 
miało szansę walczyć o medale – 
powiedział Kacper w rozmowie 
z nami po odebraniu brązowego 
medalu. Podczas turnieju Piorun 
nie przegrał żadnej partii: 5 wygrał 
i 6 zremisował. W ostatniej run-
dzie zremisował czarnymi z repre-
zentantem Niemiec Liviu-Diete-
rem Nisipeanu, mistrzem Europy 
z 2005 roku. Ostatecznie przed 
nim znaleźli się tylko Rosjanin 
Władysław Artemjew oraz Szwed 
Nils Grandelius. 

Polskę reprezentowało w Sko-
pje 10 zawodników, w tym inni 
członkowie kadry narodowej. Pio-
run po doskonałym starcie – zdo-
bywając 5,5 z 6 punktów – oraz 
serii remisów z czołowymi za-
wodnikami w drugiej części tur-

nieju podzielił ostatecznie 3-11 
miejsce z dorobkiem 8 punk-
tów, ale dzięki najlepszej punk-
tacji pomocniczej (np. brana jest 
pod uwagę liczba ruchów) medal 
przypadł właśnie jemu. 

Turniej trwał dwa tygodnie, 
Piorun grał codziennie po kilka 
godzin jedną partię. Co ciekawe 
przygotowywał się do niego rów-
nież kondycyjnie. – Było to głów-
nie bieganie, chociaż ostatnio też 
gram w piłkę nożną. Nie ukry-
wam, że byłoby ciężko odnieść 
sukces bez przygotowania fi zycz-
nego – opowiadał. Jest to trudne 
między innymi ze względu na dłu-
gość poszczególnych partii. Mi-
strzostwa Europy to bowiem cięż-
ki turniej, gdzie trzeba rozegrać 11 
partii, z których każda może trwać 
3-6 godzin. Kacper więc im więcej 
gra w szachy – tym więcej biega. 

Pula nagród w Skopje wynosiła 
100 tys. euro, zwycięzca otrzymał 
20 tys., trzecią lokatę premiowano 
kwotą 10 tys.  mak 

edukacja�|�Szkoły�i�przedszkola�w�dniach�nauczycielskiego�protestu�

Nerwy na pięć minut 
przed strajkiem
Gdy zamykaliśmy ten numer NŁ, trwały 
wciąż rozmowy między rządem a związkami 
zawodowymi w sprawie ich żądań podwyżek 
dla nauczycieli. W naszych szkołach 
sytuacja była napięta. 

Jak wyglądają przygotowania 
do ewentualnego strajku nauczy-
cieli? Jak w czasie strajku zor-
ganizowana zostanie opieka nad 
dziećmi? Jak będzie potraktowa-
na nieobecność uczniów, których 
rodzice nie poślą wtedy do szko-
ły? Co z zaległościami w nauce? 
W końcu najważniejsze – czy i w 
jaki sposób odbędą się egzaminy 
gimnazjalne oraz ósmoklasistów? 

O to wszystko na kilka dni roz-
poczęciem bezterminowego straj-
ku nauczycieli, pytaliśmy dyrek-
torów szkół i przedstawicieli ich 
organów prowadzących. 

Z uwagi na toczące się roz-
mowy o konkret na temat tego, 
jak będą funkcjonować szkoły 
i przedszkola w naszym regio-
nie, było trudno. W wielu placów-
kach, z których dyrektorami udało 
nam się porozmawiać, ostatecz-
ne decyzje o wysłaniu takich in-
formacji do rodziców odkładano 
o ile nawet nie do jutra, 5 kwiet-
nia, to przynajmniej do dziś, czyli 
czwartku, 4 kwietnia.

Miasto Łowicz – szkoły 
podstawowe:
Dyrektor Szkoły Podstawo-

wej nr 1 Teresa Sokalska-Lebio-
da bierze pod uwagę, że w strajku 
weźmie udział nawet 100% na-
uczycieli. Liczy się więc z duży-
mi komplikacjami. Jeżeli 8 kwiet-
nia rozpocznie się strajk, dzieci 
trafi ą na zajęcia opiekuńcze, któ-
re dyrektorka poprowadzi wspól-
nie z wicedyrektorem placów-
ki oraz trzema katechetami, pod 
uwagę bierze ona też możliwość 
wykorzystania trzech pracujących 
w szkole praktykantów. Teore-
tycznie więc szkoła może zapew-
nić opiekę dla 200 dzieci (1 na-
uczyciel – 25 dzieci), na około 
600, które się w niej uczą.

Trudniej będzie skompleto-
wać obsadę komisji na egzaminy. 
W środę i czwartek w szkole po-
winny być powołane dwie komi-
sje – 6 osób, w piątek, 3 komisje 
– 8 osób. W tym przypadku naj-
większy problem rysuje się z ob-
sadą komisji w trzecim dniu.

Dyrektor Szkoły Podstawo-
wej nr 2 Ewa Chudzyńska we 
wtorek była zmartwiona. Szkoła 
przygotowywała się oczywiście 
do stworzenia komisji na spraw-
dzian ósmoklasisty, ale – przy-
najmniej na 2 kwietnia – ich skład 
miała zabezpieczony jedynie czę-
ściowo. Dyrektor obawiała się, 
czy uda się jej zabezpieczyć komi-
sję w 100 % , jeśliby do strajku do-
szło i jeśli potrwałby aż do spraw-
dzianów. 

Jeśli zaś chodzi o zapewnie-
nie w szkole podczas trwające-
go strajku opieki uczniom, to dy-
rektor mogła być pewna jedynie 

własnej dyspozycyjności, bo to 
ilu nauczycieli nie przystąpiłoby 
do pracy, miało okazać się dopie-
ro w poniedziałek 8 kwietnia rano. 
Gdyby do strajku miało dojść, dy-
rektor SP2 prosiłaby rodziców 
uczniów, aby dzieci pozostały 
w domach. 

W Szkole Podstawowej Nr 3 
wicedyrektor Agnieszka Rutkow-
ska zapewniła nas, że jeśli doj-
dzie do strajku, szkoła sobie po-
radzi zarówno z zorganizowaniem 
egzaminów jak i zapewnieniem 
opieki dzieciom, Do dyspozycji 
będzie dyrektorka i wicedyrektor-
ka. – Będą do dyspozycji też ka-
techeci oraz w gotowości jest co 
najmniej jeden emeryt – dowie-
dzieliśmy się w szkole. 

Dyrektor Szkoły Podstawo-
wej nr 4 w Łowiczu Artur Ba-
lik powiedział nam, że czeka na 
otrzymanie listy osób strajkują-
cych, z której dowie się, ilu na-
uczycieli będzie miał do dyspo-
zycji w dniu strajku.– Jeśli będę 
miał jakichś nauczycieli do dys-
pozycji, to będę się starał tą opiekę 
zapewnić – mówił. Rodzice będą 
informowani o sytuacji za pośred-
nictwem dziennika elektroniczne-
go, kartek, które dzieci zaniosą ze 
szkoły do domu i na zebraniach, 
i sami będą mogli zdecydować, 
czy posłać dzieci do szkoły. 

 str. 2

w�wielu�placówkach�
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dokończenie ze str. 1
Przyznaje, że jego szkoła jest 

w o tyle lepszej sytuacji, że nie 
odbywają się w niej egzaminy 
gimnazjalne, zaś ma nadzieję, że 
zaplanowany na 15 kwietnia eg-
zamin ósmoklasisty odbędzie się 
bez zakłóceń. 

Dyrektor Szkoły Podstawo-
wej nr 7 Maria Wojtylak zapew-
nia, że egzaminy w jej szkole się 
odbędą, choć ich zorganizowanie 
to bardzo duże wyzwanie organi-
zacyjnie, gdyż jest to szkoła z od-
działami integracyjnymi, do eg-
zaminów przystępuje więc wiele 
dzieci, wymagających dostosowa-
nia przebiegu egzaminu do ich in-
dywidualnych potrzeb. 

– Nie mogę się wypowiadać za 
nauczycieli i ich decyzje, ale trud-
no mi sobie wyobrazić, żeby przy 
takich przygotowaniach i stara-
niach egzaminy miałyby się nie 
odbyć – mówi.

W szkole tej nie ma natomiast 
problemów z organizacją opieki 
na pierwsze dni następnego tygo-
dnia – na poniedziałek i wtorek 
już dużo wcześniej zaplanowa-
ne były rekolekcje, natomiast dni 
egzaminów gimnazjalnych mia-
ły być wolne od zajęć dydaktycz-
nych. 

Łowicz – szkoły 
ponadgimnazjalne:
Dorota Dziekanowska, dy-

rektor I LO w Łowiczu we wto-
rek, 2 kwietnia, mówiła nam, że 
pod uwagę bierze dwa rozwiąza-
nia, zaś na wybór jednego z nich 
wpływ będzie miała lista strajko-
wa z nauczycielami przystępują-
cymi do strajku, którą dyrektor ma 
otrzymać w piątek (!) – i to naj-
wcześniej. Jeżeli okaże się, że co 
najmniej 50% kadry nauczyciel-
skiej podejmie pracę, to mają się 
odbyć zajęcia dydaktyczne. – Ja 
bym chciała normalnie poprowa-
dzić zajęcia – przyznaje. 

Jeśli zaś zdecydowana więk-
szość nauczycieli podejmie strajk, 
to dyrektor wystosuje do rodziców 
apel o nie posyłanie młodzieży do 
szkoły. Dla tych uczniów, którzy 
jednak przyjdą do szkoły, opieka 
będzie organizowana na bieżąco.

Od poniedziałku do środy 
w II LO zaplanowane są rekolek-
cje. Dyrektorka Agnieszka Ruta-
-Kucińska zachęca młodzież do 
uczestnictwa. 

Dyrektor ZSP 1 Dariusz Ży-
wicki uważa, że jeśli do strajku 
dojdzie, wielu uczniów po pro-
stu nie przyjdzie do szkoły. – To 
są prawie dorośli ludzie – mówi. 
Tym, którzy jednak przyjdą, szko-
ła zapewni opiekę. 

W ZSP nr 2 na Blichu dyrek-
tor Jerzy Zabost zachowywał spo-
kój, bo uczniowie to samodzielna 
młodzież, jeśli będzie trzeba zor-
ganizować zajęcia opiekuńcze, to 
ewentualnie dla garstki z nich. Eg-

zaminy maturalne mają się odbyć 
natomiast dopiero za miesiąc.

W ZSP nr 3 dyrektor Renata 
Pawlikowska zapewnia: – Jeże-
li do strajku dojdzie, a młodzież 
w poniedziałek przyjdzie do szko-
ły, to nie będzie zajęć dydaktycz-
nych, ale zapewnimy opiekę. 
W szkole są pojedynczy nauczy-
ciele, którzy nie poparli strajku. 
Dyrektor nie wyklucza też, że 
również popierający strajk mogą 
chcieć w jakimś zakresie (na przy-
kład kilka godzin) pracować. 

Dyrektor ZSP nr 4 Ewa Bury 
spodziewa się, że jeśli dojdzie do 
strajku, to wielu uczniów do szko-
ły nie przyjdzie. Ponadto, skoro 
w referendum za przystąpieniem 
do akcji strajkowej opowiedziało 
się 78% osób, to ma nadzieję, że 
będzie odsetek nauczycieli, którzy 
razem z dyrektorem będą mogli 
zapewnić opiekę uczniom. 

Przedszkola w Łowiczu:
Dyrektor P1 Agnieszka Wal-

czak jeszcze we wtorek, 2 kwiet-
nia, po południu uzależniała swo-
je działania od przebiegu rozmów 
„na górze” oraz listy strajkowej 
z nazwiskami osób przystępują-
cych do strajku. – Ja na tę chwilę 
nic nie wiem – powiedziała w roz-
mowie z nami. 

W P2 za strajkiem opowie-
dzieli się wszyscy nauczyciele 
(choć nie wszyscy niedydaktycz-
ni pracownicy obsługi). Dyrektor 
Mariola Mońko mówiła nam, że 
trudno byłoby jej cokolwiek zro-
bić, gdyby strajk rzeczywiście się 
odbył, a rodzice przyprowadziliby 
w poniedziałek dzieci. – Z tego co 
wiem, emerytowani nauczyciele 
nie są zainteresowani, a przecież 
nie weźmiemy wolontariuszy bez 
uprawnień – mówi. – Nie przyję-
łabym większej liczby dzieci niż 
ta, jakiej jestem w stanie zapew-
nić opiekę. 

Dyrektor P3 Iwona Kosio-
rek chciałaby móc spotkać się 
z rodzicami i powiedzieć im czy 
powinni przyprowadzić dzieci 
w poniedziałek, ale musi się 
z tym wstrzymać. – Jest chaos, 
którego nie chciałabym pogłębiać 
przez podawanie informacji, które 
w każdej chwili mogłyby się oka-
zać nieaktualne – mówi.

Dyrektor P4 „Słoneczko”, 
którego kadra zadecydowała 
o przystąpieniu do sporu zbioro-
wego, w środę 3 kwietnia również 
nie wiedziała,o może wydarzyć 
się w związku ze strajkiem zapo-
wiadanym od 8 kwietnia. – Cze-
kamy – powiedziała nam krótko. 

Przedszkole Nr 5 przygoto-
wuje się do strajku, rodzice zosta-
li o tym poinformowani. Jeśli do 
strajku dojdzie, a dzieci przyjdą 
do przedszkola, będą miały jed-
nak zapewnioną opiekę. 

W P7 „Wiosenka” na Gór-
kach sytuacja też jest klarowna: 

przedszkole nie strajkuje. – Pra-
cujemy normalnie, nie jesteśmy 
w sporze zbiorowym – powiedzia-
ła nam dyrektor Jolanta Kępka. 
Strajku nie będzie też w Żłobku 
Miejskim przy ul. Sikorskiego. 

Przedszkole Nr 10 – z dyrek-
cją nie udało nam się skontakto-
wać. 

Szkoły w gminach 
powiatu łowickiego, 
Bolimowie i Sannikach

Gmina Bielawy 
Strajk nie był planowany się 

w stowarzyszeniowym Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym w Sta-
rym Waliszewie.  

W Szkole Podstawowej w 
Bielawach od dyrektor Wiesła-
wy Koteckiej dowiedzieliśmy się 
we wtorek, że sprawdzian ósmo-
klasistów na pewno odbędzie się, 
placówka ma już powołaną komi-
sję. Dyrektor chciała poprosić ro-
dziców uczniów, by w miarę moż-
liwości w dniach zapowiadanego 
strajku dzieci pozostały w domu. 
Jeśli przyszłyby do szkoły, opie-
kę zapewni im sama dyrektor plus 
dwie osoby z grona pedagogicz-
nego, które najprawdopodobniej 
w strajku nie wezmą udziału. 

Dyrektor Gimnazjum w Bie-
lawach Wojciech Baleja we wtor-
kowej rozmowie z nami przyznał, 
że ma problem ze skompletowa-
niem zespołów nadzorujących na 
egzaminy i czeka na wytyczne 
z MEN dotyczące tego, kogo osta-
tecznie można powołać. Na pew-
no przygotowywał „rozwiązanie 
alternatywne” na wypadek straj-
ku, prowadząc wstępne ustalenia 
z osobami, które ewentualnie 
mógłby powołać do zespołów. 

W Zespole Szkolno-Przed-
szkolnym w Sobocie za straj-
kiem opowiedzieli się wszyscy 
uczestnicy referendum, w którym 
wzięło udział 89% pracowników 
placówki. Dyrektor Zespołu Bar-
bara Pawlaczyk we wtorek po-
wiedziała nam, że jeśliby do straj-
ku miało dojść od poniedziałku, 
to poprosi rodziców, by w mia-
rę możliwości nie przyprowadza-

li dzieci do szkoły i przedszkola. 
Oczywiście te dzieci, którym ro-
dzice nie będą w stanie zapewnić 
opieki, mogą na nią liczyć w szko-
le, bo w razie potrzeby uczniami 
zaopiekuje się sama dyrektor oraz 
dwie katechetki, które nie będą 
strajkowały. Szkoła ma zabez-
pieczone komisje na sprawdzian 
ósmoklasistów. 

Wspólną siedzibę ze Szkołą 
Podstawową w Sobocie dzieli Pu-
bliczne Gimnazjum Stowarzy-
szenia Rozwoju Wsi Bocheń 
i Okolic. Jego dyrektor, Wojciech 
Szcześniak w poniedziałek po-
wiedział nam, iż jest pewien, że 
egzamin gimnazjalny odbędzie 
się bez względu na wynik ne-
gocjacji związków zawodowych 
z rządem. Dyrektor ma zapew-
nione, powołane i przygotowane 
do tego komisje.

Szkoła Podstawowa 
w Oszkowicach, według sta-
nu na 2 kwietnia, miała zabez-
pieczona komisję na sprawdzian 
ósmoklasistów, natomiast dyrek-
tor Anna Krysicka przyznała, że 
czas jest bardzo napięty, ze czeka 
na najświeższe informacje, by w 
razie strajku – osobiście zapewnić 
opiekę tym uczniom, którzy przy-
szliby do szkoły. 

Gmina Bolimów
Aneta Jagura, wicedyrektor 

w Zespole Szkolno-Przedszkol-
nym w Bolimowie powiedzia-
ła nam, że dzieci, które przyjdą 
8 kwietnia do szkoły jak i przed-
szkola będą miały zapewnioną 
opiekę. Przeprowadzenie egzami-
nów w środę, czwartek i piątek 
także nie jest zagrożone, komisje 
będą pracować. O szczegółach, 
np. czy pracę podejmą nauczy-
ciele ze szkoły, którzy deklarowali 
strajk, nie chciała mówić.

Gmina chąśno
Niepewność – tak można jed-

nym słowem określić nastroje 
w Szkole Podstawowej w Błę-
dowie na tydzień przed planowa-
nym strajkiem, chociaż nie ma tu 
raczej obawy o przeprowadzenie 
egzaminów gimnazjalnych. Za-
pewnienie opieki dla tych, którzy 
w poniedziałek do szkoły przyjdą 
jest obowiązkiem dyrektor szko-
ły. Jeżeli będzie to do 25 uczniów, 
to nie ma problemu. – Mogłabym 
sama zorganizować dla nich zaję-
cia – zapewnia dyrektor Osowska. 
Gorzej, gdyby było ich więcej, bo 
w szkole tej wszyscy nauczyciele 
zamierzają strajkować. – Z prze-
szłości pamiętam takie sytuacje, 
że zajęć nie było, wtedy po prostu 
wszyscy rodzice nie przysłali dzie-
ci, być może teraz byłoby podob-
nie – mówi.

Dyrektor jest natomiast spokoj-
na o egzaminy gimnazjalne. Na-
wet gdyby nikt z jej pracowników 
do pracy nie przyszedł, mogłaby 

liczyć na wsparcie nauczycieli ze 
Szkoły Podstawowej w Mastkach, 
która do strajku nie przystąpiła. 

Gmina domaniewice
– Dołożę wszelkich starań, by 

egzaminy mogły się odbyć, ale 
nie ukrywam, że są one poważnie 
zagrożone. W sytuacji, w której 
większość szkół przystąpi do straj-
ku, niewiele osób będzie mogło 
pracować w komisjach, a pozy-
skanie nauczycieli zewnętrznych 
będzie graniczyło z cudem – po-
wiedziała nam dyrektor Szkoły 
Podstawowej oraz Gimnazjum 
w Domaniewicach Marzena Sa-
dowska. 

W wyniku planowanego straj-
ku kłopotliwą kwestią stało się 
również ewentualne zapewnienie 
opieki uczniom, bowiem z rela-
cji dyrektor wynika, że w szkole 
prawdopodobnie nie będzie odpo-
wiedniej liczby opiekunów. Wie-
rzę, że tam, gdzie będzie to możli-
we, rodzic zdecyduje o pozostaniu 
dziecka w domu – zauważa Ma-
rzena Sadowska. 

W Szkole Podstawowej 
w Skaratkach, z informacji prze-
kazanych nam przez dyrektora 
Ryszarda Ogonowskiego wyni-
ka, że przeprowadzenie egzami-
nów nie jest zagrożone. Potrzeba 
w placówce trzech komisji, a ich 
członkowie zostali już powoła-
ni oraz przeszkoleni. Dodatkowo, 
wiele wskazuje na to, że swoimi 
siłami na czas egzaminów szko-
ła zasili również domaniewickie 
gimnazjum.

Zarówno ze strony szkoły, jak 
i samorządu płyną również za-
pewnienia, o tym, że w razie wy-
buchu strajku zapewniona zosta-
nie opieka dla uczniów. Podczas 
spotkania dyrektorów szkół z wój-
tem Pawłem Kwiatkowskim, do 
jakiego doszło we wtorkowe po-
południe (2 kwietnia) udało się 
ustalić, że w miarę możliwości or-
ganizowane będą wówczas zajęcia 
opiekuńcze zarówno w szkołach, 
jak i w domaniewickim GOK-u. 

Gmina Kiernozia
W Przedszkolu w kierno-

zi sytuacja jest jasna: – My nie 
strajkujemy, w referendum przed-
strajkowym za przystąpieniem do 
strajku głosowała mniej niż poło-
wa naszych pracowników – po-
wiedziała nam dyrektor Marzena 
Bogucka. 

Dyrektor Szkoły Podstawo-
wej w kiernozi Marek Radasz-
kiewicz we wtorkowe popołudnie, 
2 kwietnia zapewnił, że egzami-
ny odbędą się bez przeszkód. – 
Pierwszy dzień egzaminów udało-
by się nam obsadzić naszą szkolną 
kadrą. Ja jestem do dyspozycji 
oraz wicedyrektor, który mógłby 
strajkować wyłącznie w ramach 
godzin dydaktycznych, a innych 
już nie – powiedział w rozmowie 

z nami. Dyrektor zapewnił też, że 
bez większych problemów uda-
łoby się zapewnić obsadę komisji 
w pozostałych dniach egzaminu. 
W razie potrzeby szkoła ta mo-
głaby liczyć na pomoc nauczycieli 
z Młodzieżowego Ośrodka Socjo-
terapii, w którym nie będzie straj-
ku. Jeśli zaś chodzi o uczniów nie 
przystępujących w najbliższych 
dniach do egzaminów, to szkoła 
zapewni opiekę świetlicową. 

Gmina Kocierzew Płd. 
Szkoła Podstawowa w ko-

cierzewie Płd. jest jedyną w swo-
jej gminie, w której nauczyciele 
opowiedzieli się za przyłączeniem 
do strajku. Nie będą strajkować 
szkoły stowarzyszeniowe w Łagu-
szewie i Gągolinie Płd. 

Dyrektor SP Kocierzew Płd. 
Agnieszka Maliszewska w najbliż-
szym dniach zamierza o strajku po-
informować rodziców, którzy sami 
zdecydują czy posłać dziecko do 
szkoły. Dyrektor ma jednak nadzie-
ję, że wśród tych niespełna 40% 
pracowników szkoły, którzy nie 
poparli strajku, są też nauczyciele, 
których będzie miała do dyspozycji 
i będą oni mogli sprawować opiekę 
nad uczniami. 

Co do egzaminu gimnazjalne-
go, dyrektorka powiedziała nam, 
że komisje egzaminacyjne są ob-
sadzone, a nauczyciele przeszko-
leni. 

Gmina Łowicz
Na terenie gminy Łowicz, 

Szkoła Podstawowa w Popo-
wie jest jedyną, w której nauczy-
ciele opowiedzieli się za przy-
stąpieniem do akcji strajkowej 
– o czym w NŁ już pisaliśmy. 
W szkole w Dąbkowicach Dol-
nych referendum nie zostało prze-
prowadzone, gdyż nauczyciele są 
przeciwni strajkowi, zaś w szkole 
w Zielkowicach wynik referen-
dum zdecydował, że w tej szkole 
strajk się nie odbędzie. Nie straj-
kują też nauczyciele szkół stowa-
rzyszeniowych w Jamnie, Wy-
godzie i Niedźwiadzie. 

– Jestem przekonana, że uda 
mi się zapewnić opiekę – mówi 
dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Popowie Grażyna Sobieszek. 
Pod uwagę bierze kilka scenariu-
szy, których na tę chwilę nie chce 
zdradzać, bo wybór ostatecznego 
będzie zależał od listy strajkowej, 
z której dowie się, ilu nauczycieli 
przystępuje do strajku. 

Jeśli rodzice nie będą w sta-
nie zapewnić dzieciom opieki, to 
mogą być spokojni, że mogą je 
posłać do szkoły. 

Dyrektor spokojna jest też 
o przebieg egzaminu gimnazjal-
nego, gdyż jak mówi jest w tym 
zakresie w kontakcie z dyrektora-
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mi innych szkół, którzy mają pod-
jąć współpracę w celu obsadzenia 
komisji egzaminacyjnych. 

Gmina Łyszkowice
– Na wypadek strajku mamy 

plan A, B i C, uczniowie i rodzi-
ce mogą spać spokojnie – mówi 
dyrektor Szkoły Podstawowej  
w Łyszkowicach Małgorzata Zie-
lińska. Kwestię najbliższego po-
niedziałku szkoła rozwiązała już 
we wtorek 2 kwietnia. Wspólnie 
z radą pedagogiczną i rodzicami 
dyrektor postanowiła, że 8 kwiet-
nia będzie dniem wolnym od za-
jęć. Szkoła ma prawo do kilku ta-
kich dni w roku szkolnym, a jeden 
z dopuszczalnego limitu nie był 
wcześniej planowany – przywi-
lej ten zostanie więc wykorzysta-
ny teraz. Podczas kolejnych dni 
związkowcy, jeśli strajk będzie 
trwał, będą każdego dnia rano 
przekazywali dyrekcji listę osób 
strajkujących i chcących praco-
wać w danym dniu i na tej pod-
stawie będzie planowane opieka 
nad uczniami, którzy przyjdą do 
szkoły. Gdyby liczba osób goto-
wych zaopiekować się uczniami 
była niewystarczająca, szkoła ma 
jeszcze porozumienie z dwoma 
innymi szkołami, które nie przy-
stąpiły do strajku – to placówki  
w Stachlewie i w Seligowie. W ra-
zie potrzeby byłyby one skłonne 
wysłać do Łyszkowic część swo-
ich nauczycieli.

W szkole w Kalenicach zapew-
niała nas, że nawet w razie straj-
ku szkoła jest w stanie zapewnić 
opiekę nad dziećmi. 

Do strajku nie przyłączyło się 
Przedszkole w Łyszkowicach.

Gmina Nieborów
Kierownik Gminnego Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego 
w Urzędzie Gminy w Nieborowie 
Renata Florczak po rozmowach  
z dyrektorami jest przekonana, że 
uda się zapewnić obsadę komi-
sji na egzaminy w przyszłym ty-
godniu. – Na ostatnim spotkaniu 
w Urzędzie Wojewódzkim pod-
suwano nam różne rozwiązania, 
np. takie, że rozwiązujący ten sam 
arkusz uczniowie nie muszą tego 
robić w swojej szkole – mówi. 
Uczniów tych można przewieźć 
do szkoły, gdzie jest sala gimna-
styczna i tam przeprowadzić eg-
zamin np. dla uczniów 2 szkół. 
Jest to tym bardziej możliwe, że li-
czebność w klasach to maksymal-
nie 20 osób, a często poniżej 10. 

– Pomysł z zatrudnieniem eme-
rytowanych nauczycieli nie wy-
pali – ocenia z kolei – grono to 
solidaryzuje się z młodszymi ko-
legami i nie przyjdzie na zastęp-
stwo, oprócz tego pojawia się pro-
blem formy ich zatrudnienia. 

Co do prowadzenia zajęć opie-
kuńczych to nie wydaje się to 
problemem, będą mogli to robić 
dyrektorzy z katechetami i na-
uczyciele, którzy nie podejmą 
strajku. Jedynie problem może 
wystąpić w zabezpieczeniu za-
jęć opiekuńczych w Przedszkolu  
w Bełchowie, gdzie uczęszcza bli-
sko 100 dzieci.

Dyrektor podstawówki  
w Dzierzgówku Bolesław Ko-
walski powiedział nam, że o sytu-
acji w szkole i strajku poinformo-
wani zostaną rodzice, aby mogli 
sami ocenić, czy posyłać dziecko 
do szkoły. Dyrektor SP w Bed-
narach Teresa Multan zaś mówi, 
że nie wie zbyt wiele o tym, jaką 
formę przybierz strajk, aby podej-
mować wiążącą decyzje. Wie, że 
będzie problem z zapewnieniem 
obsady komisji egzaminacyjnych, 
ale problem ten stara się rozwią-
zać z innymi dyrektorami.

– Stoimy przed niewiadomą, 
ale pocieszające dla nas jest za-

pewnienie ze strony Komite-
tu Strajkowego, że w przypadku, 
gdyby wystąpił problem z zapew-
nieniem obsady na zajęciach opie-
kuńczych to możemy liczyć na 
pomoc strajkujących nauczycieli 
– powiedziała nam wicedyrektor 
w Zespole Placówek Oświa-
towych w Nieborowie Marty-
na Kosiorek. W szkole uczy się 
139 dzieci, a w oddziałach przed-
szkolnych 75. W pierwszym rzu-
cie opiekę zapewni im dyrektor 
Marzena Malangiewicz i wice-
dyrektor, ewentualnie katecheta. 
Przy dużej liczbie dzieci w ponie-
działek pod uwagę brane jest zgro-
madzenie ich wszystkich na sali 
gimnastycznej. W przypadku eg-
zaminów – wicedyrektor – sądzi, 
że uda się skompletować obsadę. 

Dyrektorka SP w Bobrowni-
kach Ewa Zabrzeska gotowa jest, 
przy 100% udziale nauczycieli w 
strajku osobiście zabezpieczyć za-
jęcia opiekuńcze dla tych uczniów, 
którzy w poniedziałek przyjdą do 
szkoły. W kryzysowej sytuacji do 
opieki może skierować też sekre-
tarkę, która ma wykształcenie pe-
dagogiczne i katechetę. Otrzymała 
wstępną deklarację od nauczycieli, 
którzy znaleźli się w komisjach, że 
podejmą w nich pracę.

Dyrektor SP w Mysłako-
wie Urszula Jurkiewicz, uważała  
w środę 3 kwietnia, że najpilniej-
sze jest zorganizowanie opieki dla 
dzieci, które pojawią się w szkole 
8 kwietnia. Pewnym ułatwieniem 
mogą być rozpoczynające się tego 
dnia rekolekcje. 

Miasto i Gmina Sanniki 
– Jesteśmy przygotowani do 

tego, żeby przeprowadzić egza-
miny oraz do tego, żeby zapew-
nić uczniom opiekę – powiedział 
nam dyrektor gimnazjum w San-
nikach Dariusz Wachowicz. Tak 
samo rzecz się miała w szkole 
podstawowej. Przedszkole San-
niki. Dyrektor Iwona Adamczyk 
narzeka, że wiele spraw związa-
nych ze strajkiem jest na tę chwi-
lę niejasnych. – Przecież lista osób 
strajkujących może być inna każ-
dego dnia. I co wtedy? Nie wiem 
też na przykład jak będzie praco-
wać kuchnia. Liczę, że będę mo-
gła jutro powiadamiać rodziców 
co dalej – mówiła we wtorek. 

Gmina Zduny 
W gminie Zduny referenda 

strajkowe przeprowadzono w pla-
cówkach prowadzonych przez sa-
morząd, nie odbyło się ono w ZS 
Centrum Kształcenia Rolnicze-
go w Zduńskiej Dąbrowie. Tam, 
gdzie referenda przeprowadzono, 
uzyskano poparcie dla organizacji 
strajku. 

W Szkole Podstawowej  
w Nowych Zdunach, do struktur 
której włączono placówkę gimna-
zjalną, dyrektor Małgorzata Ku-
biak, z którą rozmawialiśmy we 
wtorek powiedziała nam: – Nie 
jest łatwo, ale damy radę.

Dyrektor liczyła, że stronom 
sporu uda się osiągnąć porozu-
mienie. Gdyby tak się nie stało, to 
ona wraz z kilkoma osobami nie 
uczestniczącymi w strajku mogła-
by sprawować opiekę nad dzieć-
mi. Najpewniej zorganizowano by 
dla nich zajęcia sportowe na hali. 
Placówka w Nowych Zdunach 
ma powołane zespoły nadzorujące 
na egzaminy gimnazjalne oraz na 
sprawdzian ósmoklasistów. 

Dyrektor SP w Bąkowie Gór-
nym Małgorzata Znyk-Kraszew-
ska powiedziała nam, że i ta szko-
ła ma zabezpieczoną komisję na 
sprawdzian ósmoklasistów. Dy-
rektor była też przygotowana – 
w razie czego – na zapewnienie 
opieki uczniom. 

 aa, aw, tb, tm, mak, ewr

Gmina Zduny |�Nieoczekiwana�nowość�w�urzędzie

Wójt powołał zastępczynię
Z dniem 1 kwietnia 
w Urzędzie Gminy 
Zduny rozpoczęła pracę 
powołana na zastępcę 
wójta Agata Imielińska.

Wójt Krzysztof Skowroński 
w krótkiej telefonicznej rozmo-
wie z nami we wtorek 2 kwiet-
nia potwierdził swoją decyzję  
w tej sprawie, a na większość py-
tań odpowiedział następnego dnia 
pisemnie. 

W komunikacie przesłanym 
nam w środę wczesnym popołu-
dniem czytamy m.in., że decy-
zja o powołaniu zastępcy podyk-
towana była przede wszystkim 
obowiązkiem zapewnienia cią-
głości pracy Urzędu Gminy oraz 
zabezpieczeniem organizacji pracy  
w sposób umożliwiający wójtowi 
wykonywanie kluczowych zadań 
na rzecz mieszkańców (m.in. w 
zakresie uruchamiania gminnego 
żłobka, modernizacji sieci dróg, 
termomodernizacji obiektów 
gminnych, rewitalizacji centrum 
Zdun). W związku z zamiarem 
pozyskiwania środków zewnętrz-
nych na inwestycje, wójt będzie 
zmuszony  do częstych wyjazdów 
służbowych i w tym czasie nale-
żyte funkcjonowanie jednostki 
zapewnić ma zastępca. Zastępca 
wójta ma także zapewnić sprawne 
funkcjonowanie urzędu w przy-
padku ewentualnego odejścia na 

emeryturę sekretarza gminy Marii 
Kubicy, która nabywa w tym roku 
uprawnienia emerytalne

Co do wysokości wynagrodze-
nia zastępczyni, wójt na razie go 
nam jeszcze nie podał, podkreśla, 
że jej zatrudnienie nie będzie wy-
magało zwiększenia puli środków 
przewidzianych na wynagrodze-
nia w budżecie gminy. 

Zakres obowiązków zastępcy 
wójta obejmuje w szczególności: 
nadzorowanie procesu udziela-
nia i realizacji zamówień publicz-
nych, zapewnienie ciągłości funk-
cjonowania jednostki, kontakt  
z mediami, stworzenie systemu 
informacyjnego dla mieszkańców, 
opracowanie i realizacja kalenda-
rza imprez kulturalnych, ubiega-
nie się o dofinansowanie inicjatyw 
gminnych. 

Agata Imielińska pochodzi  
z Łowicza. Ukończyła studia na 
Wydziale Prawa Uniwersytetu 
Mikołaja Kopernika w Toruniu 
oraz studia podyplomowe z zakre-
su: stosunków prawnych i gospo-
darczych w Szkole Głównej Han-
dlowej w Warszawie, prawa rynku 
kapitałowego na Uniwersytecie 
Warszawskim oraz w zakresie au-
dytu wewnętrznego na Akademii 
Leona Koźmińskiego w Warsza-
wie. Jako wykładowca akademic-
ki współpracowała ze  Społeczną 
Akademią Nauk.

Karierę zawodową zaczyna-
ła w starostwie w Łowiczu, mię-
dzy innymi współorganizując pięć 

pierwszych Biesiad Łowickich. 
Później była m.in. specjalistą ds. 
zamówień publicznych w Mini-
sterstwie Nauki i Informatyzacji, 
naczelnikiem wydziału admini-
stracyjnego w Kancelarii Prezy-
denta RP. Pracowała w Komisji 
Nadzoru Finansowego, a w okre-
sie ostatnich blisko dwóch lat była 
dyrektorem finansowym w Mini-
sterstwie Zdrowia. 

W gminie Zduny znalazła się 
z inicjatywy wójta, który popro-
sił o możliwość współpracy. Jak 
pisze wójt: zgodziła się, ponieważ 
uważa za swój obowiązek spła-
tę kredytu zaufania zaciągniętego 
na początku swojej pracy zawodo-
wej. Zaczynała pracę w Starostwie 
Powiatowym w  Łowiczu, gdzie 
umożliwiono jej rozwój zawodo-
wy, teraz chce żeby doświadcze-
nie zawodowe zaprocentowało  

w lokalnym środowisku, z które-
go się wywodzi. Agata Imielińska 
nie należy do żadnej partii poli-
tycznej.

Radni zaskoczeni
Przewodniczący Rady Gminy 

Zduny Wiesław Dałek, w samo-
rządzie od 20 lat, w środę rano po-
wiedział nam, że został przez wójta 
poinformowany o powołaniu za-
stępcy, ale osoby powołanej jeszcze 
nie poznał. Wcześniej swojego za-
miaru wójt z nim nie konsultował: 
– Przyznam szczerze, że byłem 
zaskoczony. Dotąd zastępcy wójta  
w naszej gminie nie było, ale pan 
wójt powołując zastępcę działał w 
obrębie swoich uprawnień. Zgod-
nie z ustawą o samorządzie lokal-
nym może podjąć taką decyzję. Je-
żeli stwierdził, że taka osoba jest 
potrzebna, to ją zatrudnił – usłysze-
liśmy od przewodniczącego.

Wiesław Dałek wie, że 1 
kwietnia Agata Imielińska zosta-
ła przedstawiona pracownikom 
urzędu, a radni będą mieli okazję 
poznać ją na najbliższej sesji, za-
planowanej na 9 kwietnia. 

Zaskoczony decyzją wójta jest 
m.in. radny Józef Warzywoda  
z Bogorii, który powiedział nam: 
– Myślałem, że to żart primaapri-
lisowy, ale okazuje się że nie. 25 
lat jestem radnym, były wielomi-
lionowe inwestycje realizowane  
i nie było zastępcy. Pan wójt z pa-
nią sekretarz sobie radzili – skwi-
tował.  ewr

Bełchów, Mysłaków�|�Zmian�nie�będzie

Wojenka i Jurkiewicz 
ponownie dyrektorami

Od 1 września tego roku kolej-
ne kadencje na stanowiskach dy-
rektorów rozpoczną: Teresa Wo-
jenka – w Szkole Podstawowej w 
Bełchowie oraz Urszula Jurkie-
wicz w Mysłakowie. 

Obie w konkursach zorgani-
zowanych przez gminę Niebo-
rów były jedynymi kandydatkami  
i obie 26 marca, po przejściu czę-
ści formalnej i prezentacji swoich 
zamierzeń, połączonej z odpo-
wiedzią na pytania komisji uzy-
skały w głosowaniu jednomyślne 

jej poparcie. Teresa Wojenka kie-
ruje placówką w Bełchowie nie-
przerwanie od 1 września 1992 
roku, natomiast w zawodzie pe-
dagoga pracuje od 37 lat. Obecnie  
w szkole, którą prowadzi, uczy  
się 84 uczniów i 34 przedszkola-
ków.

Urszula Jurkiewicz prowadzi 
szkołę w Mysłakowie od 1 lutego 
2002 roku, jako pedagog pracu-
je 25 lat, do kierowanej przez nią 
szkoły uczęszcza 103 uczniów i 
50 przedszkolaków.  tb

Łowicz�|�Pożar�w�centrum�miasta

To mogło być podpalenie
Policja bada sprawę pożaru, do 

jakiego doszło w centrum Łowi-
cza 2 kwietnia po południu.

Pożar wybuchł na parterze 
trzypiętrowego budynku wielo-
rodzinnego położonego między 
Nowym Rynkiem a ul. Konopac-
kiego, z bramą od strony Nowego 
Rynku. Z okien powypadały szy-
by, co sugeruje, że mogło dojść  
w środku do wybuchu (ale też 
mogły one popękać pod wpły-
wem temperatury). Na szczęście 
nikt nie ucierpiał, pożar znisz-
czył natomiast jedno pomieszcze-
nie wraz z okopconymi ścianami 
i całkowicie spalonym wyposaże-
niem, na które składały się m.in. 
łóżko, regał, dwie sofy, telewizor. 
Straty są wstępnie szacowane na 
około 15 tys. zł. Strażacy wynie-
śli też na zewnątrz butlę na pro-
pan-butan, która na szczęście nie 
wybuchła. Pożar został przez stra-
żaków ugaszony zanim zdołał wy-

dostać się na zewnątrz, nie zdążył 
więc zagrozić sąsiednim budyn-
kom, a obiekt stał w gęstej zabu-
dowie centrum miasta. Właści-
ciele lokali użytkowych od strony 
Nowego Rynku mówili, że czuć 
było jedynie zapach dymu, ale nic 
nie wiedzieli o samym pożarze. 

Jako przyczyna zdarzenia w ra-
porcie PSP zostało podane zapró-
szenie ognia przez nieznaną osobę. 
– Ale od prowadzenia dochodzenia 
jest policja – wyjaśnia komendant 
st. kpt. Arkadiusz Makowski.    tm

Łowicz�|�Parking�przy�ul.�Starorzecze

Posypały się mandaty
Pisk opon, krzyki i łomot  
z głośników – wraz z wiosną na 
parking zaplecza ratusza od ul. 
Starorzecze, ku niezadowoleniu 
okolicznych mieszkańców, 
wracają weekendowe  
spotkania młodzieży .

W nocy z piątku na sobotę, oko-
ło godz. 1.40, na parkingu interwe-
niowała policja. Funkcjonariusze 
wylegitymowali zgromadzonych 
tam młodych ludzi, poprosili ich 
o posprzątanie po sobie i opusz-
czenie tego miejsca, ponieważ 
mieszkańcy skarżyli się na hałas. 
Funkcjonariusze wypisywali też 
mandaty, głównie za spożywanie 
alkoholu w miejscu publicznym.

Wylegitymowani to w więk-
szości młode osoby, wśród nich 
kilku mieszkańców Łowicza  
i duża liczba mieszkańców gmin 

wiejskich z całego powiatu. Po-
licja zapowiada, że nie będzie z 
jej strony pobłażliwości dla łama-
nia kodeksu wykroczeń, w tym 
dla wybryków chuligańskich czy 
zakłócania spokoju. Zajmować 
się tym mają m.in. piesze patrole 
ponadnormatywne, tworzone na 
podstawie umowy zawartej przez 
KPP z Urzędem Miejskim. 

W ubiegłych latach mieszkań-
cy okolicy wielokrotnie zgłasza-
li problem z nocnymi imprezami, 
zarówno policji, jak i władzom 
miasta. Oprócz zakłócania ciszy 
i dużej liczby pozostawianych 
śmieci, mieszkańcy skarżyli się 
przede wszystkim na niebezpiecz-
ną, szybką jazdę po ulicy Staro-
rzecze i całej okolicy. Są też jawne 
przypadki chuligaństwa i wandali-
zmu – o czym świadczy chociaż-
by zniszczona wiata przystanku 
MZK. tm

Łowicz�|�Z�policji

Pijany kierowca autobusu MZK
Blisko promil alkoholu w or-

ganizmie miał kierowca autobu-
su łowickiego MZK zatrzyma-
ny do policyjnej kontroli. Było to 
podczas ostatniego kursu linii nr 
1 we wtorek 2 kwietnia, o godzi-
nie 20.53.

Podejrzeniem, że kierowca au-
tobusu może być nietrzeźwy, po-
dzielił się z policją przypadkowy 
świadek. Zgłoszenie wpłynęło 
7 minut przed 21, czyli podczas 
ostatniego tego dnia kursu na tej 
linii. Policjanci, którzy wyruszy-
li szukać autobusu znaleźli go na 
ulicy Wiejskiej, a zatrzymali na 
ul. Czajki, było już po 21. W au-

tobusie jechał w tym czasie jeden 
pasażer. Policja pracuje nad wyja-
śnieniem tej sprawy. Kierowcy za-
trzymano prawo jazdy, co oczy-
wiście pozbawia go możliwości 
wykonywania zawodu. Grozi mu 
tez kara do dwóch lat więzie-
nia za prowadzenie w stanie nie-
trzeźwym. Kurs dokończył inny 
kierowca przysłany przez MZK,

Zatrzymany to 56-letni miesz-
kaniec Łowicza, kierowca z du-
żym doświadczeniem w pracy.

– To pierwszy taki przypadek  
w MZK od około 15 lat – mówi 
nam dyrektor Bogdan Suchanek.  
 tm

Agata Imielińska
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Łowicz�|�ulica�Żołnierzy�Niezłomnych

Czy to koniec sporu  
o nazwę ulicy?
Nie udało się władzom 
Łowicza przywrócenie 
starego brzmienia nazwy 
ulicy na osiedlu Górki, 
bo Wojewódzki Sąd 
Administracyjny uchylił 
ich skargę na decyzję 
wojewody.

Przypomnijmy, że ten zmienił 
w styczniu ubiegłego roku nazwę 
ulicy z „17 Stycznia” na obowią-
zującą obecnie „Żołnierzy Nie-
złomnych”.

Zmiana nazwy wynikała z za-
pisów Ustawy o zakazie propa-

gowania komunizmu lub inne-
go ustroju totalitarnego, zwanej 
„dekomunizacyjną”. Wprawdzie  
w żadnych dokumencie nie było 
to wprost określone, ale oczywi-
stym jest, że dawna nazwa zosta-
ła ustanowiona dla upamiętnienia 
wkroczenia do Łowicza w 1945 
roku wojsk radzieckich. Więk-
szość mieszkańców ulicy, a póź-
niej także radnych Rady Miejskiej, 
chciała zachowania dawnego 
brzmienia nazwy. Formalnie mia-
ła ona być rozszerzona na „17 
stycznia 1649 roku” (data korona-
cji Jana II Kazimierza), z dopusz-
czeniem używania nazwy skróco-
nej. Rada Miejska (przy 6 głosach 
sprzeciwu) przyjęła uchwałę usta-
nawiającą dla ulicy taką właśnie 
nazwę. Uchwała ta została jednak 
uchylona decyzją wojewody łódz-
kiego – i właśnie na tę decyzję 
wojewody władze miasta złoży-
ły skargę do WSA. W orzeczeniu  
z marca tego roku sąd uznał tę 
skargę za bezzasadną.

Zarząd osiedla Górki ma się za-
stanowić co dalej zrobić w tej spra-
wie, a na jego opinię czeka rada 
miejska.  tm

Aktualności
Przebudowa drogi 703
pod Bielawami
nadal budzi emocje. str. 10-11

rekLama

rekLama

Łowicz�|�Do�końca�roku

Firma z Poznania zajmie się 
parkomatami
Nie zmieni się firma 
obsługująca Miejską Strefę 
Płatnego Parkowania  
w Łowiczu.

Przetarg obejmujący dostar-
czenie parkomatów, nadzór nad 
nimi i kontrolę strefy od 1 kwiet-
nia do końca obecnego roku, 
wygrała spółka Projekt Parking  
z Poznania, która zaproponowa-
ła za usługę kwotę 159.961 zł – 
co daje miesięczną kwotę 17.773 
zł. Spółka ta zajmowała się ob-
sługą strefy przez ostatnie dwa 
lata, za miesięczną stawkę wyno-

szącą 16.605 zł. Przypomnijmy,  
że w tegorocznym przetargu, 
jako drugi oferent, wystartowa-
ła też spółka City Parking Group 
S.A. z Grudziądza, której oferta 
opiewała na 160.448 zł, miesięcz-
nie 17.827 zł.

Przetarg obowiązuje do koń-
ca roku nie bez przyczyny, ratusz 
czyni bowiem starania, aby opiekę 
nad strefą powierzyć od 1 stycznia 
2020 roku podległej mu spółce. 
Zakład Utrzymania Miasta miał-
by zakupić 10 parkomatów i za-
trudnić osoby do ich stałego mo-
nitorowania.  tb

RZut OkIeM�|�100�Lat�łowickiej�raDy�w�NiePoDLegłej�PoLSce

W krótkim wykładzie  
podczas Sesji Rady Miejskiej 
28 marca Marek Wojtylak 
przypomniał o bardzo 
ważnej rocznicy łowickiego 
samorządu.�30�marca��
minęło�dokładnie�100�lat��
od�pierwszego�w�odrodzonej�
Polsce�posiedzenia�tejże�rady.�
Burmistrz�i�przewodniczący�
rady�miejskiej�podziękowali�
honorowemu�obywatelowi�miasta�
nie�tylko�za�to�wystąpienie,��
ale�za�całą�dotychczas��
wykonaną�pracę�na�rzecz�miasta��
i�odkrywanie�historii�lokalnej.�tm

Łowicz�|�Narodowy�instytut�Samorządu�terytorialnego�szkolił�radnych�

Mieszkańcy mają prawo 
wiedzieć wszystko

Ponad 80 samorządowców  
z kilku powiatów, w tym również 
z powiatu łowickiego, uczestni-
czyło w szkoleniu „Warsztat pra-
cy radnego – podstawy prawne  
i praktyka funkcjonowania or-
ganów uchwałodawczych”. Zor-
ganizował je w ostatnią sobotę,  
30 marca, w sali wynajętej w re-
stauracji „Szkiełka” na Błoniach 
Narodowy Instytut Samorządu 
Terytorialnego. 

– Mieszkańcy oraz radni – bo 
przecież też są mieszkańcami  
– mają prawo wiedzieć wszystko 

o tym, co się dzieje w samorzą-
dzie lokalnym – mówił o zasadzie 
jawności dr Krzysztof Makowski, 
autor około 30 publikacji nauko-
wych dotyczących problematy-
ki samorządowej. Jego zdaniem 
jest to jedna z częściej łamanych 
zasad w samorządach lokalnych. 
– Nawet jak chcecie zobaczyć  
jakąś fakturę, to wójt powinien  
ją, po zanonimizowaniu danych 
osobowych, pokazać – przeko-
nywał. 

Szkolenie było przeznaczo-
ne głównie dla nowych radnych 

i innych pracowników samorzą-
dowych, ale uczestniczyli w nich 
również i doświadczeni samorzą-
dowcy, np. wójt gminy Bolimów 
Stanisław Linart. Radni zapozna-
li się m.in. z katalogiem swoich 
praw i obowiązków, problema-
tyką oświadczeń majątkowych  
oraz relacjami z organem wyko-
nawczym. Wśród uczestników 
szkolenia byli też m.in. działacze 
samorządowi z gminy Nieborów, 
zastępca wójta gminy Bolimów, 
radni z gminy Chąśno i innych. 
 mak 

Łowicz�|�ul.�wygoda

Będą nowe chodniki
Do końca maja  
na części ul. Wygoda 
zostanie wymieniona 
nawierzchnia chodników.

Ratusz wybrał najtańszą ofer-
tę spośród czterech złożonych 
w ramach procedury zapytania 
i zlecił prace spółce JKM Mirex  
ze Skierniewic. Firma zapropo-
nowała najniższą kwotę za robo-
ty – 100 tys. zł, pozostali oferen-
ci proponowali kolejno: 106, 119  
i 122 tys. zł. Wybrana oferta mie-
ści się w kwocie zarezerwowanej 
w budżecie miasta, wynoszącej 
niespełna 120 tys. zł.

Zakres prac przewiduje roz-
biórkę istniejących chodników 

po obu stronach ulicy na odcinku 
około 180 m, pomiędzy skrzyżo-
waniami z ulicami Powstańców  
i Księżacką oraz ułożenie w ich 
miejsce kostki na betonowym 
podłożu. 

Przewidziano też wymianę 
znajdujących się w najgorszym 
stanie krawężników. Chodniki 
nie zmienią swoich parametrów.

Warto przypomnieć, że o nową 
nawierzchnię na tych chodnikach 
wnosili mieszkańcy, którzy skar-
żyli się na stan pokrywających 
je kwadratowych płyt. Przełoże-
nia płyt, dokonywane w ostatnich 
latach siłami pracowników Za-
kładu Usług Komunalnych, nie 
przynosiły spodziewanego efek-
tu. tb

RZut OkIeM�|�mieSZkańcy�cZekają

Najprawdopodobniej w tym tygodniu będzie można czerpać wodę 
pitną z kranu, który znajduje się na ogrodzeniu łowickiego ujęcia 
wody przy ul. Blich.�Na�okres�zimy,�jak�co�roku,�dopływ�wody�został�
zakręcony�w�obawie�przed�możliwością�uszkodzenia�rur�przez�ujemne�
temperatury.�woda�czerpana�z�kranu�jest�bezpłatna�i�pochodzi��
ze�studni�dolnokredowych�–�czyli�z�głębokości�ok.�500�m,�do�kranu�trafia�
bezpośrednio�z�ujęcia,�pomijając�sieć�wodociągową.�Dlatego�też�uważana�
jest�za�smaczniejszą,�zdrowszą�i�ma�wielu�amatorów.�Dyrektor�Zakładu�
usług�komunalnych�janusz�michalak�powiedział�nam,�że�mieszkańcy�
łowicza�pobierają�jej�rocznie�od�30�tys.�do�35�tys.�litrów,�nie�jest�to�więc�
mało. tb

Mieszkańcy mają prawo 
wiedzieć wszystko�o�tym,�co�się�
dzieje�w�samorządzie�lokalnym�
przekonywał�słuchaczy��
dr�krzysztof�makowski.�
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Łowicz�|�muzeum

Wycięto 10 drzew  
w parku przy skansenie
28 marca w parku  
w skansenie przy Muzeum 
w Łowiczu pracownicy 
firmy Makroflora z Łowicza 
usunęli uschnięte drzewa  
i przeprowadzili pielęgnację 
pozostałych.

Dyrektor placówki Marzena 
Kozanecka-Zwierz powiedzia-
ła nam, że prace zostały przepro-
wadzone z powodów bezpieczeń-
stwa. Wycięto 10 drzew: brzozy, 
jesiony oraz topolę włoską, poło-
wa z nich była całkowicie sucha, 
pozostałe były w znacznej części 

obumarłe. Ich dalsza obecność  
w parku, który w okresie wiosen-
no-letnim odwiedza wielu tury-
stów, stanowiła zagrożenie dla ich 
życia i zdrowia. Oprócz tego część 
z tych drzew rosło w sąsiedztwie 
chodnika przy ul. 3 Maja. W miej-
sce wyciętych drzew zasadzone 
zostaną nowe. Z tego samego po-
wodu przeprowadzono prace pie-
lęgnacyjne na pozostałych drze-
wach, z koron których usunięte 
zostały suche gałęzie.

Wykonane prace były kolejny-
mi przeprowadzonymi na drzewo-
stanie w obrębie muzeum – nie 
tak dawno wycięto bowiem kilka 

topól rosnących przy ogrodzeniu 
w sąsiedztwie bloku nr 7 na osie-
dlu Tkaczew. W tym przypadku 

wysokie drzewa w czasie silnych 
wiatrów poważnie zagrażały bu-
dynkowi.  tb

Powiat�|�Sesja�rady�Powiatu�

Faktury pilnie 
poszukiwane
Ubiegłotygodniowe 
doniesienia medialne 
dotyczące nieprawidłowości 
finansowych w Centrum 
Kultury Turystyki  
i Promocji Ziemi Łowickiej 
stały się tematem szerszej 
dyskusji podczas ostatniej 
sesji Rady Powiatu 
Łowickiego, 27 marca. 

Na temat doniesień o niewła-
ściwym funkcjonowaniu cen-
trum wypowiadały się m.in. była 
i obecna dyrektor tej placówki. 
Pierwsza z nich, Katarzyna Sło-
ma, zapowiadała, że nie pozwoli 
sobie na dalsze ataki na jej osobę, 
zaś druga, Adrianna Kaczor – nie 
ukrywała, że jest całą tą sytuacją 
mocno zaniepokojona. Z kolei sta-
rosta Marcin Kosiorek musiał tłu-
maczyć się m.in. z tego, dlacze-
go do przeprowadzenia kontroli  
w zatrudniającym zaledwie kilka-
naście osób centrum trzeba zaan-
gażowania audytu zewnętrznego, 
wiązanego z kontrolą w znacznie 
większych placówkach. 

Padło również pytanie o to, czy 
z listy zaplanowanych na ten rok 
przez centrum imprez, z powodu 
obecnego zamieszania, zniknie 
jeszcze coś oprócz wykreślonej 
już wcześniej Biesiady Łowickiej. 

Audytor nie będzie 
stronniczy 
Radny Michał Śliwiński za-

uważył, iż rozumie, że przy du-
żych placówkach, takich jak 
szpital, zatrudnia się audytora ze-
wnętrznego, ale przy placówce ta-
kiej jak centrum nie widzi takiej 
potrzeby, tym bardziej, że powo-
łany był jej dyrektor, który mu-
siał wyróżniać się odpowiednimi 
kompetencjami. 

W odpowiedzi starosta Mar-
cin Kosiorek wyjaśnił, że chodzi  
o wykluczenie stronniczości.  
– W mojej ocenie przyczyny nie 
leżą tylko po stronie formalno-
-prawnej, ale również w organiza-
cji, w stosunkach międzyludzkich 
panujących w tej placówce. Cho-
dzi o spojrzenie kogoś, kto nie sie-
dzi tam w środku, ale fachowca, 
który ma kompetencje i uprawnie-
nia – powiedział starosta.  str. 7

rekLama

Łowicz�|�radni�powołali�komisję

Kto wybierze nowego 
dyrektora szpitala?
Skład komisji konkursowej, 
której zadaniem będzie 
ogłoszenie konkursu  
oraz wybór dyrektora 
szpitala w Łowiczu  
został ustalony na ostatniej 
sesji Rady Powiatu 
Łowickiego. 

Nie obyło się bez kilku przerw 
w obradach oraz rezygnacji jed-
nego z kandydatów. Komisja 
konkursowa spotka się po raz 
pierwszy (i m.in. ustali termin 
konkursu) w czwartek, 4 kwietnia.

Podczas sesji, na której waży-
ły się losy komisji, która będzie 
wybierała dyrektora szpitala, jako 
pierwszy kandydaturę radnego 
Zbigniewa Kuczyńskiego złożył 
radny Krystian Cipiński. Później 
zarząd powiatu zgłosił „blokiem” 
łącznie 6 kandydatów na 6 miejsc: 
pełniącego obowiązki dyrekto-

ra szpitala (poprzednio sekretarza 
powiatu) Marcina Plutę, wicesta-
rostę Piotra Malczyka, wiceprze-
wodniczącą Rady Powiatu Ło-
wickiego Beatę Sawicką, szefową 
powiatowego Wydziału Kontro-
li i Zarządzania Ilonę Wężowską, 
przewodniczącego Rady Powia-
tu Łowickiego Marka Jędrzejcza-
ka oraz lekarza i byłego dyrekto-
ra szpitala w latach 2007 - 2012 
Andrzeja Grabowskiego. Ponadto 
radny Jerzy Wolski zgłosił kandy-
daturę radnego Krzysztofa Gór-
skiego. 

Ostatecznie komisja w skła-
dzie Marcin Pluta, Piotr Malczyk, 
Beata Sawicka, Ilona Wężowska, 
Andrzej Grabowski i Krzysztof 
Górski została wybrana 16 gło-
sami przy 3 wstrzymujących się. 
Ponadto członkiem komisji wyty-
powanym przez Radę Społeczną 
szpitala będzie radny miejski Ma-
rek Boroski.  mak 

Gmina Łyszkowice�|�kolejne�zawiadomienie�na�prokuraturę

Jak urzędnicy używali e-podpisu
przewodniczącej rady?
Przewodnicząca Rady Gminy Łyszkowice zawiadomiła prokuraturę, 
zaniepokojona tym, że w urzędzie gminy używano jej podpisu 
elektronicznego na projektach uchwał. Wobec tego podejrzewa o popełnienie 
przestępstwa wójta gminy Adama Rutę, który odpowiada za pracę urzędu.

Zarzut jest poważny, bo używa-
nie podpisu przyporządkowane-
go do innej osoby jest w myśl Ko-
deksu Karnego przestępstwem,  
za które grozi do 3 lat więzienia.

Przewodnicząca złożyła zawia-
domienie 18 marca do Prokuratu-
ry Okręgowej w Łodzi o podej-
rzeniu popełnienia przestępstwa 
przez Adama Rutę Wójta Gminy 
Łyszkowice jednocześnie infor-
mując także Urząd Wojewódzki 
oraz Regionalną Izbę Obrachun-
kową w Łodzi. Jak sama mówi,  
o sprawie dowiedziała się przy-
padkiem. – 19 lutego tego roku 
byłam w urzędzie, gdzie pod-
pisywałam uchwałę w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej 
– relacjonuje Grażyna Rykała.  
– Poproszono mnie o wprowadze-
nie kodu PIN do karty elektronicz-
nego podpisu. Byłam zaskoczona, 
bo żadnego kodu nie ustalałam. 
Okazało się, że pracownik Urzędu 
Gminy Łyszkowice, domniemam, 
że działając na polecenie wójta, 
bez mojej wiedzy i zgody urucho-
mił mój podpis elektroniczny, któ-
ry następnie był wykorzystywany 
do podpisywania uchwał.

Dzień po opisanej sytuacji prze-
wodnicząca poprosiła w urzędzie 
o wydanie jej karty autoryzują-
cej elektroniczny podpis. Mówiła 
nam, że choć jej podpis elektro-
niczny widniał na uchwałach od 
początku kadencji, wcześniej 

nie zwracała na to uwagi. Każdą  
z uchwał w wersji papierowej pod-
pisywała odręcznie i co do auten-
tyczności podpisów naniesionych 
w tej formie wątpliwości nie ma.

Przewodnicząca Rykała mówi, 
że ma nadzieję, iż jej podpisu uży-

wano w urzędzie tylko do podpi-
sywania uchwał, ale z ostrożności 
chce sprawdzić czy nie robiono 
tego także w innych dokumen-
tach. – Nie miałam wiedzy o tym, 
że moje dane zostały wykorzysta-
ne do uzyskania kodu PIN podpi-
su elektronicznego oraz do pod-
pisywania uchwał Rady Gminy 
Łyszkowice i być może innych 
dokumentów – mówi.

Zdaniem wójta Adama Ruty źle 
się stało, że sprawa, która – w jego 
ocenie – mogła zostać wyjaśniona 
w urzędzie, stała się przedmiotem 
zawiadomienia na prokuraturę, 
co szkodzi wyłącznie wizerunko-
wi gminy. – Przez cztery lata gmi-
na budowała sobie dobrą markę 
poprzez liczne inwestycje, teraz 
ten wizerunek jest podkopywany 
przez tego typu działania – mówi. 
– Myślę, że w normalnej sytuacji 
byśmy tę sprawę szybko wyjaśnili, 
skoro jednak została już zawiado-
miona prokuratura, zostawiam to 
śledczym.

Wójt uspokaja tylko, że nie 
ma żadnych różnic w treści wer-
sji papierowych i elektronicznych 
uchwał. 

Sprawę badają śledczy Proku-
ratury Rejonowej w Brzezinach. 
Łowicka prokuratura została z niej 
wykluczona, gdyż – o czym pisała 
w zawiadomieniu Grażyna Ryka-
ła – Adam Ruta był w przeszłości 
komendantem policji w Łowiczu, 
co mogłoby poddawać w wątpli-
wość bezstronność postępowania 
przygotowawczego.  tm
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Pracownicy Makro-Flory usunęli z parku przy skansenie muzealnym�
10�spróchniałych�drzew.
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kiernozia�|�gmina�wprowadza�płatności�bezgotówkowe�

Bezgotówkowa 
rewolucja u sołtysów
Drugą ratę podatku rolnego, leśnego czy też  
od nieruchomości w gminie Kiernozia będzie można 
zapłacić bezgotówkowo nie tylko w placówkach bankowych, 
ale również bezpośrednio u sołtysów  
oraz w kasie Urzędu Gminy w Kiernozi.

Tak samo ma być z płatnościa-
mi za dostarczenie wody i odpro-
wadzanie ścieków. Gminni in-
kasenci też zostaną wyposażeni  
w odpowiednie, przenośne ter-
minale płatnicze. Wcześniej jed-
nak wszyscy zostaną przeszkoleni  
z zasad przyjmowania płatności  
za pośrednictwem terminala. 

Do gminy Kiernozia w naj-
bliższych dniach powinny trafić 

łącznie 23 terminale do płatności 
bezgotówkowych (dla 20 sołectw  
+ 2 inkasentów + do kasy w urzę-
dzie), które samorząd nieodpłat-
nie pozyskał w ramach programu 
„Polska cyfrowa”. Dostępność 
do terminali będzie wprowadza-
na etapami. Najpierw zamonto-
wany zostanie terminal w kasie  
w urzędzie gminy. Sztywny ter-
min uruchomienia usługi jeszcze 

nie został ustalony, ma do tego 
dojść do połowy kwietnia. Do tej 
pory można było płacić tam wy-
łącznie gotówką. Później trafią 
one do 2 inkasentów zbierających 
opłaty za wodę i ścieki. 

Ostatni etap to wdrożenie płat-
ności bezgotówkowych u sołty-
sów, a tego należy spodziewać 
się przed połową maja – kie-
dy to mija termin płatności dru-
giej raty m.in. podatku rolnego 
i leśnego. – Chcemy, żeby soł-
tysi przyjmowali przed tym ter-
minem również płatności bez-
gotówkowe. Najlepiej jak będą 
świeżo po szkoleniu – powiedzia-

ła nam skarbnik gminy Kiernozia 
Katarzyna Zielińska. Zapewnia, 
że obsługa terminala jest bardzo 
prosta. – Przyjdzie przywyknąć 
i do tego, najwyżej z żoną będę 
chodził, żeby czegoś nie pomy-
lić – powiedział nam jeden z soł-
tysów.

Żeby przyjmowanie płatno-
ści bezgotówkowych było możli-
we, radni na ostatniej sesji musie-
li podjąć uchwałę dopuszczającą 
taką możliwość. Gmina będzie 
mogła, w ramach programu, ko-
rzystać nieodpłatnie z termina-
li do końca sierpnia 2021 roku  
– umowa jest na czas określony 
i nie musi być przedłużana. Czy 
płatności bezgotówkowe na stałe 
zagoszczą w gminnej kasie oraz 
u sołtysów i inkasentów? – Czas 
pokaże, jakie będą wtedy kształto-
wały się opłaty za takie transakcje 
i ile osób będzie płaciło bezgotów-
kowo u sołtysów. Na pewno jest to 
wygodne rozwiązanie – uważa 
skarbnik Zielińska. mak 

Gmina Łyszkowice�|�transport�zbiorowy

Autobus MZK dojedzie do Kalenic
Jeszcze w pierwszej połowie 

kwietnia powinna zacząć funk-
cjonować wydłużona linia auto-
busowa nr 5 MZK, która obec-
nie obsługuje trasę z Łowicza do 
Łyszkowic przez takie miejsco-
wości jak: Zakulin, Łagów, czy 
Uchań. Potrzebę wydłużenia linii 
zgłosili władzom gminy Łyszko-
wice mieszkańcy Kalenic, których 
dzieci uczęszczają do szkół w Ło-
wiczu i które są obecnie przez 
nich dowożone albo na przystanek 

do Łyszkowic, albo bezpośrednio 
do Łowicza. 

Jak na ostatniej sesji Rady 
Gminy poinformował wójt Adam 
Ruta, władze Łowicza wyraziły 
zgodę na przedłużenie linii, a spra-
wami formalno-technicznymi zaj-
muje się wydział ds. komunalnych 
UM Łowicz. 

Ile będzie kosztowało wy-
dłużenie linii nr 5? Finansowa-
nie transportu zbiorowego re-
alizowanego na terenie gminy 

Łyszkowice odbywa się na pod-
stawie porozumienia między 
gminą a miastem. Gmina w tym 
roku przewidziała na to ok. 120 
tys. zł. Rozliczenie odbywa się  
w ten sposób, że koszty miesięcz-
ne utrzymania linii pomniejszane 
są o wpływy z biletów, a różni-
cę pokrywa gmina. Bilety dla 
mieszkańców mogą być tańsze, 
ponieważ gmina je dofinanso-
wuje, przekazując dotacje Łowi-
czowi. Wójt Adam Ruta mówi,  

że na dziś trudno określić osta-
teczne koszty przedłużenia li-
nii, ponieważ faktycznie nie 
wiadomo jeszcze ile uczniów bę-
dzie korzystało z transportu, jak  
w ciągu roku będą kształtowa-
ły się ceny paliwa czy koszty za-
trudnienia kierowcy. 

Wójt Adam Ruta podkreślił jed-
nak w rozmowie z nami, że gmina 
liczy się z koniecznością dodatko-
wego wydatku, ale w tym akurat 
przypadku kwota nie ma tak istot-
nego znaczenia. – Ważne jest to, 
żeby młodzieży stworzyć możli-
wość dojazdu do szkół w Łowiczu 
– mówi wójt.  ljs

trzcianka�|�inicjatywy�sołeckie

Starania o plac zabaw
Sołectwo Trzcianka wyszło  

z inicjatywą urządzenia na swo-
im terenie placu zabaw dla dzie-
ci. Uchwałę w tej sprawie podję-
to na ostatnim zebraniu sołeckim. 
Na jej podstawie gmina przygo-

towała i złożyła w łódzkim Urzę-
dzie Marszałkowskim wniosek  
o dofinansowanie wyposażenia 
placu zabaw. Chodzi o ok. 10 tys. 
zł. Wynik starań powinien być 
znany w ciągu kilku tygodni.  ljs

kiernozia�|�centrum�multimedialne�

„Magiczny dywan” zrobił 
furorę wśród najmłodszych

Otwarcie centrum multime-
dialnego w Szkole Podstawowej  
w Kiernozi odbyło się w czwartek, 
21 marca. Spośród multimedial-
nych urządzeń, wśród młodszych 
uczniów furorę zrobił „magiczny 
dywan” zwany też „interaktyw-
ną podłogą”, który tworzy nie-
pozorna, zamocowana na suficie 
skrzynka oraz wydzielony na pod-
łodze biały obszar. Urządzenie to 
pozwala na projekcję różnych gier 
edukacyjnych na podłodze. „Na-
ciskając” odpowiednie miejsca  
na tej podłodze wchodzimy w in-
terakcję z wyświetlanym obrazem, 
system reaguje na nasze komen-
dy. Urządzenie jest wyposażone 
przez producenta w kilkadziesiąt 
gier i programów edukacyjnych 
dla młodszych uczniów. 

Pracownia została też wypo-
sażona w kilkudziesięciocalowy 
wyświetlacz dotykowy, sześć lap-
topów, nowe stoły, krzesła itp. Pie-
niądze na wyposażenie pracow-
ni – blisko 30 tys. zł – pochodziły  
z drugiej edycji programu granto-

wego Fundacji Banku Gospodarki 
Krajowej „Moja Mała Ojczyzna”. 

– We własnym zakresie przy-
gotowaliśmy pomieszczenie, od-
malowaliśmy je i oczywiście wy-
posażyliśmy w monitoring, żeby 
było bezpiecznie – powiedział 
nam dyrektor szkoły Marek Ra-
daszkiewicz. Podczas otwarcia 
sali odbyły się już pierwsze za-
jęcia pokazowe. Uczniom naj-
bardziej spodobała się interak-
tywna podłoga. Na zajęciach 
rozwiązywali zagadki biegając  
po niej w skarpetkach.  mak 

Wstęgę przecina�dyrektor�szkoły�
marek�radaszkiewicz,��
z�tyłu�wójt�gminy�Beata�miazek.�
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RZut OkIeM�|�raDNi�mają�taBLety�

Marcowa sesja była pierwszą, w czasie której radni Gminy kocierzew Płd. głosowali nad uchwałami  
przy pomocy tabletów.�ich�zakup�był�zapowiadany�już�wcześniej�i�jest�konsekwencją�regulacji,�na�podstawie�
których�sesje�muszą�być�transmitowane�w�sieci,�zaś�głosowania�jawne�trzeba�przeprowadzać�przy�pomocy�
urządzeń�zapewniających�imienny�wykaz�głosowań�radnych.�Sekretarz�Zbigniew�Żaczek�powiedział�nam,��
że�zdecydowano�się�na�zakup�akurat�tabletów�z�myślą�o�tym,�że�mogą�się�one�przydać�też�do�innych�celów.�
Zakup�16�tabletów�(jeden�jest�zapasowy)�kosztował�gminę�nieco�ponad�12�tys.�zł.�aa 
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RZut OkIeM�|�ruSZyły�Prace�w�maStkach

Firma energo-bud z Dobrzelina 
25 marca rozpoczęła 

termomodernizację budynku 
Szkoły Podstawowej im. Józefa 
ufy w Mastkach. Przypomnijmy,�

że�firma�zrealizuje�zamówienie�
za�792.570�tys.�zł,�z�czego�

543.555,47�zł�gmina�spłaci��
z�pieniędzy�unijnych.�w�szkole�

wymieniony�zostanie�dach,�okna,�
instalacja�centralnego�ogrzewania,�

posadzka,�ocieplony�zostanie�
też�cały�budynek.�wszystkie�te�

prace�mają�być�zakończone�przed�
końcem�września.�tm

Sanniki |�Niekończący�się�temat�dróg�gminnych�

Jak naprawiać drogi po zimie
– Jestem pesymistą,  
ale nie jeśli chodzi o całe 
życie, tylko odnośnie 
naszych dróg – rozpoczął 
temat dróg gminnych  
na ostatniej sesji Rady 
Miasta i Gminy Sanniki 
radny Wiesław Nowicki.

Według niego po wiosennym 
objeździe dróg gminnych, któ-
ry praktykują radni, „złapiemy 
się za głowę, jak zobaczymy ja-
kie są ubytki”. Radny uważa,  
że drogi trzeba pilnie łatać oraz 
w wielu miejscach zastosować 

ponowne tzw. „powierzchniowe 
utrwalanie”. Metodę taką stoso-
wała przed kilkoma laty gmina 
Sanniki na kilkunastu kilometrach 
dróg. Powierzchniowe utrwalanie 
polega na oczyszczeniu istnieją-
cej nawierzchni, skropieniu jej le-
piszczem, rozsypaniu nowego, 
drobnego kruszywa i walcowa-
niu. Można stosować wielokrot-
ne skropienia i rozsypania grysu. 
Metoda ta jest znacznie tańsza od 
asfaltowania, ale też mniej trwała. 

– Najgorsza sytuacja jest  
w Barciku, przez Działy droga też 
jest fatalna, ale są też odcinki dróg 
powierzchniowo utrwalanych, 

które trzymają się całkiem nieźle  
– sugeruje wójt Gabriel Wieczo-
rek, ale decyzję pozostawia rad-
nym. Planowany w kwietniu ob-
jazd dróg ma sprawić, że radnym 
będzie łatwiej wybrać drogi do 
wykonania. Decyzja o tym, ile 
kilometrów dróg może zostać  
w tym roku poprawionych, jesz-
cze nie zapadła i będzie zależała 
od wyboru metody ich naprawy. 
Przykrycie dróg powierzchnio-
wo utrwalanych kolejną warstwą 
lepiszcza i grysu to koszt ok. 15 
zł/m2, koszt nakładki asfaltowej  
o grubości 4 cm ok. 33 zł/m2,  
o grubości 5 cm – ok. 41 zł.  mak 
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dokończenie ze str. 5

Ponadto zaznaczył on, iż cie-
szy się z deklaracji współpracy 
w wyjaśnieniu sprawy ze strony 
byłej dyrektor Centrum Katarzy-
ny Słomy. – Zależy nam na za-
mknięciu tego tematu, żeby moż-
na było normalnie funkcjonować. 
Chcemy też wiedzieć, ile ostatecz-
nie wynoszą zobowiązania, które 
będziemy musieli spłacić – dodał 
Kosiorek. 

Radny Krystian Cipiński py-
tał, czy w związku z perspekty-
wą konieczności uregulowania 
zaległych zobowiązań nie jest za-
grożona działalność programowa 
centrum? Czy będzie trzeba zre-
zygnować z jakiejś innej imprezy 
oprócz Biesiady Łowickiej? Zda-
niem starosty Marcina Kosiorka 
reszta imprez nie jest zagrożona. 
Zapowiada on również starania  
o dodatkowe pieniądze. Odby-
ły się już rozmowy w tej sprawie  
z wydziałem promocji Urzędu 
Marszałkowskiego w Łodzi. 

Katarzyna Słoma:  
Nie pozwolę na dłuższe 
atakowanie mojej osoby
Była dyrektor CKTiPZŁ, 

obecnie radna powiatowa Ka-
tarzyna Słoma, poinformowała,  
że ze względu na to, iż z infor-
macji medialnych dowiaduje się 
o niepokojącej ją sprawie braku 
pewnych dokumentów, jako obec-
na radna powiatowa złożyła inter-
pelację, w której domaga się wglą-
du do wszystkich dokumentów 
przesyłanych między Urzędem 
Skarbowym a Centrum. 

Słoma przypomniała, że po 
niej w Centrum było już dwóch 
następców, w związku z czym 
jest ciekawa, jakie to oni podję-
li kroki i będzie chciała poznać 
ich kroki w kierunku odzyskania 
dokumentów. – Moim zdaniem, 
najprostszą drogą, żeby odzyskać 
faktury kosztowe, jest zasięgnię-
cie informacji o kontach banko-
wych, aby zobaczyć, jakie były 
przelewy w okresie, kiedy byłam 
dyrektorem, zwrócić się do tych 
instytucji, poprosić o duplika-
ty. Może to zajmie bardzo dużo 
czasu, ale uważam, że tak to po-
winno być zrobione – powiedzia-
ła Słoma. 

Była dyrektor centrum zapo-
wiedziała także, że podejmie kro-
ki w celu zaprzestania „nagonki” 
na jej osobę. W jej odbiorze me-
dia insynuują, że dziwnym tra-
fem, w momencie, kiedy ona była 
dyrektorem, doszło do zaginięcia 
dokumentów, ujawniły to dopiero 
osoby następujące po niej. 

– (...) nie będę dyskutować 
z osobami, które nie ujawnia-
ją swojej tożsamości w Interne-
cie, ale na pewno nie pozwolę  
na dłuższe atakowanie mojej oso-
by, bo jeżeli cokolwiek robiłam 
źle, to nie byłam w tym sama, 
nade mną był zarząd, składałam 
sprawozdania finansowe, które 
były związane z fakturami i do-
kumentami, na których bazowa-
liśmy. Rozumiem, że zarząd po-
wiatu czy wydział finansowy nie 
przyjąłby moich sprawozdań,  
jeżeli czegokolwiek by brakowa-
ło – tłumaczyła Katarzyna Sło-
ma. 

Adrianna Kaczor: 
Bardzo denerwuję  
się tą całą sytuacją
Nowa dyrektor CKTiPZŁ, Ad-

rianna Kaczor, występując na fo-
rum Rady Powiatu przypomnia-
ła, że swoje obowiązki objęła  
na początku stycznia tego roku,  
a więc w momencie, kiedy cen-
trum otrzymało z Urzędu Skarbo-
wego zawiadomienie o wszczęciu 
kontroli podatkowej w zakresie 
podatku VAT za rok 2015 i 2016. 
Dyrektor Kaczor poinformowa-
ła również, że wcześniej – w roku 
2018 – została przeprowadzo-
na kontrola finansowa w zakresie 
rozliczenia podatku VAT za 2017 
rok. 

Z informacji przez nią przed-
stawionych wynika, że ogólnie 
rzecz ujmując nieprawidłowości 
w zakresie rozliczeń dotyczyły 
deklarowania podatku wyłącznie  
od faktur za najem lokalu wysta-
wionych dla dzierżawcy popular-
nego „kebaba”. 

Dyrektor Kaczor z mównicy 
Rady Powiatu skierowała prośbę 
do byłych pracowników starostwa 
czy centrum o to, że jeśli mają in-
formacje, gdzie znajdują się te 
faktury, dotyczące kosztów, jakie 
ponosiło centrum, prosi o wskaza-
nie. – Dzięki temu będziemy mo-
gli podatek naliczony odzyskać 
od zasądzonych w tej chwili już  
w kwocie 83 tys. zł podatku należ-
nego. Jeśli znajdziemy takie doku-
menty, wcześniej będziemy mo-
gli zmniejszyć tą karę podatkową  
i tym samym pomniejszymy płat-
ności za zaległości – mówiła dy-
rektor Kaczor.  ljs

Powiat |�Sesja�rady�Powiatu�

Faktury pilnie 
poszukiwane
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dokończenie ze str. 1
i str. 2 wydania 
dla Żychlina
– Jeśli nie powstrzymamy tej 

różnicy, która powoduje stratę,  
a strata powoduje zwiększanie za-
dłużenia, to dojdziemy do sytu-
acji, w której będziemy zmuszeni 
„zjadać swój własny ogon” jako 
szpital, jako ZOZ i może dojść na-
prawdę do bardzo negatywnych 
sytuacji – mówił Marcin Pluta. 

Rozwijając myśl wyjaśnił,  
że potrzeba wspólnych rozmów  
w radzie, w zarządzie, ze związ-
kami zawodowymi, których tema-
tem powinna być kwestia kosztów 
i ich źródeł oraz sposobów pozy-
skania dodatkowego finansowa-
nia. Obecnie, co podkreślił Plu-
ta, zarząd powiatu robi wszystko, 
aby zwiększyć wartość kontraktu 
w ramach sieci szpitali. – Trzeba 
też podejmować prace zmierzają-
ce do uruchomienia procedur nie-
limitowanych, czyli takich, które 
są pokrywane niezależnie od ilo-
ści pacjentów – powiedział Plu-
ta. To jest podstawowym celem  
na najbliższy miesiąc, bez tego 
strata może się nadal utrzymywać 
na poziomie pierwszych miesięcy 
tego roku. 

Starosta: sytuacja 
bardzo nas 
zaniepokoiła
Starosta Marcin Kosiorek, od-

nosząc się do przedstawionych 
przez Marcina Plutę informacji, 
zwrócił uwagę na to, jak ważną 
w całym procesie normalizowa-
nia sytuacji będzie kwestia wy-
boru nowego dyrektora szpitala. 
– Wybór komisji konkursowej na 
dyrektora szpitala to nie jest wy-
bór komisji oceniającej najlep-
szego piromana na imprezie. To 

jednak starosta podpisuje umowę  
z dyrektorem i starosta jest z tego 
rozliczany – powiedział Kosio-
rek. Wszystkim nowym radnym 
przypomniał, że jeszcze pół roku 
temu Rada Powiatu była informo-
wana, że w szpitalu jest wszyst-
ko bardzo dobrze, że obecny wi-
cestarosta Janusz Michalak pytał  
o zadłużenie szpitala i też otrzymy-
wał od poprzednich, PSL-owskich 
władz informacje, że „wszystko 
było bardzo dobrze”. – Dopiero  
w tej chwili wiemy, jak wygląda 
sytuacja, która nas bardzo zanie-
pokoiła. Przed nami bardzo trud-
na rzecz, czyli właśnie wybór dy-
rektora, który w zgodzie z załogą 
naprawi sytuację – dodał starosta. 

Radni pytają:  
dlaczego i co dalej?
O to, dlaczego ten dług w ogó-

le powstał, czemu jest taki duży  
i co można zrobić, by był mniej-
szy, pytał m.in. radny Piotr Goła-
szewski (PiS). 

Zdaniem Marcina Pluty  
do przyczyn narastania długu  
na pewno nie ma co mieszać po-
lityki, ponieważ – jak podkreślił  
– NFZ, czy to zarządzany przez tą, 
czy inną ekipę, daje zasady rów-
ne dla wszystkich podmiotów. Jak 
wyjaśnił p.o. dyrektora, chodzi  
o to, że rok temu zostały zmie-

nione zasady finansowania po-
szczególnych procedur na rzecz 
finansowania sieciowego i doty-
czy to podmiotów z grupy ZOZ-
-ów publicznych. W międzyczasie 
w Łowiczu nie zostały poczynio-
ne przygotowania do nowej rze-
czywistości. Jak powiedział Plu-
ta, nie została zreorganizowana 
podstawowa kwestia dotycząca 
wynagrodzeń, ani też zmienio-
na struktura organizacyjna, co,  
w zderzeniu ze zmianą parame-
trów samego finansowania, wpły-
nęło na szpital niekorzystnie. 

Są w kraju przypadki, że wpro-
wadzenie sieci uzdrowiło dany 
podmiot, ale w większości – jak 
podkreślił Pluta – musiały się 
one dostosować, a w Łowiczu nie 
zostało to zrobione. – Poprzed-
nia dyrekcja pogubiła się w no-
wej rzeczywistości, co można też 
stwierdzić po tym, jak wygląda 
struktura zadłużenia i strat – za-
znaczył Pluta. 

Co dalej? Marcin Pluta widzi 
konieczność rozmów z lekarzami, 
pielęgniarkami, pracownikami, 
czterema związkami zawodowy-

mi, po to, by zastanowić się nad 
zmianami w systemie wynagro-
dzeń, bo inaczej dojdzie do nara-
stania strat. Z drugiej strony trze-
ba zastanawiać się, jak zwiększyć 
przychody. Trzeci, bardzo istotny 
element, to finansowanie inwe-
stycyjne na zasadzie wkładu wła-
snego powiatu do puli pieniędzy 
pozyskanych z zewnątrz. Chodzi 
z jednej strony o remonty pedia-
trii i izby przyjęć, na które powiat 
chce pozyskać wsparcie ze źródeł 
rządowych, a z drugiej – o infor-
matyzację, której brak może być 
przyczynkiem do zmniejszenia 
kontraktu, bo szpital nie będzie  
w stanie przesyłać pełnych danych 
do NFZ. Obecnie przygotowany 
jest wniosek, który miałby pozwo-
lić pozyskać pieniądze na ten cel  
z RPO WŁ. 

Radny Michał Śliwiński: 
Życzę powodzenia 
Zapowiedzi rozmów z załogą 

szpitala radni nie pozostawili bez 
komentarza. Powodzenia nowe-
mu, jeszcze nie wybranemu dy-
rektorowi, życzył w tym wzglę-
dzie radny Michał Śliwiński 
(PSL), który powątpiewał w to, 
żeby pielęgniarki zgodziły się pra-
cować za mniejsze pieniądze.  
– Życzę powodzenia nowemu 
dyrektorowi przy schodzeniu  
z kosztów jeśli chodzi o załogę, 
bo to będzie bardzo trudne. Za-
łoga wyglądała podwyżki, a tu-
taj jest mowa o cięciu kosztów. To  
na pewno nie będzie łatwa sytu-
acja – powiedział Śliwiński.  ljs

rekLama

Powiat łowicki�|�radni�otrzymali�złe�wiadomości

Olbrzymie zadłużenie
szpitala. I co teraz?

Marcin Pluta zaprezentował na sesji Rady Powiatu�obecną��
sytuację�szpitala.�
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PytANiA o fAKtycZNą wySoKoŚć dŁuGu 
jakie�jest�faktyczne�zadłużenie�
łowickiego�szpitala�na�dzień�
dzisiejszy?�Zdaniem�byłego�
starosty,�dziś�powiatowego�
radnego�krzysztof�Figata,�może�
to�nie�być�w�istocie�kwota��
8,3�mln�zł,�a�3,6�mln�zł.�
Pozostała�kwota�4,6�mln�zł�jest�
–�jak�to�nazwał�krzysztof�Figat��
–�„w�rezerwach”.�
o�to,�jak�rozumieć�rzeczone�
rezerwy,�dopytywał�radny�
Piotr�gołaszewski.�Pełniący�
obowiązki�dyrektora�ZoZ�

marcin�Pluta�powtórzył,��
że�projektowana�strata�szpitala,�
wynikająca�z�praktyki�za�
ostatnie�2�miesiące,�to�wartość�
niemalże�5�mln�zł.�Pluta�
podtrzymał�również,��
że�wartość�ogólna�zadłużenia,�
czyli�wartość�realnych�
zobowiązań�szpitala,�to�na�
chwilę�obecną�kwota�rzędu�
8,3�mln�zł.�3,5�mln�zł�natomiast�
to�wartość�zadłużenia,�które�
powinno�być�uregulowane��
do�końca�2019�roku.�Pełniący�

obowiązki�dyrektora�wyjaśnił�
jednocześnie,�że�wspomniana�
rezerwa�to�w�istocie�dodatkowe�
środki�zabezpieczone�
na�papierze�na�wypadek�
konieczności�wypłaty�nagród�
jubileuszowych�lub�odpraw�
emerytalnych.�
Dodał�on�również,��
że�zobowiązania�wymagalne,�
przeterminowane��
i�bezwzględne�szpitala��
na�koniec�lutego�wynosiły��
z�kolei�670�tys.�zł.�ljs

ANdRZej GRABowSKi  
– KRytycZNie 

w�internetowych�komentarzach�
na�portalu�Lowiczanin.info��
pod�naszym�artykułem��
o�zaskakująco�dużym�
zadłużeniu�szpitala,�głos�zabrał�
były�dyrektor�ZoZ�w�latach�2007�
–�2012�andrzej�grabowski.�
Przypomniał,�że�w�2007�r.,�kiedy�
zostawał�dyrektorem�szpitala,�
zadłużenie�było�grubo�powyżej�
20�mln�złotych�–�jak�napisał�
„zostawione�przez�PSL”.�Napisał�
też,�że�„o�płynności�lepiej�nie�
mówić,�bo�to�była�tragedia”�oraz�
o�tym,�że�po�pięciu�latach,�kiedy�
został�zdjęty�z�funkcji�dyrektora�
zostawił�szpital�praktycznie�
bez�długu.�–�(...)�owszem�było�
około�2�mln�niespłaconego�
kredytu,�ale�na�koncie�szpitala�
było�więcej�niż�2�mln�wolnych�
środków,�którymi�można�było�
ten�kredyt�spłacić.�teraz�mamy�
co�mamy�(...)�–�napisał.�
Ponadto�odpowiadając�
internaucie�„januszowi”,�
grabowski�wyjaśniał,�że��
w�2012�r.�tylko�1/4�szpitali�
powiatowych�miała�dodatni�
bilans�płatniczy�i�łowicz��
był�w�tej�lepszej�1/4��
(�3/4�zadłużało�się).�obecnie�
3/4�szpitali�powiatowych��
nie�zadłuża�się,�a�1/4�–�tak��
i�my�jesteśmy�w�tej�1/4.��
–�Panie�januszu�takie�są�fakty.�
oczywiście�zgadzam�się,�że�
nakłady�na�zdrowie�są��
za�małe�ale�wzrastają��
w�tempie�jakiego�jeszcze�nie�
było�–�pisał.�–�gdyby�Pan�znał�
zasady�naliczania�kontraktu�
to�wiedziałby�Pan,�że�ryczałt�
szpitala�jest�(obecnie�–�przyp.�
red.)�mniejszy,�bo�dyrekcja�
szpitala�nie�dopilnowała�
wykonania�kontraktu�i�NFZ�
musiał�go�zmniejszyć.�(...)
„w�ubiegłym�roku�z�powodu�
niewykonania�kontraktu�NFZ�
zmniejszył�nam�ryczałt�o�około�
650.000�zł,�co�następnie�
przeniosło�się�na�ten�rok.�
razem�to�strata�około�1,3�mln�
złotych.�to�naprawdę�nasze�
zaniedbanie,�a�nie�wina�NFZ”.
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Gmina kocierzew Płd.�|�Z�sesji�rady�gminy:�wójt�prosiła,�radni�nie�usłuchali

8 głosów wystarczyło, by utworzyć fundusz sołecki 
Fundusz sołecki był 
tematem, który 27 marca 
na sesji Rady Gminy 
Kocierzew Płd. rozgrzewał 
emocje niektórych sołtysów 
i radnych. Większość 
radnych zdecydowała  
o jego utworzeniu.

Wprawdzie jako pierwsza do 
porządku obrad została wprowa-
dzona uchwała w sprawie niewy-
rażenia zgody na wyodrębnienie 
funduszu sołeckiego w budżecie 
gminy, ale została ona odrzuco-
na 8 głosami radnych (6 było „za”  
i 1 wstrzymujący się). Konse-
kwencją tej decyzji było poddanie 
pod głosowanie kolejnej uchwały, 
tym razem w sprawie utworzenia 
funduszu sołeckiego, którą przyję-
to przy 8 głosach poparcia (5 było 
przeciw i 2 wstrzymujące się). 

O takiej decyzji przeważy-
ły głosy radnych, którzy weszli 
do rady z KW PiS, zrzeszonych 
w klubie „Razem dla gminy”.  
– Chodzi o to, że chcemy część 
tej władzy oddać mieszkańcom. 
Wydaje mi się, że mieszkańcy po-
szczególnych miejscowości lepiej 
wiedzą, na co chcieliby wydać te 
pieniądze, niż my „zza biurek”  
– powiedział nam przewodniczą-
cy rady Marek Borkowski. Dodał, 
że nie przekonuje go argument,  
że są to pieniądze rozdrobnione  
na sołectwa, gdyż w jego oce-
nie czasami niewielka kwota wy-
starczy na rozwiązanie problemu,  
z którym mieszkańcy przycho-
dzą do gminy od lat. Poza tym 
ma nadzieję, że od teraz, także  
w kolejnych latach fundusz fun-
dusz sołecki będzie wyodrębniany,  
co pozwoli na stopniowe realizo-
wanie pomysłów mieszkańców. 

Sekretarz Zbigniew Żaczek po-
wiedział nam, że pieniądze zosta-
ną podzielone na poszczególne 
sołectwa w zależności od liczby 
mieszkańców, będą to kwoty od 
ok. 10 do ok. 18 tys. zł. Mieszkań-
cy jeszcze w 2019 roku zdecydu-
ją o ich przeznaczeniu, aby mogły 
zostać uwzględnione w projekcie 
przyszłorocznego budżetu, zaś  
w 2020 roku będą wydatkowane. 

dyskusja „po fakcie” 
Jeszcze przed głosowaniem  

na temat funduszu sołeckiego 
wypowiedziała się wójt Agniesz-
ka Wojda, która przyznała, że jest 
to cenna inicjatywa, która ma in-
tegrować lokalną społeczność  
i służyć poprawie życia miesz-
kańców. Mimo to zapropono-
wała, aby na sesję została wpro-
wadzona uchwała w sprawie 
niewyrażania zgody na wyodręb-

nienie funduszu sołeckiego, tak 
jak to było w poprzednich latach. 
Argumentowała to w ten sposób, 
że mieszkańcy zgłaszają potrze-
by swoich sołectw na bieżąco, 
zaś gmina stara się wspierać ich 
inicjatywy w ramach dostępnego 
budżetu. Jeśli zaś rada zdecyduje 
o utworzeniu funduszu, to kwo-
ta ponad 300 tys. zł zostanie po-
dzielona pomiędzy 19 sołectw, 
które same zdecydują o ich prze-
znaczeniu, ale będą to mogły zro-
bić tylko na mieniu komunalnym 
gminy i w zakresie zadań wła-
snych samorządu. 

Wójt podkreśliła jednak,  
że ostateczna decyzja należy  
do radnych, którzy na komisjach 
mieli różne zdanie i trudno prze-
widzieć jak zagłosują. 

Na chwilę przed głosowa-
niem radni i sołtysi zostali zapy-
tani przez przewodniczącego rady, 

czy chcieliby wypowiedzieć się  
w tej sprawie, jednak nie skorzy-
stali z tej możliwości. Została 
ogłoszona krótka przerwa, po któ-
rej przeprowadzono głosowanie. 
Szybko okazało się, że jego wynik 
był dla sołtysów zaskoczeniem, 
gdyż zgłaszali szereg wątpliwości 
co do tak podjętej decyzji. 

– Mnie interesuje sprawa tego 
funduszu, ponieważ poznaliśmy 
zdanie pani wójt, że nie ma sen-
su wyodrębniać, teraz fundusz zo-
stał wyodrębniony, ale nie pozna-
łem zdania innych, dlaczego tak 
się stało i czy w ogóle jest sens? 
– pytał w sprawach różnych sołtys 
Bogdan Pawlina. 

Inny sołtys pytał retorycznie, 
czy skoro w jego wsi jest do zro-
bienia ok. 800 m drogi gminnej, 
to ma ją robić po kawałku przez 
kilka lat? – Mamy 19 sołectw, za-
łóżmy, że co roku te 300 tys. zł, co 
roku idzie na jakieś sołectwo, to za 
19 lat będzie miał pan jakieś pie-
niądze – skomentował przewodni-
czący rady.  aa 

Gmina Łowicz�
Symboliczny 
prezent na 
Dzień Sołtysa 

Na sesji Rady Gminy Łowicz, 
27 marca, radni podjęli uchwałę  
w sprawie podniesienia diet 
dla sołtysów ze 180 na 200 zł  
za udział w sesji. 

Podwyżka diet niby symbolicz-
na, ale sołtysi przyjęli ją brawami. 
– Z okazji Dnia Sołtysa, od wójta, 
pracowników i radnych, wszyst-
kiego dobrego – skwitował wójt 
Andrzej Barylski. 

Zapytany przez nas o to, czy 
podwyżkę diet można traktować 
jako spóźniony prezent z oka-
zji Dnia Sołtysa, opowiedział:  
– Można i tak. Uznaliśmy, że tak 
będzie stosownie.

Dodał, że bycie sołtysem jest 
funkcją społeczną, której pełnie-
nie gmina może w ten sposób do-
cenić.  aa 

Łyszkowice�|�Sesja�rady�gminy�–�czy�ktoś�kogoś�powinien�był�przeprosić?

Zawirowania wokół budżetu
Do niecodziennej sytuacji związanej z procedowaniem budżetu doszło w gminie 
Łyszkowice. Wójt Adam Ruta zwrócił się do Regionalnej Izby Obrachunkowej  
o stwierdzenie nieważności podjętej przez Radę Gminy uchwały budżetowej  
na 2019 rok, wnosząc jednocześnie o wstrzymanie jej wykonania. Analogicznie 
postąpił w kwestii Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2029.

Jak się okazało, zarzuty wójta 
były niezasadne, ale RIO wyka-
zała inne naruszenia, które trzeba 
było z uchwały budżetowej usu-
nąć. Sprawa trafiła na forum ubie-
głotygodniowej sesji Rady Gminy 
Łyszkowice, 27 marca. Finalnie 
niektórzy radni nie kryli, że czują 
się obrażeni postępowaniem wój-
ta. Ten jednak do przeprosin się 
nie poczuł. 

Rada Gminy Łyszkowice 
uchwaliła budżet 30 stycznia tego 
roku. Całkowicie przekonanych 
do przyjętych założeń finanso-

wych było wówczas 8 radnych, 
zupełnie im przeciwnych – 2 rad-
nych, skonkretyzowanego zdania 
nie miało 3 radnych, a 2 radnych 
nie brało udziału w głosowaniu. 
Sesja, jak relacjonowaliśmy na 
naszych łamach, należała do go-
rących ze względu na ścieranie 
się dwóch nieformalnych obo-
zów, jakie wytworzyły się w ra-
dzie. 19 lutego uchwała trafiła do 
kolegium RIO, które rozpoczęło 
postępowanie nadzorcze, badając 
ją także pod kątem zarzutów za-
wartych w piśmie wójta Adama 

Ruty, które wpłynęło do niej ty-
dzień po podjęciu uchwały przez 
Radę Gminy. 

W swoim piśmie do organu 
kontroli wójt zarzucił, że uchwa-
ła budżetowa została podjęta przez 
radę m.in. z naruszeniem przepi-
sów ustawy o finansach publicz-
nych i statutu gminy Łyszkowice. 
Mówiąc bardzo ściśle – chodziło 
o sposób procedowania. 

13 marca w tej sprawie od-
było się posiedzenie kolegium 
RIO. Uczestniczyli w nim: prze-
wodnicząca rady Grażyna Ry-

kała, skarbnik gminy Krystyna 
Kołudzka oraz wójt Adam Ruta.  
Na podstawie zgromadzonych do-
kumentów (w tym protokołu z se-
sji) oraz wyjaśnień przedstawicie-
li gminy, RIO ustaliło, że zarzuty 
wójta były niezasadne, ale za to 
w treści uchwały wystąpiły inne 
uchybienia, powodujące m.in. jej 
wewnętrzną sprzeczność, któ-
re nakazało usunąć w terminie  
do 5 kwietnia. Chodziło o brak  
w treści normatywnej uchwały 
rozbicia planu dochodów na bie-
żące i majątkowe (co znalazło się 
tylko w części tabelarycznej). 

73 grosze za mało
Ale chodziło również  

o – śmieszną w ostatecznym roz-
rachunku kwotowo – kwestię re-
zerwy celowej na realizację zadań 

z zakresu zarządzania kryzyso-
wego w wysokości nie mniejszej 
niż 0,5% wydatków budżetu po-
mniejszonych o wydatki inwesty-
cyjne, wydatki na wynagrodzenia 
i pochodne oraz wydatki na obsłu-
gę długu. W uchwale budżetowej 
Rady Gminy Łyszkowice usta-
nowiono rezerwę celową w wy-
sokości 72.011 zł, co nie spełnia-
ło wymogów co do jej wysokości, 
ponieważ minimalna kwota rezer-
wy powinna stanowić dokładnie 
72.011,73 zł. 

Uwagi dotyczyły ponadto zdję-
cia z planu wydatków zadania in-
westycyjnego w postaci dofinan-
sowania do nakładki na odcinku 
od Stachlew I do Stachlew III  
z udziałem środków zaplanowa-
nych na ten cel w ramach funduszu 
sołeckiego w kwocie 12.889,60 

tys. zł, co należało umieścić  
w wydatkach majątkowych. Zale-
cenia RIO wprowadzono na sesji 
27 marca w drodze uchwały zmie-
niającej budżet. 

Na koniec radna Patrycja Gą-
secka-Frankowska zapytała jed-
nak: – Panie wójcie, czy nie 
wypadałoby przeprosić rady, je-
żeli chodzi o legalność przyjęcia 
uchwały budżetowej? 

W odpowiedzi wójt Ruta od-
parł, że nie widzi powodów  
do przeprosin, dlatego, że za-
wsze, jeżeli powstają wątpliwo-
ści, to właściwym organem do 
ich rozpatrzenia jest właśnie Re-
gionalna Izba Obrachunkowa. 
Co do trybu procedowania, nie-
prawidłowości nie stwierdzono, 
natomiast co do zapisów w pro-
jekcie uchwały one jednak były, 
więc nie widzę powodów, byśmy 
się wzajemnie przepraszali (...). 
Dziś, już po tych poprawkach, 
wiemy, że mamy uchwałę bu-
dżetową i Wieloletnią Prognozę 
Finansową przyjętą prawidłowo  
– powiedział wójt Ruta. ljs
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Gmina Bielawy |�Spotkanie�z�ZDw

Przebudowa DW 703
znów emocjonuje 
Sporo kontrowersji nadal wywołuje przebudowa 
drogi wojewódzkiej nr 703 na odcinku Chruślin 
– Brzozów. W środę, 27 marca, w Bielawach 
doszło do spotkania mieszkańców gminy 
z przedstawicielami Zarządu Dróg Wojewódzkich.

O tej modernizacji wielokrot-
nie pisaliśmy już na łamach na-
szego tygodnika w zeszłym roku, 
w związku z licznymi utrudnie-
niami, jakie spotykały miesz-
kańców podczas realizacji inwe-
stycji. Wówczas wiązały się one 
z niemożnością dojazdu do pry-
watnych posesji, zniszczeniem 
dróg gminnych w wyniku nie-
umiejętnego prowadzenia prac 
budowlanych, upadkiem dobrze 
prosperujących dotychczas przed-
siębiorstw, które z powodu wielo-
miesięcznego zamknięcia drogi 
znalazły się na skraju bankruc-
twa, a także brakiem komunikacji 
czy wreszcie z powolnym tempem 
prowadzonych na różnych odcin-
kach robót. 

Przypomnijmy, że do spotka-
nia oburzonych mieszkańców 
z przedstawicielami inwestora 
doszło w sierpniu zeszłego roku, 

kiedy to obu stronom udało się 
częściowo dojść do porozumie-
nia.

Głęboka ukraina 
w centrum Bielaw 
Dziś, kiedy temat powrócił, po-

nownie wzbudził wiele emocji, 
a wszystko to w związku z kolej-
nymi zarzutami, jakie mieszkańcy 
stawiają członkom ZDW w Łodzi. 
Na długiej liście pretensji tym ra-

zem znalazły się m.in.: brak dróg 
dojazdowych do pól, montaż kra-
wężników zamiast chodników, 
wykorzystywanie betonowych ro-
wów stwarzających zagrożenie 
dla dzieci, budowa wąskich wy-
sepek przy wjazdach do poszcze-
gólnych miejscowości, a wresz-
cie nieuwzględnienie w projekcie 
przebudowy DW 703 ścieżek ro-
werowych. 

Spotkanie rozpoczęło się od 
prezentacji harmonogramu prac, 
jakie zrealizowane zostaną w naj-
bliższym czasie. Podobnie jak rok 
temu, przedstawił go Kamil Koł-
tun, kierownik budowy, będący 

reprezentantem wykonawcy, czyli 
fi rmy Eurovia. 

Z przekazanej przez niego kon-
cepcji wynika, że większość prac 
uda się ukończyć do czerwca br., 
a należą do nich m.in. roboty pro-
wadzone na odcinku od skrzyżo-
wania Brzozów-Janinów w kie-
runku siedziby fi rmy Green-Steel 
Poland. Nieco później, bo między 
czerwcem a sierpniem br., zreali-
zowany zostanie z kolei odcinek 
od cmentarza w Bielawach w stro-
nę Chruślina. Ostateczny termin 
ukończenia wspomnianej inwe-
stycji przewidziano na 30 wrze-
śnia br. 

– To tylko pięknie brzmi: har-
monogram! Centrum Bielaw od 
dawna jest rozkopane. Nie można 
swobodnie przejść chodnikiem, 
bo w wielu miejscach go brakuje. 
O wiele gorzej jest w mniejszych 
miejscowościach. To po prostu ja-
kaś głęboka Ukraina! – skarżyli 
się mieszkańcy. 

dlaczego nie ma 
ścieżek rowerowych? 
Podczas burzliwego spotkania 

z przedstawicielami Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Łodzi reprezen-
tanci gminy wskazywali na licz-
ne wątpliwości w kwestii prowa-
dzonych prac i błędy, jakie w ich 
opinii popełniono już na etapie 
projektowania. Dotyczą one m.in. 
braku ścieżek rowerowych, któ-
rych w koncepcji nie uwzględnio-
no, mimo licznych walorów krajo-
brazowych terenów gminnych.

– Kto teraz w taki sposób budu-
je drogi? Mamy na naszym tere-
nie mnóstwo dawnych zabytków, 
kościołów, szlaków rowerowych, 
konnych i turystycznych, są tabli-
ce, które je wyznaczają, a braku-
je ścieżek, jakimi moglibyśmy się 
poruszać. To jakiś absurd! – obu-
rzali się mieszkańcy, których nie 
usatysfakcjonowała odpowiedź, 
iż nie można ich pomysłu ująć 
w realizowanym już projekcie, bo-
wiem pismo zawierające oczeki-
wania społeczne powinno zostać 
zgłoszone na etapie projektowa-
nia drogi, nie zaś podejmowania 
decyzji. Dodatkowo, tłumaczono, 
że tendencja budowy tego typu 
traktów nie zawsze jest uzasadnio-
na, bowiem bywają gminy, któ-
rych mieszkańcy nie są nimi zain-
teresowani, zaś koszty ich budowy 
i utrzymania są wysokie. 

– To, co pan mówi, to czysta 
herezja. Badam ruch turystyczny 
na terenie naszej gminy i wiem, 
że trasa pomiędzy Piątkiem a So-
botą jest wręcz oblegana. Powstają 

nowe stowarzyszenia, kluby rowe-
rowe i coraz więcej osób chce ko-
rzystać z uroków oraz rekreacyj-
nych możliwości naszej gminy 
– oponowała Małgorzata Obórka 
z Urzędu Gminy Bielawy. 

Jednym z argumentów przyta-
czanych przez ZDW było jednak 
to, iż ewentualne przeprojektowa-
nie drogi na obecnym etapie jej re-
alizacji wiązałaby się z kolejnymi 
kosztami oraz przesunięciem ter-
minu ukończenia inwestycji o kil-
ka lat. 

– O tę drogę zabiegało się od 
dawna, bo była w fatalnym stanie. 
Jeszcze kilka lat temu to była dziu-
ra na dziurze. To właśnie stan tech-
niczny przesądził o niezwłocznej 
przebudowie. Wówczas to bez-
pieczeństwo było najważniejsze, 
nie rekreacja – tłumaczył pełniący 
obowiązki dyrektora ZWD w Ło-
dzi Sławomir Niżnikowski. 

Punkt zapalny

rekLama

Proste�odcinki�
dróg�stwarzają�
kierowcom�możliwość�
przekraczania�
prędkości�i�gdyby�
nie�było�utrudnień�
przy�wjazdach�do�
miejscowości,�nikt�nie�
zdjąłby�nogi�z�gazu.

o�tę�drogę�zabiegało�
się�od�dawna,�
bo�była�w�fatalnym�
stanie.�jeszcze�kilka�
lat�temu�to�była�
dziura�na�dziurze.�
to�właśnie�stan�
techniczny�przesądził�
o�niezwłocznej�
przebudowie.�
wówczas�to�
bezpieczeństwo�
było�najważniejsze,�
nie�rekreacja.�

Sławomir Niżnikowski 
p.o. dyrektora ZWD w Łodzi 

Jeden z mieszkańców gminy Bielawy przedstawia problemy, 
z�jakimi�boryka�się�w�związku�z�przebudową�Dw�703.�
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Ostatecznie, choć budowa ście-
żek rowerowych nie jest już moż-
liwa w ramach realizowanego już 
projektu, pomysł ten nie został 
całkowicie porzucony, bowiem 
uświadomiono mieszkańcom, 
że dalsze starania o rowerowe tra-
sy na terenie ich gminy będzie 
można prowadzić już po zakoń-
czeniu przebudowy DW 703. 

trudności 
z przejazdem 
elementem 
bezpieczeństwa 
Z wątpliwościami ze strony 

mieszkańców spotkała się rów-
nież kwestia montowania wyse-
pek przy wjazdach do poszcze-
gólnych miejscowości. Z relacji 
korzystających z nich osób wy-
nikało, że pas jezdni obok nich 
jest zbyt wąski, by można było 
przejechać w tych miejscach po-
jazdem z przyczepą lub kombaj-
nem. 

– To jakaś tragedia. Przed za-
krętem w Piotrowicach jest zjazd 
na pole i nie ma mowy, by tam 
przejechać, bo grozi to spadkiem 
do rowu. Zobaczycie ile będzie 
ofi ar takiej bezmyślności i ile osób 
w ciągu kilku lat tam zginie – za-
znaczono. 

ZDW tłumaczy jednak, 
że montowanie tego typu rozwią-
zań jest powszechną praktyką sto-
sowaną właśnie po to, by bezpie-
czeństwo miejsc znajdujących się 
przy wjazdach do miejscowości 
poprawić.

– Proste odcinki dróg stwarza-
ją kierowcom możliwość przekra-
czania prędkości i gdyby nie było 
utrudnień przy wjazdach do miej-
scowości, nikt nie zdjąłby nogi 
z gazu. Wysepki są po to, by zwró-
cić uwagę na prędkość. Wiemy, że 
jest to pewien rodzaj utrudnień 
oraz rozwiązanie niezbyt komfor-
towe, bo niełatwo tamtędy przeje-
chać, ale właśnie tak ma to dzia-

łać. Uwierzcie, że to służy wam 
i waszemu bezpieczeństwu – tłu-
maczył Sławomir Niżnikowski. 

W toku dyskusji wytłumaczo-
no również kilka pobocznych 
kwestii, m.in. braki w chodnikach, 
które w najbliższym czasie mają 
zostać uzupełnione oraz koniecz-
ność montowania wybetonowa-
nych rowów, które w opinii ZDW 
są łatwiejsze w eksploatacji niż 
rowy naturalne, które zarastają. 
Dodajmy, że zdaniem przedstawi-
cieli zarządu nie są tak głębokie, 
by komukolwiek zagrażać. 

drogi tworzy się 
dla ludzi 
Jedną z głównych bolączek 

rolników zamieszkujących gmi-
nę Bielawy stały się utrudnienia 
z dojazdem do pól, będące efek-
tem niedostatecznej ilości zjaz-
dów, m.in. na terenie Chruślina.

– Obiecywano nam, że wszyst-
kie zjazdy, które były dostępne 

przed rozbudową drogi, zostaną 
odtworzone, a wielu z nich braku-
je. Żeby dojechać do swoich pól, 
niektórzy muszą nadrabiać mnó-
stwo drogi po kilka razy dziennie, 
a inni zmuszeni są jechać przez 

pole sąsiada. To przecież błąd pro-
jektanta! Powinien ponieść jakieś 
koszty! – emocjonowano się. 

Wedle opinii członków ZDW 
zasadą, jaką przyjął projektant 
przygotowując koncepcję prac, 
było umożliwienie dostępu do pól 
przy zachowaniu bezpieczeństwa 
uczestników ruchu oraz okolicz-
nych mieszkańców. Odnosząc się 
do przedstawionych zarzutów peł-
niący obowiązki dyrektora Sła-
womir Niżnikowski zauważył, 
że droga wojewódzka jest trasą 
o dużym natężeniu ruchu, dlatego 
łatwo tam o wypadek. 

– Rozumiemy, że prościej jest 
zjechać w pole z drogi wojewódz-
kiej, jednak w wypadku tego 
typu dróg nie projektuje się zjaz-
du co 20 metrów. Tam, gdzie było 
to możliwe, przygotowano zjaz-
dy od strony dróg gminnych. Ma 
to doprowadzić do zwiększenia 
państwa bezpieczeństwa – tłuma-
czył. Jednak taka odpowiedź nie 
satysfakcjonowała drugiej strony, 
bowiem na sali padały ostre ko-
mentarze. Mieszkańcy gminy raz 
po raz apelowali o zachowanie 
ludzkiego podejścia i logiki, któ-
ra podpowiada, że drogi powinno 
się tworzyć dla ludzi, nie zaś po to, 
by ładnie prezentowały się na pro-
jekcie.

– Pan nie nadaje się na dyrek-
tora i dlatego dzisiejsze spotkanie 
jest niepotrzebne. Nie możemy 
już tego słuchać! Nie wypuści-
my was stąd, dopóki nie wyjaśni-
cie nam, co mamy z tym zrobić! 
– grzmieli mieszkańcy.

do porozumienia 
doszli... w terenie 
Ostatecznie, do porozumienia 

doszło dopiero po zakończeniu 
spotkania, podczas wspólnych 
oględzin prowadzonych w tere-
nie, kiedy rolnicy mogli pokazać 
inwestorowi miejsca, o które im 
chodzi, zaś przedstawiciele ZDW 
w Łodzi na własne oczy zoba-
czyli, w czym tkwią niektóre pro-
blemy. 

– To był bardzo dobry pomysł, 
bo wiele spośród zgłoszonych 
spraw mogło zostać omówionych 
na miejscu, a te, które naprawdę 
tego wymagają, będą mogły zo-

stać przeanalizowane ponownie. 
Wierzę, że dzięki temu udało się 
dojść do porozumienia i każda 
ze stron będzie zadowolona – ko-
mentuje obecny podczas całości 
środowych pertraktacji Andrzej 
Górczyński, członek Zarządu Wo-
jewództwa Łódzkiego.

Jak się dowiadujemy w ZDW, 
przedstawione podczas spotkania 
problemy mieszkańców będą po-
nownie analizowane.

– Sprawę zjazdów będziemy 
ponownie omawiać, a po prze-
prowadzeniu weryfi kacji zapad-
ną stosowne decyzje. Dziś trudno 
powiedzieć, czy te zjazdy, któ-
rych projekt nie obejmuje, jednak 
się pojawią, ale tam, gdzie uda się 
pomóc mieszkańcom, na pew-
no pomożemy – powiedział nam 
Marcin Nowicki, rzecznik ZDW 
w Łodzi. 

rekLama

ANdRZej 
GÓRcZyŃSKi
członek Zarządu 
Województwa 
Łódzkiego

–�w�pełni�rozumiem�
problemy�mieszkańców�
gminy,�wynikające�
z�przebudowy�drogi�
wojewódzkiej�703,�
jednak�musimy�
pamiętać,�że�jako�
nowy�zarząd�staramy�
się�rozwiązać�kłopoty,�
do�których�nie�
doprowadziliśmy�sami,�
lecz�zastaliśmy�je�po�
naszych�poprzednikach.�
Dziś�staramy�się�dojść�
do�porozumienia�
z�mieszkańcami�
i�zrobimy�wszystko,�by�do�
konsensu�doprowadzić.

wALdeMAR 
wojciecHowSKi
radny Sejmiku 
Województwa 
Łódzkiego, działacz 
społeczny, rolnik: 

–�od�samego�początku�
przeglądam�się�
przebudowie�drogi�
wojewódzkiej�703�i�wiele�
spraw�jest�w�związku�
z�tą�inwestycją�
niejasnych.�myślę,�
że�należy�je�wyjaśnić.�
Sam�jestem�rolnikiem,�
więc�rozumiem�innych�
i�podobnie�jak�oni�nie�
wyobrażam�sobie,�żeby�
wjeżdżać�na�czyjeś�
pole,�by�móc�wjechać�
na�własną�działkę.�my,�
rolnicy,�mamy�do�naszej�
ziemi�szacunek.�Bez�
wątpienia�coś�z�tymi�
problemami�należy�
zrobić.�

w�wypadku�tego�typu�
dróg�nie�projektuje�się�
zjazdu�co�20�metrów.�
tam,�gdzie�było�to�
możliwe�przygotowano�
zjazdy�od�strony�
dróg�gminnych.�
ma�to�doprowadzić�do�
zwiększenia�państwa�
bezpieczeństwa.

Po zakończeniu części spotkania�przedstawiciele�ZDw�wraz�z�mieszkańcami�udali�się�w�teren.�
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Aktualności
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Łowicz�|�Fundacja�chce�pomagać�w�sporach�z�bankami

Ochronią przed firmami
windykacyjnymi
Mieszkańcy, przedsiębiorcy, 
rolnicy i organizacje 
pozarządowe z terenu 
powiatu łowickiego mogą 
liczyć na bezpłatną pomoc 
w zakresie odzyskania 
bezprawnie utraconych 
majątków czy przerwania 
spirali zadłużenia.

W pokoju nr 21 na parterze bu-
dynku starostwa przy ul. Stani-
sławskiego 30, od poniedziałku, 
15 kwietnia, rozpoczyna swe dy-
żury warszawska Fundacja Anioły 
Sprawiedliwości „Angeli Iustitia”. 
Mieszkańcy mogą zgłaszać się tu 
w godzinach od 9.00 do 14.00. 
Póki co dyżury przedstawicie-
li fundacji odbywać się będą raz  
w tygodniu, ale w przypadku szer-
szego zainteresowania, ich często-
tliwość może się zwiększyć. 

Wspólna inicjatywa powiatu ło-
wickiego i warszawskiej fundacji 
została zaprezentowana w ubie-
gły piątek, 29 marca, kiedy to sta-
rosta Marcin Kosiorek oraz prezes 
fundacji Tomasz Parol podpisali 
umowę o nieodpłatnym użycze-
niu ww. pomieszczenia. Wcze-
śniej umowę o współpracy z fun-
dacją podpisało Centrum Kultury, 
Turystyki i Promocji Ziemi Ło-
wickiej, w którego ramach utwo-
rzono niedawno Centrum Usług 
Społecznych. Jego zadaniem jest 
pomoc organizacjom pozarzą-
dowym, a za ich pośrednictwem 

również pojedynczym mieszkań-
com. CKTiPZŁ wspólnie z fun-
dacją mają m.in. organizować 
ogólnodostępne szkolenia w celu 
zwiększenia świadomości miesz-
kańców na temat przysługujących 
im uprawnień oraz istniejących 
zagrożeń finansowych i prawnych.

Jak na piątkowej konferencji 
prasowej poinformował prezes To-
masz Parol, na obecności fachow-
ców jego fundacji w łowickim 
starostwie mogą skorzystać szcze-
gólnie rolnicy, ale również osoby 
prowadzące działalność gospo-
darczą. Fundacja oferuje wspar-
cie oddłużeniowe i prawnicze, ale 
również w zakresie przywrócenia  
na rynek pracy. 

– W tej chwili fundacja prowa-
dzi ponad 3 tysiące postępowań 
sądowych, będąc po stronie dłuż-
nika w sprawach z powództwa 
banków i firm windykacyjnych, 
większość to nadużycia. Są rosz-
czenia, których ludzie płacić nie 
powinni, ale płacą, ponieważ fir-
my windykacyjne i banki są bar-
dzo natarczywe, bardzo przekony-
wujące, a ludzie nie mają dostępu 
do specjalistycznej wiedzy praw-
niczej – powiedział Tomasz Parol.

Fundacja współpracuje w całej 
Polsce z wieloma radcami praw-
nymi i adwokatami zajmującymi 
się kwestiami prawnymi roszczeń 
finansowych. Do tej pory, jak 
mówi prezes Parol, na zakończo-
nych kilkaset spraw nie przegrała 
ani jednej. Obecnie fundacja pro-
wadzi wiele spraw związanych 
ze SKOK-ami i egzekucjami ko-
morniczymi z bankowego tytułu 
egzekucyjnego. 

Osoby, które postanowią sko-
rzystać z pomocy fundacji, na 
pierwsze spotkanie powinny 
przynieść ze sobą wszystkie po-
siadane w danej sprawie doku-
menty. W razie braków w tym 
zakresie, prawnicy poproszą  
o ich uzupełnienie. Na podstawie 
wstępnej weryfikacji poinformują 
oni, czy jest szansa na wygranie 
sprawy. W przypadkach, kiedy 
ocenią, że to wierzyciel ma rację, 
również poinformują o tym dłuż-
nika. 

Porady fundacji są bezpłatne. 
W przypadku skomplikowanych 
problemów, którymi fundacja się 
nie zajmuje, może rekomendować 
prawnika, który zrobi to dobrze  
i tanio.  ljs

Sanniki�|�radni�nie�posłuchali�wójta

Fundusz sołecki jednak 
zostanie wyodrębniony 
– Doszły do mnie słuchy,  
że chcecie uchwalić fundusz 
sołecki. Spróbuję was od tego 
odwieść – rozpoczął na sesji 
Rady Miasta i Gminy Sanniki 
w czwartek, 28 marca, temat 
związany z wyodrębnieniem 
funduszu sołeckiego 
burmistrz Gabriel Wieczorek.

Zaproponował, by takiego fun-
duszu na 2020 rok nie wyodręb-
niać, podobnie zresztą jak to było 
w poprzednich latach. Radni byli 
jednak zgoła odmiennego zdania 
i fundusz sołecki zostanie wyod-
rębniony – po raz pierwszy w hi-
storii tego samorządu. 

Według burmistrza, żeby wy-
odrębnić fundusz sołecki, trzeba 
będzie w budżecie na 2020 rok 
(decyzja podejmowana w tym 
roku dotyczy roku następnego) 
zamrozić około 300 tys. zł. Argu-
mentował, że będzie to, według 
niego, przyczyną zbyt dużego 
rozdrobnienia inwestycji. – Może 
to spowodować, że nie będziemy 
mieli w przyszłym roku wystar-
czających pieniędzy na większe 
inwestycje – mówił. Kiwając gło-
wą potwierdzała to też skarbnik 
Marlena Kunikowska. 

Ponadto burmistrz zapropo-
nował, by zamiast wyodrębnia-
nia funduszu sołeckiego wykonać  
w różnych miejscowościach do-
datkowe punkty oświetlenia ulicz-
nego – tam, gdzie ich jeszcze nie 
ma. – Muszę z wami pohandlować 
– żartował. Radni jednak „pohan-
dlować” nie chcieli. – Z funduszu 
sołeckiego będzie taka korzyść dla 

gminy, że część pieniędzy póź-
niej wraca – argumentował radny 
Adam Cieślak. Wg skarbnik Ku-
nikowskiej są to „nieduże pienią-
dze”, w tym roku ma to być od ok. 
13 do 26% wartości poszczegól-
nych sołeckich inwestycji. 

Radni przekonywali natomiast, 
że należy taki fundusz wyodręb-
nić m.in. dlatego, by samorządo-
we pieniądze nie były kierowa-
ne „przede wszystkim do Sannik,  
ale również na wsie”. 

Na inną istotną wartość fun-
duszu sołeckiego zwrócił uwagę 
radny Damian Dolniak. – Ludzie 
zobaczą, że coś się dzieje na tych 
naszych wsiach, że coś się robi  
– mówił. Według niego może to 
pomóc w konsolidowaniu lokal-
nych społeczności. – Jak się tylko 
ludzie dowiedzą, że 15 osób na ze-
braniu wiejskim może zadecydo-
wać o tym, co będzie na wsi zro-
bione, to przyjdą na takie zebranie 
– dodał radny Wiesław Nowicki. 

Żeby nie było prawnych wąt-
pliwości co do tego, czy fundusz 
zostanie wyodrębniony czy nie, 
należało podjąć dwie uchwały. 
Pierwsza bowiem w swojej treści 
zawierała zapis o niewyodręb-
nianiu funduszu sołeckiego. 
Mimo iż radni jednomyślnie po-
stanowili, że ją odrzucą, przyję-
li na wszelki wypadek kolejną,  
w której oddali głos za jego wyod-
rębnieniem. Żeby było to możli-
we po czwartkowej sesji zwyczaj-
nej, zwołano trwającą zaledwie 
kilka minut sesję nadzwyczajną,  
na której radni przyjęli tylko tę 
jedną uchwałę. Oczywiście radni 
byli jednomyślni w sprawie wyod-
rębnienia owego funduszu.  mak 

Prezes Fundacji „Anioły Sprawiedliwości” tomasz�Parol,�prawnik��
pro�bono�z�anuluj-Dlug.pl�małgorzata�wiktorowicz�oraz�Beata�graszka�
radio�Victoria.�

w�tej�chwili�fundacja�
prowadzi�ponad��
3�tysiące�postępowań�
sądowych,�będąc��
po�stronie�dłużnika��
w�sprawach��
z�powództwa�banków�
i�firm�windykacyjnych,�
większość�to�nadużycia.

tomasz Parol
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Poznań |�targi�mody�Fashion�Fair�

Łowickie stoisko jedynym 
wyróżnionym
12 łowickich firm z branży 
włókienniczej miało okazję 
zaprezentować trendy 
na sezon wiosna-lato 2019 
i jesień-zima 2019/2020 
podczas Targów Mody 
Fashion Fair w Poznaniu,  
5 i 6 marca. Łowickie stoisko 
było w tym roku jedynym, 
które organizatorzy wyróżnili 
za sposób komunikacji 
z klientem i bardzo dobrą 
ofertę firm.

Targi Mody w Poznaniu to jed-
no z najważniejszych wydarzeń 
biznesowych dla branży mody  
w Polsce. Skupiają się one na 
wspieraniu głównie polskich ma-
rek i rynku oraz twórczości mło-
dych projektantów. W tego-
rocznych targach uczestniczyły 
łowickie firmy: Przedsiębiorstwo 
Produkcyjno-Handlowo-Usługo-
we „Krajewski”, Syntex Sp. z o.o., 
PPHU „Steven”, Producent Skar-
pet „Zooksy”, Przedsiębiorstwo 
Produkcyjno-Handlowo-Usługo-
we „Cerber”, firma „Pięta”, AR 
Fashion, „PER TE” Sp. z o.o., Fir-
ma „Tak”, Przedsiębiorstwo Pro-
dukcyjno-Handlowe „Regina”, 
„Estera” i PPH „Bratex”. 

– Najbardziej jestem zadowo-
lona z atmosfery. Obawiałam się 

tego, że skoro wszyscy jesteśmy 
z Łowicza i reprezentujemy tę 
samą branżę, to będziemy dla sie-
bie konkurencją, ale było wprost 
przeciwnie. Spotkanie okazało 
się bardzo wartościowe i cieka-
we także pod względem nawią-
zanych kontaktów biznesowych 
– powiedziała nam Daria Skopiń-
ska-Pięta, która z mężem Domini-
kiem prowadzi firmy produkujące 
skarpety „Zooksy” i „Pięta”. Ofe-
rują m.in. specjalistyczne skarpety 
antypoślizgowe do parków tram-
polin, jak też kreatywne zestawy,  
w których można otrzymać skar-
pety pakowane jak pikle, pizza czy 
sushi box. 

Podczas targów odbyło się wie-
le ciekawych wydarzeń, m.in. 
kongres fachowców, pokazy han-
dlowe i artystyczne oraz Gala Pol-
skiej Mody, podczas której wyróż-
nienie otrzymało łowickie stoisko. 

Wiceburmistrz Łowicza Ma-
riusz Siewiera powiedział nam, 
że mimo iż większość wystawia-
jących się na łowickim stoisku 
film było producentami skarpetek, 
to prezentowany przez nie asorty-
ment okazał się bardzo różnorod-
ny, co obok sposobu komunika-
cji z klientem i aranżacji stoiska 
zostało docenione. Przyczynił się 
do tego prawdopodobnie gość ho-
norowy targów Jerzy Antkowiak, 

projektant i stylista, dyrektor ds. 
wzornictwa w projekcie Moda 
Polska, który przy łowickim sto-
isku zatrzymał się na dłużej i za-
interesował przedstawioną ofertą. 

Udział firm w Targach Mody  
w Poznaniu był częścią realizowa-
nego przez miejski Wydział Stra-
tegii, Rozwoju i Obsługi Przedsię-
biorców projektu promocji firmy 
z branży włókienniczej „Po nit-
ce z Łowicza. Wsparcie ekspor-
tu dla branży włókienniczej”. Wi-
ceburmistrz powiedział nam, że  
w najbliższych planach jest podję-
cie starań o umożliwienie firmom 
udziału w międzynarodowych tar-
gach we Florencji.  aa 

Łowicz, Soleczniki |�wielkanocna�Zbiórka

Polacy Kresowym Rodakom
Nieformalna grupa wolontariu-

szy „Aktywny Łowicz” we współ-
pracy z Dariuszem Mroczkiem 
prowadzi zbiórkę darów dla domu 
dziecka oraz szkolnej bursy w So-
lecznikach na Wileńszczyźnie.

Największe potrzeby domu 
dziecka, bursy szkolnej i domu sa-
mopomocy to: komplety pościeli 
wraz z prześcieradłami o wymia-
rach 150 x 200 m, artykuły hi-
gieny osobistej oraz środki utrzy-
mania czystości. Dla wszystkich 
osób, rodzin w trudnej sytuacji 

materialnej, potrzebne są także ar-
tykuły higieny osobistej, pasty do 
zębów, mydło, proszki do prania, 
a także bielizna czy skarpety. Po-
winny to być rzeczy nieużywane, 
dobrej jakości. Mile widziane są 
też kartki świąteczne i życzenia, 
naturalnie w języku polskim.

Dary można dostarczać do sie-
dziby Klub Seniora „Radość” 
(przy ul. 3 Maja 11, od poniedział-
ku do piątku w godzinach 14-17). 
Do Solecznik zostaną dostarczone 
w dniach 12-14 kwietnia.   tm

Łowicz, Warszawa�|�konkurs�Fryzjerski

Cztery wyróżnienia  
dla uczniów ZSP nr 3

Dużymi umiejętnościami, ale 
też nie lada fantazją musieli wy-
kazać się uczestnicy XI Konkur-
su Fantazji Fryzjerskich, którego 
finał przeprowadzono 26 marca 
w Warszawie. Brali w nim udział 
uczniowie szkół fryzjerskich z ca-
łej Polski. Uczniowie Zespołu 
Szkół Ponadgimnazjalnych nr 3 
w Łowiczu, którzy wcześniej wy-
grali szkolne eliminacje (o których 
pisaliśmy na naszych łamach), 
startowali w kategorii „upięcie 
damsko-męskie”. Było to czwo-
ro uczniów, po jednym z każdej  
z czterech klas TUF (Technik 
Usług Fryzjerskich). Temat kon-
kursu brzmiał „Awangarda na co 
dzień”, wysoko oceniano więc ory-
ginalność, kreatywność i odwagę. 

Natalia Ogórek z klasy IV zdo-
była w konkursie dwa wyróżnie-
nia, natomiast po jednym otrzy-
mali także Krzysztof Osojca  
i Natalia Miśkiewicz.   oprac. tm

Wiceburmistrz Łowicza Mariusz Siewiera razem z przedstawicielami 12 łowickich firm z�branży�
włókienniczej�podczas�targów�mody�w�Poznaniu,�na�których�nasze�stoisko�zostało�jedynym�wyróżnionym.�

Prezentowane w konkursie 
fryzury i kreacje�zaskakiwały�
pomysłowością�i�oryginalnością.�
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Łowicz�|�turniej�wiedzy�Pożarniczej

Michał, Aleksandra i Klaudia 
jadą na finał wojewódzki
32 uczniów szkół 
podstawowych, 
gimnazjalnych  
i ponadgimnazjalnych 
wzięło udział 28 marca  
w powiatowym finale 
Turnieju Wiedzy 
Pożarniczej „Młodzież 
Zapobiega Pożarom”.

Laureatami, w trzech grupach 
wiekowych, którzy będą reprezen-
tować powiat w finale wojewódz-
kim, zostali: Michał Matysek z SP 
w Bąkowie, Aleksandra Olejni-
czak z SP w Waliszewie oraz Klau-
dia Wróbel z II LO w Łowiczu.

Uczniowie rywalizowali w mu-
rach II LO, w części pisemnej roz-
wiązywali 40 testowych pytań,  
a w części ustnej odpowiadali  
na 5 losowo wybranych pytań. 
Tomasz Ledzion z Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu, któ-
ra wspólnie z zarządem powia-
towym OSP była organizato-
rem konkursu, powiedział nam,  
że pytania obejmowały historię 
powstania i działalności straży na 
ziemiach polskich, przepisy pra-
wa dotyczące OSP i PSP, normy 
p.poż i zasady bezpieczeństwa. 

Zarówno komendant PSP Ar-
kadiusz Makowski, prezes za-
rządu powiatowego OSP Jacek 
Chudy, jak i wicestarosta Piotr 

Malczyk zachęcali uczestników 
konkursu, szczególnie laureatów, 
aby zdobytą wiedzę wykorzystali 
w przyszłości, rozważając wyko-
nywanie zawodu strażaka.

– Najtrudniejszy był test, 
zwłaszcza pytania dotyczące hi-
storii straży, które po prostu trzeba 
było wykuć na pamięć, aby się nie 
pomylić. Poziom pytań był dość 
wysoki, w kilku miejscach musia-
łem trochę pomyśleć, ale jestem 
zadowolony, poszło mi całkiem 
dobrze – powiedział zdobyw-
ca pierwszego miejsca w grupie 
obejmującej uczniów klas I-VI 
szkół podstawowych Michał Ma-
tysek z Wiskienicy Dolnej, uczeń 
SP w Bąkowie. W konkursie wy-
startował za namową brata. Straż 
jest mu bliska, szczególnie ochot-

nicza, działająca w jego rodzimej 
miejscowości, jej członkami są za-
równo wspomniany brat, jak i tata. 
On też widzi się w przyszłości  
w strażackim mundurze. W jego 
grupie wiekowej kolejne miejsca 
zajęli: II – Natalia Małecka z SP 
Nieborów, III – Wojciech Wie-
lemborek z SP Bąków, IV – Mal-
wina Steczyńska z SP Bielawy  
i V – Wiktoria Ossowska z SP Sta-
ry Waliszew. 

W grupie uczniów kl. VII i VIII 
szkół podstawowych i kl. III gim-
nazjum wygrała Aleksandra Olej-
niczak ze Skubików w gminie 
Bielawy, uczennica SP w Walisze-
wie, II miejsce zajął Mateusz An-
tosik z Gimnazjum w Kompinie,

Kamila Pruk z SP Pijarskiej  
w Łowiczu, IV – Michali-

na Szczepanik z SP Nieborów  
i V – Mateusz Gołaszewski z SP 
Stary Waliszew.

W grupie uczniów szkół po-
nadgimnazjalnych zwyciężyła 
Klaudia Wróbel z Wicia, uczenni-
ca klasy III o profilu obrona i bez-
pieczeństwo ludzi II LO w Łowi-
czu. Podobnie jak w przypadku 
Michała, straż jest jej bliska, bo jej 
wujek pracuje w straży państwo-
wej, zaś dziadek, tata i brat dzia-
łają w OSP. – W takim przypad-
ku trudno, aby człowiek nie czuł 
z tym związku i nie czuł porusze-
nia, gdy zawyje syrena – mówi. 
Pytana o poziom konkursu powie-
działa, że startowała po raz drugi, 
było więc jej łatwiej, oprócz tego 
z większością zagadnień czy w te-
ście, czy w części ustnej, spotkała 
się m.in. w szkole. Wśród trudniej-
szych pytań wymienia podanie 
prawidłowej wydajności hydran-
tów, czy normy odporności p.poż 
dla budynków. 

Drugie miejsce w tej grupie 
zdobył Mateusz Kaszewski z ZSP 
nr 4, III – Patrycja Pasikowska,  
a IV Natalia Kawecka, obie z ZS 
CKR w Zduńskiej Dąbrowie.

Warto zwrócić uwagę, że tylko 
troje spośród wymienionych uzy-
skało maksymalną ilość punktów, 
prawidłowo odpowiadając na py-
tania: Michał Matysek, Klaudia 
Wróbel i Mateusz Kaszewski.  tb

Łowicz�|�Pijarskie�Lo

Kolejne finały olimpiad
Niedawno pisaliśmy o Szymonie Kusiu z Pijarskiego LO, 
który po raz drugi pojedzie na finał Olimpiady Fizycznej,  
ale to nie koniec jego sukcesów, bo zakwalifikował się  
też do finału Olimpiady Lingwistyki Matematycznej.  
Z kolei w finale Olimpiady Filozoficznej po raz drugi 
zaprezentuje się świeżo upieczony stypendysta premiera  
– Oskar Kosenda.

Szymon Kuś nie ukrywa,  
że przede wszystkim koncen-
truje się na przygotowaniach do 
olimpiady fizycznej, którą uwa-
ża za znacznie bardziej wyma-
gającą. Jak najbardziej może so-
bie je porównywać, ponieważ  
w obu startuje nie po raz pierwszy. 
– W olimpiadzie lingwistycznej li-
czy się przede wszystkim logiczne 
i analityczne myślenie, nie wyma-
ga ona natomiast rozległej wiedzy, 
która jest niezbędna w fizycznej 
– mówi. Obydwa te finały odbę-

dą się w odstępie tygodnia, fizycz-
nej 6 i 7 kwietnia, lingwistycznej 
13 kwietnia.

Z kolei Oskar Kosenda po raz 
drugi znalazł się w finale Olimpia-
dy Filozoficznej. W niej, oprócz 
logicznego myślenia i rozległej 
wiedzy (test obejmuje praktycznie 
całą historię myśli, od jońskich fi-
lozofów przyrody po postmoder-
nistów), trzeba wykazać się umie-
jętnościami pisarskimi – w drodze 
do finału Oskar napisał już dwa 
wysoko ocenione eseje.  tm

Laureaci pierwszej grupy wiekowej,�od�lewej�stoją:��
wojciech�wielemborek�z�SP�Bąków�–�iii�miejsce,�michał�matysek��
z�SP�Bąków�–�i�miejsce�i�Natalia�małecka�z�SP�Nieborów�–�ii�miejsce.
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Szymon kuś, Oskar kosenda oraz�nauczyciel�filozofii�w�szkołach�
pijarskich�Paweł�kolas.�
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Patoki, klotyldów�|�Zapomniana�pamiątka�po�carskich�czasach

Słupy graniczne zostały odnowione
Dwóch pasjonatów lokalnej 
historii Ziemi Łowickiej  
– Daniel Ziółkowski  
i Adrian Polak  
– zaopiekowało się 
monumentalnym słupem 
granicznym Księstwa 
Łowickiego z 1829 roku, 
stojącym w Patokach.

Jest to jeden z dwóch bliźnia-
czych pomników z tego okresu, 
umieszczonych przy trakcie Kut-
no – Sochaczew. Drugi stoi w Klo-
tyldowie, na pograniczu powiatów 
łowickiego i kutnowskiego, też 
został niedawno odnowiony. Oby-
dwie pamiątki, przypominające  

o niegdysiejszej odrębności nasze-
go regionu, przez wiele lat nisz-
czały, zostały też obrabowane  
z metalowych elementów. Nie-
stety nie ma już na nich, wid-
niejących jeszcze kilka lat temu 
napisów „Granica Xięztwa Ło-
wickiego” na tablicach oraz daty 
1829 przykutych pod nimi. 

Oba pomniki stoją na gruntach 
prywatnych, co ogranicza wła-
dzom samorządowym możliwość 
zadbania o nie.

Adrian Polak i Daniel Ziół-
kowski wyczyścili obelisk z mchu  
i porostów, wyrównali i wymietli 
teren, wykarczowali też zakrze-
wienie. Zajęło im to dwie godziny 
w sobotę 23 marca. 

Na pomysł wpadł Adrian Polak, 
pasjonat historii lokalnej (głównie 
wojskowej), który często ogląda 
monument w drodze do pracy.  
– Widać, że nikt z tym pomnikiem 
nic nie robił od lat – mówi. – Szko-
da, bo wiele cennych zabytków hi-
storii regionu nie jest porządko-
wana wcale, albo co najwyżej od 
święta. Inicjatywę wsparł Daniel 
Ziółkowski, znany w lokalnym 
środowisku chociażby jako ak-
tywny członek bractwa rycerskie-
go „Serpens bellatorum”.

Kwestia zapomnianych słu-
pów granicznych Księstwa Ło-
wickiego ożyła też ostatnio na 
facebookowym „Łowickim Wehi-
kule Czasu”. Prowadzący tę gru-

pę Jacek Rutkowski mówił nam,  
że władze powiatu już w 2008 r. 
próbowały podjąć działania w tej 
sprawie, niestety bezskutecznie. 

Na ostatniej sesji Rady Powia-
tu Łowickiego interpelację w tej 

sprawie złożył radny Krystian Ci-
piński. Jak nam mówił – sam tak-
że, kilka lat temu, wspólnie ze 
znajomymi i zaprzyjaźnionym ka-
mieniarzem fotografowali te zabyt-
ki. – To praktycznie jedyne takie 
pamiątki z tamtego okresu i świad-
kowie historii, na tym w Patokach 
widać nawet ślady kul – mówi Ci-
piński. – Żywo zainteresowane te-
matem jest też łowickie PTTK, 
które mogłoby na przykład orga-
nizować rajdy od jednego końca 
Księstwa do drugiego.

Powołując się na ustalenia po-
przedniego starosty, obecnie rad-
nego Krzysztofa Figata, radny 
Cipiński mówił, że o ile w przy-
padku monumentu z Koltyldowa 

właściciele gruntu byli otwarci  
na współpracę (np. wydzierżawie-
nie działki), tak w przypadku tego 
w Patokach postawili powiatowi 
jako warunek całkowity wykup 
gruntu. W obu przypadkach roz-
mowy nie doszły jednak do skut-
ku. Obecny zarząd powiatu ma 
ponownie zająć się tą sprawą, co 
potwierdził w rozmowie z nami 
starosta Marcin Kosiorek.  tm

Łowicz |�Sadzenie�drzew�na�stulecie�województwa

Jedno z jubileuszowych drzew posadzono 
przy Ułańskiej

„Sto drzew w stu szkołach” to 
pomysł władz województwa łódz-
kiego na uczczenie 100. roczni-
cy jego powstania. Jedno z takich 
drzew zostało posadzone 29 mar-
ca rano przy budynku szkoły przy 
ulicy Ułańskiej w Łowiczu.

W uroczystym wkopaniu klo-
nu polnego na podwórku przed 
budynkiem brali udział ucznio-
wie i nauczyciele Zespołu Szkół  
i Placówek Oświatowych WŁ 
oraz II LO w Łowiczu, a także 
delegacja Oddziału Terenowe-
go Bolimowskiego Parku Krajo-
brazowego z główna specjalistką  
ds. ochrony przyrody Agatą 
Pruszkowską. Jak sama mówi-
ła – obie te szkoły zna, ponieważ 
współpracuje z nimi w ramach 
edukacji ekologicznej.

– W województwie łódzkim 
jest 7 parków krajobrazowych, 
każdy z nich włączył się w akcję 
„Sto drzew w stu szkołach” – mó-
wiła Agata Pruszkowska.

Klon nie będzie samotny,  
bo wokół niego znajduje się wiele 
nasadzeń, w tym także drzewa, ja-
kie od lat co roku sadzą po zakoń-
czeniu roku kończące szkołę klasy 
maturalne. 

Województwo łódzkie w sen-
sie formalnym powstało w sierp-
niu 1919 roku, obejmowało wtedy 

centralną i południową część jego 
dzisiejszego terytorium oraz część 
obecnego województwa wielko-
polskiego (z Kaliszem i Koni-
nem). Łowicz w województwie 
łódzkim znalazł się po zmianach 
jego terytorium w 1939 r. W obec-
nym kształcie województwo łódz-
kie istnieje od 1999 r.  tm

Gmina Zduny�|�Sukces�dwóch�szkół

Uczniowie jak lotnicy
Drużyna uczniów  
SP w Nowych Zdunach 
zajęła miejsce I,  
a zawodnicy z Bąkowa 
Górnego miejsce III  
w eliminacjach regionalnych 
II Ogólnopolskiego Turnieju 
Gwiaździstej Eskadry.

Eliminacje rozegrano 28 marca 
2019 r. w Wojewódzkim Ośrod-
ku Doskonalenia Nauczycieli. 
Uczestnicy toczyli podniebne po-
jedynki na planszach strategicz-
nych gier lotniczych IPN: 303. 
Bitwa o Anglię, 111. Alarm dla 
Warszawy, 7. W obronie Lwowa, 
których fabuła osnuta jest na histo-
rycznych wydarzeniach. 

Efektem stoczonych pojedyn-
ków było zajęcie I miejsca w ka-
tegorii kadetów przez uczniów 
Szkoły Podstawowej im. Pierw-
szego Marszałka Polski Józe-
fa Piłsudskiego w Nowych Zdu-
nach, którzy okazali się najlepszą 
drużyną w województwie łódz-

kim i w ten sposób awansowali 
do finału ogólnopolskiego. Asem 
przestworzy okazał się Adrian 
Ciesielski, który wygrał wszyst-
kie pojedynki.

Drużynę współtworzyli z nim 
Dawid Radomski i Mateusz Wój-
cik, a opiekunem lotników był na-
uczyciel historii Marcin Wójcik.

Trzecie miejsce w tej katego-
rii wiekowej przypadło drużynie 

ze Szkoły Podstawowej im . Janu-
sza Korczaka w Bąkowie Górnym 
w składzie: Piotr Maciak, Michał 
Zabrzewski i Tomasz Ciapała. 
Opiekunem również i tej grupy 
był Marcin Wójcik. 

Drużyna z Nowych Zdun re-
prezentować będzie nasz region 
w Wielkim Finale Turnieju, któ-
ry rozegrany zostanie w czerwcu 
(10-12) w Dęblinie – symbolicz-
nym mieście, gdzie przed II woj-
ną światową funkcjonowała słyn-
na Szkoła Orląt, a dzisiaj Lotnicza 
Akademia Wojskowa.   oprac. ewr

Symboliczne wkopanie klonu. 
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Sport�|�konrad�karwat�pojechał�do�uSa,�by�spełniać�marzenia�

Cel odmierza
małymi krokami
Konrad Karwat – strongman z podłowickiego Mysłakowa, 
zajął 4. miejsce na 56 siłaczy z całego świata w Arnold 
Classic Strongman Amatour 2019. Najbardziej prestiżowe 
zawody w sportach siłowych były rozgrywane 
od 1 do 3 marca w Columbus (stolica stanu Ohio) w USA. 
Ich organizatorem jest sam Arnold Schwarzenegger.

Konrad Karwat ma dopiero 23 
lata, waży około 130 kg i przy ta-
kiej wadze czuje się najlepiej: nie 
jest ani za wolny, ani za słaby. Po-
trafi  jednak udźwignąć ciężary, 
które znacznie przewyższają masę 
jego ciała. Dotychczas jego naj-
większym sukcesem był tytuł Wi-
cemistrza Świata juniorów do lat 
23 w Strongman. 

W rozmowie z nami przyznał, 
że start w zawodach w Stanach 
Zjednoczonych był dla niego speł-
nieniem marzeń, jednak podszedł 
do nich z dużym respektem, ma-
jąc świadomość, że będzie rywa-
lizował z najsilniejszymi ludź-
mi z całego świata (np. Rosjanin 
i Amerykanin to zawodnicy, któ-
rzy ważyli ok. 160 kg). 

Dlatego założył sobie, że bę-
dzie szczęśliwy, jeśli nie spadnie 

poniżej 20. lokaty. – Trzeba znać 
swoje miejsce – mówi z pokorą. 
Zawody ukończył na 4. miejscu 
w swojej kategorii, będąc najlep-
szym z Polaków i zostawiając za 
sobą ponad 50 rywali. Przyzna-
je, że jest to jego pierwszy tak 
duży sukces w rywalizacji senio-
rów. Nagrodą niespodzianką, któ-
rą otrzymał już po powrocie do 
domu, było zakwalifi kowanie do 

przyszłorocznych zawodów (data, 
miejsce i organizator są zawsze 
niezmienne). Nadal ma jednak do 
tych zawodów duży respekt, dla-
tego mówi ostrożnie, że chciał-
by poprawić swój wynik o jedno 
lub dwa oczka, a dopiero za dwa 
lata powalczyć o mistrzostwo. 

Konrad Karwat podzielił się 
z nami swoimi wrażeniami nie 
tylko ze startu w zawodach, ale też 
z pobytu w Stanach Zjednoczo-
nych. Pierwsze zaskoczenie cze-
kało na niego już podczas prze-
siadki na lotnisku w Chicago, 
ponieważ nie spodziewał się, że 
pracuje tam aż tak wielu Polaków. 
Lokalnego patriotyzmu doświad-
czył także podczas eliminacji 
w Columbus (Ohio), na które 
przyjechał kibicować zawodnikom 
z Polski pochodzący z Łowicza 
Marcin Danych, który w Stanach 
Zjednoczonych zajmuje się kręce-
niem fi lmów z rozgrywek NBA. 

– Super sprawa. Zrobiliśmy so-
bie razem fotkę z fl agą Łowicza 
– wspomina Konrad Karwat. 

Strongman opowiedział nam, 
że przez całe zawody obecny był 
Arnold Schwarzenegger, któ-
ry jest jednocześnie twarzą i or-
ganizatorem zawodów. Przyznał, 
że wielu zawodników robiło sobie 
z nim selfi e, by pochwalić się nimi 

w mediach społecznościowych, 
jednak on tego nie chciał, ponie-
waż był mocno skoncentrowany 
na swoim udziale w zawodach. 
Żeby dostać się do fi nału, trze-
ba było bowiem utrzymywać się 
w czołówce we wszystkich konku-
rencjach. 

Strongman spod Łowicza za-
kończył pierwszy dzień startów 
w pierwszej piątce, zaś do fi na-
łu wszedł z trzeciej pozycji. Przy-
znał, że z każdym kolejnym dniem 
narastała u niego presja, związana 
m.in. z rosnącymi oczekiwaniami, 

jakie pokładało w nim środowi-
sko Strongman. Kryzys przyszedł 
trzeciego dnia, ponieważ Kon-
rad Karwat przyznał, że nawet nie 
przypuszczał, że zajdzie tak dale-
ko i nie trenował konkurencji fi na-
łowych. Jedną z nich skończył na 
9. lokacie, co trochę go załamało, 
jednak w kolejnej konkurencji fi -
nałowej uzyskał 2. rezultat, co po-
zwoliło mu wspiąć się na 4. miej-
sce w ogólnej klasyfi kacji. – Ja 
sam nie wierzyłem w to, co się 
dzieje – wspomina Konrad Kar-
wat, który chwilę potem zaczął 

otrzymywać setki wiadomości 
z gratulacjami na Facebook’u. 

Po tym, jak skontaktował się 
z rodziną i najbliższymi oraz 
Krzysztofem Radzikowskim, 
który przygotował go do startu 
w zawodach, wyłączył telefon 
i – jak mówi – „poszedł świętować 
z chłopakami w miasto”. 

Krótko po powrocie, mimo 
zbolałych mięśni, przyjął zapro-
szenie do poprowadzenia poka-
zu Strongman na imprezie cha-
rytatywnej dla Kasi Stańczyk 
w Osieku. Przyznaje, że jeśli tyl-
ko może, to zawsze stara się prze-
kuć swoją rozpoznawalność w coś 
dobrego. Ostatnio na przykład, ra-
zem z występującym w programie 
„Gogglebox. Przed telewizorem” 
na TTV Dominikiem Abusem, 
wzięli udział w challenge’u, który 
polegał na tym, że fi rma produku-
jąca odżywki dla atletów zaspon-
soruje taką ilość karmy dla psów, 
jaką wyciśnie na klatkę lepszy 
z nich. Konrad Karwat zakończył 
zadanie z wynikiem 210 kg i kar-
ma w takiej ilości trafi ła do Schro-
niska dla Zwierząt w Łowiczu. 

Strongman z Mysłakowa przy-
znaje, że sukcesy, jakie odnosi 
w sportach siłowych, otworzyły 
przed nim „wcześniej zamknięte 
drzwi”. Zagrał już kilka epizodów 
w fi lmach, obecnie uczestniczy 
w nagraniach do serialu parado-
kumentalnego „Gliniarze”. Na co 
dzień jest jednak pracownikiem 
kolei w spółce PLK.

W rozmowie z nami mówi, 
że Łowicz jest dla niego bardzo 
ważny, dlatego bardzo chciał-
by, aby tegoroczny Puchar Polski 
w parach Strongman w ramach 
Dni Łowicza został zorganizowa-
ny z prawdziwym rozmachem.  

konrad karwat przy�pomniku�arnolda�w�columbus.�

AGNieSZKA
ANtoSiewicZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

Strongman�
z�mysłakowa�zagrał�
już�kilka�epizodów�
w�fi�lmach,�obecnie�
uczestniczy�
w�nagraniach�do�serialu�
paradokumentalnego�
„gliniarze”.
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PRAWDZIWE HISTORIE CZYTELNIKÓW

„Błahe” zadyszki omal 
     nie skończyły się zawałem.
     DZIĘKI VEIN&CIRCULATION 
USUNĘŁAM ZATORY ŻYLNE BEZ OPERACJI

Historia pani Wandy to jeden z przykładów pokazujących, jak stosowanie tego autorskiego preparatu 
chroni przed chorobą niedokrwienną i cofa nawet zaawansowane zmiany miażdżycowe. Nie czekaj, aż 
miażdżyca spustoszy Twój układ krwionośny, odbierając Ci zdrowie i energię do życia. Wystarczy 14 
dni, by udrożnić żyły i tętnice, dotlenić serce, płuca i mózg – bez żadnej operacji.
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Jeszcze miesiąc temu byłam schorowaną, starszą panią. 
Teraz serce bije jak dzwon, a ja czuję się młodsza o 20 lat

-

-
-

-

W 14 dni  usuwa złogi 
zalegające w naczyniach 
krwionośnych

Za co ponad 18 tys. Polaków 
pokochało Vein&Circulation?

Udrażnia żyły i tętnice w 14 dni

Usuwa zakrzepy żylne

Pomaga 2x lepiej dotlenić 
mózg i serce 

Zmniejsza grubość 
blaszki miażdżycowej

Przywraca prawidłowy 
poziom cholesterolu
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VEIN&CIRCULATION

81 300 34 05
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Gmina Bielawy�|�Po�sesji�rady�gminy�

Spór o nauczycielski strajk 
– Wszędzie mówi się 
o kwestii zarobków, 
ale oprócz oczekiwań 
finansowych walczymy 
o coś więcej: o prawo 
do realizowania ścieżki 
awansu zawodowego,  
w którą uderzono – 
mówiła prezes Oddziału 
ZNP w Bielawach 
Mieczysława Malinowska 
w trakcie sesji Rady 
Gminy Bielawy.

Dyskusja na temat nauczy-
cielskich oczekiwań pojawiła się  
w związku z prezentacją spra-
wozdania z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na po-
szczególnych stopniach awan-
su zawodowego. W tym kontek-
ście obecne żądania płacowe nie 
zostały dobrze przyjęte. – Rozu-
miemy, że każdy chce otrzymy-
wać za swoją pracę wyższe wyna-
grodzenie, ale czy nie można było 
wybrać innego terminu? Chcecie 
odebrać dzieciom prawo do tego, 
by zdawały egzamin do którego 

się przygotowywały? Czemu nie 
strajkujecie w wakacje? – padło 
na sali. 

– A jaki sens miałby strajk  
w czasie wakacji? – pytała prezes 
Mieczysława Malinowska. 

Zbyt wysokie 
wynagrodzenia...
Prezes przyznała, że nauczycie-

le chcą zwrócić uwagę nie tylko 
na własne oczekiwania, lecz tak-
że na to, że wprowadzona wraz 
z zeszłoroczną reformą szkol-
nictwa podstawa programowa 
jest dla dzieci zbyt wymagająca. 

Jako przykład podała ona zajęcia 
uczniów klas VII i VIII, którzy, 
by ją zrealizować muszą spędzać 
w szkole nawet 8 godzin. – Dzie-
ci płaczą, są zmęczone, nie mają 
czasu na własne pasje i zabawę. 
Na nauce spędzają mnóstwo cza-
su, a po powrocie do domu odra-
biają lekcje. To nie jest od nas za-
leżne – zauważyła. 

W toku dyskusji zwrócono 
również uwagę na wspomniane 
w sprawozdaniu wynagrodzenia 
nauczycieli, które w opinii nie-
których radnych są zbyt wysokie  
w stosunku do ilości obowiązków 
oraz czasu wykonywanej pracy. 
Niektórzy otwarcie zarzucili, że 
bywa, iż nauczyciele pracują na 
pół etatu, pobierając pełne wyna-
grodzenie. 

– Przez 18 godzin tygodniowo 
pracuję przy tablicy. Praca nauczy-
ciela jest czymś specyficznym, 
polega również na sprawdzaniu 
sprawdzianów, organizacji lekcji 
dodatkowych i wycieczek, udziale 
w szkoleniach. Poświęcam temu 
bardzo dużo czasu, a podczas wy-
jazdów jestem za dzieci odpowie-
dzialna przez cały czas – mówiła 
Mieczysława Malinowska. 

... a może zbyt wielu 
nauczycieli? 
Podczas sporu niektórzy rad-

ni zasugerowali, że nakłady fi-
nansowe, jakie gmina przezna-
cza na oświatę wiążą się nie tylko 
z oczekiwaniami finansowymi 
pracowników, lecz także z tym,  
iż dyrektorzy szkół zatrudniają 
niewspółmierną liczbę nauczycie-
li w stosunku do liczby uczniów, 
uczęszczających do szkoły. 

– Nikt nie ma wątpliwości, że 
szkoła jest ważna i jest istotnym 
zjawiskiem w życiu dorastającego 
dziecka. Policzyłem jednak orien-
tacyjnie, że w naszej gminie pra-
cuje 61 nauczycieli, zaś dzieci jest 
439. Ten stosunek jest olbrzymi  
i daje do myślenia – komentował 
radny Jarosław Pałka. 

Zwolennikiem podobnego sta-
nowiska okazał się radny Józef So-
bierajski, który swoje spostrzeże-
nia odniósł do Szkoły Podstawowej  
w Oszkowicach, zwracając uwa-
gę na to, że osób uczących się  
w placówce jest niewiele. W opinii 
radnego, prowadzi to do sytuacji, 
w której nauczyciel pobiera pełną 
pensję, w praktyce pracując zale-
dwie na pół etatu. Dodajmy, że za 
krytyczną wypowiedź radny-senior 
otrzymał gromkie brawa, co świad-
czyć może o tym, że przeciwników 
nauczycielskiego strajku było tego 
dnia na sali obecnych więcej.  aw

Bolimów�|�Złożyli�wniosek�do�moN

Nie będzie strzelnicy
Gminie Bolimów nie udało 

się pozyskać 1,2 mln. zł na budo-
wę strzelnicy w ramach Konkur-
su Ofert „Strzelnica w powiecie” 
ogłoszonego przez Ministerstwo 
Obrony Narodowej. Gmina miała 
ze swojego budżetu zainwestować 
w jej budowę 300 tys. zł.

Zastępca wójta Patryk Koło-
sowski powiedział nam, że strzel-
nicę chciano ulokować wśród 
lasów po zachodniej stronie Bo-
limowa, pomiędzy autostradą A2  
a drogą powiatową Bolimów  
– Nieborów (rejon w którym krę-
cono dokumentalny film o użyciu 
gazów bojowych w pierwszowo-
jennej bitwie nad Rawką pt. „Ob-
łoki Śmierci”). Gmina widziałaby 
zagospodarowanie go pod kątem 
sportowo-rekreacyjno-historycz-
nym. Strzelnica miała być jednym 
z jego elementów. Teren położo-
ny jest w znacznej odległości od 
siedzib ludzkich, więc strzelania, 

które i zaplanowano na godzinny 
od 8 – 16. nie byłyby uciążliwe dla 
mieszkańców. Obiekt umożliwiał-
by strzelanie na dystansie do 200 
m, 10 szkolonym jednocześnie. 
MON zastrzegło w konkursie, że 
zastrzega, iż do 2029 roku będą 
mogły z obiektu bezpłatnie korzy-
stać formacje sił zbrojnych, oprócz 
tego organizacje paraobronne  
i uczniowie klas obronnych.

W konkursie walczyło 19 ofert  
z całego kraju. Gmina Bolimów 
była jedynym samorządem z tere-
nu województwa łódzkiego, który 
złożył wniosek. Ostatecznie w po-
łowie marca okazało się, że zakwa-
lifikowanych do dofinansowania 
zostało pięć wniosków, a wniosek 
gm. Bolimów został odrzucony, 
łącznie z pięcioma innymi,bo nie 
spełniał wymogów formalnych. 
Władze gminy zamierzają w przy-
szłości jeszcze raz wystąpić o 
wsparcie dla budowy strzelnicy. tb

Otolice�|�mieszkańcy�zdecydowali�

Wybory musiały zostać 
powtórzone 

Na sesji Rady Gminy Łowicz, 
27 marca, radni zgodnie zagłoso-
wali za uchyleniem uchwały ze-
brania wiejskiego sołectwa Oto-
lice w sprawie wyboru sołtysa  
i Rady Sołeckiej, którego dokona-
no 8 marca. Wiązało się to z ko-
niecznością powtórzenia wybo-
rów – te przeprowadzono i po raz 
drugi wygrała ta sama osoba. 

Przypomnijmy, bo o sprawie 
pisaliśmy już na łamach NŁ, że  
w czasie pierwszego zebrania 
wiejskiego w Otolicach, w któ-
rym uczestniczyło ok. 50 miesz-
kańców, na karty do głosowania 
zostały wpisane dwie kandyda-
tury na sołtysa: dotychczas peł-
niącego tę funkcję Henryka Sału-
dy i Krystyny Straszyńskiej, która 
większością głosów została wy-
brana do pełnienia tej funkcji.

Część mieszkańców miała jed-
nak co do tych wyborów zastrze-
żenia, które wyrazili w mailu na-
desłanym do naszej redakcji, jak 
też w proteście złożonym na te 
wybory w Urzędzie Gminy Ło-
wicz. Chodziło o fakt, iż w dniu 
wyborów Krystyna Straszyńska 
nie była zameldowana na terenie 
gminy, jak też nie widniała w re-
jestrze wyborców uprawnionych 
do głosowania. Obecny na zebra-
niu wójt Andrzej Barylski ostrze-
gał mieszkańców, iż takie wybo-
ry mogą zostać zakwestionowane, 

jednak mieszkańcy zbagatelizo-
wali te ostrzeżenia, a na konse-
kwencje takiej decyzji nie trzeba 
było długo czekać. 

Krystyna Straszyńska powie-
działa nam, że rozumie decyzję 
radnych i do nikogo nie ma żalu. 
Dodała, że wystąpiła już z wnio-
skiem o wpisanie jej do rejestru 
wyborców gminy Łowicz, co wójt 
Andrzej Barylski przypieczętował 
wydaniem pozytywnej decyzji. 
Gdy dopełniła już formalności, 
zdecydowała się ponownie wy-
startować w wyborach na sołtysa, 
ponieważ czuła się zobowiązana 
wobec mieszkańców, którzy po-
przednio obdarzyli ją poparciem. 
– Jak się powiedziało A, to trzeba 
powiedzieć B – mówiła. 

Anna Kozyra z UG Łowicz po-
twierdziła nam, że Krystyna Stra-
szyńska została wpisana do reje-
stru wyborców gminy Łowicz, co 
sprawia, że jest już uprawniona do 
udziału w zebraniu, może głoso-
wać i być wybierana. 

– Teraz może kandydować – 
potwierdzał nam w piątek wójt 
Andrzej Barylski. 

Powtórzone wybory odbyły się 
2 kwietnia. Wójt poinformował 
nas, że na sołtysa została zgłoszo-
na tylko jedna kandydatura – wła-
śnie Krystyny Straszyńskiej, którą 
34 obecnych na zebraniu miesz-
kańców poparło jednogłośnie.  aa 

Gmina Łyszkowice�|�Sołectwo�kalenice�

Zbiórka na pogorzelców 
Jeszcze do końca kwietnia 

można wrzucać datki do puszki 
komitetu zbiórkowego „Sołectwo 
Kalenice”, który podjął się zorga-
nizowania pomocy dla pogorzel-
ców ze Stachlewa. 

7 marca doszło w tej wsi do po-
żaru poddasza jednego z domów. 
Zdarzenie to opisywaliśmy na na-
szych łamach. Nikt nie odniósł 
obrażeń, ale właściciele domu 
ponieśli wymierne straty. Dach 
wymaga wymiany, a poddasze – 
gruntownego remontu. 

Z tego powodu sołtys Kale-
nic Mariusz Kuciński postanowił 
zorganizować wśród mieszkań-
ców swojej wsi zbiórkę. Komitet, 
którego dane można sprawdzić na 

stronie internetowej www.zbiorki.
gov.pl, został zarejestrowany pod 
nr 2019/1434/KS. 

Sołtys przeszedł już z pusz-
ką po swojej wsi. Mieszkańcy  
w większości nie żałowali datków. 
Puszka wędrowała również mię-
dzy radnymi i sołtysami podczas 
sesji Rady Gminy Łyszkowice, 
27 marca. Osoby, które chciały-
by jeszcze wspomóc pogorzelców 
mogą to zrobić kontaktując się 
bezpośrednio z sołtysem Kuciń-
skim. Oprócz niego w komitecie 
zbiórkowym są również Zbigniew 
Sukiennik oraz Radosław Sukien-
nik. Komitet nie przewiduje żad-
nych wydatków związanych z pro-
wadzeniem zbiórki.  ljs

Łowicz�|�Salon�mody�męskiej�Villaro

Bo ważny jest również łatwy dojazd i parking
Salon mody męskiej Villaro 
został otwarty w ostatnią 
sobotę, 30 marca przy  
ul. Jana Pawła II  
w Łowiczu. To kolejny 
sklep modowy, który 
otwiera się nie w centrum,  
ale na obrzeżach miasta. 

Wcześniej przykładem takie-
go rozwiązania był sklep eMo-
do, również oferujący odzież mę-
ską, który mieści się przy drodze  
z Łowicza w kierunku Nieboro-
wa – w zasadzie już w Mysłako-

wie. Dla klientów bowiem coraz 
ważniejsze jest dogodne miej-
sce do zaparkowania i wygodny 
dojazd. Villaro ma swoje skle-
py m.in. w Łodzi, Rzgowie i Ła-
sku. Salon jest własnością firmy 
MMER – producenta odzieży 
męskiej w Polsce. 

– Dla nas najważniejsze jest to, 
żeby klient do nas wracał na zaku-
py. Jesteśmy pewni naszej jakości. 
Klient pochodzi w garniturze, wy-
pierze go raz, drugi i wtedy do-
piero będzie w stanie ocenić jego 
jakość – dowiedzieliśmy się na 
miejscu.  mak

W sklepie przy ul. Jana Pawła II panowie�mogą�ubrać�się�kompleksowo,�
począwszy�od�obuwia�a�skończywszy�np.�na�apaszce�pod�szyją.�
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rekLama

Łowicz 
3 dni z życia 
kleryka 
Wyższe Seminarium 
Duchowne w Łowiczu, 
jak co roku, zachęca 
do udziału w Dniach 
Otwartych, które rozpoczną 
się jutro, w piątek 
5 kwietnia o godz. 17.00, 
a zakończy je odprawiona 
w niedzielę o godz. 10.00 
przez biskupa Andrzeja 
F. Dziubę msza święta 
z modlitwą w intencji 
powołań.

Wicerektor WSD w Łowiczu 
ks. dr Jarosław Łękarski powie-
dział nam, że udział w Dniach 
Otwartych jest adresowany do 
młodych mężczyzn, będących 
jeszcze w liceum lub na studiach, 
którzy w sercu rozważają powoła-
nie do kapłaństwa i chcą poznać, 
jak wygląda seminaryjne życie. 

W łowickim seminarium stu-
diuje obecnie 16 kleryków. 
Uczestnicy Dni Otwartych będą 
mieli okazję towarzyszyć im 
w codziennych modlitwach, wy-
kładach i zajęciach rekreacyjnych. 
W piątek wieczorem wezmą też 
udział w nabożeństwie Adoracji 
Krzyża, które będzie otwarte tak-
że dla mieszkańców. 

Zdaniem wicerektora także 
rozmowy z klerykami i ich świa-
dectwa mogą pomóc uczestnikom 
Dni Otwartych w rozeznaniu swo-
jego powołania. Zapisy są przyj-
mowane pod numerem tel. (46) 
837 60 16 i na adres e-mail: wsd@
diecezja.lowicz.pl. aa 

Sierpc |�Sukces�„kocierzewiaków”�

II miejsce za „zabawy dziecięce łowickie”
Dziecięcy Zespół Ludowy „Kocierzewiacy” 
zajął II miejsce w najmłodszej kategorii 
wiekowej podczas Kasztelańskich Spotkań 
Folklorystycznych, które w sobotę 30 marca 
już po raz szósty odbyły się w Centrum Kultury 
i Sztuki w Sierpcu. 

W konkursie wzięły udział 22 
zespoły ludowe, które prezen-
towały tańce z różnych regio-
nów Polski. Prezentowały się one 
w trzech kategoriach wiekowych: 
dziecięcej do lat 13, młodzieżowej 
od 14 do 19 lat i zespołów doro-
słych. Dziecięcy Zespół Ludowy 
„Kocierzewiacy” działający przy 

Gminnej Bibliotece Publicznej 
w Kocierzewie Płd. zajął II miej-
sce w najmłodszej kategorii wie-
kowej, w której prezentowało się 
łącznie 10 zespołów dziecięcych. 
Ogłoszenie wyników nastąpiło 
przy pełnej widowni, zaś człon-
kowie zespołu i ich opiekunowie 
przyjęli wiadomość o zdobyciu 

II miejsca gromkimi brawami. – 
Jest co świętować, zwłaszcza że 
w jury było między innymi kilku 
tancerzy zespołu „Mazowsze” – 
cieszyli się na Facebooku człon-
kowie zespołu. 

Jury doceniło nasz „Kocie-
rzewiaków” za wykonanie pro-
gramu „Scena pasterska – śpie-
wy, tańce i zabawy dziecięce 
łowickie” w opracowaniu Janu-
sza Kaźmierczaka, w którym 
dominują poleczki, kujawiaki 
i walczyki. Jest to program, z któ-
rym zespół zwykle występuje na 
przeglądach i festiwalach, dzię-
ki któremu zdobył wiele nagród. 
Choreograf Katarzyna Polak po-

wiedziała nam, że dla „Kocie-
rzewiaków”, którzy poddali się 
ocenie profesjonalnych tance-
rzy „Mazowsza”, jest to bardzo 
wysoki wynik. 3 lata zespół ze-
spół zajął już na tym przeglądzie 
I miejsce, wtedy w najmłodszej 
kategorii wiekowej rywalizowało 
mniej zespołów. 

Kierownik zespołu „Kocierze-
wiacy” Renata Piórkowska po-
wiedziała nam, że obecnie liczy 
on ok. 55 dzieci i prawie cała 
grupa pojechała w sobotę do 
Sierpca, choć na scenie prezento-
wało się ok. 40 dzieci, które mie-
ściły się w kategorii wiekowej 
do 13 lat. – Starsze dziewczyny 

były bardzo pomocne za kulisa-
mi przy podawaniu rekwizytów 

i zmianie strojów – doceniła Re-
nata Piórkowska.  aa 

Łowicz�|�Dwie�udane,�choć�różne�zbiórki�charytatywne�

3.396 zł dla Krzysia i 2.400 dla Marty 
Pokazaliśmy, że mamy dobre serca i chęć 
do niesienia pomocy innym – tak można 
podsumować dwie bardzo różniące się od siebie 
akcje charytatywne, podczas których zbierane 
były pieniądze dla dwóch różnych osób.

3.396 zł zebrano dla Krzy-
sia Szczęcha na charytatywnym, 
trwającym prawie przez cały 
dzień maratonie fi tness. 2.400 zło-
tych zaś trafi  na leczenie Marty 
Opach – to efekt sprzedaży cegie-
łek na fi lm „Faworyta” wyświe-
tlony w ramach Dyskusyjnego 
Klubu Filmowego „Bez Nazwy” 
w kinie Fenix. 

Organizatorzy „Charytatywne-
go maratonu fi tness – na sporto-
wo dla Krzysia”, przygotowali bli-
sko 10 godzin treningów, spalania 
kalorii i dobrej zabawy w sali nad 
pływalnią przy ul. Kaliskiej. Ma-
raton został zorganizowany po to, 
by uzbierać pieniądze na leczenie 
i rehabilitację Krzysia, który cho-
ruje na dziecięce porażenie mó-
zgowe. Niespełna roczny Krzyś 
Szczęch jest podopiecznym Fun-
dacji Dzieciom „Zdążyć z Pomo-
cą”. Obecnie mieszka wraz z ro-
dzicami w Warszawie, ale jego 
mama Karolina pochodzi z Ło-
wicza i tu ma rodzinę. Krzyś uro-

dził się 4 maja ubiegłego roku, 
w okresie okołoporodowym do-
znał udaru niedokrwiennego mó-
zgu, na skutek którego cierpi na 
dziecięce porażenie mózgowe 
i inne schorzenia. 

Zajęcia prowadzone przez róż-
nych trenerów rozpoczęły się 
już o godzinie 9.00, zakończy-
ły się ok. 19.30. Jeśli ktoś był 
zainteresowany, a nie był wcze-
śniej zapisany, również mógł 
w nich uczestniczyć. W progra-
mie był m.in. fi tness na trampo-
linach, który prowadziła Kata-
rzyna Słoma, zajęcia zumby dla 
osób mniej i tych bardziej za-
awansowanych, które prowadzi-
ła Joanna Gaka-Walczykiewicz, 
treningi funkcjonalne z Pawłem 
Knyszewskim i Marcinem Boja-
nowskim, zajęcia z tzw. modelo-
wania sylwetki, które prowadziła 
Aneta Walkiewicz. 

Były też zajęcia dla osób nieco 
starszych oraz tych, kórzy narze-
kają na siedzącą pracę. Otóż Ka-
tarzyna Podkońska poprowadziła 
zajęcia pod hasłem „zdrowy krę-
gosłup”. Akurat w tych zajęciach 
wzięło udział kilkanaście pań 
z Klubu Seniora „Radość” w Ło-
wiczu. 

– Super, że jesteście z nami, 
a przede wszystkim z Krzysiem 
– dziękowali organizatorzy. By 
uczestniczyć w zajęciach należa-
ło wrzucić datek do puszki kwe-
starskiej. Organizatorzy w zapo-
wiedziach maratonu sugerowali, 
żeby było to nie mniej niż 15 zlo-
tych, z reguły były to wyższe 
kwoty i to czasami sporo wyż-

sze. W maratonie wzięło udział 
około 100 osób, a łącznie udało 
się uzbierać blisko 3,4 tys. zło-
tych. Podczas maratonu była też 
okazja do tego, by porozmawiać 
z rodzicami Krzysia: panią Karo-
liną i Piotrem. 

Tego samego dnia, o godz. 
19.30 w kinie Fenix wyświetla-
ny był oscarowy fi lm „Fawory-

ta” w reżyserii Jorgosa Lantimo-
sa (Oscar dla najlepszej aktorki 
pierwszoplanowej dla Olivii Col-
man). Z cegiełek na fi lm udało 
się zebrać 2.400 złotych. Ponadto 
w niedzielę 7 kwietnia w kinie 
odbędzie się Maraton Filmowy 
dla zmagającej się z nowotworem 
piersi Marty, o czym piszemy na 
stronie 25.  mak 

Dziecięcy Zespół Ludowy „kocierzewiacy”�wytańczył�
i�wyśpiewał�ii�miejsce�podczas�Vi�kasztelańskich�Spotkań�
Folklorystycznych�w�Sierpcu.�

Na sportowo dla krzysia.�Dagmara�koza,�aneta�walkiewicz,�katarzyna�Słoma�oraz�mama�krzysia�Szczęcha�
–�karolina.�

MARciN
KucHARSKi

marcin.kucharski@lowiczanin.info
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Łowicz |�ślimaczy�się�modernizacja�linii�kolejowej�warszawa�–�Poznań�

Opóźnień nie da się ukryć 
Jak duże są opóźnienia w modernizacji 
linii kolejowej E20 na odcinku 
przebiegającym przez Łowicz oraz 
nierozerwalnie związanej z tym budowy 
wiaduktu nad torami? Odpowiedź jest 
różna w zależności od tego, kto jej udziela.

Kolejarze z Łowicza oraz będą-
cy na miejscu pracownicy wyko-
nawcy i fi rm podwykonawczych 
– a ci często są bardzo dobrze po-
informowani, bo przecież po pro-
stu widzą zaawansowanie prac 
– twierdzą, że co najmniej kilka-
naście miesięcy. Tymczasem 
przedstawiciele wykonawcy ro-
bót, fi rmy Trakcja PRKiI S.A. 
mówią o kilku miesiącach. Po-
nadto, wg Roberta Kuczyńskiego, 
dyrektora ds. komunikacji Grupy 
Trakcja PRKiI S.A., w przypad-
ku tak dużych kontraktów zamiast 
słowa „opóźnienia” należałoby 
używać określenia „przesunięcie 
terminu zakończenia robót”. 

Lepiej jednak nazywać rzeczy 
po imieniu. Bo przecież opóź-

nienia są i nie da się tego nie za-
uważyć. Z informacji PKP PLK 
wynika, że spośród trzech wyko-
nawców modernizujących linię 
E20 (odcinki LCS Konin, Kutno 
i Łowicz) największe opóźnie-
nia ma fi rma działająca właśnie 
na łowickim odcinku. Mimo to 
wykonawca jeszcze w pierwszych 
tygodniach tego roku deklarował 
zakończenie robót do październi-
ka 2020 roku. Istotnie zmienione 
miały natomiast być terminy za-
kończenia poszczególnych faz ro-
bót. 

tak duży zakres robót 
na Arkadyjskiej 
nie był uzgodniony 
Zaskoczeniem, zarówno dla in-

westora, jak też wykonawcy robót, 
była konieczność pobudowania 
praktycznie od nowa mostu ko-
lejowego nad rzeką Zwierzyniec 
oraz ulicą Arkadyjską. Zakres ro-
bót z tym związanych zmienił się 
po wykonaniu odkrywek pod-
czas robót rozbiórkowych w oko-
licach przyczółków mostu. Dopie-
ro te odkrywki pozwoliły zbadać 
stan techniczny podpór oraz zwe-
ryfi kować założenia projektowe. 
W trakcie przeglądu stwierdzono 
degradację betonu ścian i funda-
mentów, okazało się, że są istot-
ne braki w zbrojeniu w podporach 
i fundamentach oraz nie było wła-
ściwej izolacji ścian i fundamen-
tów oraz odwodnienia zasypki 
za przyczółkami. 

Ponieważ faktyczny stan tech-
niczny fundamentów oraz dol-
nej części przyczółków okazał 
się być w znacznie gorszym sta-
nie niż zakładano w projekcie, 
istniejących elementów obiek-

tu nie można było wykorzystać 
nawet w minimalnym zakresie 
do trwałego oparcia konstrukcji 
mostu. Po trwających kilka tygo-
dniach uzgodnieniach i wizjach 
lokalnych na miejscu zdanie 
wykonawcy robót podzielił in-
westor i zaakceptował tzw. „za-
mienną koncepcję przebudowy 
obiektu”, zakładającą wykona-
nie nowego posadowienia i pod-
pór obiektu. 

– Korzyść z tego jest taka, 
że Łowicz będzie miał zupełnie 
nowy most na minimum 100 lat, 
wybudowany przy okazji innej 
dużej inwestycji – uważa Robert 
Kuczyński. 

Gdy okazało się, co trzeba zro-
bić nad Arkadyjską, pod koniec 
lutego tego roku Zbigniew Wolny 
z zespołu prasowego centrali PKP 
Polskie Linie Kolejowe S.A. infor-

mował lakonicznie, że „Większy 
zakres prac nie wpłynie na termin 
ukończenia remontu obiektu”. 
Dzisiaj wiadomo już jednak, 
że wpłynie. – Nie może nie wpły-
nąć. Gołym okiem widać, że ter-
miny się posypią. Akurat to miej-
sce jest newralgiczne dla wielu 
innych robót – dowiedzieliśmy się 
od pracowników na miejscu. 

Jak duże mogą być te opóźnie-
nia? – Stawiam, że 2-3 miesiące 
– mówią jedni. – Co ty mówisz?! 
Nie mniej niż pół roku – oburzają 
się inni. – Stawiam na rok – śmie-
ją się inni. – Jeszcze pół roku temu 
byłbym skłonny uwierzyć, że są 
w stanie nadrobić straty, ale teraz 
to widzę, że to niemożliwe. Rok, 
a może półtora roku opóźnień bę-
dzie jak nic! – uważa chcący po-
zostać anonimowy pracownik 
PKP PLK w Łowiczu. 

Ofi cjalnie jednak przedsta-
wiciel inwestora w tej sprawie 
– przynajmniej na tę chwilę 
– milczy. Pomimo wysłania pocz-
tą elektroniczną pytań w tej spra-
wie, odpowiedzi nie uzyskaliśmy. 
Odpowiedzi wprost – z konkret-
nym terminem zakończenia ro-
bót – nie uzyskaliśmy również 
w zespole prasowym głównego 
wykonawcy robót. – Przy tak du-
żych kontraktach i robotach na 
olbrzymią skalę przesunięcia ter-
minów są rzeczą normalną – prze-
konuje Robert Kuczyński. – Są 
takie kontrakty, które mieliśmy ro-
bić 2 lata, a robimy 4 czy 5 i nikt 
o to nie ma pretensji – mówi. 

opóźnienia nie tylko 
na Arkadyjskiej 
Roboty idą nie tak, jakby moż-

na się spodziewać, również w bez-

pośrednim sąsiedztwie dworca 
Łowicz Główny. Peron pierwszy 
(ten bliżej budynku dworca) miał 
być oddany do użytku 11 czerwca. 

Data ta nie była zresztą pierw-
szą podawaną przez inwestora 
i była w trakcie inwestycji zmie-
niana już kilka razy. Zgodnie 
z pierwotnym harmonogramem, 
peron ten powinien był zostać 
wybudowany do końca listopada 
2017 roku (!). Kilka tygodni po 
rozpoczęciu robót termin ten zo-
stał przesunięty z powodów zwią-
zanych z koniecznością dodat-
kowego odwodnienia torowiska. 
Najpierw został przesunięty do 
końca 2017 roku. Niedługo póź-
niej jednak okazało się, że do jed-
nej ze znajdujących się prawie po-
środku peronu szaf sterowniczych 
dochodzi więcej kabli niż wska-
zywałaby na to istniejąca doku-

MARciN
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marcin.kucharski@lowiczanin.info
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cały�czas�stojąca�
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–�na�betonowej�
płycie�podłogi.

Betonowe podkłady oraz tory�w�pobliżu�przejścia�podziemnego�zostały�ułożone�kilkanaście�dni�temu.�
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Budowa Lokalnego Centrum Sterowania,�które�widać�z�końca�peronu�2,�miała�zakończyć�się�pod�koniec�
lata�ubiegłego�roku.�
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Niedokończony peron 1 na dworcu Łowicz Główny�i�niedokończone�tory�do�niego�przylegające.�
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mentacja techniczna. Trzeba było 
wykonać dodatkową inwentary-
zację, później uzyskać pozwolenia  
i zrobić dodatkową dokumentację 
– stąd kolejne przesunięcia. Teraz 
przeszkodą w oddaniu do użytku 
tego peronu będą przesunięcia ter-
minów w związku z opóźnieniami 
na Arkadyjskiej. 

Peron jest „prawie na ukończe-
niu”. Zamontowana została kon-
strukcja wspierająca zadaszenie, 
nie ma natomiast jeszcze samego 
zadaszenia. Ponadto brakuje ka-
wałka peronu przy obecnie funk-
cjonującym przejściu na poziomie 
torów na peron 2. 

Dokończenie samego pero-
nu jako takiego nie powinno być 
problematyczne. Nie spieszy się  
z nim z tego względu, że i tak stał-
by teraz nieużywany – bo nie bę-
dzie ruchu pociągów na torach, 
które do niego z obydwu stron 
przylegają. 

Nie zostały jeszcze bowiem 
zrobione rozjazdy na odcinku od 
dworca w kierunku przejazdu ko-

lejowego i dalej w kierunku mo-
stu kolejowego. Po drugie: ruch 
na tych torach będzie możliwy do-
piero po wybudowaniu na nowo 
wspomnianego wcześniej mostu 
nad rzeką Zwierzyniec i ul. Arka-
dyjską. Te roboty na pewno nie za-
kończą się do 11 czerwca. Po trze-
cie, nie jest gotowa jeszcze w pełni 
trakcja energetyczna na tej części 
torów. 

Według Doroty Malinowskiej 
z Trakcji peron nr 1 jest zrealizo-
wany w około 90%, pozostały do 
wykonania jedynie roboty wykoń-
czeniowe. Jak informuje w odpo-
wiedzi na nasze zapytania przed-
stawicielka Trakcji: „Peron nr 1 
zostanie oddany do użytkowania 
w sierpniu. Wtedy, po zakończe-
niu prac na obiekcie będzie tech-
niczna możliwość przekierowa-
nia ruchu pociągów na tory przy 
peronie nr 2” – czytamy w odpo-
wiedzi. 

woda w części 
przejścia podziemnego 
W terminie nie zostanie odda-

ne do użytku przejście podziemne 
przy dworcu. – Nie można prze-
nieść prac, bo tory nie są skończo-
ne – mówią krótko kolejarze. Co 
prawda zakończenie budowy tego 
przejścia i oddanie go do użytku 
także zaplanowane było dopiero 
w 2019 roku, ale czasu jest coraz 
mniej. 

Przejście podziemne w pierw-
szej części, pod peronem nr 1, jest 
już wybudowane, ale nie jest jesz-
cze wyposażone. Stanowi ono ok. 
40%. długości przejścia. Na razie 
są to gołe mury i schody od strony 
dworca oraz na peron 1. 

W przejściu nie ma jeszcze 
oświetlenia, planowanych wind 
dla osób niepełnosprawnych czy 
chociażby czujek monitoringu. 
Jest za to... woda – prawie cały 

czas stojąca w najniższych miej-
scach – na betonowej płycie pod-
łogi. Nie została bowiem jeszcze 
wykonana kanalizacja i nieduża 
przepompownia, która ma ob-
sługiwać owo przejście podziem-
ne. Dlatego też po większych 
opadach woda jest wypompo-
wywana przez pracowników 
wykonawcy. Według Roberta 
Kuczyńskiego nie będzie to jed-
nak miało negatywnego wpływu 
na jakość robót. 

Według przedstawicielki wy-
konawcy, przejście podziemne 
pod torami przy dworcu zostanie 
oddane do użytku po wykonaniu 
II etapu prac, tj. w sierpniu 2020 
roku. – Do czasu zakończenia 
robót odwodnieniowych woda 
może gromadzić się w przejściu 

ze względu na wysoki stan wody 
gruntowej. Nad obiektem jest za-
pewniony stały nadzór, groma-
dząca się woda jest sukcesywnie 
odpompowywana z konstrukcji 
przejścia podziemnego – uzyska-
liśmy odpowiedź. 

LcS to nie tylko 
budynek 
Kolejnym problematycznym 

miejscem, gdzie opóźnienia wi-
dać gołym okiem, jest budynek 
Lokalnego Centrum Sterowania. 
Budowa miała zakończyć się pod 
koniec lata ubiegłego roku. Póź-
niej – z uwagi na „nieprzewidzia-
ne kolizje z infrastrukturą elektro-
energetyczną oraz teletechniczną” 
– tak to tłumaczył zarówno wy-
konawca, jak i inwestor – oddanie 

budynku przesunięto na początek 
tego roku. W pierwszych tygo-
dniach tego roku miał rozpocząć 
się proces wyposażania LCS-u  
w specjalistyczne urządzenia ste-
rujące ruchem kolejowym. 

Sęk w tym, że główny wy-
konawca zerwał umowę z pod-
wykonawcą i na budowę weszła  
– po przeprowadzeniu remanentu 
– nowa firma. 

W tym miejscu w przyszłości 
będzie znajdował się „mózg” ste-
rujący ruchem pociągów na dłu-
gim odcinku, bo od okolic So-
chaczewa aż do Żychlina. Sam 
budynek nie jest niczym nadzwy-
czajnym. To urządzenia, które 
tam trafią, będą stanowiły o jego 
wartości. Nowe terminy mówią  
o tym, że roboty (przy samej bu-

dowie – bez wyposażania) mają 
zakończyć się 26 kwietnia. – Te-
raz przynajmniej widać, że ktoś 
tutaj pracuje – żartują kolejarze  
z łowickiego oddziału PKP PLK, 
którzy mają swoją siedzibę po są-
siedzku. Obecnie prowadzone są 
prace związane z wykonaniem 
pokrycia dachowego, elewacji, in-
stalacji wewnętrznych. 

część wiaduktowa 
prawie bez opóźnień 
Niewielkie, w porównaniu do 

opóźnień związanych bezpośred-
nio z infrastrukturą torową i oko-
łotorową, są natomiast te w czę-
ści związanej z budową wiaduktu.  
– Terminy w tej części robót nie 
są ani zagrożone, ani też jakoś 
specjalnie przekroczone – uważa 
Grzegorz Pełka, naczelnik Wy-
działu Inwestycji w ratuszu, któ-
ry co prawda nie realizuje tej in-
westycji, ale nią „żyje”, bowiem 
miasto musi wybudować drogi 
dojazdowe do wiaduktu. – Dźwi-
gary już są od dawna, schody  
i wjazd dla niepełnosprawnych od 
strony centrum miasta też już jest 
– mówi. W ciągu najbliższych ty-
godni powinno rozpocząć się sy-
panie piachu pod najazd od stro-
ny centrum Łowicza. Trafić tam 
ma łącznie kilka tysięcy m3 pia-
chu, który będzie zabezpieczany 
specjalnymi włókninami, wibro-
wany itd. 

Betonowa konstrukcja, któ-
rą widać od strony ul. 3 Maja, 
jest natomiast wejściem na wia-
dukt dla pieszych. Są tam schody 
oraz masywna konstrukcja wjaz-
du dla osób niepełnosprawnych. 
Jej masywność oraz to, że w be-
tonie zatopiono wiele ton zbroje-
nia, spowodowana jest m.in. tym, 
że znajduje się ona w sąsiedztwie 
torowiska, które powoduje dodat-
kowe wibracje. 

jeszcze�pół�roku�
temu�byłbym�skłonny�
uwierzyć,�że�są��
w�stanie�nadrobić�
straty,�ale�teraz�
to�widzę,�że�to�
niemożliwe.��
rok,�a�może�półtora�
roku�opóźnień��
będzie�jak�nic!�

pracownik PkP PLk  
w Łowiczu
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Schody i fragment wjazdu dla osób niepełnosprawnych�–�tutaj�większych�opóźnień�nie�ma.� tędy będzie się w przyszłości wjeżdżało�na�wiadukt.�

te tory w przyszłości nie będą takie krzywe. Przed�oddaniem�odcinka�do�użytku�będą�wyrównywane�
specjalistyczną�maszyną,�to�normalna�procedura�w�tego�typu�robotach.�

Nieczynny obecnie odcinek torów�w�rejonie�mostu�nad�rzeką�Zwierzyniec�i�ul.�arkadyjską.� Przejście podziemne pod torami ma�być�otwarte�dopiero�po�zakończeniu�modernizacji�peronu�2.�
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ODeSZLI OD NAS�|�19.03.�–�30.03.2019
�19 marca:�

helena�śliwińska,�l.87;�
marianna�Bogusz,�l.91.

�20 marca:�
Sławomira�kuźmińska,�l.64;�
jadwiga�gajda,�l.64;�
Stanisław�kotowicz,�l.73.

�21 marca:�
urszula�roszkowska,�l.61;�
Paweł�miziołek,�l.46.

�22 marca:�
janina�majchrzak,�l.98,�
Stryków.

�23 marca: helena�

Brzezińska,�l.92.
�24 marca:  krzysztof�

Domińczak,�l.60.
�25 marca: Stefania�

maciągowska,�l.89;�Zbigniew�
kolos,�l.52,�Stryków.

�26 marca: władysława�
Piechowska,�l.87.

�27 marca: irena�kowalska,�
l.90

�29 marca: jan�Dobrowolski,�
l.63,�łowicz.

�30 marca: marianna�
kiełbasińska,�l.56.

rekLama

Urodziła się 1 marca 1954 roku 
w Skaratkach, a wychowała we 
wsi Skaratki pod Rogóźno. Jej ro-
dzicami byli Justyna i Jan Ruta, 
którzy prowadzili gospodarstwo 
rolne. Była jednym z pięciorga 
ich dzieci.

Jolanta ukończyła Szkołę Pod-
stawową w Skaratkach, zaś póź-
niej pomagała rodzicom w go-
spodarstwie. Będąc jeszcze 
młodą dziewczyną, w wieku 18 
lat, na zabawie tanecznej w Ska-
ratkach poznała o 2 lata starszego 
Henryka Ciesielskiego. – Spodo-
bała mi się. Dwa lata chodzili-
śmy ze sobą i zakończyło się to 
małżeństwem – wspomina pan 
Henryk. Ich córki chętnie sięga-
ją po opowieści, jak to tata woził 
mamę Jolantę z jej siostrą Bożeną 
na motocyklu MZ. – To był pięk-
ny czas, najlepsze lata w życiu 
– zgadza się pan Henryk. 

Przeprowadzka 
do dąbkowic
Ślub wzięli w 1974 roku w ko-

ściele w Domaniewicach. Nie-
duże wesele, na ok. 80 osób, 
odbyło się w domu rodzinnym 
panny młodej. We wsi Skarat-
ki pod Rogóźno mieszkali przez 
kolejne 2 lata. Po tym czasie po-
jawiła się propozycja przepro-
wadzki do Dąbkowic Dolnych, 
ponieważ rodzice pana Henry-
ka chcieli mu przekazać gospo-
darstwo. – Żona się zgodziła. 
Troszkę trzeba było ją przekony-
wać, jednak podjęła taką decyzję, 
że przyszła tu ze mną – mówi 
pan Henryk. 

Po przeprowadzce pani Jolanta 
od razu się odnalazła i zżyła się 
z nowym miejscem na zawsze. 
Nawet gdy dzieci już się usamo-
dzielniły i była taka możliwość, 
by odejść z Dąbkowic Dolnych, 
to ona już tego nie chciała. 

Małżonkowie wychowali ra-
zem trójkę dorosłych już i samo-
dzielnych dzieci, którymi są Ma-
riola Wojda, Dariusz Ciesielski 
i Donata Dobrowolska. Łącznie 
doczekali się też sześciorga wnu-
ków, które dawały im wiele rado-
ści. 

Kobieta na ciągniku? 
Pan Henryk rozwijał swoją 

działalność prywatną jako mu-
rarz. Po ciężkiej pracy na budowie 
do domu wracał późno, dlatego 
prowadzeniem gospodarstwa za-
jęła się pani Jola. – Jak tata wra-
cał do domu, to miał już dosłow-
nie takie „liźnięcia” do zrobienia. 
Mama była temperamentną kobie-
tą. I ciągnik, i koń nie były jej obce 
– wspomina córka Mariola, która 
przyznaje, że niejednokrotnie zda-
rzały się takie sytuacje, że kiedy 
znajomi byli u niej na grillu, a jej 
mama przejeżdżała akurat trakto-
rem, to reagowali ze zdziwieniem: 
„Kobieta na ciągniku!?”. 

– Żona była odważną i pracowi-
tą kobietą. Ryzykowała, nie bała 
się tego! – wspomina pan Henryk. 
Uwielbiała pracę na roli i w przy-
domowym ogródku, chętnie zaj-
mowała się pieleniem i sadzeniem 
nowych roślin. – Do mnie jak 
przyjeżdżała, to też zawsze ogró-
deczek wypielęgnowała – mówi 
nam córka Mariola. 

Rodzina podkreśla, że pani Jo-
lanta była niezwykle zorganizo-
waną osobą: jednocześnie pro-
wadziła dom, gospodarstwo 
i zajmowała się dziećmi. Przy tym 
bardzo ceniła sobie czystość, dba-
ła o nią na każdym kroku. 

– Nie potrafi ła odpoczywać, ani 
u siebie, ani u nas. Zawsze coś so-
bie znalazła do roboty, nie posie-
działa – wspomina córka Donata. 

Kabaret „Pod Gruszą” 
Po przeprowadzce do Dąb-

kowic Dolnych, Jola Ciesiel-
ska związała się z miejscowym 
Kołem Gospodyń Wiejskich, 
w ramach którego powstał ka-
baret „Pod Gruszą”, który wystę-
pował na licznych uroczystościach 
w gminie i zdobywał laury na 
przeglądzie kabaretowym Grop-
pa. Pani Jola była jedną z jego 
uczestniczek: żartami sypała jak 
z rękawa, a skecze z jej udziałem 
bawiły publiczność do łez. Wiele 
serca wkładała w przygotowywa-
nie scenariuszy do występów i re-
kwizytów, sama prezentowała się 
w różnych wcieleniach, jak trze-

ba było to doklejała wąsy i grała 
chłopa. 

– To była osoba bardzo weso-
ła, radosna i życzliwa. Miała taki 
dar przekazywania radości innym 
osobom. Potrafi ła coś powiedzieć, 
że wszyscy się śmiali – powie-
działa nam Alina Witerek, kole-
żanka z kabaretu „Pod Gruszą”. 

W 2012 roku pani Jola w du-
ecie z córką Mariolą zajęły 
I miejsce na przeglądzie kabare-
towym Groppa, w którym zagra-
ły skecz „Sprzedam chłopa, sprze-
dam babę”, w którym w zabawny 
sposób przedstawiły ogłoszenie 
o sprzedaży. Skecz niezwykle 
spodobał się publiczności, został 
nagrodzony gromkimi brawami 
i zagrany na bis. 

Na prośbę córki Marioli, która 
była swego czasu jedyną w powie-
cie łowickim kobietą prezesem 
w jednostce OSP w Rogóźnie, jej 
mama występowała też na tamtej-
szym Dniu Kobiet. – Jak ludzie 
wiedzieli, że mama będzie grała, to 
ciągnęli z wielu stron na te wystę-
py – wspominają dzieci pani Joli. 

Przyjaciel szkoły 
Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Dąbkowicach Dolnych, Jacek 
Stelmaszewski, wspomina, że Jo-
lanta Ciesielska bardzo aktyw-
nie uczestniczyła w życiu szkoły, 
szczególnie w latach 90’, kiedy jej 
dzieci: Mariola, Dariusz i Donata 
uczyli się w niej, ale też w latach 
późniejszych. Angażowała się 
w działalność miejscowego Koła 
Gospodyń Wiejskich i podczas 
występów z okazji Dnia Senio-
ra. – Była sercem kabaretu, który 
działał kilka, a może nawet kilka-
naście lat w Dąbkowicach Dol-
nych – wspomina Jacek Stelma-
szewski. Podkreśla, że kabaret ten 
opracowywał specjalne programy, 
z którymi odnosił lokalne sukcesy. 

– Pamiętam panią Jolę jako 
niezwykle przyjazną i empatycz-
ną osobę. Bardzo angażowała się 
w sprawy szkolne zarówno w ra-
dzie klasowej, jak i w Radzie Ro-
dziców. Z pewnością zasługu-
je na miano „Przyjaciela szkoły” 
– przekonuje dyrektor. Pamięta, 

 Jolanta Ciesielska 
 (1954-2018) 

Przez�wiele�lat�była�jedną�
z�uczestniczek�kabaretu�
„Pod�gruszą”,�którego�
skecze�bawiły�publiczność�
do�łez.�miała�niezwykły�
dar�rozśmieszania�ludzi,�
żartami�sypała�jak�
z�rękawa.�Prywatnie�była�
kochającą�żoną�i�matką,�
kobietą,�która�żadnej�pracy�
się�nie�bała,�a�jeśli�było�
trzeba,�to�jeździła�nawet�
traktorem.�

Jolanta Ciesielska (1954-2018)

Łowicz�|�ostatnie�pożegnanie�103-latki

Odeszła jedna z najstarszych
16 marca zmarła pani Janina 

Balik, jedna z najstarszych osób 
pochodzących z powiatu łowic-
kiego. Miała 103 lata. Pani Janina 
urodziła się w Bocheniu w gmi-

nie Łowicz. Mieszkała w Gdy-
ni i tam też była zameldowana. 
Pochowana została 20 marca na 
cmentarzu parafi i katedralnej w 
Łowiczu.  tm

Gmina Stryków�|�osse

Zmarła stulatka 
Genowefa Gawrych

W środę, 3 kwietnia, w kościele 
pw. św. Szczepana w Koźlu odbył 
się pogrzeb Genowefy Gawrych, 
mieszkanki Ossego, która swe 
setne urodziny obchodziła równo 
3 miesiące temu, 3 stycznia. Uro-
czystość tę obszernie relacjonowa-
liśmy na naszych łamach. Stulatkę 
odwiedzili wówczas z gratulacja-
mi i życzeniami m.in. burmistrz 
Strykowa Witold Kosmowski, 
przedstawiciele Łódzkiego Urzę-
du Wojewódzkiego: Zbigniew 
Natkański i Bożena Fabiszewska, 
jak również proboszcz ks. Dariusz 
Witerski oraz sołtys Ossego Hen-

ryka Gawrysiak i tamtejszy radny 
Wincenty Majchrzak.

Genowefa Gawrych zmarła na-
gle w niedzielę, 31 marca. Jak po-
wiedzieli nam najbliżsi członko-
wie jej rodziny, właściwie nic tego 
wcześniej nie zapowiadało. Stan 
zdrowia stulatki pogorszył się 
w ciągu 2 ostatnich dni przed 
śmiercią.

Na pogrzebie żegnała ją wie-
lopokoleniowa rodzina, sąsiedzi, 
znajomi, a wśród nich wiele z tych 
osób, które wspólnie z nią 3 mie-
siące temu cieszyły się z tak pięk-
nego jubileuszu.  ljs
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w�tej�rubryce�zamieszczamy�
fotografie�noworodków,�
które�urodziły�się�w�dniach�
poprzedzających�wydanie�tego�
numeru�tygodnika.�Dziękujemy�
rodzicom,�którzy�zgodzili�się�na�
publikację�i�życzymy�dużo�radości�
z�powiększenia�rodziny.�a�jeśli�
wasze�dziecko�urodziło�się�w�tych�
dniach�w�jakimś�innym�szpitalu�–�
prosimy,�przyślijcie�nam�fotografię�
i�dane�(redakcja@lowiczanin.info)�
–�także�z�przyjemnością�je�
zamieścimy. Redakcja

że jej pozytywne nastawienie do 
świata i ludzi udzielało się oso-
bom w jej otoczeniu. – Robiła 
wiele rzeczy dla innych, nie ocze-
kując nic w zamian. Po prostu po-
magała ludziom – mówi. 

Przekonuje, że symbolika jest 
także w tym, że pogrzeb śp. Jo-
lanty Ciesielskiej odbywał się 
tego samego dnia, kiedy w szko-
le odbywał się Dzień Seniora,  
na którym wielokrotnie wystę-
powała z programem skeczów. 
– Tego dnia frekwencja na uro-
czystości była znacznie mniejsza, 
właśnie z powodu pożegnania 
pani Joli – wspomina. 

Lubiła rozśmieszać 
Entuzjazm, otwartość i poczu-

cie humoru – to cechy, za które 
panią Jolę ceniła także społecz-
ność Dąbkowic Dolnych. Rodzina 
wspomina, że żarty i kawały opo-
wiadała cały czas, nawet gdy po-
szła do sklepu. – Mama nie intere-
sowała się cudzymi sprawami, ona 
wolała pogadać o głupotach, po-
śmiać się i rozejść. Nie lubiła jak 
ktoś się jej wypytywał o życie pry-
watne i o nas – przyznają dzieci. 

Pani Jola po prostu lubiła roz-
śmieszać, jak ktoś się śmiał, to jej 
to sprawiało radość. Niejednokrot-
nie także podczas rodzinnych spo-
tkań żartom i kawałom nie było 
końca. Choć rodzina przyznaje, 
że wcale nie oznacza to, że w jej 
życiu zawsze było „kolorowo”, 
bo bywało różnie: raz wesoło, raz 
smutno. Pani Jola lubiła się też 
przebierać, np. na bale karnawało-
we razem z wnukami. 

Jolanta Ciesielska zmarła 21 
stycznia 2018 roku, w wieku 64 
lat. Rodzina wierzy, że to nie przy-
padek, że odeszła w Dniu Babci,  
z okazji którego tak chętnie wystę-
powała. – Najbardziej brakuje mi 
jej tego ciepłego głosu, który sły-
szałam w słuchawce zawsze, gdy 
zadzwoniłam do rodziców – przy-
znaje córka Donata.  aa

rekLama
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Moments for You
Pasja tworzenia wspomnień

Fotografia: rodzinna, dziecięca, ciążowa, 
okolicznościowa

605 636 215
         www.momentsforyou.pl

    /ASDmomentsforyou

oments for Y

Olivka Zasada,�ur.�14.03.2019�r.,�
godz.�17.16,�waga�3.100�g,��
dł.�50�cm,�córka�malwiny�i�Piotra,�
zam.�Stary�imielnik.

Marta Stańczyk,�ur.�19.03.2019�r.,�
godz.�17.40,�dł.�56�cm,��
waga�3.400�g,�córka�kamili��
i�Piotra,�zam.�Lipnice.

Amela Goździk,�ur.�22.03.2019�r.,�
godz.�11.45,�dł.�56�cm,��
waga�3.890,�córka�Sylwii��
i�łukasza,�zam.�koźle.

Antoni Adam Niewiadomski,�
ur.�22.03.2019�r.,�godz.�14.40,�dł.�
52�cm,�waga�3.050�g,�syn�eweliny�
i�Daniela,�zam.�Stare�grudze.

Nikola Gładysz,�ur.�22.03.2019�r.,�
godz.�12.40,�dł.�54�cm,��
waga�3.040�g,�córka�jadwigi��
i�łukasza,�zam.�orszewice.

Jan Szadkowski,�ur.�23.03.2019�r.,�
godz.�15.23,�dł.�54�cm,�waga�
3.770�g,�syn�eweliny�i�mariusza,�
zam.�Popów�głowieński.

Maja Myczka,�ur.�25.03.2019�r.,�
godz.�10.50,�dł.�55�cm,��
waga�3.360�g,�córka�moniki��
i�Dominika,�zam.�Zabostów�mały.

Łowicz�|�wiele�osób�chciało�zostać�wolontariuszami�

Ruszyła akcja „Zjedz obiad z seniorem”
Z coraz większym 
zainteresowaniem spotyka 
się w Łowiczu akcja  
„Zjedz obiad z seniorem”, 
która właśnie ruszyła 
ze swoją trzecią edycją. 
W minionym tygodniu 
wolontariusze spotkali się 
z seniorami na pierwszych 
wspólnych obiadach.

Wcześniej, 21 marca, odbyło 
się w ratuszu spotkanie organiza-
cyjne wolontariuszy z wicebur-
mistrzem Mariuszem Siewie-
rą, sekretarz Marią Więckowską  
i Małgorzatą Zbrożek, pracowni-
kiem Miejskiego Ośrodka Pomo-
cy Społecznej. 

W tegorocznej odsłonie bierze 
udział 10 punktów gastronomicz-
nych, 20 seniorów i taka sama 
ilość wolontariuszy. Co jednak 
ciekawe, udział w tej edycji za-

deklarowało aż 40 wolontariuszy, 
ale z uwagi na ilość dostępnych 
obiadów, można było zakwalifi-
kować tylko połowę z nich, zaś 
pozostali zostali wpisani na listę 
rezerwową. 

Koordynator akcji z ramie-
nia Urzędu Miejskiego w Łowi-
czu Jacek Rybus powiedział nam,  

że jeśli znajdą się jeszcze loka-
le gastronomiczne, które zechcą 
ufundować obiady w ramach ak-
cji, to zostaną nią objęte dodatko-
we osoby i włączani będą kolejni 
wolontariusze z listy rezerwowej. 

Przypomnijmy, że akcja polega 
na tym, że raz w miesiącu samot-
ny senior ma możliwość zjedzenia 

wspólnie z wolontariuszem ufun-
dowanego przez restauratorów 
obiadu u siebie w domu lub w jed-
nej z łowickich restauracji. 

Od samego początku wolon-
tariuszką akcji „Zjedz obiad z se-
niorem” jest Agnieszka Kołaczek, 
znana również z organizacji im-
prez charytatywnych i Szlachet-
nej Paczki w Łowiczu. W rozmo-
wie z nami przyznaje, że tym, co 
ją motywuje do udziału w akcji, 
jest fakt, iż seniorzy, którzy zosta-
li do niej zakwalifikowali, to oso-
by bardzo samotne, które nie mają 
z kim porozmawiać, a czasami  
– przez swoją niepełnospraw-
ność – są więźniami we własnym 
domu. – Ja od tych naszych ko-
chanych seniorów bardzo dużo się 
uczę. Jestem pod wrażeniem ich 
pamięci i tego, ile wiedzą o Łowi-
czu i ile mają ciekawych doświad-
czeń – przekonuje. 

Każdego z seniorów z poprzed-
niej edycji bardzo ciepło wspo-

mina, w pierwszym roku było to 
małżeństwo, zaś rok później po-
trzebujący pan, któremu udało 
się też pomóc dzięki Szlachetnej 
Paczce. Tym razem będzie spoty-
kać się na obiadach z ok. 90-let-
nim panem Janem, z którym ma 
też nadzieję wybrać się do kina 
lub zaaranżować spotkanie w 
szerszym gronie wolontariuszy i 
seniorów. 

Jednym z nowych wolonta-
riuszy został radny miejski Lech 
Aniszewski, który powiedział 
nam, że odwiedzając mieszkań-
ców, m.in. w czasie kampanii wy-
borczej, zauważył, że wiele jest 
osób starszych, samotnych, które 
potrzebują się z kimś spotkać, po-
rozmawiać i chciałyby, aby ktoś 
poświęcił im swój czas. W akcji 
bierze udział wraz z żoną, wspól-
nie będą odwiedzać małżeństwo. 
Jeśli będzie taka możliwość, mają 
nadzieję wychodzić razem też  
na spacery.  aa 

Łowicz�|�Bazylika�katedralna

Główna część bazyliki
ponownie odsłonięta

Przez ostatnie tygodnie wy-
łączone z użytku były środkowa  
i południowo-wschodnia nawa 
łowickiej katedry. Od tego ty-
godnia można znów podziwiać 
część wcześniej zakrytą, a w niej 
nową, błyszczącą posadzkę.

Przypomnijmy, że utrudnienia 
związane były z finalizacją prac 
w podziemiach bazyliki, które 
w bliżej nieokreślonej przyszło-
ści mają zostać udostępnione  

dla zwiedzających. Msze świę-
te na czas prac odprawiane 
były przez kapłanów przy ka-
plicy Pana Jezusa Ukrzyżowa-
nego i Najświętszego Sakra-
mentu, a wierni w części przy  
wejściu głównym mogli obser-
wować kapłana na ekranie mo-
nitora. 

Chociaż podczas niedzielnych 
mszy było w tym czasie dość cia-
sno, parafia radziła sobie dzięki 

przemyślanej, tymczasowej or-
ganizacji. Prace w podziemiach 
trwają nadal, dlatego też wy-
łączona z użytku i odgrodzona 
tymczasową ścianką z płyt po-
zostaje nadal część południowej 
nawy, w której będzie się znajdo-
wało zejście do krypt (właściwie 
było już wcześniej, ale pozostaje 
zamknięte).

Plany zostały więc zrealizo-
wane w terminie, a nawet o ty-
dzień wcześniej niż początkowo 
zakładano. Zadowolenie nie kry-
je proboszcz ks. Robert Kwatek, 
któremu od początku zależało na 
tym, aby nawa główna dostępna 
była podczas Triduum Paschal-

nego oraz parafialnych rekolekcji 
(z tego powodu zorganizowanych 

dopiero w tygodniu przed Nie-
dzielą Palmową). tm
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Julia koza,�ur.�28.03.2019�r.,�
godz.�13.00,�dł.�57�cm,��
waga�3.900�g,�córka�Sylwii��
i�kamila,�zam.�krępa.

Michał Gajewski,�ur.�28.03.2019�r.,�
�godz.�14.40,�dł.�57�cm,��
waga�3.400�g,�syn�wioletty��
i�tomasza,�zam.�wyborów.

Rita kornelia Czubik,��
ur.�29.03.2019�r.,�godz.�12.00,�
dł.�59�cm,�waga�4.200�g,�córka�
Pauliny�i�Damiana,�zam.�Bielawy.

Wierni znów mogą oglądać ołtarz główny,�a�także�nową,�lśniącą�
posadzkę.
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Łowicz�|�wystawa�obrazów�jerzego�Dołhania�w�łowickim�muzeum�

Jak malarz spacerował
w chmurach
Około 50 prac Jerzego 
Dołhania wykonanych  
w technice olejnej  
i akrylowej można 
oglądać na otwartej  
w ostatnią sobotę,  
30 marca, w łowickim 
muzeum wystawie 
„Spacer w chmurach”.

Malarz prezentuje przede 
wszystkim powstałe w ostatnich 
latach pejzaże, w których głów-
nym motywem są nawiązujące 
do tytułu chmury. Oprócz owych 
chmur nie brakło również moty-
wów z Łowicza – obrazów po-
kazujących architekturę miasta. 
Wystawę obrazów powstałych  
w ostatnim czasie uzupełniają 
starsze prace, wśród których do-
minują pejzaże, martwe natury 
oraz kwiaty. 

Jerzy Dołhań urodził się w Ja-
rosławiu, od lat mieszka jednak 
w Łowiczu. Na wernisażu ma-
larz pojawił się z żoną oraz cór-
kami, które już nie mieszkają  
w Łowiczu. Żartował, że cały 
czas jeszcze nie dorobił się osob-
nej pracowni malarskiej, że maluje  
w domu. – Zdarza się więc cza-
sami, że muszę przerwać pracę,  

bo na przykład trzeba wsta-
wić ziemniaki albo wyjść po coś  
do sklepu – mówił z uśmiechem. 
Nie przeszkadza mu to jakoś 
szczególnie, ale niewątpliwie ma 
wpływ na jego malowanie. 

Nie jest to jego pierwsza wysta-
wa. Obrazy prezentował na wielu 
wystawach zbiorowych oraz kilku 
indywidualnych, w tym również  
i w Muzeum w Łowiczu (ostatnio 
5 lat temu), bibliotece na Bratko-
wicach, Galerii Łowickiej i biblio-
tece w Zdunach. 

Wiele osób zna Jerzego Dołha-
nia z jego obecnej działalności.  
Od wielu lat bowiem prowadzi 
on natomiast zajęcia plastycz-
ne z grupą dzieci w różnym wie-
ku „Akwarelki”, która działa przy 
Łowickim Ośrodku Kultury. 

Jest absolwentem Wydzia-
łu Sztuk Pięknych Uniwersytetu 
Mikołaja Kopernika w Toruniu, 
który ukończył w 1975 r. Później 
przez wiele lat, bo aż do 2000 r., 
pracował jako projektant i dekora-
tor w łowickich Zakładach Prze-

mysłu Pończoszniczego „Syntex”. 
Był też nauczycielem plastyki  
w Szkole Pijarskiej oraz wykła-
dał historię sztuki na nieistniejącej 
już Mazowieckiej Wyższej Szko-
le Humanistyczno-Pedagogicznej  
w Łowiczu. Oprócz tego przez 
blisko 13 lat kierował Warsztatami 
Terapii Zajęciowej w Parmie. 

Wystawa w łowickim muzeum 
będzie czynna dość długo, jak  
na wystawy czasowe organizo-
wane w łowickim muzeum, bo  
do 5 maja.  mak 

Łowicz�|�wystawa�inspirowana�muzyką

Pejzaż mazowiecki  
w muzyce polskiej
Wernisażem 6 kwietnia o godzinie 16.00 zostanie  
otwarta w Muzeum w Łowiczu wystawa prac  
Marii Wollenberg-Kluzy. Prezentowany będzie  
w niej cykl obrazów inspirowanych muzyką m.in. 
Chopina, Karłowicza, Noskowskiego, Wieniawskiego, 
Szymanowskiego czy Paderewskiego.

Specjalnością artystki są mo-
notematyczne cykle. Ważną rolę  
w jej twórczości odgrywa tematy-
ka sakralna, nawiązania do pejza-
żu, inspiracje muzyczne. 

Maria Wollenberg-Kluza uro-
dziła się w 1945 roku w Puła-
wach. Studiowała na Wydziale 
Malarstwa w ASP w Warszawie. 
W 1973 roku otrzymała dyplom 
z malarstwa z wyróżnieniem oraz 
aneks do dyplomu z tkaniny arty-
stycznej. Pierwszą wystawę indy-
widualną zorganizowała w 1967 
roku. Do tej pory urządziła po-
nad 160 wystaw w kraju (m.in. 
w Warszawie, Krakowie, Lubli-
nie, Puławach, Nałęczowie, Opo-
lu, Łańcucie, Rzeszowie, Słupsku, 
Olsztynie, Płocku, Kozienicach, 
Łodzi, Nysie, Gdańsku) oraz za 
granicą (m.in. w Madrycie, Pra-
dze, Karlovych Varach, Sztokhol-
mie, Sofii, Bergen, Delhi, Stam-

bule, Rzymie, Moskwie, Kijowie, 
Charkowie, na Krymie, w Gru-
zji; na Litwie, w Wenecji, Sewa-
stopolu). W latach 2015 i 2016  
z okazji jubileuszu 70-lecia uro-
dzin zorganizowała 19 wystaw, 
m.in. w Warszawie, Lublinie, 
Opinogórze, Nysie, Łodzi, Gdań-
sku, Szczecinie. W 2017 odby-
ły się wystawy indywidualne  
w Szczecinie, Sopocie, Warsza-
wie, Kędzierzynie-Koźlu.

W 2018 roku obchodziła ju-
bileusz 50-lecia pracy twórczej,  
w ramach którego odbyły się m.in. 
wystawy w Katowicach, Gdań-
sku, w Gorzowie, Wojnowicach k/
Wrocławia, w Krakowie, Grudzią-
dzu, Włocławku, Warszawie.

Jest laureatką m.in. nagrody 
imienia Jana Cybisa za całokształt 
twórczości, wyróżniona medalem 
Gloria Artis oraz medalem Pro 
Masovia. oprac. tm

kocierzew Płd.�|�Pokaz�mody�kreacji�eli�Piorun�

Uczennice w roli modelek 
W czwartek, 4 kwietnia,  

o godz. 14.00 w sali gimnastycznej  
w Szkole Podstawowej w Kocie-
rzewie Płd. odbędzie się „Wyjątko-
wy pokaz mody”, w czasie które-
go uczennice wystąpią w sukniach 
projektantki Eli Piorun, której kre-
acje wybiera wybiera na oficjalne 
wyjścia m.in. Pierwsza Dama RP 
Agata Kornhauser-Duda. 

Wójt Agnieszka Wojda po-
wiedziała nam, że wydarze-
nie ma związek z promocją róż-
nych zawodów, które być może 
zainspirują młodzież niebawem 
kończącą szkołę. – Będą mogli 
się przekonać, że jeśli coś sobie  
zaplanują i będą dążyć to celu,  
to mogą go osiągnąć – przeko-
nuje. 

W pokazie mody weźmie 
udział ok. 20 uczennic klas VII, 
VIII i gimnazjum ze szkół na te-
renie gminy Kocierzew Płd., któ-
re zostały wybrane do pokazu  
w oparciu o kryterium wzrostu. 
Muszą mieć ok. 170 cm, tak jak 
profesjonalne modelki. Uczniowie 
dowiedzą się, jak wygląda przygo-
towanie pokazu mody od kuchni. 

Do wyjścia zostaną wystylizowa-
ne przez lokalne fryzjerki i maki-
jażystki, dzięki czemu będą mogły 
poznać także ich pracę. 

W czasie wydarzenia ucznio-
wie będą mieli okazję poznać też 
zawód dziennikarza, gdyż prze-
prowadzą wywiad z projektant-
ką Elą Piorun oraz Joanną Moro 
– aktorką i piosenkarką znaną  
z roli Anny German, która wystąpi 
też z krótkim koncertem. Do obej-
rzenia wydarzenia zaproszeni są 
wszyscy mieszkańcy gminy. aa 

Sanniki�|�Dyskusyjny�klub�książki

Jak napisać 14 książek 
w 10 lat?

Autorka 14 książek, napisa-
nych w ciągu 10 lat (15 książ-
ka ukaże się w tym roku), Aga-
ta Kołakowska, opowiadała  
o swojej twórczości na spotka-
niu Dyskusyjnego Klubu Książki  
w Sannikach w środę, 27 marca. 
– Postanowiłam napisać książkę, 
bo w niej mogę dowolnie „grze-
bać” w ludziach, ich uczuciach  
i emocjach – mówiła. Jej powie-
ści mają charakter obyczajowy, 
ale i wchodzą w gatunek thrille-
ra psychologicznego. – Piszę dla 
tych, którzy chcą mnie czytać  
– deklarowała. Kolejne spotkanie 
DKK planowane jest pod koniec 
kwietnia.  opr. mak 

Jerzemu Dołhaniowi (w środku) na wernisażu�w�muzeum�w�łowiczu�towarzyszyła�rodzina.

Agata kołakowska opowiadała 
o swojej twórczości�na�spotkaniu�
Dyskusyjnego�klubu�książki��
w�Sannikach.�
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Łowicz�|�Przewodnicy�Pttk�przypomnieli�historię�Sali�radzieckiej�w�ratuszu

Pierwsza sesja była tu 100 lat temu 
W 100. rocznicę pierwszej w niepodległej Polsce  
sesji Rady Miejskiej w Łowiczu przewodnicy  
z Koła Przewodników im. Anieli Chmielińskiej 
łowickiego oddziału PTTK zaprosili na wydarzenie  
„Minęło 100 lat – Prezentujemy Salę Radziecką”.

Dokładnie sto lat temu, 31 mar-
ca 1919 roku, o godz. 13.00, odby-
ła się w tej sali inauguracyjna sesja 
połączona z publiczną prezentacją 
sali posiedzeń, zwanej Salą Ra-
dziecką. 

Z zaproszenia przewodników 
skorzystało około 40 osób. Wśród 
nich był tylko jeden radny miej-
ski – Paweł Pięta, który uczestni-
czy (zwykle z dziećmi) w więk-
szości rajdów, spotkań i spacerów 
organizowanych przez łowickie 
PTTK. Żona radnego Pięty – Ka-

tarzyna Skierska-Pięta – była tego 
dnia jedną z 3 prelegentów pod-
czas prezentacji. Samorządow-
ców reprezentował też burmistrz 
Krzysztof Kaliński. 

Prezentacja zaczęła się w samo 
południe przed ratuszem. O hi-
storii obecnego i poprzednich ra-
tuszy w Łowiczu opowiedziała 
wspomniana przewodniczka Ka-
tarzyna Skierska-Pięta. Mówiła 
m.in. o dwóch ratuszach na No-
wym Mieście, znajdującym się 
pośrodku rynku tzw. Kupusie na 

Starym Mieście (powstał praw-
dopodobnie po 1419 roku, roze-
brany w połowie lat 20. XIX wie-
ku) oraz obecnym ratuszu z 1828 
roku. Opowiadała też o wyborach 
w 1919 roku oraz o potrzebie prze-
budowy mieszkania służbowego 
burmistrza na Salę Radziecką. Po-
mysłodawcą powstania reprezen-
tacyjnej sali był burmistrz Leon 
Gołębiowski, który przeznaczył 
na nią niezajmowane przez siebie 
mieszkanie służbowe.

Już w owej sali przewodnicz-
ka Katarzyna Piotrkiewicz opo-
wiadała o fryzie warszawskie-
go artysty Józefa Lamparskiego. 
Do dzisiaj nie wiadomo dlaczego 
namalowanie fryzu powierzono 
akurat jemu. Za cel postawiła so-
bie znaleźć bezpośrednie związ-

ki przedstawionych na nim po-
staci z Łowiczem. Widoczny na 

fryzie król Kazimierz Wielki był  
5 razy w Łowiczu za czasów ar-
cybiskupa Jarosława Bogorii 
Skotnickiego, Tadeusz Kościusz-
ko w 1790 roku lustrował tu IX 
Regiment Pieszy Koronny zwa-
ny „łowickim”, prymas Jan Ła-
ski m.in. wydał przywileje dla 
miasta, a Henryk Sienkiewicz  
w 1904 roku był w Łowiczu  
z wykładem, z którego dochód 
przeznaczono na powodzian. Nie 
udało się jej natomiast zdobyć in-
formacji o tym, by w Łowiczu 
bywał Stanisław Staszic. 

Opowieść o fryzie, a w zasa-
dzie o tym, co się na nim znaj-
duje, kontynuował Zdzisław 
Kryściak. Przedstawił 32 herby 
dawnych województw lub ziem 
Rzeczypospolitej oraz dwa naj-

większe: znajdujący się nad wej-
ściem na salę Herb Wielki Mia-
sta Łowicza oraz herb Królestwa 
Polskiego z widokiem na Wawel 
z jednej strony i panoramą Placu 
Zamkowego w Warszawie z dru-
giej. 

Burmistrz Krzysztof Kaliński 
opowiedział natomiast zabaw-
ną historię sprzed kilku lat, kiedy 
to służby wojewody zwróciły mu 
uwagę, że nietaktem jest zaprasza-
nie w obecnych czasach delega-
cji z ważnego urzędu do „sali ra-
dzieckiej”. – To może w Łowiczu 
macie jeszcze Związek Radziec-
ki? – ironizowała przedstawiciel-
ka łódzkiego urzędu. – Wyjaśni-
łem wtedy, że mamy w Łowiczu 
nawet i ulicę Radziecką, z tym że 
nazwy te pochodzą od „radzenia”, 
rajców miejskich, a nie Związku 
Radzieckiego – mówił burmistrz. 
– Po dziś dzień zdarza się, że spo-
tykamy się z pytaniami dlaczego 
w Łowiczu jeszcze nie zdekomu-
nizowano sali w ratuszu.  mak 

Nieborów�|�Zmiany�w�parku

Aby ustrzec przed ogniem
Jeszcze w tym roku na terenie 

parku przy pałacu Radziwiłłów 
stanie 9 hydrantów, które zabez-
pieczą zabytkowe obiekty przed 
ogniem.

Planowane na ten rok prace są 
kontynuacją robót rozpoczętych 
w ubiegłym roku, gdy w sąsiedz-
twie parkanu zainstalowano w zie-
mi duży zbiornik na wodę o wy-
miarach podstawy 9,5 x 17,0 m  
i wysokości od 2,45 m do 3,15 

m. Oprócz tego wykonano prze-
pompownię wraz z zasileniem jej 
w energię elektryczną. Roboty te 
kosztowały prawie 500 tys. zł.

Tegoroczne roboty obejmują 
rozprowadzenie sieci wodociągo-
wej po terenie parku w sąsiedz-
twie zabudowy pałacowej i usta-
wienie 9 hydrantów w punktach, 
z których najdogodniej będzie po-
bierać wodę w czasie ewentualnej 
akcji pożarniczej. Koszt tych prac 

z kolei ma wynieść około 450 tys. 
zł. Kurator nieborowskiego Mu-
zeum Monika Antczak powie-
działa nam, że obecnie istniejąca 
na terenie zespołu pałacowo par-
kowym sieć wodociągowa, jak i 
hydrantów, od dawna nie spełnia-
ła swojego zadania pod względem 
wydajności i ciśnienia przepływu 
wody. 

Prace te nie byłyby możliwe do 
zrealizowania gdyby nie dofinan-
sowanie z Ministerstwa Kultury  
i Dziedzictwa Narodowego, po-
krywającego niemal całkowicie 
koszty prowadzenia.  tb

kino Fenix |�w�sobotę�spacer,�w�niedzielę�kino�

Dwie okazje, by pomóc Marcie 
W weekend 6 i 7 kwietnia przy-

gotowano dwa wydarzenia,w cza-
sie których nie tylko ciekawie 
spędzisz czas, ale też wesprzesz 
zbiórkę pieniędzy na leczenie 
Marty Opach, u której zdiagno-
zowano złośliwy nowotwór piersi.  
W sobotę będzie to spacer, w nie-
dzielę – maraton filmowy.

W sobotę 6 kwietnia o godz. 
12.00 spod muszli koncertowej  
w paku Błonie wyruszy spacer 
pod hasłem „Szuranie dla Marty”, 
który organizuje nieformalna gru-
pa FrostTeam. Uczestnicy przejdą 
(z kijami lub bez) do Domu Lu-
dowego w Ostrowie, gdzie będzie 
czekało na nich ognisko i posiłek: 
zupa cebulowa, porcja kiełbasy  
i kulinarna niespodzianka. Wpi-
sowe w kwocie minimum 20 zł 
każdy wrzuci do puszki dla Marty  
w dniu wydarzenia. Uczestnicy 
wrócą do domu autokarem. 

W niedzielę 7 kwietnia Sto-
warzyszenie Łączy nas Łowicz  

i ŁOK zapraszają na Maraton fil-
mowy dla Marty, w trakcie któ-
rego kino Fenix pokaże trzy fil-
my, na które zamiast biletów będą 
obowiązywały cegiełki wstępu.  
– Marta jest stałym bywalcem 
kina, takim naprawdę solidnym. 

Czujemy się w obowiązku poma-
gać naszym widzom – powiedział 
nam Krystian Cipiński z ŁOK. 

W programie: o godz. 14.30 
film familijny „Paddington 2” (reż. 
Paul King, 2017); o godz. 16.45 
film przygodowy „Robin Hood: 
Początek” (reż. Otto Bathurst, 
2018) i o godz. 19.05 dramat bio-
graficzny „Boska Florence” (reż. 
Stephen Frears, 2016). Cegiełki  
w cenie 15 zł, będące wejściów-
kami na pojedynczy seans, można 
nabyć w kasie kina Fenix. 

Przypomnijmy, że 41-letnia 
Marta Opach w połowie lutego 
poznała diagnozę o chorobie no-
wotworowej. Podjęła z nią walkę 
dla siebie i kochającej ją rodziny 
– męża i dwójki dzieci: 16-letniej 
Zuzi i 13-letniego Kajtka. Nadzie-
ją dla niej jest kuracja nierefundo-
wanym lekiem, którego w najbliż-
szym czasie musi otrzymać kilka 
ampułek, a każda kosztuje ok. 11 
tys. zł.  aa 

Łowicz, Warszawa�|�obchody�10�kwietnia

Wyjazd na Powązki
Jak co roku, nieprzerwanie 

od 2011 roku, Urząd Miejski  
w Łowiczu w rocznicę katastrofy 
smoleńskiej organizuje autokaro-
wy wyjazd na cmentarz wojsko-
wy na Powązkach. Udział w nim 
jest bezpłatny, zaproszeni mogą 

się czuć wszyscy mieszkańcy 
Łowicza, trzeba tylko pamiętać,  
że liczba miejsc jest ograniczona.

Autokar odjedzie o godzinie  
9.00 z parkingu za ratuszem od 
strony ul. Starorzecze. Najpierw 
pojedzie na Skwer Ofiar Kata-

strofy Smoleńskiej w Łowiczu, 
dopiero po złożeniu tam kwia-
tów uda się do Warszawy. Tam,  
po złożeniu kwiatów i zapaleniu 
zniczy na pomniku ofiar katastro-
fy, planowane jest, wzorem lat 
ubiegłych, odwiedzenie grobów 
zasłużonych osób spoczywają-
cych na obu cmentarzach powąz-
kowskich, a także na cmentarzu 
żydowskim.  tm

Dr katarzyna Piotrkiewicz 
opowiadała�o�związkach�postaci�
uwiecznionych�na�fryzie�w�Sali�
radzieckiej�z�łowiczem.�
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Łowicz�|�V�ogólnopolski�Przegląd�Scholi�Pijarskich�

Śpiewanie o cierpieniu i miłości
Aż 367 osób tworzących schole muzyczne  
w Bolesławcu, Bolszewie, Elblągu, Jeleniej Górze 
– Cieplicach, Katowicach, Krakowie – Rakowicach, 
Krakowie – Wieczystej, Rzeszowie i oczywiście  
w Łowiczu wzięło udział w piątej edycji 
Ogólnopolskiego Przeglądu Scholi Pijarskich.  
Większość scholi była w Łowiczu już po raz piąty  
i zamierza przyjeżdżać na kolejne przeglądy.

Tegoroczny przegląd odbył się 
pod hasłem „W cierpieniu Jezu-
sa – uwielbiamy Boga”. – To nie 
była rywalizacja scholi, ale spo-
tkanie, by wspólnie wielbić Pana, 
żeby też się czegoś nowego na-
uczyć – podkreślał czuwający nad 
całością ojciec Andrzej Lisiak SP. 

Co roku, od pięciu już lat, dla 
łowickiej szkoły organizacja ogól-
nopolskiego przeglądu, na któ-
ry przyjeżdża tak dużo osób, jest 
poważnym wyzwaniem logistycz-
no-organizacyjnym. Przecież trze-
ba nie tylko zamówić statuetki, 
które na koniec otrzymują wszy-
scy uczestnicy przeglądu, ale też 
przygotować noclegi w szkole, 
zorganizować przeróżne warsz-
taty i zajęcia, nagłośnić i oświe-
tlić główny występ oraz zająć się 
bardziej przyziemnymi sprawa-
mi typu przygotowanie kanapek  
na śniadania, zamówienie obia-
dów itd. Dlatego też co roku w or-
ganizację przeglądu zaangażowa-
nych jest wiele osób. 

Od lat w szkołach pijarskich 
w Łowiczu istnieje funkcja „ani-
matorów”. Są to starsi uczniowie, 
głównie z liceum, którzy zajmują 
się m.in. sprawami technicznymi 
(np. nagłaśnianiem i oświetlaniem 
sceny, zmianami na niej itd.), ale 
też i prowadzeniem recepcji, a na 
koniec też sprzątaniem. – Chodzi 
też o to, żebyśmy wszystko zro-
bili wspólnie i bez korzystania  
z firm, które na przykład zajęły-
by się nagłośnieniem. Oczywiście 
na to wszystko potrzeba czasu, ale 
to podczas takich przygotowań 
uczniowie nie tylko zdobywają 
dodatkowe umiejętności, ale też 
rodzą się przyjaźnie, a wspomnie-
nia zostają na całe życie – uważa 
dyrektor Przemysław Jabłoński. 

W przygotowania zaangażowa-
ni są też rodzice – część z nich po-
magała organizacyjnie na miejscu, 
np. przygotowywali wraz z anima-
torami posiłki, inni upiekli ciasta 
itp. W tym roku animatorzy z Pi-
jarskiego Liceum pracowali pod 

„batutą” Jakuba Michalaka, zaś 
starania rodziców koordynowała 
Beata Dudkowska. 

Przegląd rozpoczął się w piąt-
kowe popołudnie. Wtedy do 
Łowicza przyjeżdżały pierw-
sze schole. Jako pierwsza dotar-
ła schola z Bolesławca (na prze-
glądzie po raz piąty). Tworzą ją  
w zdecydowanej większości dzie-
ci z młodszych klas szkoły podsta-
wowej, ale również i absolwenci 
– młodzież grająca na instrumen-
tach. Łącznie z opiekunami do 
Łowicza zawitały – po około 5 go-
dzinach podróży – 53 osoby. Póź-
niej docierały kolejne schole. 

Pierwszego dnia po kolacji od-
były się zajęcia integracyjne na 
sali gimnastycznej oraz w salach 
lekcyjnych, gdzie uczestnicy prze-
glądu zostali zakwaterowani, wie-
czorem odbyło się też nabożeń-
stwo Drogi Krzyżowej. – Dobrze, 
że mają cały czas jakieś zajęcia, 
bo najmniejsze dzieci jeszcze tro-
chę tęsknią za rodzicami. Wieczo-
rem trzeba było niektóre przytu-
lić, żeby nie płakały – powiedziała 
nam opiekunka z Katowic. 

Sobota była przeznaczona 
głównie na warsztaty muzyczne 
(śpiew, taniec, instrumenty). Od-
były się one w sześciu grupach 

prowadzonych przez opiekunów. 
Warsztaty śpiewu poprowadzi-
ła Gabriela Wąsacz z Rzeszowa, 
tańca (w tym roku w charakterze 
wielkopostnym – gestykulacja) 
Agnieszka Zielonko z Bolszewa, 
gitarowe – Grzegorz Wasiak z Je-
leniej Góry – Cieplic, smyczkowe 
– Piotr Stefański z Łowicza, per-
kusyjne (po raz pierwszy) Artur 
Bruc z Łowicza oraz nowo utwo-
rzony warsztat instrumentów dę-
tych – Agnieszka Orawiec z Bole-
sławca. Był też czas na spacer po 
Łowiczu. 

Otwarta dla publiczności część 
przeglądu odbyła się w sobotę o 

17.00 i potrwała nieco ponad 2 go-
dziny. Poprowadziły ją Ewa Le-
siak i Anna Kolis. Uczestnicy za-
prezentowali dwa przygotowane 
przez siebie utwory o treści wiel-
kopostnej. Np. łowicka schola za-
prezentowała utwór „Rozpięty na 
ramionach” i „Golgotę”. Opie-
kunką scholi jest Marta Żywicka. 
– W scholi śpiewam już kilka mie-
sięcy. Fajnie jest i dużo trenujemy, 
a ja jeszcze trenuję szachy. Zawsze 
będę śpiewał w scholi – powie-
dział nam Franek z Łowicza. – Ta-
kim śpiewaniem wielbimy Boga 
– wtórowała mu koleżanka z El-
bląskiej Armii Pana – scholi z El-
bląga. 

Po kolacji zaplanowana  
była jeszcze adoracja z uwiel-
bieniem Boga przygotowanymi 
utworami. 

Efekty warsztatów zostały wy-
korzystane w oprawie muzycznej 
podczas niedzielnej mszy świę-
tej w kościele pijarskim o godz. 
9.30. Na gali podsumowującej 
po mszy każda grupa została na-
grodzona statuetkami oraz cu-
kierkami – łowickimi krówkami.  
– Ten piękny czas oddajemy 
Bogu na chwałę i, jak mawia-
ją pijarzy – ad maius pietatis in-
crementum – niech pomnaża się 
bardziej pobożność – podsumo-
wał V przegląd o. Andrzej Lisiak. 
Od razu też zapowiedział kolej-
ny przegląd. Nie zmieni się jego 
formuła: zawsze będzie to prze-
gląd bez elementów rywalizacji.  
– Schole służą, zapewniając opra-
wę mszy, przez cały rok, dlatego 
wszystkich nagradzamy statuet-
kami – mówi o. Lisiak.  mak 

Sekcja muzyczna scholi z Bolesławca�ćwiczyła�przed�występem��
na�jednym�ze�szkolnych�holi.�

Ostatnie przygotowania przed sobotnim występem.  
Dzieci�jeszcze�nie�przebrane�w�stroje,�w�których�występowały.�

Dzieci ze scholi „Anielskie echo” z krakowa Rakowic�podczas�
otwartego�występu�w�sobotę.

Dziecięca Schola królowej Pokoju�zaśpiewała�„golgotę”�oraz�„rozpięty�na�ramionach”.�
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rekLama

Sąd Najwyższy w Warszawie

Czy nietrzeźwa prokurator 
straci uposażenie?
W połowie lutego przed 
Sądem Najwyższym  
w Warszawie zapadł wyrok 
w sprawie Elżbiety A.-Z.,  
prokurator w stanie 
spoczynku z Prokuratury 
Rejonowej w Łowiczu, 
która była już wcześniej 
prawomocnie skazana za 
kierowaniem samochodem 
pod wpływem alkoholu. 
Tym razem poniesie także 
konsekwencje dyscyplinarne 
swojego czynu.

Przypomnijmy, że chodzi o wy-
darzenia z 16 kwietnia 2016 roku, 
rozgrywające się w Dębowej Gó-
rze pod Skierniewicami, gdzie 
policjanci zatrzymali „podejrza-
nego” Opla Corsę. Po dojechaniu 
do skrzyżowania, pojazd nie sy-
gnalizował manewru ani w lewo, 
ani w prawo i – pomimo posiada-
nia takiej możliwości – nie kon-
tynuował jazdy. W pewnym mo-
mencie z prawej strony wysiadła 
kobieta, która ruszyła, by od tyłu 
obejść samochód, zaś w tym sa-
mym momencie wewnątrz auta, 
nad dźwignią zmiany biegów, 
ktoś przesiadał się z fotela kierow-
cy na miejsce pasażera. Okazało 
się, że samochodem podróżowała 
Elżbieta A.-Z., prokurator Proku-
ratury Rejonowej  Łowiczu, któ-
ra znajdowała się pod wpływem 
alkoholu (wynik badania 1,3 pro-
mila), a na skrzyżowaniu „prze-
siadała się” na fotel kierowcy, któ-
ry chwilę wcześniej zajmował jej 
13-letni wówczas syn. 

Po tym, jak prokurator został 
uchylony immunitet, mogła ona 
zostać pociągnięta do odpowie-
dzialności karnej. 30 paździer-
nika 2017 roku została skazana 
za jazdę pod wpływem alkoholu 
w postępowaniu karnym, jednak 
sąd wymierzył jej najłagodniej-
szą z katalogu kar przewidzianych 
przez ustawodawcę: karę grzywny 
w wysokości 5.000 zł, zakaz pro-
wadzenia pojazdów mechanicz-
nych w ruchu lądowym na 3 lata, 
świadczenie w wysokości 5.000 zł 
na rzecz Funduszu Pomocy Po-
krzywdzonym oraz Pomocy Post-
penitencjarnej oraz pokrycie kosz-
tów sądowych w kwocie ok. 2.600 
zł. Wyrok ten uprawomocnił się. 

Z uwagi na konieczność do-
konania odrębnej oceny prawno-
-karnej zachowania w kontekście 
wyczerpania znamion przestęp-
stwa narażenia osoby małoletniej 
na bezpośrednie niebezpieczeń-
stwo utraty życia lub ciężkiego 
uszczerbku na zdrowiu, materiał 
w tym zakresie został wyłączony 
do odrębnego postępowania – któ-
re jednak zostało umorzone (sic!). 

to jeszcze nie koniec 
Niezależnie od powyższe-

go postępowania karnego, także 
rzecznik dyscyplinarny wszczął 
odrębne postępowanie wyjaśnia-
jące, a następnie dyscyplinarne, 
o delikt dyscyplinarny wyczerpu-
jący znamiona przestępstwa, któ-
re jest przedmiotem postępowania 
karnego. W takim postępowaniu 
przed sądem dyscyplinarnym pro-
kurator występuje w charakterze 
obwinionego. 

Zainicjowane stosownym 
wnioskiem przez rzecznika dys-
cyplinarnego Prokuratora Gene-
ralnego postępowanie dyscypli-
narne przed Sądem Najwyższym 
dotyczyło dwóch deliktów dyscy-
plinarnych: w pkt I – jazdy samo-
chodem pod wpływem alkoholu 
oraz w pkt II – dopuszczenia do 
kierowania pojazdem przez ma-
łoletniego nie mającego wyma-
ganych uprawnień. Rzecznik dys-
cyplinarny złożył na rozprawie 
wniosek o wymierzenie Elżbiecie 
A.-Z. kary łącznej pozbawienia 
prawa do stanu spoczynku wraz  
z prawem do uposażenia. 

Wyrokiem z 14 lutego 2019 
roku Sąd Najwyższy, orzekający 
w pierwszej instancji, uznał pro-
kurator Elżbietę A.-Z. za winną 
zarzuconych jej czynów i wymie-
rzył karę łączną obniżenia wyna-
grodzenia o 40% na okres 8 mie-
sięcy. Wyrok jest nieprawomocny. 

– Rzecznik dyscyplinarny zło-
żył wniosek o sporządzenie na 
piśmie uzasadnienia przedmioto-
wego wyroku i po uzyskaniu od-
pisu wyroku wraz z uzasadnie-
niem wniesie odwołanie do sądu 
dyscyplinarnego drugiej instan-
cji, podnosząc zarzut rażącej nie-
współmierności kary dyscyplinar-
nej co do czynu z pkt I oraz kary 
łącznej w aspekcie jej łagodności 
– poinformowało nas Biuro Praso-
we Prokuratury Krajowej.  aa 

Z sali sądowej
Sąd Rejonowy w Łowiczu�|�Proces�w�sprawie�śmiertelnego�wypadku�w�Sobocie�

Odjechał z miejsca wypadku,  
ale potem sam zadzwonił na policję
28 marca przed Sądem Rejonowym w Łowiczu odbyła się kolejna rozprawa w sprawie 
śmiertelnego wypadku w Sobocie, do którego doszło 21 kwietnia ubiegłego roku. 
Kierujący Fordem Escortem 44-letni Radosław G. potrącił rowerzystkę, po czym zbiegł 
z miejsca zdarzenia. Zeznania jednego z policjantów potwierdzają jednak, że jakiś czas 
później zatelefonował na komendę, mówiąc, że jest sprawcą tego wypadku.

Radosław G. odpowiada za 
umyślnie naruszenie zasad pra-
wa o ruchu drogowym w ten spo-
sób, że kierował samochodem pod 
wpływem alkoholu (0,7 promila 
alkoholu we krwi) i na skrzyżowa-
niu w Sobocie potrącił 86-letnią 
Kazimierę K., po czym oddalił się 
z miejsca zdarzenia, nie udzielając 
jej pomocy. Złamał też sądowy za-
kaz kierowania pojazdami mecha-
nicznymi. W toku postępowania 
przygotowawczego przyznał się 
do winy i wyraził skruchę, przed 
sądem odmówił składania dodat-
kowych wyjaśnień. Na rozprawy 
jest doprowadzany z Zakładu Kar-
nego w Łowiczu. 

Płakał i był w szoku 
Na lutowej rozprawie sędzia 

Małgorzata Szubert-Fiałkowska 

zarządziła odtworzenie na sali 
rozpraw nagrań z rozmów, jakie 
oskarżony przeprowadził z dyżur-
nym policji w Łowiczu. Wynikało 
z nich, że Radosław G. oddalił się 
z miejsca wypadku, nie udzielając 
kobiecie pomocy, ale już po doje-

chaniu do domu skontaktował się 
z policją. W następstwie funkcjo-
nariusz kilkakrotnie oddzwaniał 
do niego, uspokajając i instruując, 
gdzie ma oczekiwać na nadjeż-
dżający patrol. 

Nagrania przekazane na płycie 
zawierały tylko rejestr rozmów 
wychodzących z komendy, jednak 
wszystko wskazywało na to, że są 
niekompletne i brakuje wśród nich 
pierwszej rozmowy. 

Na ostatnią rozprawę w cha-
rakterze świadka został wezwa-
ny funkcjonariusz policji, 35-letni 
Krzysztof R., którego głos został 
zarejestrowany na nagraniach. 
Przed sądem zeznał, że kojarzy 
te rozmowy, było ich kilka, ale ze 
względu na upływ czasu szczegó-
łów nie pamięta. – Pierwsza roz-
mowa została zainicjowana przez 

oskarżonego, który zadzwonił 
na telefon alarmowy komendy  
w Łowiczu. Mówił, że jest spraw-
cą wypadku, prawdopodobnie za-
bił człowieka – zeznał przed są-
dem funkcjonariusz. 

Kolejnym jego działaniem było 
wysłanie na miejsce patrolu, zaś 
w międzyczasie, w małych odstę-
pach czasu, wykonał kilka telefo-
nów, mając na celu sprawdzenie 
stanu psychicznego mężczyzny  
i motywowanie go do współpracy 
z policją, co miało doprowadzić 
do jego zatrzymania. – Mężczy-
zna płakał, szlochał, można było 
odnieść wrażenie, że jest w szoku 
– kontynuował funkcjonariusz. 

Z treści sporządzonej przez 
niego notatki służbowej wyni-
kało nadto, że istniała obawa, 
że mężczyzna może chcieć się 
targnąć na swoje życie, dlate-
go uspokajał go i motywował do 
dalszej współpracy. Na pytanie 
obrony, czy w ocenie funkcjona-
riusza obawa dotycząca targnię-
cia się na życie była realna, odpo-
wiedział on: – Trzeba dmuchać  

na zimne. Historia zna róż-
ne przypadki. Moim zadaniem, 
jako funkcjonariusza policji, jest  
do tego nie dopuścić. 

Radosław G.  
może być sądzony 
Do akt sprawy wpłynęła tak-

że opinia psychiatryczna, która 
został sporządzona na wniosek 
obrony. Biegli lekarze stwierdzili, 

że Radosław G. nie zdradza ob-
jawów choroby psychicznej ani 
upośledzenia umysłowego, zaś 
cierpi na picie alkoholu szkodli-
we bez cech uzależnienia. Bie-
gli nie znaleźli też podstaw do 
stwierdzenia niepoczytalności 
mężczyzny w chwili popełnienia 
zarzucanych mu czynów. 

Sąd czeka jeszcze na dane  
z Krajowego Rejestru Karne-
go dotyczące karalności Rado-
sława G., gdyż udało się ustalić,  
że zasądzone mu niegdyś świad-
czenie pieniężne zostało uisz-
czone. Ponieważ zachodzi duże 
prawdopodobieństwo, że teraz 
będzie miał tzw. „czystą kartę”, 
sąd poinformował o możliwości 
zmiany kwalifikacyjnej prawnej 
czynu.  aa 

mężczyzna�płakał,�
szlochał,�można�
było�odnieść�
wrażenie,�że�jest��
w�szoku.

Z zeznań świadka 
krzysztofa R.
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PuNkty PRZyJMOWANIA OGŁOSZeń DROBNyCh DO „NOWeGO ŁOWICZANINA”: BIuRO OGŁOSZeń ŁOWICZ,�uL.�PijarSka�3a; BeDNARy,�SkLeP�P.�PaPierNik�24a;�BOBROWNIkI 27,�SkLeP�P.�PacLer;�BOLIMóW,�uL.�ryNek�kościuSZki�
17,�SkLeP�„ewa”,�P.�PaPierNik;�DOMANIeWICe,�uL.�główNa�26,�SkLeP�P.�jakuBiak;�GąGOLIN POŁuDNIOWy,�SkLeP�„koS”;�IŁóW:�PL.�ryNek�StaromiejSki�21;�SkLeP�P.�PaPierowSkiego;�kOCIeRZeW PóŁNOCNy 37A,�SkLeP�P.�krygier; 
kuRABkA 17A,�SkLeP�P.�toPoLSkiej;�ŁOWICZ,�oS.�Bratkowice,�kioSk�Lotto;�ŁySZkOWICe,�SkLeP�„Duet”,�uL.�gmiNNa�6;�NIeBORóW,�aL.�LegioNów�PoLSkich�18,�SkLeP�P.�Figata;�NOWA SuChA 22,�SkLeP�P.�Siewiery;�OStRóW 
20,�SkLeP�P.�BejDy;�OSMOLIN:�uL.�ryNek�2,�SkLeP�P.�Serwach;�uL.�ryNek�19,�SkLeP�SPoŻywcZo-PrZemySłowy;�PSZCZONóW 147,�SkLeP�P.�LiPińSkiego;�SANNIkI,�uL.�warSZawSka�183,�SkLeP�P.�oLkowicZ;�SOBOtA,�PL.�ZawiSZy��
cZarNego�12,�SkLeP�P.�BińcZak;�SOkOŁóW 19,�SkLeP�P.�głowackiego;�StAChLeW 113A,�SkLeP�P.�wierZBickiej;�StARy DęBSk 6A,�SkLeP�SPoŻywcZo-PrZemySłowy,�śLeSZyN,�uL.�górNa�5,�SkLeP�P.�mącZyńSkiej;��ZAWADy 67,�
SkLeP�P.�SokaLSkiej;�ZŁAkóW BOROWy 139A,�SkLeP�P.�Piecki;

„WIeśCI Z GŁOWNA I StRykOWA”:�BIuRO OGŁOSZeń�GŁOWNO,�uL.�łowicka�40;�DMOSIN 1:�PiekarNia�BoŻeNa,�krZeSZewSka;�StRykóW:�Stary�ryNek�1;��uL.�cmeNtarNa�12.

„NOWy ŁOWICZANIN„ WyDANIe DLA ŻyChLINA I OkOLIC”: BeDLNO 28 SkLeP�miNi-mag;�DOBRZeLIN�SkLeP�„magDa”,�uL.�wł.�jagiełły;�PACyNA,�uL.�towarowa�4,�SkLeP�P.�m.�Durki;�PLeCkA DąBROWA,�SkLeP�„moNika”;�PODCZAChy 
16,�SkLeP�SPoŻywcZo-PrZemySłowy;�śLeSZyN,�uL.�górNa�5,�SkLeP�P.�mącZyńSkiej;�ŻyChLIN,�uL.�29�LiStoPaDa�28,�SkLeP�SPoŻywcZo-PrZemySłowy.

WyDAWCA I ReDAkCJA NIe PONOSZą ODPOWIeDZIALNOśCI ZA tReść OGŁOSZeń I RekLAM OPuBLIkOWANyCh ZGODNIe Z ARt. 36 uStAWy  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWe”

samochodowe

kupno
��Złomowanie�Pojazdów–�

zaświadczenia,�auto-skup:�uszkodzone,�
rozbite,�wyeksploatowane,�rząśno�13,�
tel.�602-123-360.

 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

��Skup�aut!!!,�tel.�690-694-705.

sprzedaż
��aLFa�romeo�gt,�2005�rok,�tel.�

605-069-379.

 �AuDI A2 benzyna, 2001 rok, stan 
bdb, tel. 669-303-235.

��auDi�a4,�1.6�benzyna/gaz,�1996�rok,�
tel.�886-018-805.

��auDi�a4�Diesel�150�km,�2006�
rok,�sedan,�bogate�wyposażenie.�
w�rozliczeniu�przyjmę�tańszy,�tel.�
604-706-309.

��Bmw�316i,�1999�rok,�tel.�603-324-391.

��BuS�Diesel,�(silnik�Vw),�tel.�
663-319-284.

��citroËN�Berlingo,�1.9�diesel,�2003�
rok,�188.000�km,�5-miejsc,�ładowność�
623�kg,�tel.�505-762-757.

��citroËN�jumpy,�1.6�hDi,�2012�rok,�
tel.�698-108-337.

��Dacia�Duster,�1.5�Dci,�2011�rok,�
biała,�tel.�501-240-510.

��Daewoo�kalos,�1.4�benzyna/gaz,�
2003�rok,�tel.�886-018-805.

��Daewoo�matiz,�2000�rok,�stan�
dobry,�małszyce�11,�tel.�668-058-598.

��Fiat�126p�elegant,�1996�rok,�tel.�
661-874-834.

��Fiat�Bravo,�1.6�D�105�km,�2008�rok,�
tel.�695-111-316.

��Fiat�Dooblo,�1.3�jtD,�2004�rok,�tel.�
601-419-747.

��Fiat�Ducato�maxi,�2.8�tD,�2001�
rok,�352.000�km,�ocieplony,�webasto,�
ciężarowy,�tel.�609-525-591.

��Fiat�grande�Punto,�1.3,�2012�rok,�
5-drzwiowy,�salon,�13.700zł,�możliwość�
zamiany�(tańszy),�tel.�513-375-786.

��Fiat�grande�Punto,�2007�rok,�
i�właściciciel,�kupiony�w�kraju,�
bezwypadkowy,�faktura�Vat,�6.500�zł,�
tel.�605-274-780.

��Fiat�Panda�iii,�1.2,�2013�rok,�50.000�
km,�i�wł.,�salon�Polska,�tel.�600-944-728

��Fiat�Punto�ii,�90.000�km,�tel.�
505-614-149.

��Fiat�Punto,�2001�rok,�148.000�km,�
tel.�602-746-524.

��Fiat�Seicento,�2001�rok,�tel.�
794-050-607.

��Fiat�Seicento,�1.1,�1999�rok,�
garażowany,�tel.�692-749-175.

��ForD�Bmax,�2012/2013�rok,�tel.�
577-355-217.

��ForD�Fiesta,�mk6,�2008�rok,�tel.�
698-108-337.

��ForD�mondeo,�2.0�tDci,�2005�rok,�
tel.�787-752-175.

��ForD�mondeo,�2.0�tDci,�2008�rok,�
140�km,�tel.�536-001-699.

��ForD�transit,�2.5D,�1999�rok,�tel.�
690-566-282,�780-175-399.

��hoNDa�crV,�2.0�benzyna/gaz,�2004�
rok,�163.000�km,�tel.�506-355-899.

��hyuNDai�i30�diesel,�2007�rok�
(pierwsza�rejestracja�2008),�i�właściciel,�
tel.�604-559-734.

��kia�Picanto,�2010�rok,�i�właściciel,�tel.�
698-692-658.

��maZDa�2,�1.25,�2008�rok,�tel.�
601-419-747.

��maZDa�6,�1.8�sedan�benzyna,�2004�
rok,�tel.�603-624-879.

��maZDa�626,�1.8�benzyna/gaz,�1995�
rok,�tel.�605-680-709.

��maZDa�Premsy,�2.0�diesel,�197.000�
km,�czarna�perła,�stan�bdb,�5.500�zł,�tel.�
603-064-775.

��merceDeS�klasa�a,�170�cDi,�2000�
rok,�tel.�603-536-529.

��merceDeS�Sprinter,�2000�rok,�tel.�
602-282-415.

��merceDeS�Sprinter�212D,�1999�rok,�
średni,�wysoki,�tel.�506-870-151.

��NiSSaN�almera�N16,�2.2�diesel,�2002�
rok,�stan�dobry,�tel.�607-176-995.

��NiSSaN�micra,�1.2i,�2006�rok,�tel.�
601-419-747.

��oPeL�agila,�1.2,�2004�rok,�tel.�
533-532-667.

��oPeL�astra,�2011�rok,�tel.�
606-343-033.

��oPeL�astra�ii,�2003�rok,�tel.�
665-550-757.

��oPeL�astra�ii,�1.6�8V,�2000�rok,�
niebieski�metalik,�stan�rewelacyjny,�
tel.�537-200-181,�513-375-786.

��oPeL�astra,�1.6�LPg,�2004�
rok,�szary�metalik,�7.000�zł,�tel.�
666-031-714.

��oPeL�corsa�B,�1.2,�1996�
rok,�wymieniony�rozrząd,�nowy�
akumulator,�1.000�zł�do�negocjacji,�
tel.�570-903-640.

��oPeL�corsa,�1.2,�2014�rok,�12.000�
km,�i�właściciel,�salon�Polska,�
bezwypadkowy,�tel.�695-323-452.

��oPeL�corsa,�1.4�+gaz,�2015�
rok,�salon�Polska,�i�właściciel,�tel.�
577-694-400.

��oPeL�insignia,�2,0�cDti,�2009�rok,�
tel.�723-490-799.

��oPeL�insignia,�2.0�cDti,�2009�rok,�i�
wł.,�tel.�501-240-510.

��oPeL�meriva,�1.7�cDti,�2005�
rok,�klimatyzacja,�możliwość�
zamiany�(mniejszy),�tel.�513-329-718,�
513-375-786.

��oPeL�Vectra,�1.8�benzyna/gaz,�1998�
rok,�tel.�665-775-209.

��Peugeot�206,�1.6�Diesel,�2005�rok,�
kombi,�hak,�tel.�517-895-817.

��Peugeot�206,�1.1,�2001�rok,�
oc�do�03.12.2019,�przegląd�do�
20.11.2019,�3.700�zł�(bez�negocjacji),�
tel.�882-742-597.

��rower�75,�2.0�Diesel,�2003�rok,�
4.200�zł,�tel.�602-584-266.

��reNauLt�clio,�1.2�benzyna,�2009�
rok,�tel.�601-297-797.

��reNauLt�espace,�2004�rok,�full,�tel.�
889-601-888.

��reNauLt�kangoo,�2007�rok,�tel.�
600-313-472.

��reNauLt�Laguna,�1.8�benzyna/gaz,�
2002�rok,�tel.�508-900-884.

��reNauLt�Laguna,�1.6�16V,�2002�rok,�
tel.�601-419-747.

��reNauLt�Laguna�ii,�1.9�Dci,�2003�
rok,�tel.�691-715-503.

��reNauLt�Laguna�ii,�Dci,�2002�rok,�
tel.�508-107-655.

��reNauLt�megane,�2006�rok,�tel.�
664-943-503.

��reNauLt�Scenic,�2.0�Dci,�2006�rok,�
skóra,�panorama-dach,�kolor-grafit,�tel.�
609-997-379.

��reNauLt�thalia,�1.4,�2002�rok,�tel.�
608-570-485.

��Seat�altea,�1.6,�2009�rok,�tel.�
603-897-858.

��Seat�ibiza,�1996�rok,�tel.�693-552-
221,�661-145-864.

��Seat�Leon,�1.6i,�2000�rok,�tel.�
601-419-747.

��Seat�toledo,�1.9�tDi,�1999�rok,�stan�
dobry,�tel.�608-290-355.

��Seat�Leon,�1.9�tDi,�2005�rok,�
rzeczywisty�przebieg�152.000�km,�
bogate�wyposażenie,�możliwa�zamiana�
(tańszy),�tel.�604-706-309.

��SkoDa�Fabia,�1.2�benzyna/gaz,�
2010�rok,�tel.�698-108-337.

��SkoDa�Fabia,�1.4�mPi�gaz,�2001�rok,�
kombi,�tel.�504-525-722.

��SkoDa�Fabia,�1.4�benzyna,�2000�rok,�
krajowy,�tel.�692-175-772.

��SkoDa�Fabia,�1.2,�2013�rok,�salon�
Polska,�i�właściciel,�bezwypadkowy,�tel.�
577-694-400.

��SkoDa�Fabia,�1.4�mPi,�2002�
rok,�135.000�km,�zieleń�perłowa,�i�
właściciel,�krajowa,�bezwypadkowa,�tel.�
536-454-867.

��SkoDa�Super�B,�1.8�tSi,�2009�rok,�
tel.�669-356-370.

��SkoDa�Superb,�1.9�tDi,�2004�rok,�
tel.�697-049-593.

��SuZuki�alto,�2012�rok,�115.000�km,�
9.800�zł,�tel.�602-584-266.

��SuZuki�SX�4,�1.9�DDiS,�2006�rok,�
150.000�km,�czerwony�metalik,�stan�
b.dobry,�hak,�klima,�alufelgi,�cena�
16.200zł�do�negocjacji,�Bedlno,�tel.�
602-846-757.

��toyota�avensis,�2.0�D-4D,�2006�
rok,�wersja�D-cat,�atrakcyjna�cena,�
możliwość�zamiany�(tańszy),�tel.�
604-706-309.

��toyota�corolla,�1.4�benzyna/gaz,�
1997�rok,�tel.�695-774-319.

��toyota�corolla,�kombi�1.4�diesel,�
2006�rok,�tel.�695-774-319.

��toyota�rav4,�2007�rok,�tel.�
695-027-515.

��toyota�yaris,�1.0,�2007�rok,�
5-drzwiowy,�11.200�zł,�tel.�513-375-786.

��toyota�yaris,�1.4�D4D,�2006�rok,�
czarny�metalic,�5�drzwi,�11.900�zł,�do�
negocjacji,�tel.�503-604-455.

��VoLVo�c30,�1.6�diesel,�2007�rok,�tel.�
698-108-337.

��VoLVo�V40,�1.7�benzyna,�1997�rok,�
stan�dobry,�tel.�782-223-248.

��Vw�Beetle,�1.9�tDi,�2004�rok,�
klimatyzacja,�w�oryginale,�stan�
rewelacyjny,�tel.�513-375-786.

��Vw�golf�ii,�tel.�793-873-399.

��Vw�golf,�1.9�tDi,�2000�rok,�stan�
idealny,�tel.�606-687-756.

��Vw�golf�V,�1.9�tDi,�2007�rok,�
i�właściciel,�bezwypadkowy,�tel.�
509-299-676.

��Vw�New�beetle,�1.4�benzyna,�2003�
rok,�tel.�536-001-699.

��Vw�Passat,�2.0�sedan,�2006�rok,�tel.�
790-524-034.

��Vw�Passat,�2.0�tDi�kombi,�2010�rok,�
tel.�606-486-555.

��Vw�Passat�B6,�1.9�tDi,�2005�rok,�
stan�rewelacyjny,�tel.�513-329-718.

��Vw�Passat�cc,�1.8,�2010�rok,�salon,�
bezwypadkowy,�możliwa�zamiana�
(tańszy),�tel.�513-375-786.

��Vw�Passat�kombi,�1.9�tDi,�2003�
rok,�bogato�wyposażony,�8.200zł,�
(w�zamianie�przyjmę�mniejszy),�tel.�
513-375-786.

��Vw�Passat,�2.0�benzyna,�2004�rok,�
kombi,�srebrny,�tel.�603-624-879.

��Vw�Polo,�1.4D,�2009�rok,�tel.�
698-108-337.

��Vw�Polo,�2000�rok,�tel.�726-593-659.

��Vw�t4,�1.9�tD,�1996�rok,�tel.�
663-613-184.

inne
��kredyty�na�zakup�pojazdu�i�pod�

zabezpieczenie.�Bez�sprawdzania�baz,�
tel.�696-222-731.

��Podnośnik�4-kolumnowy,�nowy�do�
dozoru,�głowno,�tel.�502-584-769.

��opony�letnie�na�alufelgach�175/6/
r14,�195/65/r15�stan�bdb,�tel.�
606-687-756.

��Sprzedam�opony�używane�14.9x20.8,�
tel.�601-662-955.

��koła�do�golfa�Vi�z�oponami�
letnimi�goodyear�w�bdb�stanie,�tel.�
601-303-237.

��Sprzedam�komplet�kół�195/60�r15�
renault,�205/50�r16�Ford,�300�zł/kpl,�
tel.�668-020-288.

motorowe
kupno

��kupię�wSk-i,�tel.�517-415-026.

��kupię�wSk,�ShL,�junak,�motorynka,�
inne,�tel.�513-185-357.

��kupię�motorynkę�i�inne,�tel.�
603-444-431.

��kupię�stare�motocykle�wSk,�ShL,�
mZ,�junak,�motorynka,�komarek,�tel.�
609-942-407.

sprzedaż
��Sprzedam�motocykl�junak�131/125,�

2015�rok.�stan�idealny,�tel.�607-302-816.

��motocykl�mińsk�125,�1989�rok,�tel.�
781-357-943.

��motocykl�romet�125,�bardzo�mały�
przebieg,�stan�bdb.,�tel.�608-580-044.

��Skuter�keeway-hurricane�taB2,�tel.�
604-348-985.

��Quad�125,�tel.�661-401-352.

��wSk�komar,�tel.�696-107-903.

��Sprzedam�motocykl�Dafier,�2016�rok,�
tel.�693-215-115.

garaże

sprzedaż
��garaż�murowany�Noakowskiego,�tel.�

694-192-007.

wynajem
��garaż�do�wynajęcia,�okol.�

konopnickiej,�tel.�603-555-327.

nieruchomości

kupno
��kupię�ziemię,�gm.�łyszkowice�i�

okolice,�tel.�502-602-463.

��kupię�mieszkanie�do�40�mkw,�
łowicz,�tel.�609-111-509.

��kupię�mieszkanie�50-60�mkw,�oprócz�
3-4�piętra,�tel.�501-962-440.

��kupię�małe�mieszkanie�w�łowiczu,�
tel.�794-962-571.

��Sprzedam�kombajn�Bolko,�sadzarkę�
do�ziemniaków,�tel.�605-909-293.

��kupię�bloki,�działkę,�ziemię,�tel.�
607-809-288.

sprzedaż
��mieszkanie�trzypokojowe,��

iii�piętro,�łowicz�os.�tkaczew,�tel.�
660-599-332.

��Sprzedam�0,77�ha�ziemi�wraz�
z�domem�w�Zielkowicach,�tel.�
784-279-632.

��Budowlana,�1.155�mkw.,�media,�
Bełchów,�ul.�Polna,�tel.�517-640-507.

��Działka�rolno-budowlana�1,19�ha,�
Niedźwiada,�tel.�793-449-117.

��Działka�budowlana�1.500�m2,��
Sypień,�tel.�669-162-492.
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��Domaradzyn:�działki�budowlane�
(2.500-3.000�m2),�dojazd�asfalt,�
woda�na�działce,�prąd�w�drodze,�tel.�
601-255-238.

��Dom,�łowicz,�tel.�880-651-700.

��Dwie�działki�budowlane�po�1.000�
mkw,�na�granicy�Bednary-Sypień�lub�
całość�86�arów,�tel.�694-804-682.

��Sprzedam�dom�na�ul.�krakowskiej�w�
łowiczu,�tel.�661-385-119.

��Sprzedam�gospodarstwo�4�ha�z�
budynkami,�wola�Lubiankowska,�tel.�
721-075-171.

��Sprzedam�1,5�ha�ziemi�w�jamnie,�tel.�
503-599-227.

��Sprzedam�działkę�2.000�mkw.,�
janowice,�tel.�502-768-210.

��Sprzedam�mieszkanie�w�jastrzębiu-
Zdroju,�30�min�do�wisły�lub�zamienię�
na�mieszkanie�w�łowiczu,�tel.�
793-609-653.

��Działka�ogrodzona,�3.500�mkw.,�
Popów�głowieński,�12�zł/mkw.,�tel.�
883-929-596.

��Sprzedam�lub�zamienię�dom�pod�
łowiczem�na�bloki,�tel.�606-967-338.

��Działka�budowlana,�dom�i�budynki�
gospodarcze�w�Niedźwiadzie,�tel.�
880-565-192.

��Ziemia�2,5�ha�w�Niedźwiadzie,�tel.�
880-565-192.

��Sprzedam�mieszkanie�pow.�37�mkw�
w�Zduńskiej�Dąbrowie,�tel.�608-082-662.

��Sprzedam�1/2�budynku�
mieszkalnego,�jednorodzinnego,�wraz�z�
1/2�działki,�tel.�607-302-816.

��m-3,�48�mkw.,�ii�piętro,�głowno,�
ul.�Skokowskiego�(Zabrzeźnia),�tel.�
602-445-248.

��Sprzedam�działkę�budowlaną�o�pow.�
1�ha�w�Bielawach,�tel.�784-843-470.

��Działka�z�nieźle�prosperującym�
sklepem�spożywczym,�Dobrzelin,�tel.�
606-818-288.

��Sprzedam�88�arów�w�tym�60�arów�
lasu,�k./łowicza,�tel.�606-818-288.

��Sprzedam�działki�budowlano-rolne�w�
Placencji,�tel.�660-724-766.

��Sprzedam�działkę�z�budynkami�
gospodarczymi�i�z�domem,�Dąbkowice�
Dolne,�tel.�695-608-800.

 �Sprzedam 5 ha na Żwirownię, 
działki letniskowe, tel. 504-184-850.

��Sprzedam�działkę�1.000�mkw.,�górki,�
tel.�795-819-558.

��Sprzedam�gospodarstwo�rolne�
2,4�ha�z�budynkami,�cena�470.000�
zł,�aleksandrów,�gmina�Sanniki,�tel.�
662-433-100.

��rolno-budowlana,�2�ha,�prąd,�woda,�
ul.�chełmońskiego,�tel.�665-950-058.

��Sprzedam�dwie�działki�rolno-
budowlane�o�pow.�0,25�ha�oraz�0,62�
ha,�reczyce,�tel.�662-080-351.

��Działkę�400�mkw,�zabudowaną,�
ogrody�działkowe,�Niedźwiada,�tel.�
601-283-421.

��Sprzedam�działkę�rolno-budowlana�
96�ary,�mysłaków�107,�tel.�725-299-338.

��Sprzedam�dom�jednorodzinny�lub�
zamienię�na�bloki,�łowicz,�włókiennicza�
69,�tel.�534-767-923.

��Działka�1,22�ha,�Zielkowice�i,�tel.�790-
537-649,�po�16:00.

��Sprzedam�działkę�budowlaną�
1.500�mkw,�Zielkowice,�media,�tel.�
695-727-589.

��Działka�budowlana�2200�mkw.,�
mysłaków,�media,�tel.�665-981-200.

��Sprzedam�działkę�rolną,�tel.�
695-646-674.

��Sprzedam�działkę�rekreacyjną�na�os.�
marii�konopnickiej,�tel.�604-597-129.

��Budowlano-rolna,�9.400�mkw.,�
Polesie,�rzeka,�możliwość�wykopania�
stawu,�tel.�603-878-783.

��Sprzedam�lub�wynajmę�zabudowaną�
nieruchomość�oraz�małe�działki�
budowlane,�łowicz,�ul.�warszawska-
Poznańska,�tel.�694-234-240.

��Działka�1,5�ha�niezabudowana�w�
głownie,�ul.�Żwirki�68,�tel.�502-584-769.

��hala�konstrukcja�stalowa�
dwuspadowa�25/15/6,�głowno,�tel.�
502-584-769.

��Sprzedam�pawilon�handlowy�z�płyty�
obornickiej�16�mkw.,�cena�8.500,�tel.�
509-061-804.

��Sprzedam�działkę�rolno-budowlaną�
10.000�mkw,�wrzeczko-Borowiny,�tel.�
608-641-402.

��Sprzedam�dom,�miejscowość�
Nowostawy�Dolne,�tel.�502-248-909.

��Dom�wolnostojący,�łowicz,�tel.�
662-127-575.

��Działka,�Zielkowice,�tel.�604-619-398.

��Działka,�Zielkowice,�tel.�
508-800-930.

��Bednary�2,40�ha�ziemi;�
27arów�z�drzewem�przy�Bzurze,�
tel.�(46)�838-62-02.

��mieszkanie�3-pokojowe,�os�tkaczew,�
ii�piętro,�wystawa�południowa,�tel.�
511-033-822.

 �Sprzedam działkę w Łowiczu 
8.500 mkw, tel. 669-220-360.

��Sprzedam�działki�w�łowiczu�przy�ul.�
małszyce,�tel.�604-282-998.

��Dom,�osiedle�„górki”�(ul.�moniuszki),�
tel.�664-370-010.

��Sprzedam�działkę�budowlano-
usługową�w�Zielkowicach�z�łączem�
energetycznym,�powierzchnia:�4.552�
mkw.,�cena:�30�zł�za�mkw.,�łączna�
kwota:�136.560�zł,�cena�do�negocjacji,�
tel.�605-689-974.

��wydzierżawię�ładna�łąkę�1,5�ha,�na�
jastrzębi,�tel.�509-637-817.

��Sprzedam�dom,�stan�deweloperski.�
łowicz,�ul.�młyńska�17�(os.�górki),�tel.�
606-712-892.

��Działki�budowlane�Pilaszków�przy�
trasie�łęczyckiej,�tel.�668-594-262.

��Działka�700�mkw,�zlewnia�mleka�w�
otolicach,�tel.�668-594-262.

��Działka�budowlana�0,48�ha,�świące,�
tel.�501-240-510.

��Sprzedam�mieszkanie�58�mkw��
w�Borowie,�gm.�Bielawy,�tel.�
665-094-708.

��Sprzedam�dom�na�ul.�krakowskiej�w�
łowiczu,�tel.�661-385-119.

��gospodarstwo�rolne�3,5�ha�z�
budynkami,�Sypień�gmina�Nieborów,�
tel.�695-774-319.

��Dom�z�działką,�łowicz,�ul.�cicha�9,�
tel.�(42)�252-13-13,�tel.�502-907-755.

��gospodarstwo�rolne�1,9�ha,�tel.�
600-663-525.

��Działka�rolno-budowlana�2.200�mkw.�
35�zł/mkw.,�tel.�518-103-837.

��Sprzedam�działkę�865�mkw.,�
uzbrojoną,�Smolice,�tel.�883-054-621.

��mieszkanie�48,5�mkw,�os.�
Starzyńskiego�3,�tel.�605-836-466.

wynajem
��Dam�w�dzierżawę�łąkę,�tel.�

603-878-783.

��wydzierżawię�łąkę�4�ha,�tel.�
693-172-904.

��Poszukuję�niedużego�mieszkania��
do�wynajęcia�w�łowiczu,�tel.�
669-356-377.

��wynajmę�warsztat�500�mkw.,�4�
kanały,�wysokość�5m,�ogrzewany,�
duży�plac�parkingowy,�łowicz�ul.�armii�
krajowej,�tel.�601-888-400.

��wynajmę�lokale�handlowo-usługowe�
w�centrum�miasta.�łowicz,�ul.�
Stanisławskiego,�ul.�Długa.�wszystkie�
media,�klimatyzacja,�do�700�mkw.,�tel.�
534-500-595.

��wynajmę�lokal�40�mkw.,�łowicz�
centrum,�tel.�691-961-224.

 �tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 
Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, tel. 512-098-358.

��Lokal�handlowy�do�wynajęcia,�
Zduńska,�tel.�883-201-761.

��wezmę�ziemię�w�dzierżawę,�gmina�
Bielawy�i�okolice,�super�warunki,�tel.�
601-552-922.

��wynajmę�20-metrowy�pawilon,�media.�
targowica,�tel.�601-946-325.

��Do�wynajęcia�wiata�1000�mkw.,�
pomieszczenia�600�mkw,�utwardzony�
plac�1200�mkw,�łowicz�ul.�Bolimowska�
63,�tel.�(46)�837-42-46,�tel.�605-578-502.

��Do�wynajęcia�lokal�160�mkw�
w�pawilonie:�róg�warszawskiej�i�
Dworcowej�w�łowiczu,�tel.�(46)�837-42-
46,�tel.�605-578-502.

��wynajmę�na�dłużej�m-3�Bratoszewice,�
tel.�609-941-041.

��Pokoje�kwatery�głowno�osiny,�tel.�
662-911-545.

��wynajmę�samodzielny�lokal�w�
centrum�Pacyny�na�prowadzenia�
działalności�np.�handlowej,�usługowej,�
medycznej,�tel.�696-399-890.

��wynajmę�lokal�nad�apteką�
Słoneczko,�ul.�krakowska,�tel.�
607-809-288.

kupno różne
��Bagnety,�medale,�zdjęcia,�starocie,�

tel.�606-941-752.

��Przyjmę�piach,�tel.�723-938-104.

��kupię�strój�łowicki,�tel.�501-700-754.

��kupię�kuchnię�gazową�małoużywaną�
z�elektrycznym�piekarnikiem,�tel.�
508-127-207.

��kupię�krąg�betonowy,�tel.�
600-141-340.

��Skupujemy�złom,�rozbiórki,�
wyburzenia,�wywóz�odpadów�
budowlanych,�transport�ziemia,�piach,�
tel.�607-350-968,�603-033-496.

��kupię�cegłę,�drut,�krokwie,�łaty,�tel.�
607-809-288.

��kupię�koparko-ładowarkę,�wywrotkę,�
tel.�607-809-288.

sprzedaż różne
 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 

podsyp, tel. 600-895-026.

��extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�
601-239-779.

��Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�kopalnia�
maurzyce,�tel.�601-239-779.

��Drewno�opałowe,�tel.�798-877-090.

��Budy�ocieplane�dla�psów,�tel.�
885-459-698.

��kręgi,�pokrywy,�przepusty,�płytki�
chodnikowe�w�kolorze,�tel.�531-467-981.

��Pianino,�tel.�577-014-868.

��Sprzedam�okna�balkonowe/
tarasowe,�z�demontażu,�cena�350�zł,�tel.�
668-279-258

��galanteria�ogrodowa,�betonowa�
w�kolorze,�grille�ogrodowe,�tel.�
531-467-981.

��Sprzedam�świerk�pospolity,�srebrny�z�
gruntu,�tel.�535-666-375.

��Skrzynki�uniwersalne,�jedynki;�donice�
ogrodowe,�tel.�501-658-261.

��Sprzedam�okna�dachowe�w�dobrym�
stanie,�tel.�661-874-834.

��waga�niska�3-tonowa,�waga�
zegarowa�1,5t,�tel.�603-653-020.

��motor�elektryczny�11,5�kw,�tel.�
609-788-366.

��Zbiorniki�plastikowe,�1.000-litrowe,�tel.�
502-919-192.

��Palety�drewniane�5�zł,�tel.�
502-919-192.

��Piach,�żwir,�kamienie�do�drenażu,�
żużel,�lesz,�ziemia,�mała�wywrotka�5�ton,�
tel.�605-896-130.

��Drewno,�dąb,�odpady�z�tartaku�zżyny,�
obladry,�tel.�605-896-130.

��Słupy,�podciągi�betonowe�30/30�dł.�4�
metry�zbrojone,�tel.�605-896-130.

��kręgi�kanalizacyjne�1600/1200�
z�kołnierzem,�nowe,�2�sztuki,�tel.�
605-896-130.

��opony�825/20,�kowadło,�spawarka�
380/2200,�tel.�888-856-439.

��tunel�30x6,5�m,�krótko�używany,�tel.�
665-950-058.

��Sprzedam�keybord�yamaha�tyros,�
tel.�693-038-602,�wieczorem.

��Sprzedam�używane�łubianki�
drewniane,�50�gr/szt.,�tel.��
509-065-711.

��Płyty�paździeżowe,�tel.�885-459-698.

��Skrzynki�jedynki,�tel.�669-356-370.

��materac�leczniczy�1,60�m;�drzwi�
garażowe�1,80-2,40�m;�rower�damkę�
składak,�tel.�(46)�837-05-95,�tel.�
694-055-908.

��Sprzedam�parkiet�dębowy�35/7�
około�10�mkw.,�tel.�784-430-110.

��świerk�srebrny�sadzonki�50-100cm,�
tel.�517-160-370.

��kanapy�skórzane,�stół,�krzesła,�
witryna,�stolik,�tel.�608-388-800.

��tuje�szmaragdowe�na�żywopłot,��
duże�ilości,�tel.�602-345-501,�
728-839-790.

��Sprzedam�2�nowe�łóżka�piętrowe,�
drewniane,�tel.�607-604-344.

��Sprzedam�dąb,�tel.�727-472-512.

��Zbiornik�5.000�litrów�kwasoodporny,�
tel.�693-341-481.

��Drzewo�opałowe,�tel.�661-755-647.

��Piec�eko-groszek,��
tel.�662-127-575.

��kuchnia�gazowa�z�butlą,�nowa�szafa,�
tel.�692-434-273.

��Sprzedam�3�okna�drewniane�o�
wymiarach�145�cm/180�cm,�rower�
crosowy�biały,�tel.�606-351-491.

��Betoniarki:�sprzedaż,�remonty,�części,�
tel.�603-072-751.

��oddam�drewno�za�rozbiórkę�stodoły,�
tel.�502-181-050.

��Zrzyny�z�tartaku�ok.�3,5�m�240�zł,�tel.�
785-240-260.

��łubianki�drewniane�nowe,�tel.�
792-902-783.

��Sprzedam�śruby�m3�do�m30�300�kg,�
gwintowniki�m2�do�m30�metryczne,�
prawe,�lewe,�dużo�wierteł,�tel.�
602-818-406.

��ramę,�dźwig�3-stronny�warsztatowy,�
tel.�602-818-406.

��Deski�z�rozbiórki�na�opał�oddam,�
łowicz,�tel.�601-290-163.

��grzejniki�żeliwne,�nowe�160�szt.,�tel.�
601-303-237.

��Sprzedam�wełniak,�tel.�536-602-531.

��wózek�paleciak,�tel.�693-830-160.

��toalety�polowe,�trociny,�bele�dębowe,�
tel.�692-132-798.

��Zbiorniki�plastikowe�1000�litrów,�tel.�
697-677-530.

��Suche�bale�dębowe,�tel.�505-633-226.

��Sprzedam�pszczoły�z�ulami,�tel.�
603-190-190.

��Zbiorniki�1000�l.,�brudne�80�zł,�tel.�
502-919-192.

��Pszczoły�z�ulami�500�zł,�bez�ula�z�
ramkami�350-400�zł,�różne�typy�uli,�tel.�
501-025-410.

��Silniki�5,5;�11�kw,�tel.�663-319-284.

��Sprzedam�łóżko�rehabilitacyjne,�
materac�odleżynowy,�tel.�661-465-000.

��rusztowania�warszawskie,�tel.�
500-262-573.

praca

dam pracę
��Zatrudnię�osobę�do�rozliczania�

czasu�pracy�kierowców�ze�znajomością�
programu�tachospeed,�tel.�
666-720-857.

 �Firma Budmax zatrudni 
pracowników do robót drogowych i 
brukarskich, tel. 601-593-011.

 �Zatrudnię pracownika na stałe 
w gospodarstwie rolnym, tel. 
694-919-525.

��Przyjmę�do�pracy�biurowej�kobietę�do�
30�lat.�cV:�Skup�Złomu,�łowicz,�armii�
krajowej�14.

��Przyjmę�do�pracy�na�stację�
demontażu�pojazdów�(rozbiórka�aut).�
cV:�łowicz,�armii�krajowej�14�(Skup�
Złomu).

��Zatrudnimy�kierowców�c+e�na�1/2�
etatu,�transport�międzynarodowy,�
krajowy.�weekendy�wolne,�tel.�
605-094-166.

��Zatrudnię�mechanika�do�naprawy�
ciągników,�maszyn�rolniczych,�tel.�
883-760-108.

 �Zatrudnię szwaczki, dzianina, 
tkanina, prasowaczki, Głowno, 
tel. (42) 672-76-24, tel. 
692-406-127.

 �Zatrudnię dziewiarza na maszyny 
skarpetkowe, tel. 668-479-265.

 �Zatrudnię do szycia skarpetek na 
Rosso, tel. 668-479-265.
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��Zatrudnię�szwaczki�na�dwuigłówkę��
i�stębnówkę,�tel.�665-217-483.

��Zatrudnię�mechanika-wulkanizatora�
do�aut�osobowych,�tel.�787-229-730.

��Zatrudnię�opiekunkę�do�
11-miesięcznego�chłopca,�wyborów,�tel.�
888-221-143.

��Zatrudnię�kierowców�kat.�c+e�
w�transporcie�międzynarodowym,�
bardzo�dobre�zarobki,�nowe�stawki,�
3x�weekendy�wolne,�tel.�782-223-211,�
604-237-423.

��Zatrudnię�na�stanowisko�
magazyniera,�hurtownia�materiałów�
budowlanych,�głowno,�dobre�
wynagrodzenie,�tel.�601-153-348.

 �Zatrudnię na stanowisko 
sprzedawcy, hurtownia materiałów 
budowlanych, Stryków, dobre 
wynagrodzenie., tel. 605-086-824.

��Zatrudnię�cieśli,�pracowników�
budowlanych,�montażystów�konstrukcji,�
pomocników,�tel.�608-431-759.

��Zatrudnię�studenta�budownictwa��
do�dorywczych�prac�w�biurze�
projektowym.�możliwość�odbycia�
praktyki�zawodowej,�tel.�721-136-024.

��restauracja�mcDonald’s�mop�Parma�
zatrudni�pracowników�na�pełen�i�
niepełny�etat,�tel.�696-442-485.

 �Nowa szwalnia zatrudni szwaczki, 
tel. 518-203-421.

��Zatrudnimy�kierowców�kat.�c+e�
do�przewozu�kontenerów�morskich,�
hamburg-Polska,�weekendy�w�domu,�
wysokie�zarobki,�stabilne�warunki�pracy,�
tel.�506-836-200.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�c,�tel.�
601-297-797.

��Zatrudnię�kierowców�c,�c+e,�tel.�
691-621-098.

��Zatrudnię�operatora�ładowkarki,�
koparko-ładowarki,�tel.�601-239-804.

��Zatrudnię�tynkarza�i�pomocnika�
tynkarza,�tel.�575-353-634.

��Firma�trans-Fudi�zatrudni��
kierowcę�kat.�c+e�w�transporcie�
krajowym.�Praca�na�kontenerach,�tel.�
608-394-596.

��Zatrudnię�murarzy,�pomocników�z�
okolic�głowna,�tel.�515-697-643.

��Piekarza�i�ucznia�w�głownie,�tel.�
603-610-512.

��Zatrudnię�tokarza-frezera,�tel.�
602-249-683.

 �Poszukuję chałupniczek do 
szycia bluzek, tkanin. Proste szycie: 
overlock, dwuigłówka, stębnówka, 
tel. 504-549-404.

��Zatrudnię�do�wykończeń�elewacji,�tel.�
531-909-167.

 �Zatrudnię do pakowania, 
formowania skarpetek, tel. 
668-479-265.

��Zatrudnimy�mechanika�maszyn�
dziewiarskich,�tel.�508-120-128.

��Zatrudnię�hydraulika,�pomoc�
hydraulika,�tel.�691-991-000.

��Zatrudnię�pracowników�do�firmy�
budowlanej,�tel.�605-051-991.

��Zatrudnię�opiekunkę�do�dziecka,�tel.�
517-606-361,�504-198-216.

��Pomocnika�na�budowę�od�15�zł/
godzina,�tel.�785-402-533.

��Samodzielnego�montera�do�montażu�
ogrodzeń�betonowych,�siatka,�panel�
oraz�przyjmę�pracowników�do�produkcji�
ogrodzeń�betonowych,�tel.�606-238-181,�
509-345-234.

��Zatrudnię�pracownika�do�dociepleń�
domków�jednorodzinnych�z�
doświadczeniem,�obowiązkowe�prawo�
jazdy�kat.�B,�stawka�od�16�zł�wzwyż,�tel.�
726-005-701.

��Przyjmę�do�samodzielnego�
prowadzenia�gospodarstwa�
sadowniczego�ok.�20�ha,�okolice�
łowicza,�tel.�577-497-339.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+e, 
naczepa chłodnia, praca na 
terenie kraju, weekendy wolne, tel. 
606-735-365.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�
(chłodnia);�wyjazdy�z�tesco�teresin,�tel.�
608-067-847.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�w�
transporcie�krajowym,�naczepa�
chłodnia,�dobre�zarobki,�tel.�
608-067-847.

��Przyjmę�na�stanowisko�kasjer-
sprzedawca,�praca�na�kuchni,�umowa�
zlecenie/o�pracę,�oferta�również�dla�
osób�niepełnosprawnych,�Burger�king�
Nowostawy�Dolne,�tel.�572-508-848.

 �Zatrudnię do małej gastronomii 
(lody, kanapki), Łowicz, tel. 
509-854-421.

��Przyjmę�do�pracy�przy�dociepleniach,�
tel.�695-569-833.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�c,�stała�
trasa,�praca�w�Strykowie(raben),�tel.�
503-692-808.

��Zatrudnię�kierowcę�c+e�z�
doświadczeniem,�kraj,�tel.�699-902-211.

��Zatrudnię�pracownika�do�pracy�w�
masarni�w�Bielawach,�tel.�504-292-533.

 �Zatrudnię mechanika 
samochodowego, Łowicz, tel. 
509-020-870.

��Zatrudnimy�mechanika�i�pomocnika�
mechanika�samochodów�osobowych,�
łowicz,�tel.�728-508-073.

��Zatrudnimy�pracownika�myjni�
samochodowej,�tel.�728-508-073.

��Zatrudnię�kierowcę�kuriera�głowno,�
Stryków,�tel.�698-643-446.

��Do�pomalowania�okien�i�barierek,�tel.�
733-310-863.

 �Zatrudnię do ociepleń budynków i 
pomocnika, tel. 513-985-412.

��Pomocnik�na�budowy�ewentualnie�
emeryt/rencista,�dyspozycyjny,�tel.�
783-406-925.

��Placówka�całodobowej�opieki�
„Zacisze”�w�Piotrowicach�zatrudni�
kucharkę/kucharza,�umowa��
o�pracę,�tel.�(46)�830-01-64,�tel.�
576-101-611.

��Przyjmę�ślusarza,�pomocnika,�tel.�
506-771-822.

��Do�prac�ogrodowych,�tel.�
600-262-693.

 �Zatrudnię elektryka z 
doświadczeniem, atrakcyjne 
warunki płac, tel. 509-854-417.

 �Zatrudnię elektryka może być bez 
doświadczenia, tel. 509-854-417.

��Potrzebny�pomocnik�do�montażu�
okien,�tel.�609-135-411.

��Zatrudnię�na�budowę,�tel.�
601-662-944.

 �Zatrudnię do dociepleń, tel. 
500-583-446.

��Zatrudnię�osobę�do�pracy�w�łowiczu,�
tel.�792-662-262.

��Zatrudnię�kierowcę�na�ciągnik�i�
maszyny�rolnicze,�tel.�519-645-804.

��kierowca�c+e,�kraj,�izoterma,�wolne�
weekendy,�tel.�500-333-660.

��Poszukuję�pracownika�do�pracy�
fizycznej�w�Bobrownikach,�tel.�
575-153-086.

��kierowca�c+e,�mrówka�Zduny,�tel.�
601-303-235.

��ślusarz,�murarz,�pomocnik��
murarza,�operator�węzła�
betoniarskiego,�pracownik�produkcji�
prefabrykatów�betonowych,��
tel.�601-303-235,�Zduny.

szukam pracy
��Podejmę�pracę�przy�sprzątaniu:�

mycie�okien�i�pomników,�głowno.�
Dyspozycyjność,�tel.�796-403-833.

��murowanie,�ocieplenia,�glazura,�
terakota,�tel.�887-818-290.

��operator�walca,�emeryt,�praktyka,�tel.�
690-692-251.

��kierowca�kat.�c+e�z�doświadczeniem�
szuka�pracy�jako�skoczek,�płatność��
po�wykonanym�kursie,�tel.��
664-733-886.

usługi wideo
��wideofilmowanie.�Fotografia,�tel.�

698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
��usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�

tel.�668-591-725.

��układanie�kostki�brukowej,�tel.�
724-956-210.

��tynki�maszynowe,�tel.�796-954-454.

��cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�501-249-461.

��Dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,�tel.�609-846-316.

��układanie�kostki�brukowej,�opaski�
wokół�nagrobków,�tel.�667-189-380.

��tynki�maszynowe,�wylewki,�tanio,�
solidnie,�tel.�604-144-668.

��układanie�kostki�brukowej,�tel.�
667-837-817.

��Budowa�domów�kompleksowo,�tel.�
889-586-507.

��kierownik�budowy,�kontrole�okresowe�
budynków,�adaptacje�projektów,�tel.�
889-586-507.

��wykonanie�konstrukcji�i�pokryć�
dachowych,�remonty,�rozbudowy,�tel.�
726-395-426.

 �tynki tradycyjne, tel. 537-663-191.

 �Glazura, terakota, tel. 
537-663-191.

��glazura,�terakota,�adaptacja�
poddaszy,�sufity�podwieszane,�wszelkie�
zabudowy,�tynki�mozaikowe,�kamień�
dekoracyjny,�gładź,�malowanie,�
przeróbki�elektryczne,�tel.�605-562-651.

��tynki�ręczne,�tel.�575-661-940.

 �Przecisk, Minikoparka, tel. 
608-612-013.

 �Brukarstwo, tel. 791-306-104.

��malowanie,�tapetowanie,�gładź,�
płyty�k/g,�glazura.�wieloletnie�
doświadczenie,�tel.�608-685-867.

��ogrodzenia�panelowe,��
metalowe,�siatki,�betonowe,�łupane,�
bramy,�furtki,�balustrady,�wiaty,�
fundamenty,�tel.�505-700-777.

��Docieplanie�budynków,�elewacje,�
struktury:�agregatem.�tanio,�szybko,�
solidnie,�tel.�607-612-176.

��gładź,�malowanie,�glazura,��
terakota,�wykańczanie�wnętrz,�
malowanie�elewacji.,�tel.�609-541-373.

 �Ocieplenia budynków, budowa, 
tel. 513-985-412.

��malowanie,�gipsowanie,�gładzie,�
sufity�podwieszane,�glazura,�terakota,�
przystępne�ceny,�tel.�695-263-945.

��usługi�koparko-ładowarką,��
koparką,�rozbiórki,�wyburzenia,�tel.�
721-771-517.

��układanie�kostki,�prace�brukarskie,�
odwodnienia�budynków,�terenu,�tel.�
782-452-548.

��cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�
504-960-515.

��Bramy�garażowe,�wrota,�drzwi,�
ogrodzenia,�balustrady,�tel.�
506-771-822.

 �Gładzie gipsowe 12zł/mkw, tel. 
531-324-392.

��ogrodzenia�–�montaż,�panele,�
siatka,�itp.,�tel.�606-303-471.

��malowanie,�gipsowanie,�
tapetowanie,�panele,�płyta�g/k,�
wykańczanie�poddaszy,�tel.�
535-466-501.

��Podłogi�drewniane,�parkiety:�
układanie,�cyklinowanie,�polerowanie,�
lakierowanie,�olejowanie.�Schody:�
renowacja.�Profesjonalnie,�solidnie,�tel.�
733-552-113,�601-378-677.

��wszelkie�usługi�remontowo-
budowlane,�tanio�i�solidnie,�tel.�
503-577-889.

��usługi�minikoparką,�tel.�
697-725-830.

��malowanie,�gładź,�glazura,�tel.�
668-026-851.

��Dachy�od�podstaw,�wyymiana,�
naprawa,�podbitka,�itp,�tel.�
507-542-210.

��grzanie�papy�termozgrzewalnej,�tel.�
507-542-210.

��murowanie�budynków�
gospodarczych,�murowanie�kominów�
z�klinkieru,�tel.�697-341-023.

��adaptacja�poddaszy,�ścianki,�sufity�
g/k,�malowanie,�gładzie,�glazura,�
terakota,�tel.�792-781-446.

��malowanie,�tel.�514-347-542.

 �Docieplenia domów, 
wykończenia wnętrz. budowa 
od podstaw, tynkowanie 
tradycyjne z mułkowaniem, 15 lat 
doświadczenia, tel. 605-051-991.

��Podbitki�dachowe,�dachy,�łowicz,�
okolice,�tel.�537-707-307.

��krycie�dachów�i�sprzedaż�
materiałów�budowlanych.�tanio,�
solidnie!,�tel.�608-677-525.

��malowanie,�glazura,�terakota,�
remonty�mieszkań,�tel.�799-268-290.

��usługi�minikoparkę,�tel.�697-212-154.

 �Studnie Głębinowe Solidnie!!!, tel. 
504-320-592.

 �Wylewki agregatem, tel. 
698-480-048.

��wykonam�tynki�mułkowane�i�
tradycyjne,�tel.�692-157-417.

��tynki,�remonty,�docieplenia,�tanio,�tel.�
510-300-753.

��malowanie�natryskowe,�tel.�571-272-
033,�531-980-252.

��oferuję�usługi�koparko-ładowarką,�tel.�
601-637-079.

��gładzie�gipsowe,�zabudowy�k/g,�
malowanie,�tel.�796-689-987.

��Brukarstwo,�tel.�724-631-536.

��układnie�kostki�brukowej,�tel.�
724-631-536.

��usługi�minikoparką,�wywrotką.�Piach,�
żwir,�tłuczeń,�tel.�508-175-031.

 �układanie kostki brukowej, tel. 
537-705-155.

��usługi�minikoparką,�tel.�507-947-653.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

sprzedaż
��Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�

odwodnień�i�drenażu,�kopalnia�
maurzyce,�tel.�601-239-779.

��extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�
601-239-779.

��Sprzedaż�części�zamiennych�do�
betoniarek,�koła�zębate�i�pasowe,�
wieńce�żeliwne,�tel.�501-713-102,�www.
rawiko.pl.

��wózek�widłowy�Linde,�Diesel,�tel.�
607-612-176.

��wózek�widłowy�Bułgar,�Diesel,�tel.�
607-612-176.

��Podłogi�drewniane��
–�www.julomax.pl,�tel.�517-552-518.

��tarasy�kompozytowe��
–�www.julomax.pl,�tel.�517-552-518.

��Podłogi�przemysłowe�Fortelock��
–�www.julomax.pl,�tel.�517-552-518.

��tanie�blachy�trapezowe,�dostępne�
od�ręki,�różne�kolory,�przystępna�
cena,�łowicz�ul.�klickiego�70,�tel.�
501-543-057.

��Sprzedam�stemple�budowlane�3�m,�
tel.�693-443-334.

��krokwie�14,�tel.�608-280-571.

��Sprzedam�kocioł�eko�Plus�25�
kw�ekogroszek,�stan�b.�dobry,�tel.�
697-066-018.

��Pustak:�bloczek,�nowy,�tanio,�tel.�
603-607-929.

��części�do�elektronarzędzi:�sprzedaż,�
serwis,�tel.�601-946-325.

��Sprzedam�stemple�budowlane�dł.�2,6�
4�zł,�tel.�508-116-242.

��wciągarka�budowlana,�tel.�
607-809-288.

��rusztowania�warszawskie,�tel.�
500-262-573.

usługi 
instalacyjne

��usługi�elektryczne,�tel.�693-296-530.

��hydraulika�kompleksowo,�tel.�
601-818-310.

 �elektryk, tel. 506-522-852.

��wiercenie�studni�głębinowych,�tel.�
608-266-128.

��usługi�elektryczne,�tel.�509-838-364.

��usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�Złota�rączka,�tel.�
506-891-289.

��usługi�hydrauliczne,�tel.�785-543-610.

��Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
535-466-501.

��usługi�hydrauliczne:�kompleksowo.�
Przeciski�podziemne,�przyłącza�
wod.-kan.,�usługi�koparko-ładowarką,�
oczyszczalnie�przydomowe,�również�
jako�podwykonawca,�tel.�601-379-355.

usługi inne
��wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�

koszowymi�27-metrowymi,�tel.�
668-591-725.

��masz�problem�z�komputerem:�
zadzwoń.,�tel.�504-070-837.

��wypożyczę�napis�ledowy�LoVe,�
stół�wiejski,�nalewak�piwny,�ławeczki,�
parasol,�dowóz,�tel.�889-994-992.

��rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�
wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�tel.�
667-732-751.

��mycie�i�czyszczenie�kostki�brukowej,�
tel.�607-612-176.

��Przeprowadzki,�tel.�605-303-836.

��ogrody�–�projekt,�wykonanie,�
pielęgnacja,�systemy�nawadniające�
http://www.architekturaogrodu.pl,�tel.�
698-668-468.

��Pranie�dywanów�i�tapicerki�meblowo-
samochodowej�w�zakładzie�i�u�klienta,�
tel.�501-431-978.

��Profesjonalna�wycinka�drzew,�tel.�
785-165-140.

��Zrobię�ogrodzenia�oraz�bramy�do�
stodoły,�garażu,�obory,�tel.�505-928-735.

��kamaz:�przewóz�piasku,�żwiru,�ziemi,�
tel.�601-630-882.

��Piaskowanie,�tel.�667-285-669.

��odnawianie�mebli�kuchennych,�tel.�
605-914-001.

��transport:�piasek,�pospółka,�
podsypka,�ziemia,�tel.�602-471-796.

��cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�zieleni�i�ogrodów,�tel.�
782-718-483.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

��Naprawa�telewizorów.�łowicz,�
topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�
728-227-030.

��Znaleziono�portfel�z�pieniędzmi�na�ul.�
kurkowej,�tel.�604-597-129.

nauka
��matematyka,�tel.�791-802-482.

��kanadyjczyk�polskiego�pochodzenia:�
nauka�języka�angielskiego�i�
francuskiego,�wszystkie�poziomy.�
korepetycje,�tel.�604-621-125.

��korepetycje�z�matematyki,�tel.�
577-499-553.

��matematyka,�tel.�607-440-582.

��Nauka�języka�angielskiego�jacek�
romanowski,�tel.�607-440-582.

��matematyka�kl.�i-Vi,��
tel.�696-740-690.

��korepetycje�niemiecki,�tel.�
795-819-558.

��angielski,�nauczyciel,�egzaminator�
maturalny,�tel.�662-611-189.

��angielski,�profesjonalnie,�tel.�
880-233-777.

��korepetycje�z�matematyki�dla�szkoły�
podstawowej,�gimnazjum�i�średniej.,�tel.�
577-499-553.

��korepetycje:�fizyka,�matematyka,�
przygotowanie�do�matury,�tel.�
604-449-538.

��matematyka,�angielski,�tel.�
515-459-141.

rolnicze – kupno

płody rolne
��Skup�zboża,�tel.�508-471-814.

 �kupię duże ilości zbóż paszowych, 
tel. 692-292-969.

��kupię�owies,�tel.�662-260-983.

��kupię�żyto,�owies�i�pszenżyto,�tel.�
733-067-051.

��kupię�zboże,�tel.�693-157-117.

hodowlane
 �kupię byki, tel. 601-307-164.

 �kupię jałówki, tel. 601-307-164.

 �kupię krowy, tel. 601-307-164.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. 
603-711-760.

��kupię�byczki�mięsne,�waga�od�90�kg,�
tel.�667-373-504.

maszyny
��kupię�c-328,�c-330,�c-360,�c-355,�

c-380,�mtZ,�mF-255,�t-25�władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�
502-939-200.

��Siewnik�poznaniak�do�remontu�(może�
być�dziurawy�zbiornik),�tel.�664-981-618.

��kupię�maszyny�rolnicze,�tel.�
797-513-264.

��kupię�ładowacz�troll,�glebogryzarkę,�
talerzówkę,�agregat,�kosiarkę�i�tura,�tel.�
515-710-848.

��ciągnik,�maszyny,�tel.�792-703-272.

��Przetrząsacz�karuzelowy�niedrogo�
i�rozsiewacz�nawozów�pod�rzędy,�tel.�
510-281-982.

��każdego�Bizona�oraz�inne�maszyny,�
mogą�być�do�remontu,�tel.�602-522-478.

��kupię�widły�do�tura�30�lub�60,�tel.�
782-072-806.

��kupię�każdy�ciągnik,�maszyny,�tel.�
607-809-288.

inne
��wykoszę�łąki,�tel.�669-632-088.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
��Sprzedam�jęczmień�(ładny,�gruby),�

Boczki,�tel.�(46)�838-46-17.

 �kukurydza sucha, pszenica 
paszowa, tel. 697-714-463.

 �Zboża jare, sadzeniaki ziemniaka, 
kukurydza, trawy i inne nasiona. 
Firma Nasienna GRANuM o/ Łowicz, 
dowóz od 1tony, tel. (46) 837-23-
05, (46) 837-23-01.

 �Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 
602-235-159.

��Sprzedam�dobrą�kukurydzę,�
tel.�(46)�837-14-61.

��mieszanka�zbożowa�jęczmień-
pszenica,�tel.�602-617-895.

��Siano�120x120,�tel.�509-231-858.

��Sprzedam�owies,�tel.�691-753-392.

��Siano,�słoma,�mieszanka,�żyto,�tel.�
605-350-355.

��Sprzedam�łąkę,�świeryż,�tel.�
662-585-814.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�siano,�
słomę,�Strugienice,�tel.�662-585-814.

��Sianokiszonka�baloty,�tel.�
880-514-133.
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��Sianokiszonka,�słoma�w�balotach,��
tel.�697-892-925.

��Sianokiszonka,�gm.�głowno,�tel.�
695-441-197.

��Sprzedam�pszenżyto,�jęczmień,�
mieszankę,�tel.�789-319-421.

��Słoma�w�okrągłych�belach�120�w�
siatce�ze�stodoły,�Bąków�górny,�tel.�
695-451-219,�Bąków.

��Sianokiszonka�baloty�+�transport,�tel.�
664-981-618.

��Słoma,�baloty�140x120,�tel.�
664-981-618.

��Żyto,�tel.�794-052-840.

��łubin�słodki�wąskolistny,�tel.�
668-423-381.

��mieszanka�zbożowa,�Skaratki�gm.�
Domaniewice,�tel.�607-992-213.

��Sianokiszonka�(baloty);�żyto�7-8�t,�
tel.�785-480-517.

��Pszenica�jara,�jęczmień�jary,�
odczyszczony,�po�wymianie,�ostrów,�
tel.�794-226-261.

��Siano�(bele),�tel.�693-172-904.

��Sprzedam�słomę�w�dużych�
belach,�120-stki,�130�szt.,�tel.�
668-376-107.

��Sprzedam�żyto,�pszenżyto,�słomę�
w�rolkach,�tel.�695-027-515.

��Burak�pastewny,�tel.�609-788-366,�
chąśno�32.

��Sprzedam�słomę,�siano,��
tel.�784-843-470.

��Sprzedam�łubin�niebieski�gorzki,�
okolice�Dmosina,�tel.�604-698-335.

��Sprzedam�słomę�i�siano��
w�kostkach,�tel.�508-586-263.

��Sprzedam�baloty�z�sianokiszonki,�
tel.�788-679-394.

 �Siano, baloty 120x120, tel. 
723-528-039.

��jęczmień�siewny�kwS,�tel.�
512-179-465.

��Sprzedam�siano,�duże�bele,�
mystkowice�3,�tel.�(46)�838-98-42.

��łubin�słodki�Zeus,�tel.�606-145-529.

��Siano,�owies,�pszenica,�tel.�
692-101-976.

��Sprzedam�siano,�słomę,�
sianokiszonkę,�tel.�694-918-568.

��Słoma,�Złaków,�tel.�692-101-989.

��Słoma,�mała�kostka,�okolice�
kiernozii,�tel.�609-842-747.

��Słoma�jęczmienna,�paszowa,�
wytłoki�buraczane�kopcowane,�
łyszkowice,�tel.�691-807-625.

��Bele�słomy,�okrągłe,�średnia�155�
cm,�żytnia�i�pszenna,�75�szt.,�100�zł/
szt.,�tel.�602-283-941.

��Zboże,�owies,�pszenżyto�jare,�tel.�
694-075-080.

��Sprzedam�siano�w�kostkach,�tel.�
505-865-073.

��Sprzedam�żyto,�owies,�pszenicę�jarą,�
tel.�664-766-871.

��Słoma,�siano,�tel.�691-411-355.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�
509-473-106.

��Sprzedam�mieszankę�zbożową,�żyto�
jare,�tel.�510-009-797.

��mieszanka,�pszenżyto,�jęczmień�jary,�
pszenica�jara,�słoma�w�belkach,�siano,�
Bolimów,�tel.�511-679-231.

��Słoma,�tel.�669-419-342.

��Sprzedam�owies,�kukurydzę,�tel.�
604-961-560.

��Sprzedam�żyto�ok.�5�t.,�tel.�
668-409-727.

��Sprzedam�siano�okrągłe�bele,�gm.�
Bielawy,�tel.�661-488-438.

��Słoma,�siano�guźnia,�tel.�
721-435-360.

��mieszanka�zbożowa,�okolice�chąśna,�
tel.�693-538-188.

��Ziemniaki�irga�30-50,�drugi�rok�
po�centrali�–�podkiełkowane,�tel.�
606-901-931.

��Pszenżyto,�pszenica,�tel.�606-901-931.

��Sprzedam�słomę,�tel.�788-729-849.

��Sprzedam�słomę,�siano,�okrągłe�
belki,�tel.�698-179-395.

��Sprzedam�pszenżyto�ok.�10�t.,�
jackowice,�tel.�609-468-158.

��Słoma�balot,�załadunek,�tel.�
726-622-360.

��Siano�i�słoma�ze�stodoły,�tel.�
664-837-390.

��Sprzedam�słomę�ze�stodoły,�tel.�
608-721-730.

��Żyto,�pszenżyto,�tel.�512-544-156.

��Sprzedam�kukurydzę�suchą,�tel.�
605-543-184.

��Słoma,�siano�bele,�mąkolice,�tel.�
781-484-941.

��Słoma,�tel.�600-820-374.

��Słoma�sucha,�baloty,�tel.�
662-752-205.

��Sprzedam�słomę,�duże�bele,�tel.�
691-881-726.

��Sprzedam�sianokiszonkę�w�balotach,�
tel.�782-617-953.

��Żyto,�pszenżyto,�mieszanka,�
sianokiszonka,�gm.�Domaniewice,�tel.�
606-583-024.

��Sprzedam�grykę,�owies,�tel.�
697-044-255.

��Słoma�w�kostkach�ze�stodoły,�tel.�
793-385-895.

��Żyto,�jęczmień,�mieszankę,�pszenżyto,�
słoma�okrągłe�bele,�tel.�600-563-719.

��Sprzedam�siano,�słomę,�tel.�
784-537-266.

��Sprzedam�owies,�tel.�605-782-911.

��Siano,�słoma�ze�stodoły,�tel.�730-
523-191,�łowicz.

��Sprzedam�ziemniaki,�tel.�
608-833-255.

��Soja�na�paszę,�tel.�601-650-813.

��Pszenica�jara,�tel.�723-296-983.

��mieszanka�i�pszenżyto,�tel.�
609-473-490.

��Sprzedam�siano�kostka,�tel.�
506-465-076.

��Siano�łąkowe�w�kostkach,�tel.�
669-681-861.

��Sprzedam�kapustę�kiszoną,�tel.�
662-903-838.

 �Przywóz młóta browarnianego, tel. 
695-608-762.

��Sprzedam�słomę�ze�stodoły,�duże�
bele,�chąśno,�tel.�721-737-369.

��Sprzedam�owies,�tel.�608-613-658.

��Sprzedam�gorczycę�200�kg,�tel.�
507-890-772.

��Sprzedam�owies�i�żyto,�tel.�
509-425-237.

��Sprzedam�owies,�mieszankę,�
pszenżyto,�tel.�515-403-034.

��Sianokiszonka�w�balotach,�tel.�
509-355-058.

��Żyto,�mieszanka,�pszenżyto,�tel.�
667-002-126.

��Słoma�ze�stodoły,�bele�120x120,�tel.�
696-565-452.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�600-608-287.

��łubin,�tel.�693-341-481.

��Sprzedam�siano,�sianokiszonkę,�tel.�
794-155-350,�785-345-063.

��Pszenżyto�ok.�6t,�słoma�okrągłe�bele�
ze�stodoły,�tel.�668-058-598,�małszyce�
11.

��Sprzedam�60�bel�słomy,�40�bel�siana,�
tel.�600-078-255.

��Sprzedam�słomę�i�siano�w�kostkach,�
tel.�699-902-211.

��Sprzedam�baloty�lucerny�i�owsa,�tel.�
694-665-918.

��Sprzedam�słomę,�Bąków�g.,�tel.�
782-493-107.

��Słoma�owsianka,�tel.�668-162-199.

��kiszonka�z�kukurydzy,�tel.�
607-181-404.

��Zboże�40�ton,�tel.�513-518-320.

��Sprzedam�siano�w�belach,�tel.�
601-320-604.

��Sprzedam�pszenżyto�jare,�słomę�
w�dużych�belach,�zboże�ozime,�tel.�
696-375-777.

��Sprzedam�słomę,�tel.�512-279-318.

��Siano�pogodne,�duże�bele,�kostka�
oraz�luzem�sprzedam,�Skaratki�pod�Las�
gm.�Domaniewice,�tel.�698-556-506.�
www.ekopom.online.

��obornik,�sianokiszonka,�tel.�
512-831-125.

��Pszenżyto,�owies,�tel.�667-988-983.

��Sprzedam�pszenżyto,�jęczmień,�tel.�
667-118-104.

��Słoma�kostka,�duże�bele,�tel.�
661-878-699.

��Sprzedam�tanio�siano,�sianokiszonkę,�
tel.�600-626-789.

��Sprzedam�słomę�i�siano,�bele�
120x120,�tel.�603-993-039.

��Pszenica�jara�1�t.,�tel.�503-782-462.

��mieszanka,�orzechy�włoskie,�tel.�
725-808-751.

��Pszenica�Nawra,�pszenżyto�mazur,�
jęczmień�Podarek�po�czyszczalni�
Petkus,�i�rok�ze�Strzelc,�tel.�
885-254-502.

��Pszenżyto�jare,�mieszanka�zbóż�
ozimych,�tel.�601-962-832.

��Sianokiszonka�120x130,�retki,�60�zł,�
tel.�663-127-473.

��Sprzedam�pszenżyto�12�t.,�tel.�
668-165-646.

��Sprzedam�pszenżyto,�jęczmień,�
Niedźwiada,�tel.�601-217-319.

��Siano,�tel.�694-919-113.

��owies+jęczmień,�pszenżyto,�tel.�
510-084-555.

��Sprzedam�słomę�10�bel,�Stare�
grudze�12.

��Pszenżyto,�żyto.�gmina�chąśno,�tel.�
695-264-148.

��Sprzedam�siano,�sianokiszonkę,�żyto,�
tel.�514-281-118.

��Sprzedam�siano�baloty,�tel.�
731-710-052.

��Sprzedam�słomę,�duże�baloty�ze�
stodoły,�możliwość�transportu,�tel.�
602-662-955.

��Ziemniak�jadalny,�sadzeniak�irga,�tel.�
785-240-260.

��Ziemniaki�jadalne,�tel.�783-696-744.

��Pszenica,�jęczmień,�tel.�500-165-161.

��Pszenżyto,�jęczmień�jary,�tel.�
665-036-995.

��Pszenżyto,�tel.�604-165-150.

��owies,�zboże,�tel.�880-481-612.

��Pszenica�jara,�jęczmień�jary,�
kiernozia,�tel.�605-278-719.

��Słoma�duże�belki,�opona�używana�
c-330,�Zakrzew,�tel.�664-932-986.

 �Sprzedam słomę 40 belek 
125, 15 siana 125, Bielawy, tel. 
608-532-119.

 �Owies, siano duże bele, Bielawy, 
tel. 603-408-122.

��oddam�słomę�za�uprzątnięcie,�
Sierżniki,�tel.�608-380-149.

��Siano�kostka,�tel.�570-980-770.

��Sprzedam�kiszonkę�z�kukurydzy,�tel.�
518-360-010.

��Siano�(baloty�120x120),�70�zł,�tel.�
607-376-264.

��Pietruszka�jadalna�i�odpady,�tel.�
724-320-359.

��łubin�gorzki,�tel.�605-052-065.

��Słoma�bele,�tel.�883-237-644.

��kapusta�kwaszona,�ogórki.�hurt-detal,�
FVat,�tel.�508-194-191.

��Sprzedam�słomę�i�siano�ze�stodoły�w�
małych�kostkach,�tel.�787-436-230.

��Sprzedam�słomę�ze�stodoły,�tel.�
504-454-622.

��Słoma,�siano�w�balotach�ze�stodoły,�
tel.�517-730-130.

��Pszenica�ozima,�pszenżyto,�żyto,�
mieszanka�jara,�Zduny,�tel.�692-601-678.

��Sprzedam�pszenżyto�i�mieszankę,�
Złaków,�tel.�666-141-187.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�
667-257-470.

��Słoma,�wyborów,�tel.�608-410-321.

��Sprzedam�owies,�tel.�724-130-244.

��Sprzedam�siano�suche�20�bel,�tel.�
668-402-201.

��Sprzedam�łubin�wąskolistny,�tel.�
669-299-585.

��Pszenżyto�jare,�tel.�515-236-142.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�666-287-727.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�
691-640-389.

��Sprzedam�słomę,�siano,�tel.�
880-646-919.

��Sprzedam�luzem�siano,�okolice�
rybna,�tel.�(46)�861-60-35.

��Buraczek,�ziemniaki�(paszowe),�tel.�
693-692-539.

��Sprzedam�siano,�sianokiszonkę,�tel.�
604-910-799.

��jęczmień,�ługi,�tel.�782-513-664.

��Siano,�okrągłe�belki,�tel.�788-278-657.

��Sprzedam�słomę,�duże�bele,�tel.�
668-424-376.

��mieszanka�paszowa,�topola�ścięta,�
zbiornik�na�mleko�550�litrów�yato,�tel.�
695-202-588.

��Siano,�tel.�667-257-460.

��Słoma�kostka,�tel.�880-263-930.

��owies,�żyto,�pszenżyto,�tel.�
880-263-930.

��Słomę�w�kostkach,�tel.�665-489-419.

��Słoma,�siano�baloty,�tel.�516-299-358.

��owies,�mieszanka,�tel.�516-299-358.

��Sprzedam�4�tony�mieszanki,�tel.�
507-863-664.

��Słoma�w�balotach�z�mieszanki�ze�
stodoły,�Sierżniki,�tel.�609-241-555.

��kukurydza,�owies,�jęczmień,�
pszenżyto,�pszenica,�mieszanka,�
sianokiszonka,�tel.�506-115-015.

��gryka,�łubin�słodki,�gorzki,�tel.�
506-115-015.

��Żyto,�tel.�504-629-438.

��Sprzedam�zboże�paszowe,�jęczmień,�
pszenżyto,�tel.�662-752-205.

��Sprzedam�słomę�ze�stodoły�owiniętą�
sznurkiem�ok.�60�balotów�po�40�zł,�8�
balotów�siana�po�70�zł,�2�tony�owsa.�
możliwość�dowozu,�tel.�603-346-079.

��Pszenica�jara�goplana,�i�odsiew,�tel.�
695-870-268.

��Sprzedam�zboże,�tel.�883-202-156.

��Siano,�sianokiszonka�(baloty),�tel.�
601-303-235.

��Sadzonki�bobu,�ok.�10.000�szt,��
tel.�785-480-502.

hodowlane
��jałówki�z�pod�oceny,�tel.�

668-146-499.

��jałówka�wysokocielna,�tel.�
782-547-693.

��Drób�ozdobny,�nioski,�kaczki,�indyki,�
perliczki,�tel.�726-121-861.

��Sprzedam�70�szt.�prosiąt,�tel.�
693-253-063.

��jałówki�cielne,�byczki�do�dalszego�
chowu,�jałówki�do�zacielenia,�likwidacja,�
tel.�663-972-056.

��Sprzedam�jałówkę�cielną,�termin�
15�kwietnia�2019,�konstantynów,�tel.�
505-326-166.

��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
693-025-944.

��jałówka�wysokocielna,�28-kwietnia,�
tel.�793-924-915.

��Lochy,�loszki,�knur,�tel.�730-523-191,�
łowicz.

��Sprzedam�młodą�krowę,�wycielenie�
10.04.2019,�tel.�518-360-010.

��owce�kameruńskie,��
tel.�509-459-028.

��Sprzedam�klacz�na�wyźrebieniu,�tel.�
669-960-129.

��Prosięta�duże,�tel.�(46)�830-32-36.

��jałówka�wysokocielna,�tel.�
533-403-503.

��jałówkę�cielną,�20�kwietnia,�tel.�
604-088-657.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�503-784-574.

��jałówkę�cielną,�wycielenie:�
12.04.2019,�tel.�507-275-624.

��Sprzedam�jałówkę�cielną�rw��
ze�stada�objętego�ocena�użytkowości�
mlecznej,�tel.�723-938-110.

��Sprzedam�cielaki�mięsne,��
tel.�661-460-987.

��jałówka�na�wycieleniu,�tel.�
607-809-703.

��Byczek,�tel.�725-360-100.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�570-513-525.

��jałówki�cielne,�tel.�693-093-631.

��jałówka�wysokocielna,�tel.�
785-754-551.

��krowa�z�cielakiem,�jałówka�na�
wycieleniu,�tel.�533-206-503.

��Sprzedam�byczki,�tel.�726-931-728.

��Sprzedam�jałówkę�Simental�na�
wycieleniu,�tel.�609-514-291.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�536-602-532.

��Sprzedam�jałówkę�cielną,�tel.�
723-938-110.

��jałówka�wysoka�na�ocieleniu,�
tel.�(46)�838-12-12,�tel.�668-551-389,�
723-156-526.

��Prosięta,�tel.�889-648-336.

��krowa�3�cielak,�wycielenie�12�
kwietnia,�tel.�793-853-739.

��Sprzedam�byczki,�tel.�511-611-296.

��Sprzedam�byczka�odsiadka�rasy�
mieszanej�waga�około�200�kg,�tel.�
696-463-410.

��Prosiaki�16�sztuk,�tel.�575-429-669.

��Prosięta�40�szt.,�tel.�782-583-272.

��jałówki�mięsne�pod�zacielenie�lub�do�
dalszego�chowu,�tel.�691-666-967.

��jałówkę�wysokocielną,�koniec�
kwietnia,�tel.�791-542-072.

��Sprzedam�prosięta�PBZ�8�sztuk,�tel.�
509-905-775.

��jałówki�na�wycieleniu,�tel.�
606-438-323.

��jałówka�cielna�hF,�temrin�18.05,�tel.�
693-139-036.

maszyny
��kupię�kombajn�(Bolko,�anna,�karlik),�

sadzarkę,�cyklop,�troll,�rozrzutnik,�
glebogryzarkę,�kopaczkę,�inne,�tel.�
511-713-596.
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��Beczka�asenizacyjna�4.000�l,�
stan�bdb.,�śrutownik�bijakowy,�tel.�
600-523-438.

��Bizon�Zo-56�1986�rok,�sprawny��
z�sieczkarnią,�tel.�510-099-950.

��Nowe�talerzówki,�agregaty�
talerzowe,�agregaty�z�hydropakiem,�tel.�
883-760-108.

��Zgrabirarko-przetrząsarka�
dwukaruzelowa�Deutz-Fahr�k200,��
cena�2800�zł;�kosiarka�rotacyjna�Fella�
210;�ciągnik�Zetor�crystal�8011,��
cena�12500�zł,�tel.�602-617-895.

��Bizon�Z-56�1984�rok,�siewnik�
Poznaniak�2,70,�tel.�660-172-279.

��opryskiwacz�zawieszany�i�inne�
maszyny�rolnicze,�tel.�695-243-117.

��Sprzedam�oryginalną�czeską�
sadzarkę,�garażowaną,�stan�bdb,�tel.�
667-276-254.

��Sprzedam�agregat�ścierniskowy�3m,�
tel.�662-585-814.

��Sprzedam�ciągnik�Same�1981,�85�
km,�beczki�asenizacyjne�8�m3,�4,5�m3,�
tel.�601-642-705.

��agregat�uprawowy�szer.�2,10�m,�tel.�
785-520-882.

��Siewnik�poznaniak�3-metrowy,�tel.�
664-981-618.

��rozsiewacz�nawozu�kuhn�
hydrauliczny�1t,�przetrząsacz�do�siana�
kuhn�5,2m,�tel.�607-992-213.

��Sprzedam�sadzarkę�do�ziemniaków,�
tel.�502-384-747.

��rozsiewacz�amazone�800l�2szt,�
przetrząsarka�claas�oraz�kuhn,�tel.�
695-608-762.

��obsypnik�do�kiszonek,�łuparka�
do�drzewa,�opryskiwacz�polowy�400�
litrów,�obcinarka�do�buraczku,�tel.�
505-319-895.

��opryskiwacz�sadowniczy�agrola�
1.500�l,�nowy,�nieużywany,�tel.�
725-208-801.

��Pług�kverneland�zagonowy�i�
obrotowy,�tel.�663-931-810.

��agregat�uprawowy,�zachodni,�tel.�
601-272-521.

 �Siewka nawozowa  
2-talerzowa Amazone, tel. 
601-272-521.

��Pług�3,�kultywator�16,�mF-3085,�tel.�
607-168-196.

��Sadzarka,�tel.�660-631-518.

��Lodę�do�cięcia�sieczki,�tel.�
609-788-366.

��Przyczepa�D-47,�tel.�606-343-033.

��Bizon�Z-56,�cyklop,�ursus�u-902,�tel.�
512-179-465.

��kombajn�Bizon,�sprawny,�stan�dobry,�
garażowany,�tel.�507-275-624.

��Siewnik�meprozet�S-107�2007�rok,�
siewnik�Poznaniak,�kosiarka�rotacyjna�
1,85m�2016�rok,�rozrzutnik�obornika�
2-osiowy,�tel.�608-580-044.

��rozsiewacz�Vicon�1500,�tel.�
696-886-742.

��rozsiewacz�amazone�1500,�tel.�
696-886-742.

��Sprzedam�beczkę�asenizacyjną�
joskin�modulo�2,�12.000�l.,�i�właściciel,�
tel.�693-117-878.

��ładowacze�czołowe�do�ursus�c-330,�
c-360,�3512,�t-25�hydrauliczne�lub�na�
linkę,�tel.�608-686-489.

��Sprzedam�schładzalnik�mleka�430�l.,�
tel.�783-023-593.

��Sprzedam�łuskarkę�do�bobu�
taśmową,�tel.�691-715-503.

��Sprzedam�ciągnik�samoróbkę,�tel.�
513-981-547.

��ładowarka�teleskopowa�jcB�536-60,�
2006�rok,�udźwig�3-6�tny,�wysięgnik�6�
metrów,�tel.�605-896-130.

��Sprzedam�rozrzutnik�obornika�
2-osiowy,�śrutownik�bijakowy�11�
kw,�agregat�uprawowy�z�włóką,�tel.�
602-778-330.

��Sprzedam�sadzarkę,�tel.�791-837-930.

��Przyczepa�samozbieajaca,�prasa�
kostkująca�Z-224,�tel.�884-820-819.

��Sprzedam�brony�do�ziemniaków,�tel.�
695-416-748.

��Sprzedam�sortownik�do�ziemniaków�
sitowy�3-frakcyjny�,�tel.�693-038-602�
wieczorem.

��Stojący�hydrofor�3000�litrów,�kosiarka�
sadownicza�1,2�m,�silnik�elektryczny�10�
kw,�tel.�665-734-002.

��Sprzedam�rotacyjną,�pług�5-skibowy�
podorywkowy,�tel.�663-428-468.

��Sprzedam�kombajn�zbożowy�Bizon�
Z056,�1989�rok,�i�właściciel,�stan�dobry,�
bez�wkładu�finansowego�w�pełni�
sprawny,�tel.�666-023-550.

��Sprzedam�prasę�kostkę�z�
podajnikiem,�stan�bdb,�tel.�782-161-047.

��komplet�kół�do�przyczepy�rolniczej�
315/60/22.5,�felgi�na�8�otworów,�tel.�
785-641-210.

��Siewnik�konny�przerobiony�do�
ciągnika,�tel.�664-837-390.

��Sprzedam�wóz�konny�i�brony�do�
ciągnika�3,�tel.�784-734-322.

��redła�5,�tel.�512-544-156.

��Deszczownia�odra,�Słoneczko�5,�
opryskiwacz�polowy�1.000�litrów,�tel.�
694-146-962.

��Przetrząsaczo-zgrabiarka,�tel.�
600-820-374.

��Siewnik�zbożowy�„poznaniak”,�
talerzówka�duża�na�kołach,�cyklop,�tel.�
665-103-042.

��Siewnik�do�kukurydzy,�rozrzutnik�
Fortschritt�oraz�sianokiszonka,�tel.�
500-225-198.

��wyciąg�krotoszyn,�karmniki,�
paszociąg�spiralny�33�m,�tel.�
691-881-726.

��części�używane�do�Bizona,�tel.�
602-522-478.

��kombajn�Bizon�na�hydrostacie�i�silos�
na�zboże,�tel.�602-522-478.

��Samegolden�sadowniczy,�c-360�(c-
355),�c-330,�tel.�504-475-567.

��gałęziarka,�kultywator,�obsypnik,�
głowno,�tel.�502-584-769.

��Sprzedam�rozrzutnik�obornika,�
ładowacz,�cyklop,�tel.�602-628-670.

��kombajn�anna,�tel.�692-365-635.

��maszt�do�ciągnika�c-330�z�przodu,�
tel.�669-483-054.

��wałek,�redła�3,�tel.�608-280-571.

��maszyny�rolnicze�do�ciągnika�c-330,�
tel.�608-388-800.

��agregat�uprawowy�3,60,�tel.�
518-246-920.

��Zetor�Proksima�90,�2015�kupiony�
2016�salonowy�+�tus,�łyżki�do�turów�
i�ładowarek�różne�wymiary,�tel.�
605-884-584.

��Sprzedam�pług�2,�kultywator,�
śrutownik,�dwukółkę,�tel.�604-570-267.

��Prasa�zwijająca�z�rotorem,�stan�bdb,�
tel.�660-181-910.

��włóka�łąkowa�6�m.,�hydraulicznie�
rozkładana;�pług�4-skibowy�zagonowy;�
przetrząsarka�do�siana�kuhn�
hydraulicznie�rozkładana;�zgrabiarka�
Deutsch-Fahr,�tel.�600-822-089.

��Bizon�Super�Z-056,�1987�rok,�tel.�
609-561-107.

��Sprzedam�zbiornik�schładzalniczy�
do�mleka�250�litrów,�sadzarkę�do�
ziemniaków,�obsypnik,�sortownik,�
kombajn�ziemniaczany�Bolko,�tel.�
515-403-034.

��Beczkowóz,�przyczepa�
samozbierająca,�tel.�727-472-512.

��rozrzutnik�3,5t,�redło�3,�sadzarka,�
przyczepka�samochodowa,�tel.�
533-403-503.

��Silnik�elektryczny�11�kw�wraz�z�
pompą�hydrauliczną,�tel.�661-755-647.

��ursus�3P�zamienię�na�330m�
lub�t25a�z�kabiną�w�bdb.�stanie,�
ewentualnie�sprzedam,�tel.�
693-108-591.

��ursus�c-360,�tel.�517-895-817.

��Sprzedam�kosa,�opryskiwacz�400�
litrów,�chwytak�do�bel,�tel.�690-620-606.

��Pług�podorywkowy�5-skibowy,�tel.�
661-401-352.

��rozrzutnik,�kopaczka,�wózek,�tel.�
602-339-665.

��Do�ładowacza�łyżka�krokodyl�1,8m,�
chwytak�bel,�paleciak,�tel.�604-828-185.

��gniotownik�do�zboża,�tel.�
512-279-318.

��Sprzedam:�Zetor�8011,�mtZ�82,�
cyklop,�koparko-ładowarka�tih,�tel.�
782-616-889.

��Sprzedam�przyczepę�3,5�t.,�wywrotka;�
rozrzutnik�1-osiowy;�dwukółkę�
ciagnikową;�kultywator,�garażowane,�tel.�
692-821-056.

��ciągnik�ursus�914�z�przednim�
ładowaczem�80�km,�tylny�zaczep,�
wyjście�hamulcowe,�złącza�
hydrauliczne,�tel.�694-456-985.

��massey�Ferguson�4255,�tylny�zaczep,�
podwójne�wyjście�hydrauliczne,�układ�
hamulcowy�do�przyczep,�komplet�kół�
wąskich,�tel.�694-456-985.

��śrutownik�Bąk�z�silnikiem,�tel.�
888-822-173.

��maszynę�do�łuskania�bobu,�
2-osobową,�stan�dobry,�tel.�
570-397-451.

��redło�„3”,�brony�„5”,�walec�do�
ziemniaków,�opryskiwacz�termit;�
dwukółka,�tel.�880-500-224.

��glebogryzarka�grudziądz,�tel.�
600-858-370.

��rozsiewacz�amazone,�włóka�łąkowa,�
tel.�668-594-262.

��agregat�uprawowo-siewny�z�
hydropakiem�agromasz-kutno�3�m.,�
stan�idealny,�tel.�668-594-262.

��agregat�rau�z�packerem,�siewnik�
amazone�D7�Super�S�2,5�m,�tel.�
668-594-262.

��opryskiwacz�Pilmet�400�l.,�kosiarka�
Famarol�z�potrząsaczem,�obsypnik,�tel.�
668-327-331.

��Sadzarkę�do�warzyw�3-rzędową,�
traśmociąg,�trząsałkę�karuzelową,�tel.�
669-773-567.

��kombajn�ziemniaczany��
Bolko,�1990�rok;�przyczepa�
samozbierająca�to55,�płuh�Staltech�
4-skibowy,�tel.�609-997-379.

��Sam�z�silnikiem�c330,�3800�zł,�tel.�
602-584-266.

��ursus�360�3P,�tel.�661-775-117.

��glebogryzarka�do�truskawek�
i�warzyw�3-sekcyjna,�tel.��
792-902-783.

��Sprzedam�kombajn�claas�Dominator�
80,�tel.�507-489-002.

��Sprzedam�opryskiwacz�
sadowniczy,�ślężę,�stan�dobry,�
gotowa�do�pracy,�tel.�721-665-378.

��Sprzedam�dwukółkę�sadowniczą,�
tel.�603-610-952.

��rozsiewacz�nawozów,�rozrzutnik�
obornika,�samozbierającą�
jugosławiankę,�tel.�693-552-221�
661-145-864.

��Siewnik�do�kukurydzy�
Becker�aeromat�6-rzędowy,�z�
podsiewaczem,�tel.�603-945-983.

��Siewnik�zbożowy�skrzyniowy,�
opryskiwacz�300�l.,�tel.�724-320-359.

��Sprzedam�c-330,�narzędzia�
i�przyczepkę�ciągnikowa,�tel.�
694-393-647.

��Przyczepa�1-osiowa,�wywrotka,�
siewnik�2,5�m,�agregat�uprawowy�
2,1,�tel.�723-454-493.

��widły�do�tura�c-30,�krajzega,�
drapak,�tel.�534-009-044.

��Zgrabiarka�7,�tel.�533-561-770.

��Przyczepy�wywrotki,�stan�bdb,�tel.�
696-059-903.

��Sprzedam�łuskarkę�do�bobu�
taśmową,�myjkę�do�bobu,�tel.�
602-899-929.

��Sprzedam�rozrzutnik�1-osiowy�
3,5�tony,�stan�bdb,�Dobrzelin,�tel.�
609-325-990.

��ursus�c-360�3P,�1998�rok,�tel.�
724-283-881.

��rozrzutnik�obornika�Fortschritt�
oraz�wszystkie�części�nowe,�tel.�
693-830-160.

��Stanowiska�do�bydła,�nowe,�
ocynkowane,�tel.�693-830-160.

��Siewnik�do�kukurydzy�6-rzędowy�
pneumatyczny,�tel.�693-830-160.

��ładowacz�troll,�motoreduktor�z�
kołem�do�wyciągu�obornika,�kosiarka�
rotacyjna�czeska�Ztr165,�tel.�
795-583-677.

��Sprzedam�kombajn�ziemniaczany�
anna,�sadzarkę�czeską,�przetrząsacz�
widłowy,�tel.�507-948-563.

��wspomaganie�kierownicy�do�
ciągników�ursus,�c-330,�c-360,�t-25,�
tel.�692-335-998.

��agregat�uprawowo-siewny�3�m�
unia,�packer�2016,�tel.�668-020-288.

��obciążniki�ciągnikowe,�tel.�
730-816-171.

��Sprzedam�kombajn�claas�
Dominator,�stan�dobry,�tel.�
662-032-997.

��Likwidacja�maszyn�rolniczych,�
tel.�(46)�838-92-87,�tel.�500-493-441.

��Sprzedam�żmijkę�6�mb,�silos�
zbożowy,�tel.�509-112-148.

��Sprzedam�sadzarkę�czeską�do�
ziemniaków,�tel.�793-873-399.

��Sprzedam�ścinacz�zielonek��
Z-378,�2001�rok,�przyczepka�jest�
sprawna,�bardzo�dobry�stan,�
garażowana�oraz�rozrzutnik�1-osiowy,�
tel.�792-432-144.

��Sprzedam�prasę�kostka�Z-224/1,�
stan�bdb,�tel.�693-830-147.

��Sprzedam�ciągnik�ursus�c-360,�tel.�
733-600-033.

��rozrzutnik�1-osiowy�w�oryginale,�
mało�używany�sprzedam�lub�
zamienię�na�zboże,�tel.�691-666-967.

��Sprzedam�rozrzutnik�jednoosiowy�
oraz�dwukółkę,�tel.�888-135-682.

��Sadzarka�czeska�stan�bdb.,�
rozsiewacz�nawozu�lejek,�i�właściciel,�
tel.�695-870-268.

��kosiarka�dyskowa�unia-Famarol,�
2010�rok�ze�spulchniaczem�pokosów�
o�szerokości�roboczej�2,60�m;�
idealna,�tel.�733-174-409.

inne
 �Agrowłóknina z dostawą, tel. 

693-177-813.

��Sprzedam�obornik�od�kaczek,�tel.�
502-163-377.

��obornik�bydlęcy,�tel.�665-287-647.

��tunel�foliowy�duży,�rury�2,5�cala,�rury�
Favir�2�cale,�tel.�696-829-303.

 �Podłoże popieczarkowe 
(mieszanka z obornikiem), sprzedaż 
z transportem, tel. 603-653-020.

��obornik�bydlęcy�z�dowozem,�tel.�
726-121-861.

��obornik,�tel.�665-220-406.

 �Wysłodki jabłkowe, żużel, tel. 
600-323-947.

��Linię�kroplującą,�kompletną,�tel.�
696-604-979.

��Sprzedam�obornik�bydlęcy,�tel.�
509-837-568.

��obornik�z�dowozem,�tel.��
601-630-882.

��Sprzedam�obornik�bydlęcy�lub�
zamienię�na�słomę,�tel.�692-778-350.

��Sprzedam�obornik,�tel.�503-784-574.

��miodziarka,�tel.�668-594-262.

��Sprzedam�zbiornik�420�l.,�tel.�
518-360-010.

��Zbiornik�na�mleko�430�litrów,�bdb,�
likwidacja,�tel.�880-438-146.

rolnicze – usługi
��Białkowanie�obór,�tel.��

518-168-598.

��transport�maszyn�rolniczych,�tel.�
665-734-042.

��Bielenie�budynków�inwentarskich,�
dezynfekcja,�tel.�663-452-727.

��Białkowanie,�tel.�726-811-028.

��rębak,�tel.�726-811-028.

��Dojenie�krów,�tel.�726-811-028.

��orka�i�siew�zboża,�tel.�509-339-587.

 �Naprawa ciągników i maszyn 
rolniczych z dojazdem na miejsce, 
tel. 782-273-568.

 �Naprawa ciągników rolniczych 
wszystkich marek Skierniewice, tel. 
697-778-780.

 �Wynajmę glebogryzarkę,  
szer. 90 cm, tel. 513-985-412.

 �Siew kukurydzy siewnikami 
Vaderstad oraz Beckersami, wysoka 
precyzja wysiewu, dozowanie 
mikrogranulatu. Do dyspozycji 
siewniki z nawożeniem o różnych 
rozstawach międzyrzędzi. Romax, 
tel. 604-078-564.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

��Naprawa�ciągników,�maszyn�
rolniczych,�tel.�573-447-139.

zwierzęta

sprzedaż
��ratlerka�miniaturkę,�3�miesiące,�tel.�

512-624-763.

��Drób�ozdobny,�nioski,�kaczki,�indyki,�
perliczki,�tel.�726-121-861.

��chichuahua,�Staffordshire�Bull�terrier�
szczenięta,�tel.�662-093-975.

��Sprzedam�owczarka�niemieckiego�
sukę�3�lata,�tel.�663-657-020.

��oddam�małego�pieska�stróżującego,�
tel.�609-941-041.

��Sprzedam�bażanty�diamentowe�i�
bananowe,�tel.�606-432-666.

��młoda�suczka�owczarka�
niemieckiego,�tel.�515-132-167.
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informacje
�� Infolinia PkP�intercity�703�200�200,�

koleje�mazowieckie�22�364�44�44,�łódzka�
kolej�aglomeracyjna�(42)�205�55�15

�� Informacja PkS 609-846-204
��krajowe Biuro Numerów 118-913
��Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
��Rozmowy krajowe –�zamawianie�

19050�(koszt�1,07�zł�z�Vat)
��Rozmowy międzynarodowe –�zama-

wianie�19051�(koszt�1,07�zł�z�Vat)
��Awarie tel. stacjonarnych�–�zgłoszenia:�

801�505�505
��Biuro zleceń�19497�(zamawianie�budze-

nia,�przypominanie�o�terminie�załatwienia�
sprawy,�przekazywanie�życzeń�itp.).

telefony
�� �taxi osobowe:�46-837-34-01;�46-191-91;�

46-830-05-00;� 606-486-555;� 600-508-308;�
Dworcowa:�602-774-552

��taxi bagażowe:�46-837-35-28�
��Powiatowy urząd Pracy:�46-837-04-20
��Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat�46�837-59-02
��urząd Miejski:�sekretariat�46-830-91-51�
��urząd Skarbowy:�46�837-43-58
��ZuS�46-830-17-12
��Łowickie Stowarzyszenie Abstynenc-

kie „Pasiaczek”�łowicz,�ul.�św.�Floriana�7,�
tel.�46-837-66-92,�pon.-pt.�godz.�16.-20.00.

��Grupa AA „Łowiczanka” spotkania��
przy�klubie�Pasiaczek�czw.�godz.�19.00.�

��Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie�(siedziba�Stowarzyszenia�
„Nadzieja”�ul.�Podrzeczna�3a),��
tel.�46-830-03-63,�czynny:�16.00-19.00.

��Gminna Grupa Abstynencka��
w Bielawach,�czw.�w�godz.�10-11.��
informacje:�ug�Bielawy,�czw.�8.00-10.00.

��Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach�(dot.�przemocy)��
czynny:�pt.�16-18�tel.�46-838-33-11.

��Samopomocowa Grupa Abstynencka�
„Nie ma mocnych” w Zdunach 
(siedziba�gok),�czw.�godz.�18.00.

dyżury przychodni
��Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul.�ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).�

��Poradnia Leczenia uzależnień,��
ul.�ułańska�28,�tel.46-837-37-07

��Poradnia Zdrowia Psychicznego��
ul.�3�maja,�tel.�46-837-33-07

��honorowe oddawanie krwi godz.�9.00-�
11.00:�poniedziałek�1,�15�i�29�kwietnia.�
Przychodnia�łowicz,�ul.�Powstańców�37.

pogotowia
��Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
��Straż pożarna 998�alarmowy
��Policja 997�alarmowy
��Policyjny telefon zaufania�837-80-00
��Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym,�czynna�od�pon.-pt.�godz.�
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

��Pogotowie energetyki cieplnej �
46-837-59-16

��Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
��Pog. energetyczne�991,�46-830-15-00
��Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
��Warsztat konserwatorski��

łSm�46-837-65-58
��Gaz butlowy:�516-053-554,�697-

649-492,�46-837-84-40,�46-837-16-16,�
46-837-66-08,�46-837-41-02,�46-837-30-30,�
46-837-20-37,�46-838-36-36,�509-887-080;�
46-837-47-77,�46-837-44-44

��Zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85,�
46-837-07-10,�46-837-20-22,�46-837-26-74,�
46-838-72-62,�602-131-698

��Lecznice dla zwierząt:  
ul.�Starościńska�5,�tel.�46-837-52-48,�
ul.�chełmońskiego�31,�tel.�46-837-35-24,�
ul.�krakowska�28,�tel.�46-830-22-86,��
łyszkowice,�tel.�46-838-87-19�
Bielawy,�tel.�46-839-20-95

��Wojewódzkie Centrum Zarządzania 
kryzysowego�w�łodzi�9287;�42�664-14-09,�
42�664-14-10,�26�144-44-05

apteki
��Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

��kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

��kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

��Bazylika katedralna:�7.00,�9.00,�10.30,�
12.00,�18.00.

��kościół o.o. Pijarów: 8.00,�9.30,�11.00,�
12.30,�16.00.�

��kościół Sióstr Bernardynek:�8.00,�10.00
��kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00,�10:00,�12.30,�18.00.
��kaplica seminaryjna:�10.00.

basen w Łowiczu 
ul.�kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

Grafik wejść indywidualnych�
(dla�kupujących�bilety�/�karnety)

��Poniedziałek: 13.15-15.00;�20.15-21.45;
��Wtorek:�19.30-21.45;
��środa:�20.15-21.45;
��Czwartek: 14.15-16.30;�19.30-21.45;
��Piątek: 12.30-13.15;�16.50-18.30;��

19.30-21.45;
��Sobota:�10.00-19.45;
��Niedziela:�10.00-19.45.

boiska i hale 
sportowe

��Boiska Orlik ul. Grunwaldzkiej 9 
w Łowiczu tel.�735-048-951

��Boiska Orlik ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu�tel.�516-031-268;�czynne:�
12.00-20.00

��Stadion piłkarski w Łowiczu�ul.�Sta-
rzyńskiego�6/8,�tel.�46-837-62-08

��Stadion wielofunkcyjny w Łowiczu �
ul.�jana�Pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06

��hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 
3 w Łowiczu,�tel.�46-837-51-06,�czynna:�
7.00-15.00�(we�wtorki�7.00–�20.00)

��hala OSiR nr 2 ul. topolowa 2  
w Łowiczu,�tel.�46-837-09-04;�czynna:�
8.00–�16.00�(czwartek�8.00-20.00)�

��Boiska Orlik przy SP nr 1 w Łowiczu�
tel.�519-130-551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-
20.00,�sob.-ndz.�12.00-20.00;

��Boisko przy SP nr 4 w Łowiczu�–��
tel.�46�837-36-94

��Boisko przy LO im. Chełmońskiego  
w Łowiczu�–�46�837-42-00

��Boisko Orlik w Popowie�tel.�46�895-15-36
��SP Bąków Górny�–�46�838-79-66
��SP Bednary –�46�8386576
��SP kocierzew Płn.�–�46�838-48-26
��SP Stachlew�–�46�838-67-29��

(tylko�dla�mieszkańców�gminy�łyszkowice)
��SP Mysłaków�–�46�838-59-25
��SP Nieborów�–�46�838-56-94
��Gimnazjum Bolimów�–�46�838-03-99
��kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny�od�8.00�do�zmroku
��Gimnazjum Łaguszew�–�46�838-43-93
��ZSP Błędów�–�46�838-14-76

muzea i wystawy
��Muzeum w Łowiczu�ul.�Stary�rynek�5/7�

–�czynne�od�wtorku�do�niedzieli�w�godz.�
10.00-16.00�(ostatnie�wejście�15.30).�Bilety:�
normalny�12�zł,�ulgowy�7�zł,�wystawy�czaso-
we�3�zł,�rodzinny�(2�dorośli�+�2�dzieci��
do�18�r.ż.)�30�zł;�na�wystawy�czasowe�3�zł;�
wstęp�bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�środa.

„Sztuka Baroku”�–�stała�wystawa�
rzemiosła�artystycznego�(meble,��
tkaniny,�szkło,�porcelana),�malarstwa�
i�rzeźby�czynna�w�kaplicy�pw.�św.�karola�
Boromeusza;
„historia miasta i regionu” –�stała�
wystawa�zabytków�archeologicznych,��
militariów,�portretów�trumiennych,�pamią-
tek�powstańczych,�gabinet�kolekcjonera;�

„etnografia księstwa Łowickiego”�
–�stała�wystawa�strojów�ludowych,�wycina-
nek,�rzeźby,�ceramiki,�tkanin�i�eksponatów�
z�dziedziny�papieroplastyki;�
„Piękno w drewnie ukryte – konser-
wacja zabytków etnograficznych  
XIX – pocz. XX w. z kolekcji Muzeum  
w Łowiczu” –�stała�ekspozycja�etnogra-
ficzna�w�budynku�muzeum,�na�ekspozycji�
plenerowej�w�skansenie�przy�muzeum�
oraz�w�skansenie�w�maurzycach.
Izba Pamięci Łowickich Żydów�–�
wystawa�stała,�ukazująca�dzieje�społecz-
ności�żydowskiej�w�łowiczu,�od�chwili�
pojawienia�się�starozakonnych�w�mieście,�
poprzez�powstanie�i�intensywny�rozwój�
gminy�Żydowskiej,�aktywny�udział��
w�społeczno-gospodarczym�życiu�miasta��
w�XiX�i�XX�w.,�wybuch�ii�wojny�światowej,�
aż�do�ostatecznej�jej�zagłady.
„Spacer w chmurach”�–�malarstwo�
jerzego�Dołhania;�wystawa�czynna�do�
5�maja.
„Pejzaż mazowiecki w muzyce pol-
skiej” –�malarstwo�marii�wollenberg-klu-
za;�wernisaż�wystawy:�sobota,�6�kwietnia,�
godz.�16.00;�czynna�do�9�czerwca.
��Skansen przy Muzeum w Łowiczu  

–�czynny:�wt.�–�niedz.�w�godz.�10.00-16.00.
��Łowicki Park etnograficzny – Skan-

sen w Maurzycach�–�czynny�codziennie��
w�godz.�9.00-16.00�–�bilety:�normalny�10�zł,�
ulgowy�6�zł;�w�godz.�16.00-19.00�zwiedza-
nie�obiektów�tylko�z�zewnątrz�–obowiązuje�
bilet�spacerowy�4�zł).

��Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary�rynek�20;�w�ofercie�oprócz�zwiedza-
nia�muzeum:�wejście�na�taras�widokowy�
katedry�(wys.�35�m),�oprowadzanie�po�Ba-
zylice�katedralnej,�projekcja�15-minutowego�
filmu�o�historii�kościoła,�jego�renowacji��
i�stanu�obecnego,�30-minutowy�koncert�
organowy�i�prezentacja�zabytkowych�orga-
nów;�czynne�od�poniedziałku�do�czwartku�
w�godz.�10.00-16.00,�piątki�i�soboty�w�godz.�
10.00-14.00,�niedziele�i�święta�–�nieczynne.�

��  Galeria Browarna w Łowiczu,��
ul.�Podrzeczna�17.�w�celu�zwiedzania�nale-
ży�umówić�się�telefonicznie:�691-979-262.�

„Anatomia dla plastyków” –�wystawa�
prac�andrzeja�Biernackiego:�galeria�
re:medium,�łódź,�ul.�Piotrkowska�113.
��Muzeum Guzików w Łowiczu –�eks-

pozycja�500�guzików,�w�tym�ok.�200�sztuk�
guzików�personalnych:�

sobota,�13�kwietnia,�godz.�12.00�–�„wiel-
kie�otwarcie�małego�muzeum”;�galeria�
łowicka,�ul.�Stanisławskiego�10.
�� Izba Pamięci Stanisława klickiego 

w Łowiczu�–�wystawa�urządzona�przez�
grupę�historyczną�„kampinos”�na�i�piętrze�
Baszty�im.�gen.�klickiego;�czynna�w�niedzie-
le,�w�godz.�16.00-18.00.�wstęp�wolny.

�� Izba Pamięci o I wojnie światowej�–��
na�wystawie�prezentowane�są�przedmioty�
wydobyte�podczas�prac�archeologicznych�
w�rejonach�Nieborowa,�joachimowa�mogił,�
woli�Szydłowieckiej,�Bolimowskiej�wsi��
i�jasionnej�m.in.�bagnety�do�karabinów,�
łuski�od�pocisków�artyleryjskich,�saperki,�
fragmenty�drutów�kolczastych,�„potykacze”,�
fragmenty�umundurowania�i�inne,�uzyskane�
w�ramach�otwartej�w�ramach�projektu�
„archeologiczne�przywracanie�pamięci��
o�wielkiej�wojnie.�materialne�pozostałości�
życia�i�śmierci�w�okopach�na�froncie�
wschodnim�oraz�stan�przemian�krajobrazu�
pobitewnego�w�rejonie�rawki�i�Bzury��
(1914-2014);�czynna�w�gminnym�ośrodku�
kultury�w�Bolimowie,�ul.�łowicka�9,��
w�godz.:�pon.–�wt.�12.00-20.00,��
śr.-czw.�10.00-18.00,�pt.�12.00-20.00.

��Bolimów: „Jej portret”�–�wystawa�
malarstwa�Zbigniewa�Błaszczyka;�na�
prezentowanych�około�20�pracach�można�
zobaczyć�kobiety�w�różnych�ujęciach,�także�
takich�odsłaniających�piękno�ich�nagiego�
ciała;�czynna�do�5�kwietnia,�gminny�ośro-
dek�kultury�w�Bolimowie.

��Muzeum Motoryzacji, Nieborów 231a 
–�do�30�kwietnia�wstęp�po�telefonicznym�
uzgodnieniu�(tel.�46�838-50-68,�501-945-
960).�Bilety: normalny�10�zł,�ulgowy�(dzieci�
i�młodzież�do�lat�15.,�emeryci,�renciści)�7�zł,�
dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.

��Muzeum w Nieborowie i Arkadii –��
do�30�kwietnia�czynny:�poniedziałek�–�nie-
dziela�w�godz.�10.00–16.00;�poniedziałki�–�
wstęp�wolny�(z�wyjątkiem�dni�świątecznych):�

„Moda nieborowskich dam”�–�eks-
pozycja�sukien�ostatniej�nieborowskiej�
księżnej�–�anny�z�Lubomirskich�radziwił-
łowej,�zrekonstruowanych�na�podstawie�
portretów�znajdujących�się�w�pałacu;�
wystawa�czynna�do�9�czerwca;
��Nieborów i Arkadia: Ogrody –��

czynne�codziennie�w�godz.�10.00-18.00;�
poniedziałek�–�wstęp�wolny.

��Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
czynny�codziennie�w�godz.�7.30-22.00.�
Bilety�do�pałacu�–10�zł�(normalny),��
3�zł�(ulgowy),�dzieci�do�lat�6�–�gratis.�
Na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” –�wystawa�stała�
dotycząca�historii�kolejnych�właścicieli�
dóbr�sannickich.
„Natansonowie i cukrownia. 170. 
rocznica założenia cukrowni” –�wysta-
wa�plenerowa,�wernisaż:�7�kwietnia�po�
koncercie�chopinowskim�o�godz.�14.00.
wystawa�będzie�czynna�do�10�maja.
��Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-pt.�9.-17.00,�
ndz.�i�święta�12.00-17.00.�Sromów�11,��
gmina�kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

��Walewice: w�kompleksie�można��
zobaczyć�m.in.�apartament�napoleoński,��
kaplicę,�poznać�historię�hodowli�koni�rasy�
półkrwi�angloarabskiej. 

Pałac�–�do�końca�kwietnia�zwiedzanie�
wyłącznie�po�wcześniejszej�rezerwacji:�
tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�(ucznio-
wie,�studenci�do�26�lat)�10,00�zł/os.;�
normalny�(dorośli)�–�15,00�zł/os.
Stadnina koni�–�zwiedzanie�indywidu-
alnie�od�pon.�do�pt.�w�godzinach�8.00-
14.00,�po�wcześniejszej�rezerwacji,
grupy�zorganizowane�w�tygodniu�
i�w�weekendy�po�wcześniejszej�rezer-
wacji,�tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�
(uczniowie,�studenci�do�26�lat)�–�5,00�zł/
os.,�normalny�(dorośli)�–�8,50�zł/os.
��Złaków kościelny: obrazy Matki 

Boskiej Częstochowskiej w�wykonaniu�
dzieci�ze�Szkoły�Podstawowej�w�mastkach;�
wystawa�w�kościele�pw.�wszystkich�świę-
tych,�czynna�do�odwołania.

��Żelazowa Wola: Dom urodzenia 
Fryderyka Chopina i Park�–�oddział�
muzeum�Fryderyka�chopina�w�warszawie;�
Żelazowa�wola�15,�tel.�46/863�33�00;��
do�30�marca�czynny:�wt.-niedz.�godz.�9.00-
17.00�(ostatni�zwiedzający�wpuszczani�są��
o�16.15);�w�pon.�czynny�tylko�park.��
od�1�kwietnia�do�30�września�w�godz.�9.00-
19.00.�Bilety:�park�i�muzeum�normalny��
23�zł,�ulgowy�14�zł;�park�normalny�7�zł,��
ulgowy�4�zł;�wstęp�wolny:�środa.

��„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 
95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” –�wystawa�zdjęć�w�
dużym�formacie;�Zespół�Szkół�Ponadgim-
nazjalnych�nr�1�w�łowiczu,�Podrzeczna�30.

��Wystawa on-line: „Gloria Victis  
1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycz-
niowego na Ziemi Łowickiej”�–�wystawa�
przygotowana�na�podstawie�materiałów�
archiwalnych�prezentowanych�w�2013�r.��
w�siedzibie�oddziału�w�łowiczu�archiwum�
Państwowego�m.st.�warszawy;�www.�
warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

��Sochaczew: Muzeum kolei Wąskoto-
rowej�–�wystawy�i�ekspozycje�eksponatów�
dot.�historii�oraz�funkcjonowania�kolei�
wąskotorowych�w�Polsce;�czynne:�wt.-niedz.�
w�godz.�9.00-17.00;�bilety:�normalny�12�zł,�
ulgowy�6�zł,�rodzinny�(dla�2�osób�dorosłych�
z�max.�3�dzieci)�35�zł;�dzieci�do�lat�7�wstęp�
bezpłatny;�w�środy�wstęp�bezpłatny.

koncerty
��Niedziela, 7 kwietnia:
godz�14.00�–�„Zielone Wianki” –�kon-
cert�chopinowski;�wystąpią:�magdalena�
warzecha�i�konrad�wantrych;�Pałac�
w�Sannikach,�ul.�warszawska�142;��
bilety:�15�zł�normalny,�7�zł�ulgowy.
��środa, 10 kwietnia:
godz.�18.00�–�Salon muzyczny. 
Impromptus Chopina i Schuberta�–�
koncert�edukacyjny.�wstęp:�1�zł�/�osoba.�
miejsce:�Dom�urodzenia�Fryderyka�
chopina�i�Park�w�Żelazowej�woli.
��Sobota, 13 kwietnia:
godz.�20.00�–�Reggae Rock Sounds�
–�wystąpią�zespoły:�konkubent�(łódź,�
rock),�N4me�it�(łódź,�sound�system);�Bez�
Spinki�(łódź,�rock);�artPiwnica�restaura-
cja�&�music�club�w�łowiczu,�Stary�rynek�
5/7�(wejście�od�ul.�3�maja);�bilety:�15�zł.
��Sobota, 20 kwietnia:
godz.�20.00�–�Old Breakout –�koncert�
promujący�najnowszy�album�członków�
oryginalnego�składu�zespołu�Breakout;�
artPiwnica�w�łowiczu,�Stary�rynek�
5/7�(wejście�od�ul.�3�maja).�Bilety�40�zł�
(przedsprzedaż),��50�zł�(w�dniu�koncertu)
��Sobota, 8 czerwca:
godz.�19.00�i�21.00�–�Maleo Reggae 
Rockers i Żabson�–�koncert�z�okazji��

„30�lat�czerwca�1989-2019”;�Dziedziniec��
łowickiego�ośrodka�kultury,��
ul.�Podrzeczna�20;�bilety�10�zł.
��Niedziela, 9 czerwca:
godz.�19.00�–�Lao Che�–�koncert��
z�okazji�„30�lat�czerwca�1989-2019”;��
Dziedziniec�łowickiego�ośrodka�kultury,�
ul.�Podrzeczna�20;�bilety�10�zł.

kino Fenix 
łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

Bilety:�normalny�17�zł,�ulgowy�15�zł
��Czwartek, 4 kwietnia:
godz.�16.00�–�Jak wytresować smoka 3�
–�film�animowany,�przygodowy,��
prod.�uSa;�reżyseria:�Dean�DeBlois;�
czas:�1�godz.�44�min.
godz.�17.30�–�Miszmasz czyli kogel 
Mogel 3 /sala�ii�–�komedia�prod.�pol-
skiej,�reżyseria:�kordian�Piwowarski,��
czas:�1�godz.�40�min.
godz.�18.00�–�Ciemno, prawie noc�–�
kryminał,�thriller,�prod.�Polska,�reżyseria:�
Borys�Lankosz,�czas:�1�godz.�40�min.
godz.�19.30�–�Złodziejaszki /sala�
ii�–�dramat,�prod.�japonia,�reżyseria:�
hirokazu�koreeda,�czas:�2�godz.�1�min.
godz.�20.00�–�śmierć nadejdzie dziś�–�
horror�prod.�uSa,�reżyseria:�christopher�
Landon,�czas:�1�godz.�40�min. 
��Piątek, 5 kwietnia:
godz.�16.00�– Robaczki z Zaginionej 
Dżungli�–�animacja,�komedia,��
przygodowy�prod.�chiny,�Francja;�
reż.�hélène�giraud,�thomas�Szabo;��
czas:�1�godz.�32�min.
godz.�17.30�– Miłość i miłosierdzie /
sala�ii�–�film�religijny,�dramat�historyczny,�
dokument�prod.�polskiej;�reżyseria:�
michał�kondrat;�czas:�1�godz.�30�min.
godz.�17.45�– kapitan Marvel /
napisy�–�akcja,�sci-fi�prod.�australia,�uSa;�
reżyseria:�anna�Boden,�ryan�Fleck;�czas:�
2�godz.�4�min.
godz.�19.30�–�Berlin, Barcelona /
premiera�/sala�ii�–�film�prod.�hiszpania;��
reż.:�elena�trapé;�czas:�1�godz.�39�min.
godz.�20.00�– Przedszkolanka�–�
dramat�prod.�uSa;�reżyseria:�Sara�
colangelo;�czas:�1�godz.�36�min.
��Niedziela, 7 kwietnia:
godz.�17.30�– Miłość i miłosierdzie/sala�ii
godz.�19.30�– Berlin, Barcelona /sala�ii
��Poniedziałek – czwartek,  

    8-11 kwietnia:
godz.�16.00�–�Robaczki z Zaginionej 
Dżungli
godz.�17.30�–�Miłość i miłosierdzie /
sala II
godz.�17.45�–�kapitan Marvel /napisy
godz.�19.30�–�Berlin, Barcelona /
premiera�/sala�ii
godz.�20.00�–�Przedszkolanka

teatr Wielki w Łodzi
Pełne�informacje�o�repertuarze�i�spekta-
klach:�www.operalodz.com
Biuro�obsługi�widzów:�tel.�42�633�31�86�
kasa�biletowa:�tel.�42�633�77�77

��Czwartek, 4 kwietnia:
godz.�18.30�–�Samson i Dalila�–�grand�
opera�camilla�Saint-Saënsa��w�trzech�
aktach�z�librettem�Ferdinanda�Lemaire’a�
opartym�na�staro-biblijnej�opowieści.
��Poniedziałek, 8 kwietnia:
godz.�18.30�–�Requiem dla pozosta-
łych –koncert�w�Sali�kameralnej�z�cyklu�
„Nie�tylko�opera”.�kompozytor:�cezary�
kurowski.�wystąpią:�sopran�magdalena�
Schabowska,�kontralt�olga�maroszek,�
baryton�michał�Sobiech,�harfa�juliusz�
wesołowski,�fortepian�krzysztof�cegliń-
ski,�Błażej�Szostak,�wiolonczela�marta�
wróblewska,�marcin�Bańczyk,�kontrabas�
michał�łuczak.
��środa, 10 kwietnia: 
godz.�11.00�i�18.00�–�królewna śnieżka 
i Siedmiu krasnoludków�–�balet�do�
muzyki�Bogdana�Pawłowskiego�w�chore-
ografii�witolda�Borkowskiego.

inne
��Czwartek, 4 kwietnia:
godz.�14.00�–�Wyjątkowy pokaz mody  
i koncert Joanny Moro –�jako�modelki�
w�strojach�projektantki�eli�Piorun�wystą-
pią�uczennice�SP�w�kocierzewie;�sala�
gimnastyczna�Szkoły�Podstawowej��
w�kocierzewie�Płd.;�wstęp�wolny.

telefony
 � Informacja: PkS�42-631-97-06
 �Policja 997�alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
 �taxi w Głownie�42-719-10-14
 �Filia PuP�w Głownie�42-719-20-76
 �Filia Powiatowego urzędu Pracy  

w Strykowie�42-719-84-22
 �urząd Gminy Głowo�42-719-12-91
 �urząd Miejski w Głownie�42-719-11-51
 �urząd Miasta-Gminy w Strykowie  

42-719-80-02
 �kRuS�42-719-95-15
��Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 

komunalnych,�teren�Zgkim�w�Strykowie�
ul.�Batorego�25,�czynny:�wt.–pt.�w�godz.�
10.00-18.00�oraz�w�soboty�7.00-14.00.

pogotowia
 �Policja 997�alarmowy;�

w Głownie 42-719-20-20;��
w Strykowie:�42-719-80-07

 �Straż pożarna:�998,��

w Głownie 42-719-10-08,��
w Strykowie 42-719-82-95;

 �Pogotowie ratunkowe��999�alarmowy
 �Lecznica dla zwierząt w Głownie:�

42-719-14-40,�887-894-942;��
w Strykowie:�42-719-80-24�

 �Zakład pogrzebowy  
w Głownie:�42-710-71-90,�42-719-30-24;��
w Strykowie: 42-719-86-16

��Pogotowie wodociągowe 
w Głownie�42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10;��
w Zgierzu 42-675-10-00.

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie:�
czwartek, 4 kwietnia:
Plac�wolności�4/5,�tel.�42�710-89-60
piątek, 5 kwietnia:��
ul.�kopernika�19,�tel.�42�719-20-12
sobota, 6 kwietnia:
ul.�łowicka�38�a,�tel.�42�719-21-31
niedziela, 7 kwietnia: 
ul.�Zgierska�27,�tel.�736-697-733
poniedziałek, 8 kwietnia:  
ul.�młynarska�1,�tel.�42�716-45-95

wtorek, 9 kwietnia:  
ul.�Swoboda�17,�tel.�607-680-286
środa, 10 kwietnia:  
ul.�Sikorskiego�45/47,�tel.�42�719-10-28
Apteki pełnią dyżury:�w�dni�powsze-
dnie�od�zakończenia�zmiany�dziennej�
do�8.00�dnia�następnego;�sob.�w�godz.�
20.-8.00�dnia�nast.;�niedz.�i�święta�18.-8.�
dnia�nast.
 �Dyżury aptek w Strykowie 
niedziela, 7 kwietnia:   
pl.�łukasińskiego�15,�tel.�42�719-80-85,�
czynna�w�godz.�9.00-14.00
��Punkt apteczny w Popowie Głowień-
skim nr 35, tel.�42�719-57-57,��
czynny:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.00.
��Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14,�tel.�42�719-65-25,��
czynny:�pon.,�śr.,�pt.�8-16,�wt.,�czw.�8-17.

dyżury
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,�
ul.�kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00
 �Przychodnie w Strykowie:�
ul.�kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15�
ul.�targowa�16:�tel.�42-719-92-30

��Punkt konsultacyjny ds. uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie:�głowno,��
ul.�kilińskiego�2�pok.�nr�2,�42-719-26-46
��Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul.�Norblina�1:�pon.-pt.�8.-12.00;��
Stryków,�ul.�kościuszki�29:�pon.-pt.�12-16

msze św. w niedziele
��Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00
��Parafia św. Maksymiliana w Głownie:�

8.00,�9.30,�11.30,�16.00
��Parafia św. Barbary w Głownie:��

7.00,�9.00,�11.00,�17.00
��Parafia w Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00
��Parafia św. Marcina w Strykowie:�

8:00,�9:30,�11:00,�18:00

wystawy
��Galeria Bank&DM w Głownie.  

Galeria Sztuki Współczesnej Bank&DM 
–�indywidualne�i�zbiorowe�wystawy�prac�
artystów�polskich�i�zagranicznych;��pon.-pt.�
9.-17.�głowno,�ul.�młynarska�5/13,�i�piętro.�

inne
��środa, 3 kwietnia:
godz.�10.00�–�Sensoryka dla smyka�
–�zajęcia�dla�dzieci�od�1�do�3�lat;�Dom�
kultury�w�Strykowie,�pl.�łukasińskiego�4.�
wstęp:�10�zł.�obowiązują�zapisy.
��Czwartek, 4 kwietnia:
godz.�18.00�–�Spotkanie z poetą 
Piotrem Macierzyńskim,�miejska�Biblio-
teka�Publiczna�w�głownie,��wstęp�wolny.
��Piątek, 5 kwietnia:
godz.�9.00�–�„tajemniczy zamek” – wi-
dowisko integracyjne i Finał Akcji Po-
mocy Dzieciom Niepełnosprawnym;�
zbiórka�przeznaczona�na�zakup�sprzętu�
rehabilitacyjnego�dla�podopiecznych�
Zespołu�Szkół�Specjalnych�w�głownie,�
mok�głowno,�ul.�kopernika�45.
��Czwartek, 11 kwietnia:
godz.�10.00�–�„Wielkanocny wazon – 
płaskorzeźba” –�ogłoszenie�wyników�
konkursu,�Dom�kultury�w�Strykowie.
��Sobota, 13 kwietnia:
godz.�16.00�–�„Wielkanocna kartka  
z kalendarza”�–�ogłoszenie�wyników�
konkursu.�Dom�kultury�w�Strykowie,��
pl.�łukasińskiego�4.�wstęp�wolny.

 INFORMAtOR�głowieńSki�i�StrykowSki�

OFeRty PRACy
Powiatowy�urZąD�Pracy�w�łowicZu
(oferty�z�dnia�3.04.2019�r.)

�� Sprzedawca
�� Pomoc�kuchenna
�� Pracownik�laboratorium�(metrolog)
�� recepcjonista
�� asystent�do�spraw�księgowości
�� monter�ogrodzeń
�� operator�maszyn�dziewiarskich

SkARB ROLNIkA 
NotowaNia�Z�targowiSka�miejSkiego�
(ceny�z�dnia�2.04.2019�r.)

� � w�łowiczu� w�głownie
botwinka� pęczek� � 3,50
brokuły� szt.� 3,00-3,50� 2,50-3,00
buraki�czerwone� kg� 2,00� 2,50
cebula�� kg� 3,00-3,50� 3,50
czosnek� szt.� 1,00-2,00� 1,50-2,00
gruszki� kg� 3,50� 3,00-4,00
jabłka� kg� 1,50-2,00� 1,50-2,00
jaja�fermowe� 15�szt.� 8,00-10,00� 7,00-10,50
jaja�wiejskie� 15�szt.� 10,00-12,00� 11,00-12,00
kalafior�� szt.� 7,00� 7,00
kapusta�biała�� szt.� 3,00� 3,00
kapusta�kiszona� kg� 4,00� 4,00
kapusta�pekińska� szt.� 4,00� 3,50
koperek� pęczek� 1,50� 1,50
miód� 0,9�litra� 30,00� 30,00
marchew�� kg� 2,50� 2,50
natka�pietruszki� pęczek� 1,50� 1,50
ogórki�kiszone� kg� 6,00� 6,00
ogórek�zielony� kg� 8,00� 7,00
papryka�czerwona� kg� 12,00� 11,00
pieczarki� kg� 7,00-8,00� 5,00-6,50
pietruszka� kg� 7,00-8,00� 6,00
pomidor�malinowy� kg� � 15,00-17,00
pomidor�szklarniowy� kg� 9,00� 9,00
por� szt.� 2,50� 2,00-2,50
rzodkiewka� pęczek� 2,50� 2,50-3,00
sałata� szt.� 3,00-3,50� 3,50
seler� szt.� 3,50� 3,50
szczypiorek� pęczek� 2,50� -
włoszczyzna�� pęczek� 3,50� 3,50
ziemniaki�� kg� 1,20-1,50� 1,50
ziemniaki�młode� kg� 4,00� 4,80

ROLNIk SPRZeDAJe 
(ceny�z�dnia�2.04.2019�r.)

Żywiec wieprzowy:
�� różyce:�4,80�zł/kg+Vat
�� Domaniewice:�4,80�zł/kg+Vat
�� chąśno:�4,80�zł/kg+Vat
�� Skowroda�Płd.:�4,40�zł/kg+Vat
�� karnków:�5,00�zł/kg+Vat
�� kiernozia:�4,7�zł/kg�+�Vat

Żywiec wołowy:
�� Skowroda�Płd.:�jałówki�7,30�zł/kg+Vat,��
krowy�5,30�zł/kg+Vat;�byki�7,60�zł/kg+Vat

�� różyce:�jałówki�7,00�zł/kg+Vat;��
krowy�5,00�zł/kg+Vat;�byki�7,50�zł/kg+Vat

�� Domaniewice:�jałówki�7,00�zł/kg+Vat;��
krowy�5,00�zł/kg+Vat;�byki�7,50�zł/kg+Vat

godz.�16.00�–�III edycja Budżetu 
Obywatelskiego „Łódzkie na plus”�
–�spotkanie�informacyjno-konsultacyjne�
dla�mieszkańców�regionu;�Zespół�Szkół�
i�Placówek�oświatowych�województwa�
łódzkiego�w�łowiczu�(„medyk”),�ul.�
ułańska�2.�wstęp�wolny.
��Piątek – niedziela, 5-7 kwietnia:
godz.�16.00-21.00�(pt.),�12.00-21.00�
(sob.),�12.00-20.00�(niedz.)�–�Zlot Food 
trucków,�łowicz,�Nowy�rynek.
��Sobota, 6 kwietnia:
godz.�12.00�–�„Szuranie dla Marty” –�
spacer�charytatywny�organizowany�przez�
łowicką�grupę�Frostteam;�trasa:�muszla�
koncertowa�w�parku�Błonie�–�Domu�
Ludowego�w�ostrowie.�wstęp:�minimum�
20�zł�wrzucane�do�puszki,�pieniądze�
zbierane�są�na�leczenie�marty�opach.
��Niedziela, 7 kwietnia:
godz.�8.00�–�Feederowe Mistrzostwa 
koła PZW Łowicz;�zalew�za�laskiem�
miejskim�w�łowiczu;
godz.�16.00�(oSP�gzinka),�godz.�18.00�
(filia�gok�Bełchów)�– #Nowa Piątka��
–�spotkania�otwarte�na�temat�rządowego�
programu�PiS,�z�udziałem�m.in.�posła�
Pawła�rychlika,�starosty�łowickiego�
marcina�kosiorka.�wstęp�wolny.
godz.�14.00�–�„Jak kimono wyzwoliło 
kobiety z gorsetów, czyli o wpływie 
japonizmu na przemiany w modzie 
na początku XX w.”�–�wykład�Barbary�
Szewczyk;�sala�telewizyjna�muzeum�
w�Nieborowie;�wstęp�wolny.
od�godz.�14.30�–�Maraton Filmowy 
dla Marty Opach:�filmy�i�licytacje,�z�
których�dochód�zostanie�przeznaczona�
na�leczenie�marty�opach�zmagającej�się�
ze�złośliwym�nowotworem�piersi.��
w�programie�filmy:�godz.�14:30�–�
„Paddington 2”;�godz.�16.45�–�„Robin 
hood: Początek”;�godz.�19.05�–�„Bo-
ska Florence”.�cegiełki�wstępu:�15�zł/
seans.�kino�Fenix,�ul.�Podrzeczna�20.
��Wtorek, 9 kwietnia:
godz.�10.00-14.00�–�targi Pracy i Staży 
Zawodowych;�hala�sportowa�oSir�nr�1��
w�łowiczu,�ul.�jana�Pawła�ii�nr�3.
godz.�12.00�–�Projekt X Muza: historia 
o różnych obliczach – Pop”�–�film�
prod.�rosja,�2009�r.,�reż.�władimir�choti-
nienko,�przed�filmem�wykład�grzegorza�
Pieńkowskiego.�kino�Fenix.�wstęp�wolny.�
��Czwartek, 11 kwietnia:
godz�20.00�– Stand-up: Jacek Stramik 
i Darek Gadowski –�klub�hopkultura,�
łowicz,�ul.�Podrzeczna�20.�Bilety:�30�zł��
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Sport
Lekka atletyka�|�Super�maraton�

Maciej Jędrachowicz 
chce przebiec 246 km
Pasja biegania bardzo 
pochłonęła Maciej 
Jędrachowicz, który cały 
czas stawia sobie nowe 
wyzwania. Łowiczanin, 
który zafascynował się 
biegami długodystansowymi 
i biegami ultra spełnia swoje 
kolejne biegowe marzenia.

W ubiegłym roku łowiczanin 
wziął udział w Biegu 7 Dolin w 
Krynicy Górskiej na dystansie 100 
km po górach z przewyższeniem 
terenu + 4500 m – 4500 m. któ-
ry ukończył w czasie 13 godzin 
36 minut 12 sekund. W 2018 roku 
przebiegł 100 km w Super Ma-
ratonie Kalisia. Pełny dystans za-
wodów ukończyło 29 biegaczy na 
78 startujących. Jędrachowicz do-
biegł do mety na 16. pozycji z cza-
sem 9:56,31. 

czas na nowe wyzwanie 
– Spartathlon, czyli 
246 km w 36 godz. 
Nowym wyzwaniem Mać-

ka jest morderczy bieg Spartath-
lon. To ultramaraton z historią w 
tle. Za „wynalazcę” Spartathlo-
nu uważa się greckiego posłań-
ca Fidippidesa, który miał pobiec 
z Aten do Sparty, aby poprosić 
Spartańczyków o pomoc przy bi-
twie pod Maratonem. Według 
opowieści wyruszył w trasę o po-
ranku i przybiegł wieczorem na-
stępnego dnia. 

Marzeniem Jędrachowicz jest 
sprawdzić czy współczesny czło-

wiek jest w stanie pokonać 246 
kilometrów w czasie tylko 36 go-
dzin. To kosmiczna odległość, ale 
dla ludzi wytrwałych niemożliwe 
nie istnieje. Zawody zaplanowane 
są na październik 2019 roku. 

Szczęśliwe losowanie 
i spełnione wymagania 
organizatorów
Nie każdy może wystartować 

w takim biegu. Aby się do niego 
zgłosić trzeba pochwalić się wcze-
śniejszymi osiągnięciami. Ten 
punkt łowiczanin spełnił, ale po-
tem było losowanie. Okazało się, 
że szczęście dopisało Maćkowi i 
znalazł się w grupie 13 zawodni-
ków z Polski, która spróbuje swo-
ich sił w tej rywalizacji. 

Start wymaga  
wielu przygotowań 
Maciej jest jest absolwentem 

ZWKF w Gorzowie Wlkp. (I sto-
pień) oraz AWF w Poznaniu (II 
stopień) i pracuję w zawodzie, 
jako nauczyciel wychowania fi-
zycznego w Szkole Podstawowej 
nr 353 w Warszawie. 

– Jak wiemy, nie zarabiamy ko-
kosów, choć zaciekle walczymy 
o podwyżki, dlatego muszę się 
zwrócić do Was pomoc – mówi 
nasz ultramaratończyk. Jędracho-
wicz zdecydował się organizo-
wać akcję w Internecie na stronie 
zrzutka.pl pod tytułem „Przebie-
gnijmy wspólnie 246-kilometro-
wy Spartathlon” . Na wyjazd po-
trzebuje 12.000 zł. Jego kibice  
i miłośnicy biegania mogą go 
wesprzeć, a szczegółowe informa-
cje można znaleźć na profilu FB 
naszego biegacza. 

– W tym biegu muszę posiadać 
drużynę, która będzie mi asysto-
wać na całej trasie biegu. Support 
jest nieoceniony, dzięki niemu ła-
twiej będzie mi osiągnąć cel, lecz 
generuje to olbrzymie koszty. 
Mogę obiecać, że zrobię wszyst-
ko, aby wrócić z tarczą, nigdy się 
nie poddaje, zejdę z trasy jedynie 
z kontuzją! Jeśli masz pytania, 
złap mnie na facebooku lub za-
dzwoń. Chętnie się spotkam lub 
porozmawiam – mój nr telefonu 
604173976 – zachęca Jędracho-
wicz. 

Oprócz tego łowiczanin musi 
się przygotować fizycznie. Obec-
nie musi pracować na dwa etaty, 
a oprócz tego znaleźć czas na tre-
ningi, które tygodniowo obejmują 
150 kilometrów!!!  zł

Lekka atletyka |�rekordy�lekkoatletyczne�powiatu�łowickiego�

Nowe rekordy na naszej liście
Skończył się już sezon halowy 

w lekkiej atletyce i znów pojawia-
ją się nowe super wyniki zawodni-
ków z Ziemi Łowickiej. Bolesław 
Chęciński – wieloletni statystyk 
i sędzia Polskiego Związku LA, 
prowadzi dokładne statystyki, któ-
re dla kibiców są bardzo ciekawe. 

Obecnie po zakończeniu sezo-
nu halowego 2019 czas na pierw-
sze podsumowania. Nowe rekordy 
zostały uzyskane w czterech kon-
kurencjach i wydaje się, że jest to 
powód do zadowolenia.  zł

Na listę rekordzistów w tego-
rocznym sezonie halowym wpi-
sali się:
 skok�o�tyczce�–�2.30�m�–�Małgo-
rzata Jakóbiec� (ukS� Błyskawica�
Domaniewice)
 skok� w� dal� –� 4.79� m� –� Julia 
Perzyńska (ukS� Błyskawica� Do-
maniewice)
 skok�w�dal�–�6.86�m�–�tomasz 
Wieteska (ukS�Błyskawica�Doma-
niewice)
 4�x�200m�–�1.39.64�sztafeta�–�ii�
Lo�w�łowiczu�w�składzie�tomasz 
Wieteska, krystian Jakiel, Ad-
rian Rosa i Mikołaj Wiśniewski.

A oto lista wszystkich rekordzi-
stów:
hala mężczyźni
 60�m�– Mariusz Woźniak�Błyska-
wica�Domaniewice�6.96�(2007r.)
 200�m�–�Cezary Zimny�jedynka�
łowicz�22.85�(2005r.)
 300m� –� Mariusz Woźniak�
Błyskawica� Domaniewice� 38.38�
(2007r.)
 600m� –� Witold kuciński� mara-
ton�Domaniewice�1.24.80�(1989r.)
 1000m� –� Łukasz Wróblewski�

jedynka�łowicz�2.43.45�(2007r.)
 Skok�w�dal�–�tomasz Wieteska�
ii�Lo�łowicz/Błyskawica�Domanie-
wice�6.86�(2019r.)
 Skok� wzwyż� –� Jakub Pająk�
Błyskawica� Domaniewice� 1.95�
(2018r.)�
 trójskok�–�Patryk Pająk�Błyska-
wica�Domaniewice�12.25�(2017r.)
 4�x�200�m�ii�Lo�w�łowiczu�(to-
masz Wieteska, krystian Jakiel, 
Adrian Rosa, Mikołaj Wiśniew-
ski)�–�1.39.64�(2019r.)�

hala kobiety
 60�m�–�Iwona Olewicz jedynka�
łowicz�8.25�(�2011r.�)
 200�m�– Iwona Olewicz�jedyn-
ka�łowicz�27.16�(2013r.)
 300� m� –� Justyna Szymańska�
jedynka�łowicz�46.81�(2011r.)
 1500�m�–�Agnieszka kędziora�
ukS�Błyskawica�5.07.60�(2000r.)
 kula� 4kg� –� Angelika Woźniak�
Błyskawica� Domaniewice� 12.19�
(2018r.)
 trójskok� –� Weronika kaźmier-
czak Błyskawica� Domaniewice�
9.88�(2017r.)
 Skok� w� dal� –� Julia Perzyńska�
ukS� Błyskawica� Domaniewice�
4.79�(2004r.)
 Skok� wzwyż� –� Weronika kaź-
mierczak�Błyskawica�Domaniewi-
ce�174cm�(2018r.)
 Skok�o�tyczce�–�Małgorzata Ja-
kóbiec�(Błyskawica�Domaniewice)�
230�cm�(2019r.)
 rzut�ciężarkiem�9,08�kg�–�Mag-
dalena Ochmańska-Zrazek� ło-
wicz�10.13�(2017r.)
 4x�200�m�–�ii�Lo�w�łowiczu�(Mar-
tyna Dalecka, klaudia Wróbel, 
Paulina Marat, klaudia Stęp-
niewska)�–�2.10.12�(2018r.)

Maciej Jędrachowicz  
szczęśliwy�po�przebiegnięciu��
100�km�w�kaliszu.

k
r

Zy
S

Zt
o

F�
ję

D
r

a
c

h
o

w
ic

Z

Lekka atletyka�|�mistrzostwa�województwa�łódzkiego�LZS�Szkół�Podstawowych

Cztery medale lekkoatletów Błyskawicy 
Na zakończenie sezonu halo-

wego, lekkoatleci ze szkół podsta-
wowych rywalizowali w hali Cen-
tralnego Ośrodka Sportu w Spale, 
gdzie odbywały się Mistrzostwa 
Województwa Łódzkiego LZS 
Szkół Podstawowych i Ponadgim-
nazjalnych. 

W zawodach, przeprowadzo-
nych we wtorek, 12 marca, pojawi-
ło się sporo młodych sportowców 
z Ziemi Łowickiej. Organizato-
rem tej dużej imprezy było Mini-

sterstwo Sportu i Turystyki, Urząd 
Marszałkowski w Łodzi i Woje-
wódzkie Zrzeszenie LZS w Ło-
dzi. W Mistrzostwach Szkół Pod-
stawowych startowali wyłącznie 
zawodnicy UKS Błyskawica Do-
maniewice. 

Dużą niespodziankę sprawił  
w skoku wzwyż Oliwier Staju-
da, który wywalczył złoty medal  
z wynikiem 160 cm. Nie zawiodła 
także Małgorzata Jakóbiec, zdo-
bywając srebrny medal w biegu na 

60 metrów z czasem 8.94 s i skoku 
w dal ze strefy 4.16 m (oba wyniki 
to jej rekordy życiowe).

Bardzo dobrze spisała się Mi-
chalina Leszkiewicz, która była 
druga w biegu na 600 metrów 
z wynikiem 1.55.25. Była też bli-
sko zdobycia medalu w konkursie 
skoku w dal, gdzie z wynikiem 
3.98 m ustanowiła rekord życio-
wy, zajmując 4. miejsce.

Brązowy medal zdobyła Wik-
toria Konecka, która w skoku 

wzwyż przeskoczyła poprzecz-
kę zawieszoną na wysokości  
145 cm. 

Dobrze też zaprezentował się 
Wiktor Czubik w skoku wzwyż 
pokonując 150 cm, co dało mu 
5. miejsce. Taką samą lokatę za-
jęła Paulina Pakuła w konkursie 
skoku w dal z odległością 4.14 m 
(rekord życiowy). Dalszą loka-
tę zajęła natomiast Patrycja Cha-
bros w skoku w dal uzyskując re-
zultat 3.68 m.  zł Mocna ekipa z ukS Błyskawica�na�zawodach�w�Spale.
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tomasz Wieteska�skacze�obecnie�bardzo�daleko

Lekka atletyka |�mistrzostwa�województwa�łódzkiego�LZS�Szkół�Ponadgimnazjalnych

Trzy medale w Spale uczniów II LO Łowicz 
Lekkoatleci ze szkół ponad-

gimnazjalnych rywalizowali w 
Halowych Mistrzostw Wojewódz-
twa Łódzkiego LZS. Zawody od-
były się we wtorek, 12 marca, w 
hali Centralnego Ośrodka Spor-
tu w Spale, a organizowane były 
przez Ministerstwo Sportu i Tury-
styki, Urząd Marszałkowski w Ło-
dzi oraz Wojewódzkie Zrzeszenie 
LZS w Łodzi. 

Po raz kolejny silną reprezenta-
cję na te zawody zabrały nauczy-
cielki wychowania fizycznego  
z II LO w Łowiczu Zofia Kuchar-
ska i Magdalena Ochmańska-Zra-
zek. Równolegle odbywała się ry-
walizacja szkół podstawowych.  
W całej imprezie wzięła udział re-
kordowa liczba zawodników – po-
nad 1000 osób. 

W Mistrzostwach Szkół Po-
nadgimnazjalnych nasz powiat re-
prezentowany był przez uczniów  
II Liceum Ogólnokształcące-
go im. M. Kopernika w Łowiczu 
oraz ucznia Zespołu Szkół Ponad-
gimnazjalnych im. 10 Pułku Pie-
choty w Łowiczu Jakuba Pająka. 

Łowiczanie spisali się bardzo 
dobrze i zdobyli trzy medale. Zło-
ty krążek wywalczył uczeń II LO 
Tomasz Wieteska, który w kon-
kursie skoku w dal zajął pierw-
sze miejsce z rezultatem 6.70 m. 
Drugie – wicemistrz Polski U20 
w trójskoku Adam Podsiadły  
z UMLKS Pegaz Opoczno – 
6.56, a trzecie jego kolega klubo-
wy Przemysław Rutowicz 6.53 m. 

Srebrny medal dla naszego po-
wiatu wywalczył Jakub Pająk, 
który w skoku wzwyż uzyskał 195 
cm. Zwyciężył brązowy medalista 
ze skoczni w dal Przemysław Ru-
towicz z wynikiem 201 cm. 

Prawdziwą rewelacją okazał 
się występ sztafety 4x200m II LO 
w Łowiczu, biegnącej w składzie 
Tomasz Wieteska, Krystian Jakiel, 
Adrian Rosa i Mikołaj Wiśniew-
ski, którzy rywalizując w gronie 
ośmiu sztafet, niespodziewanie 
zdobyli brązowy medal. Dodatko-
wo z rezultatem 1.39.64 ustanowi-
li nowy rekord Ziemi Łowickiej, 
poprawiając poprzedni wynik  
o 0,21 s. 

– Wielkie słowa uznania nale-
żą się Zofii Kucharskiej za poke-
rową zagrywkę, jaką na począt-
ku było wycofanie Tomasza po 
drugiej próbie konkursu skoku  
w dal, aby oszczędzić jego siły 
przed biegiem sztafetowym, a na-
stępnie wystawienie Tomasza, nie 
jak zwykle na zmianie ostatniej 
tylko na pierwszej, aby uciekł ry-
walom. Przyniosło to bardzo do-
bre efekty. Uniknęliśmy przepy-
chanek i walki na łokcie, które 
miały miejsce na pierwszej zmia-
nie a także zmotywowało to 
zmienników do utrzymania wy-
sokiej lokaty. Co prawda pierw-
szego miejsca nie udało się utrzy-
mać, gdyż niektóre sztafety miały 
w swoim składzie reprezentantów 
Polski, ale trzecie miejsce i rekord 
Ziemi Łowickiej jest dużym suk-
cesem. A nic tak nie cieszy jak 
sukces niespodziewany – powie-
działa po zawodach Magdalena 
Ochmańska-Zrazek.

Z pozostałych występów na 
pewno na podkreślenie zasługu-
je 5. miejsce Krystiana Jakiela  

w trójskoku z wynikiem 11.10 m, 
6. lokata Jakuba Dańczaka w kon-
kursie pchnięcia kulą 5kg – 11.48 
m, 6. miejsce sztafety dziewcząt 4 
x 200 m w składzie: Klaudia Wró-
bel, Klaudia Grzywacz, Klaudia 
Stępniewskai Julia Sut 2.11.49 i 8. 
lokata Dominiki Zabost w biegu 
na 800 m – 2.58.20. 

– Pozostałe występy też były 
na miarę możliwości startujących 
zawodników. Nie można powie-
dzieć, aby ktoś zawiódł – Kaje-
tan Kosmowski w pchnięciu kulą 
uzyskał 9.80 m, Krystian Jakiel 
w biegu na 200 m miał 26.50 
s, Mikołaj Wiśniewski – 200 m 
– 26.64 s, Patryk Grzegory na 
1500 metrów 5.16.12 min, Dawid 
Pruk w trójskoku – 9.80 m, Klau-
dia Stępniewska w skoku w dal – 
4.12 m, Marta Filipińska w trój-
skoku – 8.80 m, Klaudia Wróbel 
w biegu na 60 m – 8.97 s, Kin-
ga Widawska w pchnięciu kulą  
3 kg – 8.80 m, Julia Kazimierczak 
w pchnięcie kulą 7.13 m – dodała 
nauczycielka w-f z II LO w Łowi-
czu.  zł 
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Szachy�|�4�turniej�Drużynowy�

Ranny Pałac 
to groźny Pałac

W sobotę 30 marca w Szkole 
Podstawowej w Nowych Zdunach 
odbył się 4 Turniej Drużynowy 
zawodników klas I-VIII. Również 
i tym razem wystąpiło w nim 
7 ekip, które rozegrały 7 rund sys-
temem kołowym. 

6 tygodni musieli czekać za-
wodnicy lidera z Nieborowa na re-
wanż za porażkę z drużyną z ulicy 
Pijarskiej w Żukowie. Tym razem 
Pałacowcy pokazali kto rządzi  
w juniorskich szachach w Powie-
cie Łowickim i wygrali wszystkie 
swoje mecze.

Doskonałą formą popisali się 
zawodnicy na pierwszych czte-
rech szachownicach wygrywa-
jąc wszystkie indywidualne partie 
walnie przyczyniając się do po-
wtórnego (i powrotnego) sukce-
su. O trzy małe punkty UKS Pałac 
wyprzedził drużynę SP 1 Łowicz 
I (opiekun Łukasz Kosmala) oraz 
o siedem ekipę UKS Pijarski KS. 

Nieźle zaprezentowali się go-
spodarze zajmując po 3 słabszych 
wcześniejszych występach 4 loka-
tę na „własnych śmieciach”. 

W składzie zwycięskiej eki-
py podopiecznych trenera Rober-
ta Chojnowskiego grali: Kacper 
Zakrzewicz (6,0), Dawid Grze-
lak (6,0), Piotr Jabłoński (6,0), 
Krzysztof Jabłoński (6,0), Bar-
tosz Zimny (3,0) i Hanna Przyda-
tek (1,0). 

Gospodarzem kolejnego turnie-
ju drużynowego będzie 27 kwiet-
nia Gminny Ośrodek Kultury  
w Domaniewicach.  Fischer

 Wyniki końcowe 4 turnieju:
ukS�„Pałac”�Nieborów 28,0

SP�1�łowicz�i 25,0

ukS�„Pijarski�kS”�łowicz 21,0

SP�Nowe�Zduny 17,5

SP�Żuków 13,0

SP�1�łowicz�ii 13,0

gok�Domaniewice �8,5�

Bracia Piotr i krzysztof Jabłońscy�byli�tego�dnia�bardzo�silnym�
punktem�drużyny�z�Nieborowa.
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Sport szkolny�|�miejska�gimnazjada�Szkolna�w�koszykówce�chłopców

Trzy szkoły z awansem
W Miejskich Igrzyskach Mło-

dzieży Szkolnej w koszykówce 
chłopców, gdzie zagrali uczniowie 
z roczników 2003 – 2005 wystar-
towały cztery szkolne reprezenta-
cję. Cieszy dobra frekwencja, bo 
rok temu do walki zgłosiły się tyl-
ko dwie ekipy. 

W tym roku zainteresowanie 
szkolną rywalizacją było większe 
i może to zasługa naszej pierwszo-
ligowej drużyny Księżaka Syn-
tex Łowicz, która promuje basket  
w naszym mieście. 

W rywalizacji chłopców zde-
cydowanie najlepiej spisali się 
podopieczni Bartosza Włuczyń-
skiego z SP 2 Łowicz, którzy w 
finale gładko pokonali ekipę SP 

7 Łowicz (nauczyciele w-f Ste-
fan Staszewski i Zbigniew Łaziń-
ski) 39:6. 

W meczu o 3. miejsce premio-
wane awansem do szczebla po-
wiatowego koszykarze z SP 1 

Łowicz wysoko pokonali repre-
zentację SP 4 Łowicz 47:5. Te wy-
niki świadczą, że poziom rywali-
zacji był dość zróżnicowany.  zł

Półfinały:
 SP nr 7 Łowicz – SP 4 Łowicz 
57:1
 SP 1 – SP 2 Łowicz 4:33
Mecz o 3. miejsce:
 SP 4 – SP 1 Łowicz 5:47
Mecz o 1. miejsce
 SP 7 – SP 2 w Łowicz 6:39

klasyfikacja końcowa
1.�SP�nr�2�w�łowiczu�(awans�do�zawodów�powiatowych)

2.�SP�nr�7�w�łowiczu�(awans�do�zawodów�powiatowych)

3.�SP�nr�1�w�łowiczu�(awans�do�zawodów�powiatowych)

4.�SP�nr�4�w�łowiczu

W finale�SP2�pokonała�pewnie�Siódemkę.�

Sport szkolny�|�miejska�gimnazjada�Szkolna�w�koszykówce�dziewcząt

Dwójka najlepsza pod koszem
Rekord frekwencji padł na 

Miejskich Igrzyskach Młodzieży 
Szkolnej w koszykówce dziew-
cząt, gdzie zagrały uczennice  
z roczników 2003-2005. W tego-
rocznej rywalizacji wystartowało 
aż pięć szkół. 

To miła niespodzianka, po-
nieważ od kilku lat w zawodach 
miejskich zwykle brały udział trzy 
szkoły, które miały zapewniony 
awans na zawody powiatowe. Te-
raz o awans trzeba było powalczyć 
ponieważ o trzy miejsca walczyło 
pięć zespołów. 

W tegorocznej rywalizacji po-
ziom był mocno zróżnicowany  
i niektóre ekipy nie miały szans, 
ale należą im się brawa za udział 
i chęć walki. Ostatecznie najlepiej 
spisały koszykarki ze Szkoły Pod-
stawowej nr 4, które w swoich sze-
regach miały kilka zawodniczek 
z UMKS Księżak Łowicz. W fi-
nale ekipa nauczycielki w-f Beaty 
Kucińskiej pokonała team SP 2 
(nauczyciel w-f Bartosz Włuczyń-
ski) 19:16. 

Z trzeciego miejsca awans na 
„powiaty” wywalczyła Pijarska 
SP w Łowiczu, która w decydują-
cym meczu pokonała Szkołę Pod-
stawową nr 1 w Łowiczu 13:10.  zł

 Wyniki – grupa A:�SP�2�w�łowi-
czu�–�Pijarska�SP�w�łowiczu�23:12.

tabela:
1.�SP�nr�2�w�łowiczu� 2�pkt.

2.�Pijarska�SP�w�łowiczu� 1�pkt.

 Wyniki – grupa B: SP�nr�4�w�ło-
wiczu�–�SP�nr�7�w�łowiczu�34:0,�SP�
nr�7�w�łowiczu�–�SP�nr�1�w�łowi-
czu�0:43,�SP�nr�4�w�łowiczu�–�SP�
nr�1�w�łowiczu�36:10.

tabela:
1.�SP�nr�4�w�łowiczu� 4�pkt.

2.�SP�nr�1�w�łowiczu� 3�pkt.

3.�SP�nr�7�w�łowiczu� 2�pkt.

 Mecz o 3. miejsce:�Pijarska�SP��
w�łowiczu�–�SP�1�w�łowiczu�13:10
 Mecz o 1. miejsce:� SP� nr� 2�
w�łowiczu�–�SP�4�w�łowiczu�16:19

klasyfikacja końcowa:
1.�SP�nr�4�łowicz�(awans�do�zawodów�powiatowych)

2.�SP�nr�2�łowicz�(awans�do�zawodów�powiatowych)

3.�Pijarska�SP�łowicz�(awans�do�zawodów�powiatowych)

4.�SP�nr�1�w�łowiczu

5.�SP�nr�7�w�łowiczu

Dziewczyny walczyły o każda pikę,�ale�poziom�był�zróżnicowany.

r
o

B
e

r
t�

k
u

c
h

a
r

e
k

r
o

B
e

r
t�

k
u

c
h

a
r

e
k

r
o

B
e

r
t�

k
u

c
h

a
r

e
k

Sport szkolny |�Powiatowa�igrzyska�młodzieży�Szkolnej�w�koszykówce�dziewcząt�

Dwójka zrewanżowała się Czwórce
Trudno było wskazać fawo-

rytki rywalizacji międzyszkolnej  
w damskim baskecie, gdzie zwy-
cięzcami miejskiej rywalizacji był 
koszykarki SP 4 Łowicz, a uczen-
nice z SP nr 2 Łowicz zajęły dru-
gie miejsce. W zawodach rozgry-
wanych w ramach Powiatowych 
Igrzysk Młodzieży Szkolnej w ko-
szykówce lepiej spisała się jednak 
drużyna Bartosza Włuczyńskiego 
z SP 2 Łowicz, która w finale po-

konała Czwórkę 35:21. Był to uda-
ny rewanż za miejską rywalizację, 
gdzie górą były koszykarki z SP 4 
Łowicz. 

W zawodach organizowanych 
przez Powiatowy Szkolny Zwią-
zek Sportowy, które odbyły się  
w piątek 29 marca, w hali sporto-
wej OSiR nr 2 w Łowiczu wzięło 
udział pięć drużyn. Podopieczne 
trenera Bartosza Włuczyńskiego 
pewnie wygrały dwa mecze i wy-

walczyły awans na zawody półfi-
nału wojewódzkiego. 

 Trzecie miejsce w powiatowej 
rywalizacji zajęły zawodniczki z 
Pijarskiej Szkoły Podstawowej, 
które w meczu o pamiątkowy pu-
char pokonały SP Kiernozia 19:9. 

 W składzie zwycięskiej ekipy 
SP 2 w Łowiczu grały: Amelia 
Bazak, Zuzanna Gędek, Vanessa 
Janicka, Inga Jaśniewska, Zuzan-
na Korejwo, Patrycja Kuza, An-

gelika Okraska, Julia Owczarek, 
Dominika Wołek, Adrianna Kali-
nowska, Sandra Wróbel, Weroni-
ka Wojciechowska – nauczyciel: 
Bartosz Włuczyński.  zł

 Wyniki – grupa A:� SP� nr� 2� w�
łowiczu� –� Pijarska� SP� w� łowiczu�
16:3.�
tabela:

1.SP�nr�2�w�łowiczu� 2�pkt.

2.Pijarska�SP�w�łowiczu� 1�pkt.

 Wyniki – grupa B:�SP�w�kierno-
zi�–�SP�w�Domaniewicach�12:9,�SP��
w�Domaniewicach�–�SP�nr�4�w�ło-
wiczu�3:14,�SP�nr�4�w�łowiczu�–�SP�
w�kiernozi�23:8.�
tabela :

1.SP�nr�4�w�łowiczu� 4�pkt.

2.SP�w�kiernozi� 3�pkt.

3.SP�w�Domaniewicach� 2�pkt.

 Mecz o 3. miejsce: Pijarska�SP��
w�łowiczu�–�SP�w�kiernozi�19:9
 Mecz o 1. miejsce: SP� nr� 2� w�
łowiczu�–�SP�nr�4�w�łowiczu�35:21

 klasyfikacja końcowa:
1.�SP�nr�2�w�łowiczu�(awans�do�½�finału�wojewódzkiego)

2.�SP�nr�4�w�łowiczu�

3.�Pijarska�SP�w�łowiczu

4.�SP�w�kiernozi

5.�SP�w�Domaniewicachkoszykarki z SP 2 Łowicz zostały�mistrzami�powiatu�łowickiego.

Sport szkolny |�igrzyska�Dzieci

Koszykarki z Siódemki 
na 3. miejscu

Koszykarki ze Szkoły Podsta-
wowej nr 7 w Łowiczu, które wy-
grały rywalizację Powiatowych 
Igrzyskach Dzieci w koszyków-
ce dziewcząt, awansowały na dal-
szy szczebel rywalizacji, czyli na 
turniej półfinałów wojewódzkich, 
który odbył się we wtorek, 19 mar-
ca w Kutnie. 

Ekipa SP 7 Łowicz wiedzia-
ła, że tam będzie wysoki poziom, 
ale nasze dziewczyny też trenują  
w klubie UMKS Księżak i tani 
„skóry nie sprzedały’. Poziom ry-
walizacji był bardzo wysoki, po-
nieważ ekipy z Kutna i Skiernie-
wic to jedne z najmocniejszych 
ekip w łódzkim. 

Uczennice z Siódemki (na-
uczyciel w-f Stefan Staszewski 
i Zbigniew Łaziński) w półfinale 
przegrały wyraźnie z SP 9 Kutno 
16:42, ale w meczu o 3. miejsce 
pokonały SP Sadowice 33:16. 

W finale SP 9 Skierniewi-
ce, po zaciętym boju, pokonała  
SP 9 Kutno 40:35. Warto dodać, 
że ostatecznie podopieczne trene-
ra Adriana El-Warda z SP 9 Skier-
niewice zdobyły tytuł mistrza 
województwa łódzkiego katego-
rii Igrzyska dzieci (rocznik 2006 
i młodsi). 

Drużyna Szkoły Podstawowej 
nr 7 im. Jana Pawła II w Łowi-
czu grała w składzie: Julia Bogus, 
Oliwia Dańczak, Antonina Flor-
czak, Wiktoria Jabłońska, Antoni-
na Kuleta, Katarzyna Litwin, We-
ronika Stasiak, Natalia Strugińska, 
Patrycja Tomaszkiewicz, Zuzan-
na Wiercioch, Klaudia Woźniak, 
Aleksandra Wróbel – nauczyciel: 
Stefan Staszewski.  zł

Wyniki Półfinału Wojewódzkie-
go Igrzysk Dzieci w koszykówce 
dziewcząt – Łowicz
Półfinały: 
 SP 9 kutno – SP 7 Łowicz 
42:16
 SP 9 Skierniewice – SP Sadko-
wice 52:10.
Mecz o 3. miejsce: 
 SP 7 Łowicz – SP Sadkowice 
33:16.

Mecz o 1. miejsce: 
 SP 9 Skierniewice – SP 9 kut-
no 40:35

końcowa kolejność: 
1.�SP�9�Skierniewice�

2.�SP�9�kutno�

3.�SP�7�łowicz

4.�SP�Sadkowice�



www.lowiczanin.info36 4�kwietnia�2019������nr 14   

Piłka nożna |�klasa�a

Runda rewanżowa rozpoczęta
W weekend 6-7 kwietnia do 

rozgrywek ligowy wrócili gracze 
występujący na boiskach skier-
niewickiej klasy A. Nasi przedsta-
wiciele w tej klasie rozgrywkowej 
grali ze zmiennym szczęściem.

Mają czego żałować w Zdu-
nach ponieważ Astra prowadziła 
po golach Jakuba Papugi, Kacpra 
Kosmowskiego oraz Jakuba Jaro-
sa już 3:1 z Wolą Wola Chojnata 
by nie wygrać tego meczu. Strata 
punktów boli Astrę tym bardziej, 
że rywale od 25. minuty grali  
w osłabieniu po czerwonej kartce 
jednego z graczy z Woli Chojnaty. 
Ambitnie grający goście występu-
jący w 10-osobowym składzie 
zdołali jednak w drugiej połowie 
w ciągu siedmiu minut strzelić 
dwa gole, które zapewniły im re-
mis w tym meczu. Astra bardziej 
straciła dwa punkty, niż zyskała 
jeden.

Siedem goli padło w Bedna-
rach, gdzie Czarni przegrali z pro-
wadzonym przez trenera Arkadiu-
sza Przyżyckiego Startem Złaków 
Borowy 2:5. Start po tej wygranej 
zbliżył się w ligowej tabeli do ze-
społu z Bednar na jeden punkt. 

W Łyszkowicach zespołowi 
Laktozy nie udało się powstrzy-
mać lidera tabeli czyli Mancha-
tanu Nowy Kawęczyn. Lider 
tabeli wygrał z Laktozą 2:0 i z do-
robkiem 31 punktów przewodzi  
w stawce.

W dobrych humorach byli  
za to gracze Daru Placencja, któ-
rzy w pierwszym wiosennym me-
czu pokonali na własnym boisku 
Rawkę Bolimów 1:0. Zwycięskie-
go gola strzelił w 30. minucie me-
czu Adrian Kromski.

– Był to mecz walki o czym 
świadczy duża liczba żółtych kar-
tek 6 DAR i 4 Rawka oraz po jed-
nej czerwonej. Od początku go-
ście postawili twarde warunki, 
stosując wysoki pressing i prze-
prowadzając wiele groźnych ak-
cji ale zawsze na posterunku był 
nasz bramkarz-senior Stasio Ko-
smowski. Bramkę zdobyliśmy 
po pięknym uderzeniu Adria-

na Kromskiego z rzutu wolnego. 
Po przerwie gra się wyrównała, 
przy czym więcej czystych sy-
tuacji do zdobycia bramki miała 
moja drużyna ale brakowało tro-
chę szczęścia. Od 70 minuty gra-
liśmy w osłabieniu po drugiej żół-
tej i w konsekwencji czerwonej 
kartce dla Piotrka Kunikowskie-
go. W 89 minucie stan ilościowy 
zawodników się wyrównał, kiedy 
to czerwoną kartką został ukara-
ny bramkarz gości po faulu przed 
polem karnym na wychodzącym 
na czystą pozycję Patryku Pęksie.  
W meczu obiecująco zadebiuto-
wało dwóch z czterech nowych za-
wodników – doświadczony Piotr 
Skoneczny (wcześniej Olimpia 
Niedżwiada i Zryw Wygoda) oraz 
młody Michał Kołudzki (wcze-
śniej MUKS Pelikan Łowicz) – 
ocenił mecz prezes Daru Dariusz 
Szymanik.  ever

17. kolejka skierniewickiej A:
 Astra Zduny – Wola Wola Choj-
nata 3:3;�br.:�jakub�Papuga�(19),�
kacper�kosmowski�(51),�jakub�ja-
ros�(53)�–�michał�kostrzewa�2�(11,�
60),�adrian�augustowski�(66)
 Dar Placencja – Rawka Boli-
mów 1:0; br.:�adrian�kromski�(30)
 Laktoza Łyszkowice – Man-
chatan Nowy kawęczyn 0:2
 Czarni Bednary – Start Złaków 
Borowy 2:5
 Białka Biała Rawska – unia II 
Skierniewice 1:4
 GkS Bedlno – GLkS RZD Że-
lazna 2:0
 Pauza: Olimpia Niedźwiada.

1.�manchatan�Nowy�kawęczyn 13 31 41-18

2.�gLkS�rZD�Żelazna 13 28 31-20

3.�unia�ii�Skierniewice� 13� 28 47-27

4.�Dar�Placencja 13 25� 27-22

5.�gkS�Bedlno 13 22 29-21

6.�wola�wola�chojnata 13 18 36-32

7.�olimpia�Niedźwiada 12 18 28-26

8.�Laktoza�łyszkowice 13 18 26-22

9.�czarni�Bednary 13 17 31-25

10.�Start�Złaków�Borowy 13 16 24-42

11.�astra�Zduny 13 10 18-34

12.�Białka�Biała�rawska 13 6 19-42

13.�rawka�Bolimów 13 1 10-36

Piłka nożna�|�ii�liga�wojewódzka�junior�młodszy�B2�

Remisowe starcia Pelikana 2003
Podopieczni trenera Dawida 

Ługowskiego z MUKS Pelikan 
Łowicz z rocznika 2003 dobrze 
spisali się w pierwszym meczu 
II ligi wojewódzkiej juniorów 
młodszych B2. 

Łowiczanie po ciekawym me-
czu pokonali rywali z UKS AP 
Piotrków Trybunalski 4:3. Co cie-
kawe do przerwy na prowadzeniu 
byli rywale, ale ambitna postawa 
„Biało-Zielonych” doprowadziła 
do zwycięstwa. 

Gracze z Piotrkowa Trybunal-
skiego dwukrotnie wychodzili 
najpierw w 12. minucie gry, zaś 
w 41. minucie strzelili drugiego 
gola. Łowiczanie w międzyczasie 
potrafili strzelić gola wyrównują-
cego w pierwszej połowie meczu 
za sprawą Piotra Lisickiego, który 
wykorzystał rzut karny. 

W drugiej połowie Pelikan 
2003 rzucił się do ataku i już 
dwie minuty po przerwie był 
remis 2:2. Na listę strzelców 
wpisał się Jonatan Politowicz,  
a chwilę później zespół z Łowi-
cza na prowadzenie wyprowa-
dził Szymon Dębski. Pelikan 
2003 w ciągu czterech minut 
drugiej odsłony strzelił dwa gole  
i wyszedł na prowadzenie. Nie-
stety w 73. minucie meczu rywa-
le znaleźli sposób na pokonanie 
Mikołaja Pietrzaka i ponownie 
był remis. 

Ostatnie słowo w tym meczu 
należało jednak do gospodarzy, 
którzy w 82. minucie zadali osta-
teczny cios w tym meczu. Auto-
rem zwycięskiego gola był Po-
litowicz, który zakończył mecz 
z dwoma golami na koncie. 

– Wygrana na inaugurację cie-
szy, ale styl zwłaszcza pierwszej 
połowy musi martwić. Od po-
czątku przeciwnik się mocno cof-
nął a my nie mieliśmy sposobu na 
przedarcie się przez szyki prze-
ciwnika. Do tego doszło wyda-
ję mi się małe zlekceważenie i do 
przerwy schodzimy z wynikiem 
1-2. W przerwie uświadamiam 
moim zawodnikom, że trzeba za-
grać agresywniej i wyżej na poło-
wie przeciwnika i po 5 minutach 
wychodzimy na prowadzenie.  
W 57 powinniśmy zamknąć mecz, 
ale z rzutu karnego i z dobitki nie 
udaję sie Lisickiemu strzelić gola. 
Niestety tracimy bramkę wyrów-
nującą w 73 minucie po błędzie 
obrońców, ale też przepieknym 
strzale przeciwnika. Na szczęście 
zespół pokazał charakter grając do 

końca. Po szybkiej indywidualnej 
akcji Jonatana Politowicza i mi-
nięciu bramkarza strzelamy bram-
kę na 4-3. Cieszy zwycięstwo, ale 
też okoliczności w których wygra-
liśmy mam nadzieję wpłyną na 
zespół w ten sposób, że chłopcy 
zrozumieją w tej lidze trzeba grać 
z każdym poważnie bo w innym 
razie przeciwnik cie może skarcić 
– podsumował trener Dawid Łu-
gowski.

MUKS Pelikan 2003 w ko-
lejnym meczu ligowym zagra  
z GUKS Gorzkowice. Spotka-
nie zostanie rozegrane w sobotę 
6 kwietnia o godzinie 11:00 na bo-
isku OSiR w Łowiczu.  ever
�
1. kolejka II ligi wojewódzkiej ju-
nior młodszy B2:
 MukS Pelikan-2003 Łowicz 
– ukS AP Piotrków trybunalski 
4:3;� br.:� Piotr� Lisicki� (30� rzut� kar-
ny),� jonatan�Politowicz�2� (47,�82),�
Szymon�Dębski�(49)�–�(12,�41,�73)

Piłka nożna |�ii�liga�wojewódzka�trampkarzy�c1�–�rocznik�2004

Dwie ligowe porażki Pelikana 2004
Dwie porażki zanotowali gra-

cze Pelikana 2004 w II lidze wo-
jewódzkiej trampkarzy C1. Łowi-
czanie przegrali najpierw z Różą 
Kutno 0:6, a następnie z Lechią 
Tomaszów Mazowiekci 0:3. Oba 
mecze zostały rozegrane na bo-
iskach rywali. 

W meczu z Różą gracze peli-
kana już w 2. minucie stracili gola  
i uszło z nich powietrze. Róża 
jeszcze przed przerwą podwyż-
szyła prowadzenie, a w drugiej 
odsłonie dołożyli rywale kolejne 
cztery gole. 

– Trzeba przyznać, że to będzie 
jedna z najmocniejszych drużyn 
w tej II lidze wojewódzkiej. Prze-
wyższała nas pod względem siło-
wym, motorycznym, pod takimi 
aspektami, których nie możemy 
pokonać, bo mamy takie uwarun-
kowania biologiczne, jakie mamy 
i trzeba podjąć dwa razy takie za-
angażowanie, żeby wygrać, a u nas 
zabrakło tego zaangażowania. Za-
brakło dyscypliny taktycznej. Do-
staliśmy wiadro zimnej wody na 
głowę. Niestety nic nie udało się 
zrealizować z tego, co funkcjono-
wało w dwóch ostatnich sparin-
gach i funkcjonowało na dobrym 
poziomie. Chłopcy chyba nie wy-
trzymali presji tego, że to już jest 
mecz ligowy. Źle funkcjonowała 
obrona, źle funkcjonował środek 
pomocy. Wynik też nie do koń-
ca odzwierciedla to co działo się 
na boisku, bo przy stanie 0:3 za-
ryzykowałem, zostawiłem trzech 
obrońców i chciałem szukać ja-

kiejś bramki, jakiegoś pozytywu, 
otworzyliśmy się i stąd trzy kolej-
ne bramki. Przy stanie 0:3 już nie 
było czego bronić, należało ryzy-
kować, dlatego dostaliśmy trzy ko-
lejne bramki i taki wysoki wynik. 
Mógł być niższy, ale nie o to cho-
dziło, żebyśmy się bronili tylko 
szukali swoich szans. Dlatego za-
ryzykowaliśmy…Powtórzę jesz-
cze raz, że nie funkcjonowało to 
tak, jak na ostatnich sparingach – 
dodał po meczu z Różą trener Pa-
weł Kutkowski. 

W drugim meczu Pelikan 2004 
zagrał znacznie lepiej i w meczu 
z Lechią przed przerwą domino-
wał miał swoje okazje strzeleckie 
których niestety nie wykorzystał. 
Rywale w drugiej odsłonie strze-
lili trzy gole po akcjach z kontrata-
ku i łowiczanie ponownie wracali 
do domów bez punktów.– Szko-
da tego spotkania ponieważ przez 

trzy czwarte meczu to my mieli-
śmy go pod kontrolą, prowadzi-
liśmy grę, my szukaliśmy swoich 
okazji. Zabrakło trochę wykoń-
czenia, a przeciwnik bazował na 
kontratakach i niezłym napast-
niku i udało mu się jeden kontr-
atak wyprowadzić po naszym 
rzucie wolnym, nie do końca do-
brze wykonanym. Przeciwnik 
wyszedł z kontratakiem i strze-
lił na 1:0 i mecz znowu wyglądał 
tak jak wcześniej, czyli my gramy  
w piłkę, a przeciwnik gra z kontr-
ataków. Kolejne bramki były kon-
sekwencją tego, że 10 minut przed 
końcem już bardzo ofensywnie 
ustawiłem dwóch obrońców, bo 
nie było czego bronić. Zaryzyko-
wałem i niestety nie znaleźliśmy 
swojej szansy. Powiedziałem swo-
im zawodnikom po meczu, że je-
stem z nich zadowolony, bo zagra-
li dobry mecz. Z drugiej strony jest 

mi ich szkoda, bo się napracowali, 
bo walczyli, bo było zaangażowa-
nie, a popełnili trzy niewymuszo-
ne błędy, których konsekwencją 
była strata trzech bramek. Grali-
śmy w piłkę, szukaliśmy swoich 
szans, mieliśmy optyczną prze-
wagę, byliśmy lepszym zespołem 
piłkarsko, ale tak czasami bywa, 
że nie uda się wygrać. Mój zespół 
zszedł do szatni pełen emocji, pe-
łen złości sam na siebie i jest to 
pozytywne w tym wszystkim, że 
są świadomi tego, że zagrali do-
bry mecz, a mimo to przegrali. Ja 
jestem zadowolony, jak będzie to 
dalej tak wyglądało w kwestii za-
angażowania i walki to spokoj-
nie się uda zdobyć swoje punkty  
i wierzę, że to nastąpi już w przy-
szłym meczu. Trzeba tylko mini-
malizować te błędy niewymuszo-
ne i grać tak, jak grają i wszystko 
pójdzie w dobrym kierunku – oce-
nił trener Kutkowski. 

W niedzielę 7 kwietnia o godzi-
nie 11:00 zespół MUKS Pelikan 
Łowicz zagra na boisku OSiR w 
Łowiczu z Różą Kutno. Obie dru-
żyny pierwsze mecze przegrały 
więc zapowiada się ciekawe wi-
dowisko o przysłowiowe „sześć 
punktów”.  ever

1. kolejka II liga wojewódzkiej 
trampkarzy C1:
 SL SALOS Róża kutno – MukS 
Pelikan-2004 Łowicz 6:0� (2:0);�
br.:�6�(2,�15,�55,�65,�70�i�75).
2. kolejka II liga wojewódzkiej 
trampkarzy C1: 
 RkS Lechia 1923 tomaszów 
Mazowiecki – MukS Pelikan 
2004 Łowicz 3:0�(0:0);�br.:�3�(55,�
75�i�78).

Pelikan 2004 nieudanie�zainaugurował�rozgrywki�ligowe.
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Piłka nożna |�rozrywki�ligowe�–�rocznik�2006

Pelikan 2006 z wygraną i porażką
Dwie drużyny MUKS Peli-

kan Łowicz z rocznika 2006 za-
inaugurowały rozgrywki ligo-
we w miniony weekend. Zespół 
trenera Marcina Rychlewskie-
go występujący w II lidze woje-
wódzkiej uległ w wyjazdowym 
meczu GKS-owi Bełchatów 2:4, 
zaś drużyna trenera Sebastiana 
Sumińskiego która gra w lidze 
okręgowej wygrała z Białką Bia-
ła Rawska 3:0.

W meczu w Bełchatowie łowi-
czanie musieli robić sobie bez kil-
ku bardzo ważnych zawodników. 
Z różnych powodów zabrakło 
podstawowych graczy takich jak 
Bartosz Zagawa, Szymon Laso-
ta, Bartosz Skonieczny czy Jakub 
Stasiak. Łowiczanie do przerwy 

przegrywali 0:2, choć mieli swoje 
okazje strzeleckie. 

W drugiej odsłonie udało się 
dwukrotnie za sprawą Jana Pie-
trzaka zdobyć gole, ale to okazało 
się zbyt mało by wywieźć punk-
tu z Bełchatowa ponieważ rywale 
również strzelili kolejne dwa gole. 

– Mieliśmy w tym meczu tro-
chę problemów kadrowych i za-
grali w naszym zespole trzej wy-
różniający się gracze z rocznika 
2007 Antoni Wolski, Karol Cy-
wiński i Szymon Pilichowski, dla 
których będzie to dobre doświad-
czenie – ocenił trener Marcin Ry-
chlewski.

W lepszych humorach kończyli 
spotkanie sobotnie zawodnicy tre-
nera Sebastiana Sumińskiego, któ-

rzy nie mieli problemów z poko-
naniem na własnym boisku Białki 
Biała Rawska 3:0.

– Postawiliśmy sobie przed 
ligą założenia dla drugiej dru-
żyny takie jak rotacja na bo-
isku i poprawę gry zawodników 
na różnych pozycjach co w tym 
wieku jest bardzo istotne oraz 
ogrywanie na większym boisku  
w meczach ligowych zawodni-
ków z drugiej grupy. Styl gry nie 
zachwycał szczególnie w pierw-
szej połowie, ale z biegiem czasu 
wyglądało to coraz lepiej i w dru-
giej połowie już spokojnie pro-
wadziliśmy grę. Trzeba też przy-
znać, że przeciwnik zaskoczył 
nas dużą waleczność, z którą nasi 
zawodnicy mieli pewnego rodza-

ju problemy – skomentował trener 
Sebastian Sumiński. 

Przed graczami Pelikana 
2006 kolejne mecze ligowe. Pe-
likan 2006 A zagra w niedzielę  
7 kwietnia o godzinie 11:00 wy-
jazdowe spotkanie z RAP Ra-
domsko, zaś Pelikan 2006 B 
zmierzy się w sobotę 6 kwietnia 
o godzinie 14:00 w Skierniewi-
cach z Unią.  ever 

1. kolejka II ligi wojewódzkiej 
młodzik D2: 
 GkS Bełchatów – MukS Peli-
kan-2006 Łowicz 4:2� (2:0)� br.:�
jan�Pietrzak�2�(50,�56)

1. kolejka skierniewickiej ligi 
młodzik D2:
 MukS Pelikan-2006 Łowicz 
– Białka Biała Rawska 3:0;� br.:�
Nikodem� kosiorek,� maksymilian�
czeczko,�wojciech�Białas.

Piłka nożna�|�ii�liga�woj.�trampkarzy�c2

Nieudana inauguracja 
Pelikana 2005

Nieudanie rozgrywki ligowe na 
wiosnę rozpoczęli gracze trenera 
Dawida Ługowskiego z MUKS 
Pelikan Łowicz z rocznika 2005. 
Łowiczanie przegrali bowiem na 
swoim boisku z Ceramiką Opocz-
no 1:4.

Pelikan 2005 przystępował do 
tego meczu po bardzo dobrym 
występie w próbie generalnej 
w Gąbinie, gdzie łowiczanie roz-
prawili się z rywalami, zwycięża-
jąc aż 9:0. W tym meczu zespół 
Pelikana 2005 „przespał” począ-
tek meczu ponieważ Ceramika 
strzeliła gole w 10. i 20. minucie 
meczu co w pewnym sensie uło-
żyło spotkanie w kolejnych minu-
tach jego trwania.

Zmotywowani łowiczanie wy-
szli na drugą odsłonę z chęcią 
odrobienia strat, ale pięć minut 
po przerwie…stracili trzeciego 
gola. Co ciekawe reakcja na szyb-
ko straconego trzeciego gola była 
błyskawiczna ponieważ dwie mi-
nuty później Bartłomiej Kowal-
ski pokonał bramkarza Ceramiki. 
Mimo chęci strzelania kolejnych 
bramek zespół Pelikana w samej 
końcówce spotkania stracił czwar-
tego gola i przegrał z Ceramiką 
1:4. 

W zespole z rocznika 2005 
z pewnością drzemie spory poten-
cjał. Gracze potrzebują ligowego 
zwycięstwa by uwierzyć w swoje 
umiejętności. 

Pelikan 2005 w następnej ko-
lejce która zaplanowana jest na 
weekend 6-7 kwietnia pauzuje. 
Powodem pauzy łowickiej druży-
ny jest wycofanie się z rozgrywek 
Widoku Skierniewice.  ever

1. kolejka II ligi wojewódzkiej 
trampkarzy C2:
 MukS Pelikan-2005 Łowicz 
– Ceramika Opoczno 1:4; br.:�
Bartłomiej�kowalski�(47)�–�(10,�20,�
45,�75)

Zespół MukS Pelikan 2005 
przegrał�z�ceramiką�1:4.
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trenerzy po meczu
Zdobyliśmy punkt

Bezbramkowym remisem roz-
począł swoją pracę jako trener Pe-
likana Mykola Dremliuk. Nowy 
szkoleniowiec Ptaków zaznaczył, 
że punkt zdobyty w Ząbkach trze-
ba uszanować, ale biało-zieloni 
swoje okazje do strzelenia bram-
ki też mieli. W podobnym tonie 
wypowiadał się szkoleniowiec 
gospodarzy. Piotr Kobierecki nie 
ukrywał, że dla niego remis z Peli-
kanem jest stratą punktów.  ml

 Mykola Dremliuk (Pelikan): 
jeżeli� brać� pod� uwagę� przeciwni-
ka�i�to,�że�był�to�mecz�wyjazdowy,�
to� uważam,� że� punkt� zdobyliśmy.�
chociaż� z� przebiegu� spotkania�
to� trzeba� powiedzieć,� że� mieliśmy�
kilka� dobrych� sytuacji,� zwłaszcza�
przy� stałych� fragmentach� gry.�
mogliśmy� to�wykorzystać� i� strzelić�
bramkę.�wydaje�się,�że�to�był� jed-
nak� taki� mecz� do� jednej� bramki.�
Skończyło� się� bezbramkowym�
remisem�i�uważam,�że�zdobyliśmy�
punkt,�a�nie�straciliśmy�dwa.
 Piotr kobierecki (Legia II):�
Nie� jesteśmy�zadowoleni.�Bardziej�
traktujemy� to� w� kategorii� dwóch�
straconych� punktów� niż� jednego�
zdobytego.� aczkolwiek� ten� punkt�
trzeba� uszanować,� bo� graliśmy� z�
solidnym�zespołem,�który�przeciw-
stawił�nam�się�dość�znacznie.

Piłka nożna |�Przed�21�kolejką�iii�ligi

Odmieniona Lechia 
przyjedzie do Łowicza

Cztery mecze i trzy zwycię-
stwa – to bilans Lechii Toma-
szów Mazowiecki wiosną. Jedy-
nie Broń Radom potrafiła w tym 
roku ograć tomaszowian. Lechia 
dzięki świetnemu startowi rundy 
wiosennej awansowała już na dru-
gie miejsce w tabeli i traci do li-
dera tylko cztery punkty. A przed 
wznowieniem rozgrywek nic nie 
wskazywało na to, że dla tomaszo-
wian ta runda, a przynajmniej jej 
początek, będzie udany.

W końcu zimą w Lechii wszyst-
ko wyglądało nie tak, jak powin-
no. Z klubu wycofał się sponsor. 
Zaczęto szukać oszczędności, naj-
drożsi piłkarze dostali wolną rękę 
w poszukiwaniu nowego praco-
dawcy. Odszedł chociażby Artur 
Golański, Kamil Tlaga, Bartło-
miej Maćczak czy Jakub Rozwan-
dowicz. Przed końcem ubiegłego 
roku rozstano się także z trenerem 
Bogdanem Jóźwiakiem, a wielu 
właśnie to uznało za największe 
osłabienie tomaszowian.

Władze klubu budowanie ze-
społu powierzyły szkoleniowco-
wi młodemu i nie mogącemu się 
pochwalić wielkim doświadcze-
niem. Daniel Myśliwiec do tej 
pory nie pracował jako samodziel-
ny trener. Przez kilka lat pełnił rolę 
analityka w Legii Warszawa, a 
później był asystentem w Górniku 
Łęczna i Chojniczance Chojnice.

Wielu obserwatorów wróżyło 
Lechii znaczne pogorszenie wy-
ników i zaznaczało, że duża ilość 
punktów zdobytych jesienią da 
względnie spokojną wiosnę. Jed-
nak już w trakcie okresu przygo-
towawczego Lechiści wyglądali 
dobrze. Pierwszy mecz o stawkę 
rozegrali o tydzień szybciej od po-
zostałych ligowców. W ramach 
ćwierćfinału wojewódzkiego Pu-
charu Polski nieoczekiwanie ogra-
li Sokoła Aleksandrów Łódzki 
2:1 i spokojnie czekają na swoje-
go półfinałowego rywala, a będzie 
nim zwycięzca pary – Warta Sie-
radz – Pelikan Łowicz.

Później w lidze tomaszowianie 
też wyglądali solidnie i wygrali 
dwa domowe spotkania po 2:0 –  
z Ruchem Wysokie Maz. i Polo-
nią Warszawa. Jedyną porażkę 
podopieczni Daniela Myśliwca 
ponieśli jak na razie w wyjazdo-
wym meczu w Radomiu. I to wła-
śnie w bilansie meczów na terenie 
rywala biało-zieloni mogą upa-
trywać swoich szans. Lechia na 
pięć porażek w tym sezonie, czte-
ry poniosła na wyjazdach. Toma-
szowianie przegrali ostatnie trzy  
z rzędu mecze na terenie rywali.

Pelikan powinien jednak 
przede wszystkim patrzeć na swój 
obóz. W niedzielę przed łowicką 
publicznością zadebiutuje Mykola 
Dremliuk. Nowy trener w Łowi-
czu powalczy nie tylko o pierwszą 
wygraną i udane przywitanie się 
z łowicką publicznością, ale też  
o pierwszą strzeloną bramkę. 

Oba kluby dzieli w tabeli dwa-
naście punktów. Pod tym wzglę-
dem to przyjezdni będą wydawać 
się zdecydowanym faworytem 
potyczki. O Łowiczu zwykło się 
jednak mówić, że to trudny teren, 
gdzie punkty może stracić każdy. 
Jeżeli faktycznie tak jest, to wypa-
dałoby żeby biało-zieloni zdobyli 
w niedzielę komplet oczek. Do tej 
pory na dziesięć zespołów, które 
gościł Pelikana, tylko cztery wra-
cały ze Starzyńskiego bez żadnej 
zdobyczy.  Mateusz Lis

 21. kolejka III ligi:� łkS� 1926�
łomża� –� huragan� morąg� /� sobo-
ta�6.04.2019�r.,�godz.�16:00,�Znicz�
Biała� Piska� –� mazur� ełk� /� godz.�
16,� olimpia� Zambrów� –� Legia� ii�
warszawa�/�6:00,�Sokół�ostróda�–�
Victoria�Sulejówek�/�18:00,�Polonia�
–� ursus� warszawa� /� 19:00, Peli-
kan Łowicz – Lechia tomaszów 
Maz. / niedziela 07.04.2019 r., 
godz. 11:15,�Broń�radom�–�unia�
Skierniewice� /� 12:00,� ruch� wy-
sokie� maz.� –� Sokół� aleksandrów�
łódzki� /� 16:00,� świt� Nowy� Dwór�
maz.�–�Legionovia�/�godz.�17:00.

Piłka nożna�|�relacja�z�meczu�Legia�ii�–�Pelikan

Dremliuk na początek 
przełamał stołeczną „klątwę”

Trzy dni – tyle czasu na pozna-
nie swoich podopiecznych miał 
Mykola Dremliuk, który w czwar-
tek został nowym trenerem Peli-
kana. Jasne, ktoś powie, że jeszcze 
na początku sezonu był przymie-
rzany do szkoleniowca Ptaków, 
więc jakieś pojęcie o biało-zielo-
nych musiał mieć. Ktoś inny doda, 
że pięć lat temu – gdy Dremliuk 
grał w Łowiczu na środku obro-
ny – jego kolegami z zespołu byli 
Michał Adamczyk, Michał Fabi-
jański czy Krystian Mycka wciąż 
reprezentujący biało-zielonych. 
Fakty są jednak takie, że Ukra-
iniec zimą nie przepracował z dru-
żyną ani jednego dnia i nie miał 
wpływu na żaden z dokonanych 
transferów.

Nowy trener Ptaków został od 
razu rzucony na głęboką wodę. 
Co prawda, Legia II wyprzedza 
łowiczan tylko o pięć punktów, ale 
od czterech lat biało-zieloni nie 
potrafili przywieźć z wyjazdowe-
go meczu ze stołecznymi choćby 
punktu. Mykola Dremliuk, w po-
równaniu z ostatnim meczem pod 
wodzą Łukasza Chmielewskiego, 
nie zmienił żadnego z jedenastu 
graczy wyjściowego składu. Do-
konał jednak zmian w ustawie-
niu, a jedną z nich było chociaż-
by przesunięcie na prawą obronę 
Krystiana Stolarczyk, a na środek 
powrócił Grzegorz Wawrzyński. 

Początek spotkania nie zwia-
stował nic dobrego dla łowiczan. 
Gospodarze od samego począt-
ku ruszyli z atakami. Łowicza-
nie rzadko opuszczali swoją po-
łowę, a szczególnie groźne ataki 
sunęły prawą stroną, gdzie Maciej 
Rosołek z początku ogrywał Mi-
chała Adamczyka. Biało-zieloni 
przetrzymali początkowy szturm 
i wydawało się, że najgorsze 
mają za sobą. Wtedy jednak rękę 
do stołecznych wyciągnął Kry-

stian Stolarczyk. Defensor Ptaków  
w kompletnie niegroźnej sytuacji 
sfaulował rywala w polu karnym 
i sędzia słusznie wskazał na „wap-
no”. Maciej Rosołek zmylił Orła, 
ale trafił w słupek. Po chwili Ro-
sołek raz jeszcze uciekł Adam-
czykowi na prawej flance, ale trafił  
w boczną siatkę.

I na tym w dużej mierze zakoń-
czyły się ofensywne zapędy Le-
gii II w pierwszej połowie. Póź-
niej do głosu zaczęli dochodzić 
wreszcie łowiczanie. Swoją szan-
sę po kontrataku zapoczątkowa-
nym dobrym przechwytem Kry-
stiana Mycki miał Dawid Kieplin. 
Skrzydłowy znalazł się sam przed 
bramkarzem, ale miał już ostry kąt 
i nie zdobył gola. Po chwili po do-
środkowaniu z narożnika boiska 
niepewnie piąstkował Gabriel Ko-
bylak, ale golkiper szybko się zre-
habilitował broniąc mocną dobit-
kę Mycki. Swojego szczęścia po 
strzale z dystansu szukał też Da-
mian Szczepański, ale uderzył 
obok słupka.

Kibice oglądali w Ząbkach 
niezły mecz. To gospodarze pro-
wadzili grę, ale po początkowej 
przewadze Legii łowiczanie za-
częli się odgryzać rywalom i też 
mieli swoje szanse. Przeciwko 
Pelikanowi pełne 90 minut roze-
grał Jarosław Niezgoda – swe-
go czasu przymierzany nawet 
do reprezentacji. 24-letni napast-
nik powraca do zdrowia i w tym 
roku dopiero po raz drugi pojawił 
się na murawie. W pierwszej poło-
wie napastnik gospodarzy był nie-
widoczny. 

– To nie jest tak, że przyjdzie 
zawodnik z ekstraklasy i będzie 
się bawił w III lidze. To jest trud-
na liga. Należy od takiego gra-
cza oczekiwać bramek, ale trze-
ba stworzyć mu do tego warunki 
– ocenił trener stołecznych.

Niezgoda szybko zaznaczył 
swoją obecność w drugiej poło-
wie. Już kilkanaście sekund po 
wznowieniu gry uderzył sprzed 
„szesnastki”, a Patryk Orzeł z tru-
dem sparował piłkę na rzut rożny. 
Po chwili z rzutu wolnego z dy-
stansu kropnął Radosław Pruch-
nik. Bramkarz Ptaków odbił piłkę 
przed siebie, ale zaasekurowali go 
obrońcy.

Pelikan nie pozostawał bierny 
i odgryzał się rywalom. Bardzo 
dobrą okazję miał Sebastian Cza-
pa, który po przytomnym zgraniu 
Szczepańskiego uderzył z woleja. 
Pomocnik Ptaków nie trafił jednak 
czysto w piłkę przez co strzał stra-
cił na sile, a Gabriel Kobyła zdo-
łał odbić piłkę do boku. Idealną 
szansę miał Michał Wrzesiński, 
który z kilku metrów nie potrafił 
celnie uderzyć głową na bramkę. 
Wcześniej na prawej stronie ładnie 
przedarł się Dawid Kieplin.

Pod drugą bramką uaktywnił 
się Michał Karbownik, który sza-
lał na lewej stronie. Przy pierw-
szej próbie uderzył jednak obok 
bramki, a później trafił wprost  
w dobrze ustawionego Orła. Le-
gia miała jednak coraz mniej do 
powiedzenia, a kibice Pelikana 
nieśmiało przebąkiwali, że może 
nie tylko uda się do Łowicza wró-
cić z punktem, a nawet powalczyć 
o coś więcej. Biało-zieloni groź-
nie kontrowali, kilka razy mogli 
stworzyć sobie jeszcze groźniej-
sze okazje, ale w kluczowych mo-
mentach brakowało dokładnego 
rozegrania. Do tego wykonywali 
sporo fragmentów gry, a Legioni-
ści mieli problem z upilnowaniem 
łowiczan. 

Osiem minut przed końcem 
jednak to stołeczni mieli czego ża-
łować. Sprzed pola karnego ude-
rzył Jarosław Niezgoda. Źle inter-
weniował Patryk Orzeł – znów nie 

był najpewniejszym punktem de-
fensywy – odbijając piłkę przed 
siebie. Do niej najszybciej dopadł 
Michał Karbownik i z bliska wpa-
kował ją do siatki. Sędzia gola jed-
nak nie uznał i odgwizdał spalo-
nego.

Losy rywalizacji na stronę Peli-
kana mógł w końcówce przechylić 
Grzegorz Wawrzyński. Doszedł 
do dokładnie dośrodkowanej z 
rzutu rożnego piłki, ale jego ude-
rzenie z kilku metrów zostało za-
blokowane.

Po potyczce w Ząbkach można 
mieć mieszane uczucia. Z jednej 
strony to Legia II zmarnowała rzut 
karny i strzeliła gola ze spalonego. 
Pelikan za to też miał swoje oka-
zje, aby ostatecznie zgarnąć kom-
plet punktów. Dla biało-zielonych 
na pewno był to mecz lepszy niż 
przed tygodniem z Victorią Su-
lejówek. Jeżeli jest to już wpływ 
Mykoli Dremliuka, to jest nadzie-
ja, że Pelikan pod wodzą nowego 
trenera będzie „wykręcał” lepsze 
wyniki.  Mateusz Lis

 Legia II Warszawa – Pelikan 
Łowicz 0:0. w�15.�minucie�maciej�
rosołek� (Legia� ii)� nie�wykorzystał�
rzutu�karnego�(trafił�w�słupek).
Legia II: gabriel� kobyła� –� oskar�
wojtysiak,� mateusz� Bondarenko,�
Bartosz� Brodziński,� konrad� matu-
szewski�–�maciej�rosołek�(88�łu-
kasz�Zjawiński),�mateusz�Praszelik,�
radosław� Pruchnik,� michał� kar-
bownik�–�grzegorz�aftyka�(62�mi-
chał�Bajdur),�jarosław�Niezgoda.
Pelikan: Patryk� orzeł� –� krystian�
Stolarczyk,� grzegorz� wawrzyński,�
Bartosz� Broniarek,� michał� adam-
czyk� –� Dawid� kieplin,� Sebastian�
czapa� (62� robert� kowalczyk),�
krystian�mycka,�maciej�kaczorow-
ski,� michał� wrzesiński� –� Damian�
Szczepański� (90+2� Piotr� Piekar-
ski).

Piłka nożna�|�Zmiana�trenera�w�Pelikanie

Dremliuk zastąpił Chmielewskiego
To trzeci z rzędu sezon, w 

którym Pelikan zmienia trenera  
w trakcie rozgrywek. Ostatnim, 
który wysiedział na „stołku” od 
pierwszej do ostatniej kolejki  
(a nawet dłużej), był Bogdan Jóź-
wiak. „Józek” pracował w Ło-
wiczu od czerwca 2014 do paź-
dziernika 2016. Teraz los swoich 
poprzedników podzielił Łukasz 
Chmielewski.

Były szkoleniowiec Victorii 
Sulejówek współpracę z Pelika-
nem rozpoczął na początku tego 
sezonu. Formalnie – był następcą 
Piotra Gawlika. Gawlik biało-zie-
lonych objął jednak w końcowym 
fragmencie sezonu i od początku 
było wiadomo, że będzie pełnił 
rolę „strażaka”. W praktyce Łu-
kasz Chmielewski przejmował ze-
spół po Marcinie Płusce. Nowy 
trener Pelikana miał wprowadzać 
swoją wizję zespołu. 

Drużyna miała opierać się 
głównie na graczach młodych 
oraz urodzonych w regionie. 
I trzeba oddać trenerowi Chmie-
lewskiemu, że w biało-zielonych 
szanse gry dostawało wielu mło-
dych graczy. Zimą sprowadzono 
także takich, którzy w seniorskiej 
piłce będą stawiać dopiero swoje 
pierwsze kroki. 

Jednak jeżeli chodzi o punkty, 
to dużej różnicy nie było. Mało 
tego, po dziewiętnastu kolejkach 
poprzedniego sezonu Pelikan miał 
nawet o jeden punkt więcej. Jed-
nak to nie wyniki sportowe – któ-
re swoją drogą i tak nie były re-
welacyjne – zaważyły o rozstaniu 
z Chmielewskim. Były już szkole-
niowiec łowiczan nie dogadał się 
z klubem w kwestiach organiza-
cyjnych.

Włodarze klubu szybko zna-
leźli rozwiązanie i od czwartku 
biało-zielonych prowadzi Mykola 
Dremliuk. 38-letni Ukrainiec de-
biutuje w roli szkoleniowca Pta-
ków, ale realia pracy w Łowiczu 
powinien znać dość dobrze. W se-
zonie 2012-2014 wraz z Krzyszto-
fem Brodeckim tworzył parę sto-
perów Pelikana Łowicz. Później 
grał jeszcze w Żyrardowiance Ży-
rardów i Astrze Zduny, której był 
też trenerem.

Jego poprzednim pracodawcą 
był Ruch Wysokie Mazowieckie. 
Pracę w klubie z Podlasia rozpo-
czął 3. kwietnia 2017 roku, gdy 
ten walczył o utrzymanie w gru-
pie pierwszej III ligi. Tego celu nie 
udało się zrealizować, ale zarząd 
Ruchu wykazał się cierpliwością 
i Dremluk pozostał szkoleniow-

cem na kolejny sezon. Piłkarze 
z Wysokiego Mazowieckiego 
dość pewnie wygrali rozgryw-
ki wyprzedzając o osiem punk-
tów Warmię Grajewo. Nowa rze-
czywistość oczywiście okazała 
się trudniejsza. Mykola Dremliuk 
w grudniu rozstał się z Ruchem. 
Pod jego wodzą piłkarze w 17 me-
czach zdobyli 17 punktów, co da-
wało niewielką przewagę nad stre-
fą spadkową. Zarząd klubu uznał 
to za wynik niezadowalający  
i w rundzie wiosennej zespół pro-
wadzi już Bartosz Jurkowski.

Mykola Dremliuk zdecydował 
się na odważny krok podejmu-
jąc pracę w Pelikanie. Ma popro-
wadzić zespół Ptaków niemal na 
przestrzeni całej rundy. Wiosna, 
ledwo co się zaczęła, a Ukrainiec 
nie miał wpływu ani na przygo-
towanie fizyczne drużyny, ani na 
kształt kadry. Na wprowadzenie 
swojej taktyki także ma niewiele 
czasu. Pracę rozpoczął jednak nie-
źle, bo za taki wynik należy uznać 
bezbramkowy remis z Legią II 
w Ząbkach. Tym bardziej, że łowi-
czanie mieli tego dnia swoje szan-
se i przy pewnej dozie szczęścia 
mogli nawet pokusić się o pełną 
pulę.

Mateusz Lis

Piłka nożna�|�wyniki�20.�kolejki�iii�ligi

Dwóch rannych w hicie, 
Lechia nie składa broni

Najciekawszy mecz w tej ko-
lejce nie rozczarował. Kibice  
w Legionowie obejrzeli aż cztery 
bramki. Po ostatnim gwizdku sę-
dziego nikt nie mógł być jednak 
zadowolony. Legionovia dwukrot-
nie odrabiała straty i zremisowała 
2:2 z Sokołem. Podopieczni Sła-
womira Majaka wciąż czekają na 
pierwszą wygraną w tym roku.

Aleksandrowianie nadal są li-
derem, ale ich przewaga stopniała 
już do czterech punktów. Na dru-
gie miejsce wspięła się Lechia, 
która w meczu zespołów boryka-
jących się z problemami finanso-
wymi i organizacyjnymi wygrała 
z Polonią Warszawa 2:0.

Możliwości odrobienia strat 
do lidera nie wykorzystały klu-
by aspirujące do miana rewelacji. 
Unia Skierniewice po wręcz fan-
tastycznym starcie wiosny roz-
czarowała swoich kibiców i po 
bardzo słabym meczu w swoim 
wykonaniu przegrała z walczącym  
o utrzymanie Ruchem Wysokie 
Mazowieckie 0:2. Rozczarował 
także Sokół Ostróda. Podopieczni 
Jarosława Kotasa tylko zremiso-
wali w Ełku z przedostatnim Ma-
zurem 1:1.  Mateusz Lis

komplet wyników 20. kolejki III 
ligi: Victoria� Sulejówek� –� olimpia�
Zambrów� 0:3,� mazur� ełk� –� Sokół�
ostróda� 1:1,� unia� Skierniewice� –�
ruch� wysokie� mazowieckie� 0:2,�
ursus� warszawa� –� Broń� radom�
3:1,�huragan�morąg�–�Znicz�Biała�
Piska� 1:2,� Legionovia� Legionowo�
–� Sokół� aleksandrów� łódzki� 2:2,�
Lechia� tomaszów� mazowiecki� –�
Polonia� warszawa� 2:0,� Legia� ii�
warszawa� –� Pelikan� łowicz� 0:0,�
świt�Nowy�Dwór�mazowiecki�–�łkS�
1926�łomża�1:0.

1.�Sokół�aleksandrów�łódzki 20 43 32-18

2.�Lechia�tomaszów�mazowiecki 20 39 31-22

3.�unia�Skierniewice 20 37 29-11

4.�Legionovia�Legionowo 20 37 44-26

5.�Sokół�ostróda 20 37 34-26

6.�Polonia�warszawa 19 35 37-23

7.�Znicz�Biała�Piska 20 33 34-30

8.�Legia�ii�warszawa 19 32 31-22

9.�olimpia�Zambrów 20 29 37-30

10. Pelikan Łowicz 20 27 26-27

11.�Broń�radom 20 26 36-40

12.�świt�Nowy�Dwór�mazowiecki 20 23 25-24

13.�huragan�morąg 20 23 34-42

14.�ursus�warszawa 20 22 27-35

15.�ruch�wysokie�mazowieckie 20 21 28-48

16.�Victoria�Sulejówek 20 19 25-37

17.�mazur�ełk 20 11 23-39

18.�łkS�1926�łomża 20 6 20-53
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PROGNOZA POGODy�|�4.04.2019�–�10.04.2019

SytuACJA SyNOPtyCZNA: 
Pogodę�kształtować�będzie�zatoka�niżowa.�
Napływa�ciepła�masa�powietrza�polarno-
morskiego.

CZWARtek – PIątek: 
Pogodnie,�zachmurzenie�małe��
do�umiarkowanego,�bez�opadów�oraz�wiosennie�
ciepło.�widzialność�dobra.�
wiatr�południowo-wschodni,��
słaby�do�umiarkowanego,�4-6�m/s.�
temp.�max�w�dzień:�+�17�st.�c�do�+�18�st.�c.�
temp.�min�w�nocy:�+�7�st.�c�do�+�5�st.�c.

SOBOtA – NIeDZIeLA: 
Pogodnie,�zachmurzenie�małe�
�do�umiarkowanego,�w�niedzielę�miejscami�
przelotne�opady�deszczu.��
widzialność�dobra.�wiatr�wschodni,��
słaby�do�umiarkowanego,�3-6�m/s.��
temp.�max�w�dzień:�+�15�st.�c�do�+�16�st.�c.�
temp.�min�w�nocy:�+�6�st.�c�do�+�4�st.�c.

PONIeDZIAŁek – WtORek – śRODA: 
Zachmurzenie�duże,�okresami�umiarkowane,�
bez�opadów,�chłodniej.��
widzialność�dobra.��
wiatr�wschodni,�słaby�i�umiarkowany,�3-6�m/s.��
temp.�max�w�dzień:�+�13�st.�c�do�+�14�st.�c.�
temp.�min�w�nocy:�+�6�st.�c�do�+�5�st.�c.

Biuro�meteoroLogicZNe�cumuLuS

PROGNOZA BIOMeteOROLOGICZNA:
Pogoda�na�ogół�korzystnie�wpływać�będzie��
na�nasze�samopoczucie.�

koszykówka�|�wojewódzka�liga�żaków�u-12�m

Dobra gra, ale dwie porażki najmłodszych 
 Żacy Księżaka z rocznika 

2007-2008 cały czas rywalizują 
w lidze wojewódzkiej i prezentu-
ją dobry poziom. Zespół trenera 
Bartosza Włuczyńskiego z każ-
dym rywalem gra równe pojedyn-
ki, ale nie zawsze udaje się wygry-
wać. W sobotę, 23 marca, w hali 
OSiR 2 na ulicy Topolowej, ko-
szykarze Księżaka-2007 Łowicz 
zagrali dwa mecze, które – nieste-
ty – zakończyły się przegraną

Pojedynek z ŁKS Miniliga 
Szkoła Gortata Łódź był dużym 
wyzwaniem. Rywal jest liderem 
rozgrywek i wiadomo było, że bę-
dzie to trudne spotkanie. Mimo 
to łowiczanie ambitnie walczyli, 
co widać było patrząc na tablicę 
wyników. Wprawdzie mecz prze-
grali 47:74, ale w każdej kwarcie 
mocno pracowali, aby straty były 
jak najmniejsze. Za walkę o każdy 
punkt należą im się brawa. 

Większe szanse na sukces 
Księżaka były w drugim meczu 
z MKS Ósemka AZS PWSZ 

Skierniewice. Niestety i tym ra-
zem się nie udało, choć zabrakło 
tylko czterech punktów, do zwy-
cięstwa. Po bardzo dobrej pierw-
szej połowie zakończonej prze-
wagą 24:13, łowiczanie polegli  
w trzeciej kwarcie. Ósemka zni-
welowała straty, a nawet wyszła na 
prowadzenie dwoma punktami. 
Ostatnie rozdanie, mimo, że było 
bardzo wyrównane, również nale-
żało do przeciwnika, stąd poraż-
ka Księżaka na koniec spotkania 
34:37. Trochę szkoda, bo ten mecz 
można było wygrać. 

– Jestem bardzo zadowolony 
z meczu z ŁKS-em, chłopaki 
świetnie sobie radzili z mocniej-
szym przeciwnikiem. Manka-
mentem była obrona, ale to ten 
etap, gdzie uczymy się koszy-
kówki. Szkoda drugiego meczu 
z Ósemką, zabrakło bardzo nie-
wiele. W końcówce była szansa na 
zwycięstwo, ale niestety taki jest 
sport. Nieobecność trenera Bartka 
Włuczyńskiego, który akurat miał 

swój mecz w I lidze, na pewno też 
wpłynęła na poziom gry, ale ro-
biłem co mogłem. Mimo dwóch 
porażek i tak jestem zadowolony 
z chłopaków – podsumował trener 
Adrian Kotlarski.

Po 14. kolejkach nasi najmłod-
si kożuszkarze mają na koncie 
12 punktów (3 zwycięstwa) i pla-
sują się na 4. miejscu w gronie 8 
ekip województwa łódzkiego.  zł

14. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki żaków u12 (Łowicz):
 uMkS księżak-2007 Łowicz 
– ŁkS Miniliga Szkoła Gortata 
Łódź 47:74 (12:18,� 10:24,� 10:10,�
15:22)
księżak: jan�Doroba�19�(1×3),�ma-
teusz�Pińkowski�8,�antoni�Pietrzak�
7,�Dawid�gładki�5,�Norbert�wojda�
4,�Szymon�Szygulski�4,�marcel�So-
cha,�konstanty�Boguszewski,�kac-
per�Lesiewicz,�maciej�Fudała,�mar-
cin�Szczęsny�i�ryszard�kurczak.
Najlepiej dla ŁkS: jan� Feldman�
20�(1×3)�i�tomasz�musialik�12.

 MkS ósemka AZS PWSZ Skier-
niewice – uMkS księżak-2007 
37:34�(7:10,�6:14,�15:2,�9:8)
księżak: Norbert� wojda� 9,� ma-
teusz�Pińkowski�6,� jan�Doroba�6,�
Szymon�Szygulski�4,�marcin�Szczę-
sny�3,�kacper�Lesiewicz�2,�antoni�
Pietrzak�2,�maciej�Fudała�2,�marcel�
Socha,� Dawid� gładki,� konstanty�
Boguszewski�i�ryszard�kurczak.
Najlepiej dla ósemki:�mikołaj�mar-
chel�8� (1×3)� i�krystian�Zdunek�8.
 ŁkS Miniliga Szkoła Gortata 
Łódź – MkS ósemka AZS PWSZ 
Skierniewice 76:27
 13. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki żaków u12 (Skier-
niewice): aZS� PwSZ� ósemka�
Skierniewice�–�gtk�głowno�64:14,�
gtk� głowno� –� kkS� Pro-Basket�
kutno�44:52,�kkS�Pro-Basket�kut-
no�–�aZS�PwSZ�ósemka�38:85.

1.�aZS�PwSZ�ósemka�Skierniewice�(1) 9 17 554-219

2.�łkS�miniliga�Szkoła�gortata�łódź�(2) 7 14 466-171

3.�kkS�Pro-Basket�kutno�(4) 9 12 356-304

4. uMkS księżak-2006 Łowicz (3) 9 12 404-455

5.�gtk�głowno�(5) 7 11 249-279

6.�mkS�ósemka�aZS�PwSZ�Sk–�(6) 9 11 221-455

7.�umkS�Piotrcovia�Piotrków�tryb.�(7) 5 �7 232-300

8.�ukkS�radomsko�(8) 7 �7 75-374

 17. kolejka wojewódzkiej 
ligi koszykówki żaków u12 

(2019.04.06):� umkS� Piotrco-
via� Piotrków� trybunalski� –� umkS�
księżak-2007� łowicz� (sobota,�
6� kwietnia,� godz.� 11.00),� umkS�
księżak-2007�łowicz�–�aZS�PwSZ�
ósemka� Skierniewice� (sobota,�
godz.�12.30).

koszykówka�|�wojewódzka�liga�koszykówki�żaczek�u12�

Łowiczanki pokonały Widzew 
Bardzo dobrze poradziły 
sobie podopieczne trenera 
Marcina Salamonika 
w meczu 14. kolejki 
wojewódzkiej ligi 
koszykówki żaczek U12.

W niedzielę, 24 marca, Księ-
żaczki z rocznika 2007 pokonały 
w Łowiczu MUKS Widzew Łódź 
36:31. Nasze młode koszykarki 
rozpoczęły spotkanie z dużym za-
angażowaniem, którego nie zabra-
kło im do końca spotkania. Walka 
była bardzo wyrównana, ale naj-
ważniejsze, że łowiczanki do koń-
ca wytrzymały kondycyjnie i wy-
grały ten pojedynek. Po pierwszej 
połowie meczu był remis 15:15  
i trudno było wskazywać na zwy-
cięzcę. Na szczęście nasze dziew-
czyny lepiej trafiały do kosza 
i wygrały spotkanie z Widzewem 
Łódź. 

– Bardzo dobry mecz, bardzo 
duże zaangażowanie od samego 
początku. Super obrona na całym 
boisku. W ataku trochę za dużo 
nie trafionych rzutów spod same-
go kosza, ale ogólnie jestem bar-
dzo zadowolony z tego jak dziew-
czyny dzisiaj się zaprezentowały 
w meczu. Widać było po nich bar-
dzo dużą ochotę do gry, walkę i 
chęć zwycięstwa – podsumowała 
trener Salamonik.

Łowiczanki zamykają na razie 
ligową tabelę, ale trzeba pamiętać, 
że mają do tej pory rozegrane tyl-
ko trzy spotkania. Obecnie mają 
na koncie dwie wygrane i mamy 
nadzieję, że powędrują w górę ta-
beli.  zł

14. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki żaczek u12:
 uMkS księżak-2007 Łowicz – 
MukS Widzew Łódź 36:31�(11:9,�
4:6,�15:11,�6:5)

księżak: Zuzanna� wiercioch� 11,�
Natalia� Strugińska� 8,� julia� muras�
7,� antonina� kuleta� 5,� aleksandra�
wróbel�2,�Zuzanna�uczciwek�Snie-
żana�wyszyńska�1,�Blanka�Pawlak,�
alicja�Lesiak,�elwira�Białas,�Nikola�
Bajon�i�maja�Ziółkowska.
Najwięcej dla Widzewa: joanna�
Pokorska�8.

 13. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki żaczek u12 (SP 29 
Łódź):� akS� SmS� SP� 29� łódź� –�
łkS�kk�łódź�2:52,�łkS�kk�łódź�–�
mkS�ósemka�Skierniewice�69:19,�
mkS�ósemka�Skierniewice�–�akS�
SmS�SP�29�łódź�68:18.
 15. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki żaczek u12 (SP 38 
Łódź): akS�SmS�SP�38�łódź�–�Ba-
sket�4ever�i�ksawerów�6:57,�Basket�
4ever�i�ksawerów�–�Ptk�cocomo-
re�Pabianice�48:51,�Ptk�cocomore�
Pabianice�–�akS�SmS�SP�38�łódź�
55:4

1.�mkS�ósemka�Skierniewice�(4) 8 11 241-371

2.�ukS�Basket�aleksandrów�łódzki�(1) 5 10 278-64

3.�Ptk�cocomore�Pabianice�(5) 5 10 260-73

4.�łkS�kk�łódź�(7) 6 10 287-131

5.�kkS�Pro-Basket�kutno�(2) 6 10 275-182

6.�Basket�4ever�ii�ksawerów�(3) 6 �8 199-234

7.�akS�SmS�SP�38�łódź�(8) 9 �8 48-438

8.�Basket�4ever�i�ksawerów�(9) 4 �7 236-94

9.�mukS�widzew�łódź�(6) 4 �7 139-72

10.�akS�SmS�SP�29�łódź�(10) 6 �6 29-330

11. uMkS księżak-2007 Łowicz (11) 3 5 101-104

 Zaległy mecz 4. kolejki woj. 
ligi koszykówki żaczek u12 
(2019.03.31):� Basket� 4ever� i�
ksawerów� –� umkS� księżak-2007�
łowicz�(n,�godz.�16.15)
 17. kolejka (2019.04.07): akS�
SmS�SP�29�łódź�–�Ptk�cocomore�
Pabianice� (n,� godz.� 9.30),� umkS�
księżak-2007� łowicz� –� akS� SmS�
SP�29�łódź� (n,�godz.�11.00),�Ptk�
cocomore� Pabianice� –� umkS�
księżak-2007� łowicz� (n,� godz.�
12.30).

Młodzi koszykarze walczyli, ale�przegrali�dwa�mecze.
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Piłka nożna |�klasa�okręgowa

Wygrane Orła i Victorii
Orzeł Nieborów pewnie poko-

nał w 17. kolejce skierniewickiej 
klasy okręgowej Olympic Słu-
pia i umocnił się pozycji lidera 
tabeli. Podopieczni trenera Mar-
cina Rychlewskiego wygrali star-
cie z Olympiciem 4:1. a trafie-
nia w nowym zespole zanotowali 
nowi zawodnicy Orła. Mowa tu-
taj o Michale Świdrowskim, któ-
ry dwukrotnie wpisał się na listę 
strzelców oraz Macieju Baliku, 
który raz pokonał bramkarza go-
ści. Oprócz nich gola dla Orła 
strzelił Przemysław Wilk, a rywa-
le jedynego swojego gola strzelili 
w doliczonym czasie gry. Orzeł 
ma na swoim koncie 40 punk-
tów i o sześć punktów wyprzedza 
GLKS Wołucza. 

W pozostałych meczach za-
wodnicy z naszego regionu  
w większości wypadków nie mo-
gli być zadowoleni ze swojej po-
stawy. Wyjątkiem są zawodnicy 
Victorii Bielawy, którzy wygrali 
arcyważny mecz na własnym bo-
isku z Vagatem Domaniewice 3:0 
i opuścili ostatnie miejsce w tabeli, 
kosztem…Vagatu, który po tej po-
rażce zamyka ligową tabelę. 

Bez punktów w tej serii gier jest 
także Zryw Wygoda. Zespół pro-
wadzony przez Roberta Nowo-
górskiego przegrywał na swoim 
boisku z Pogonią Godzianów już 
0:3, tracąc trzy gole w odstępie  
15 minut. Ostatecznie Zryw zdołał 
w końcówce za sprawą Sebastiana 
Sobieszka i Adriana Winciorka 
zmniejszyć straty, ale na zdoby-
cie bramki wyrównującej zabra-
kło już czasu. 

Bez punktów z Lipiec Reymon-
towskich (tam swoje mecze roz-
grywa Jutrzenka Drzewce) wrócili 
gracze Olimpii Chąśno. „Olimpij-
czycy” ulegli Jutrzence 0:2. Ju-
trzenka wyszła na prowadzenie  
w 16. minucie po golu Batosza 
Bolka, a zespół z Chąśna „dobił” 
w doliczonym czasie gry Szymon 
Kopeć. 

Bardzo wysoką porażkę zano-
towali gracze trenera Jana Ruciń-
skiego z Pogoni Bełchów, którzy 
przegrali wyjazdowe spotkanie 
z Olimpią Jeżów 0:4. Co cieka-
we strzelcem jednego z goli dla 
gospodarzy był bramkarz Ernest 
Kotlarek, który zdobył bramkę  
w 35. minucie meczu. Z wyjąt-
kiem zwycięstw Orła i Victorii nie 

był to wymarzony weekend ze-
społów z powiatu łowickiego. 

O ile w pierwszej piątce ligowej 
tabeli mamy swojego mocnego 
przedstawiciela Orła Nieborów, 
który jest liderem to w dolnej czę-
ści tabeli jest wiele zespołów z Ło-
wicza i okolic. O utrzymanie się 
w szeregach drużyny z klasy okrę-
gowej walczyć będą na ten mo-
ment Pogoń Bełchów, Zryw Wy-
goda, Victoria Bielawy oraz Vagat 
Domaniewice.  ever

17. kolejka skierniewickiej klasy 
okręgowej:
 Zryw Wygoda – Pogoń Godzia-
nów 2:3; br.:�Sebastian�Sobieszek�
(76),� adrian� winciorek� (85)� –� Da-
riusz�Lipiński�2�(58,�69),�kamil�ja-
giełło�(73)
 Orzeł Nieborów – Olympic Słu-
pia 4:1;�br.:�Przemysław�wilk�(28),�
michał�świdrowski�2�(32,�34),�ma-
ciej�Balik�(61)�–�P.�łuczywek�(90)
 Victoria Bielawy – Vagat Do-
maniewice 3:0;� br.:� Przemysław�
grzegory�(25),�michał�warda�(32),�
kamil�rybus�(70)
 Jutrzenka Drzewce – Olimpia 
Chąśno 2:0;� br.:� Bartosz� Bolek�
(16),�Szymon�kopeć�(90)
 Zryw Wygoda – Miedniewi-
czanka Miedniewice 0:1; ma-
riusz�Bursztynowicz�(75-rzut�karny)
 Olimpia Jeżów – Pogoń Beł-
chów 4:0;� br.:� mateusz� Lubczyń-
ski� (21),� ernest� kotlarek� (35),� Se-
bastian� Pałygiewicz� (53),� marcin�
gołębiowski�(73)
 Juvenia Wysokienice – Widok 
Skierniewice 5:2
 Macovia Maków – Orlęta Cie-
lądz 2:3
 Miedniewiczanka Miedniewice 
– GLkS Wołucza 0:2

1.�orzeł�Nieborów 17 40 41-21

2.�gLkS�wołucza 17 34 47-17

3.�macovia�maków� 17� 33 44-32

4.�jutrzenka�Drzewce 17 32� 56-30

5.�juvenia�wysokienice 17 28 43-40

6.�olimpia�chąśno� 17 28 38-32

7.�orlęta�cielądz� 17 28 31-31

8.�olimpia�jeżów 17 25 34-24

9.�Pogoń�godzianów 17 25 33-42

10.�olympic�Słupia 17 23 32-33

11.�Pogoń�Bełchów� 17 23 36-36

12.�Zryw�wygoda 17 19 26-31

13.�widok�Skierniewice 17 18 31-50

14.�Victoria�Bielawy� 17 15 28-35

15.�miedniewiczanka�miedniewice 17 13 28-66

16.�Vagat�Domaniewice 17 12 33-61
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Dart�|�11.�kolejka�i�ligi�łSD

Leg Łowicz nadal  
w czołówce

Diabol Team Łódź nie był du-
żym wyzwaniem dla drużyny 
ŁKD Leg Łowicz. W niedzielę, 
31 marca 2019 roku, łowiczanie 
pokonali rywala na swoim tere-
nie w meczu 11. kolejki I ligi ŁSD, 
czyli Łódzkiego Stowarzyszenia 
Darta 11:3.

Wprawdzie Diabol Team znaj-
duje się na samym dole tabeli roz-
grywek ligowych, ale pierwszy 
mecz udało im się wygrać. W ko-
lejnych podejściach łowicka ekipa 
okazała się jednak skuteczniejsza 
i zdecydowanie wygrała cały po-
jedynek. 

Na sukces zespołu ŁKD Leg 
Łowicz pracowało pięciu zawod-
ników. Najwięcej punktów zdo-
był Artur Siekierski – 3,5, ale za to 
Jacek Kocus, który ugrał w sumie 
2,5 punktu, rzucił „maxa”. Taki 
sam wynik 2,5 punktu osiągnął 
Artur Wójcik, zaś Marcin Wroń-
ski – 1,5. Do gry wrócił, po dłu-
gim okresie przerwy spowodowa-
nej kontuzją ręki, kapitan drużyny 
– Sylwester Grzanka, któremu 
udało się wypracować 1 punkt. 

– Zaczęliśmy nie najlepiej, ale 
skończyliśmy przyzwoicie. Za-

wsze pierwszy mecz jest słabszy, 
później jednak udało się nadrobić, 
dzięki czemu zakończyliśmy zwy-
cięstwem – skomentował jeden  
z zawodników, Kocus.

Obecnie Leg Łowicz nadal 
znajduje się na trzeciej pozycji w 
klasyfikacji generalnej rozgrywek, 
ale „po piętach” depcze im Aztex 
Łódź, mający tylko jeden punkt 
straty do łowiczan.  Gogo

 9. kolejka I ligi ŁSD: łkD� Leg�
łowicz�–�Vendetta�Zgierz�7:7,�Dia-
bol�team�łódź�–�autsajderzy�łódź�
1:13,�karolew�łódź�–�czarny�koń�
łódź� 11:3,� orły� ozorków� –� aztex�
łódź�7:7.�10.�kolejka�i�ligi�łSD:�Ven-
detta� Zgierz� –� karolew� łódź� 7:7,�
aztex� łódź� –� Diabol� team� łódź�
10:4,�autsajderzy�łódź�–�łkD�Leg�
łowicz� i� czarny� koń� łódź� –� orły�
ozorków� przełożone.� 11.� kolejka� i�
ligi�łSD:�łkD�Leg�łowicz�–�Diabol�
team� łódź� 11:3,� karolew� łódź� –�
autsajderzy�łódź�11:3,�czarny�koń�
łódź�–�aztex�łódź�9:5�i�orły�ozor-
ków�–�Vendetta�Zgierz�przełożony.

1.�Vendetta�Zgierz�(1) 10 18 88-52

2.�karolew�łódź�(2) 11 17 92-62

3.�łkD�Leg�łowicz�(4) 9 13 81-45

4.�aztex�łódź�(3) 11 12 79-75

5.�czarny�koń�łódź�(5) 9 �7 54-72

6.�autsajderzy�łódź�(6) 10 �6 65-75

7.�orły�ozorków�(7) 9 �5 57-69

8.�Diabol�team�łódź�(8) 11 �2 44-110

12. kolejka I ligi ŁSD 
(2019.04.07, godz. 17.00):� az-
tex� łódź� –� łkD� Leg� łowicz,� Ven-
detta� Zgierz� –� czarny� koń� łódź,�
Diabol�team�łódź�–�karolew�łódź�
i�autsajderzy�łódź�–�orły�ozorków.

Artur Siekierski zdobył�najwięcej�
punktów�dla�łowickiej�ekipy.�
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Dart�|�29.�turniej�XX�edycji�omł

Do tarczy rzucało siedmiu
Nie zawsze lider rozgrywek 
okazuje się zwycięzcą 
turnieju. I tym razem  
nie został nim Jacek Kocus.

Po dwóch wygranych z rzędu 
Marcina Wrońskiego, najlepszym 
zawodnikiem 29. turnieju OMŁ  
w darcie 501 d.o., który odbył się 
w piątek, 29 marca, został Artur 
Wójcik. 

Tak jak ostatnio, turniej roz-
grywany był w systemie „każdy 
z każdym” do dwóch zwycięstw. 
Wzięło w nim udział siedmiu 
zawodników. Drugie miejsce  
w piątkowej rywalizacji zajął Mar-
cin Podrażka, a na trzecim miej-
scu znalazł się Artur Borowiec.  
W dalszej kolejności znaleźli się 
odpowiednio: Michał Kryszkie-
wicz (4), Jacek Kocus i Paweł 
Adamczyk (5-6) oraz Marcin Wy-
szogrodzki (7).

Punkty zdobyte podczas za-
wodów nie wpłynęły na zmianę  
w klasyfikacji generalnej. Na-
dal na pierwszym miejscu pozo-
staje Kocus, drugi jest Sylwester 
Grzanka, choć nieuchronnie top-

nieje jego przewaga nad trzecim  
z kolei Kryszkiewiczem. 

Kolejne spotkanie chętnych do 
gry darta odbędzie się w najbliż-
szy piątek, 5 kwietnia, w barze 
Maja w Łowiczu przy ul. Dwor-
cowej 8.   Gogo

29. turniej XX edycji Otwartych 
Mistrzostw Łowicza w darcie 
501 d.o.: 

1.�jacek�kocus�–�łkD�Leg�łowicz�(1) 440

2.�Sylwester�grzanka�–�łkD�Leg�łowicz�(2) 320

3.�michał�kryszkiewicz�–�łkD�Leg�łowicz�(3) 288

4.�artur�wójcik�–�łkD�Leg�łowicz�(4) 254

5.�marcin�wroński�–�łkD�Leg�łowicz�(5) 232

6.�Paweł�adamczyk�(6) 212

7.�marcin�Podrażka�(8) 160

8.�łukasz�Burzyński�(7) 146

9.�artur�Borowiec�(9) 142

10.�marcin�wyszogrodzki�(10) 122

11.�mariusz�Siekierski�(11) �60

12.�artur�Siekierski�–�łkD�Leg�łowicz�(12) �30

13.�Sebastian�cichal�(13) �30

14.�Przemysław�jankowski�(14) �18

15.�Bogusław�Zagawa�(15) �16

16.�Bogdan�adamczyk�(16) �8

17.�Dariusz�Dudziński�(17) �6

18.�kamil�kozieł�(18) �4�

�tomasz�kromski�(18) �4

Piłka nożna |�Skierniewicka�liga�okręgowa�młodzików�młodszych�D2

Udany start UKS AP Champions-2007 Łowicz
Mecz inauguracyjny 
skierniewickiej ligi 
okręgowej młodzików 
młodszych pomiędzy UKS 
AP Champions Łowicz a 
GKS Bedlno zakończył się 
zwycięstwem łowiczan.

W sobotę, 30 marca, młodzi 
podopieczni trenera Konrada Ści-
bora pokonali u siebie rywala 2:1 
(1:0). Zwycięstwo jest, a to ważne 
na początek rozgrywek ligowych, 
gdyż daje dużą dawkę motywacji 
na następne spotkania, ale mecz 
nie należał do najciekawszych. 
Zarówno jedna, jak i druga dru-
żyna nie wykorzystywała swoich 
sytuacji strzeleckich, stąd tak mała 
liczba goli. Mimo to, przewaga le-
żała po stronie zespołu Akademii, 
którzy już w pierwszej połowie 
wyszli na prowadzenie po bramce 
zdobytej przez Bartosza Lusa już 
w 9. minucie gry. 

W drugiej odsłonie łowiczanie 
powiększyli swoje prowadzenie o 
kolejnego gola zdobytego w 36. 
minucie przez Oliwiera Pietrza-
ka, ale jeszcze przed końcem tej 
połowy zawodnicy Bedlna wy-
korzystali w końcu swoją szansę, 
zmniejszając prowadzenie gospo-
darzy do jednej bramki, ale prze-
wagę utrzymali do końca, dzię-
ki czemu wynieśli z meczu trzy 
punkty. 

– Wygraliśmy, ale to tyle, je-
żeli chodzi o pozytywy, bo to nie 
było najlepsze spotkanie w na-
szym wykonaniu. Można po-
wiedzieć, że tylko z wyniku je-
stem zadowolony, bo patrząc na 
ostatnie sparingi i porównując 
ten dzisiejszy mecz, to zagrali-
śmy naprawdę słabo. Co praw-
da na pewno trzeba docenić kla-
sę rywala, bo Bedlno zawsze było 
trudnym przeciwnikiem i zawsze 
grali dobrą piłkę. Nam brakowa-

ło składnych zespołowych akcji, 
brakowało zagrań grupowych, 
a to związane było z brakiem mo-
bilności zawodników na niektó-
rych pozycjach. Podejrzewam, że 
mogło to być spowodowane licz-
nymi chorobami, bo w ostatnim 
tygodniu tak naprawdę czterech 
zawodników, którzy dzisiaj wy-
stąpili w pierwszym składzie, nie 
trenowało ze względu na cho-
roby i dziś, po przerwie, osła-
bieni pojawili się na boisku. Na-
tomiast nie dysponujemy tak 
szeroką kadrą, żebyśmy mogli 
ich zastępować. Nasza kadra liczy 
trzynastu zawodników trenujących  
w tej grupie 2007/08, dlatego my-
ślimy o naborze uzupełniającym, 
by w takich sytuacjach losowych 
można było zawodników zastąpić, 
a być może będą to również za-
wodnicy, którzy wejdą do pierw-
szej drużyny wyjściowej. Można 
powiedzieć, że obie drużyny nie 
stworzyły za ciekawego spotka-

nia, ponieważ Bedlno do drugiej 
połowy, gdzie zdobyli bramkę, to 
nie oddali celnego strzału, więc 
oni również nie zagrali rewelacyj-
nie. Natomiast nasi zawodnicy też 
nie potrafili wykorzystywać sytu-
acji, które się pojawiały. Była ja-
kaś poprzeczka Michała Pawliny, 
lub inne okazje, gdy po dryblin-
gach wychodził do sytuacji strze-
leckiej, ale to były strzały zbyt 
słabe, które nie mogły zagrozić 
bramce. Były też sytuacje napast-
ników, Bartka Lusa, czy Oliwiera 
Pietrzaka, które też kończyły się 
tym, że były minimalnie niecelne. 
Ogólnie stworzyliśmy więcej sy-
tuacji niż przeciwnicy. Graliśmy 
jak zwykle wysokim pressingiem, 
ale Bedlno zawsze starało się 
wznawiać grę od bramki do strefy 
niskiej i za to należy im się szacu-
nek, bo wiele zespołów, z którymi 
gramy w ten sposób, wybijają pił-
kę do przodu. Jednak z perspek-
tywy ostatnich naszych spotkań, 

uważam, że nie zagraliśmy dobre-
go spotkania. Oczywiście oprócz 
zdobytych bramek cieszy również 
fakt, że w pierwszym meczu li-
gowym odnieśliśmy zwycięstwo 
i myślę, że zawodnicy też z dobry-
mi humorami wejdą w następne 
spotkania, bo wiemy, że ten pierw-
szy mecz otwierający też ma duże 
znaczenie psychologiczne dla za-
wodników, dla drużyny – ocenił 
trener Ścibor.  Gogo

1. kolejka skierniewickiej ligi 
okręgowej młodzików młod-
szych D2:
 ukS AP Champions Łowicz – 
GkS Bedlno 2:1�(1:0);�br.:�Bartosz�
Lus�(9)�i�oliwier�Pietrzak�(36)�–�mi-
chał�myszkowski�(53).
AP:� kacper� ceroń� –� oliwier� Pie-
trzak,� jan� Burzykowski,� jakub�
Barański,� maksymilian� mularski� –�
michał� Pawlina,� adrian� kołodziej-
czyk,� Bartosz� Lus� –� kacper� to-
maszkiewicz.�Na�zmiany�wchodzili:�
Filip� olejniczak,� wojciech� Szczół-
ko,�Daniel�Żakowski,�mateusz�wój-
cik�i�julia�antoniak.
 MLkS Widok Skierniewice – 
MGkS Białka Biała Rawska 11:0
 LkS Orlęta Cielądz – RkS Ma-
zovia Rawa Mazowiecka 1:7
 Pauza: MukS Pelikan-2007.

1.�mLkS�widok�Skierniewice�(1) 1 3 11-0

2.�rkS�mazovia�rawa�mazowiecka�(1) 1 3 7-1

3.�ukS�aP�champions�łowicz�(3) 1 3 2-1

4.�mukS�Pelikan-2007�łowicz�(2) 0 0 0-0

5.�gkS�Bedlno�(4) 1 0 1-2

6.�LkS�orlęta�cielądz�(2) 1 0 1-7

7.�mgkS�Białka�Biała�rawska�(3) 1 0 0-11

 2. kolejka (2019.04.06): 
mLkS� widok� Skierniewice� –� ukS�
aP� champions� łowicz� (s,� godz.�
10.00),�mgkS�Białka�Biała�rawska�
–� mukS� Pelikan-2007� łowicz� (s,�
godz.� 12.00),� gkS� Bedlno� –� LkS�
orlęta�cielądz,�Pauza:�rkS�mazo-
via�rawa�mazowiecka.

W drużynie AP Champions�gra�przedstawicielka�płci�pięknej�–�julia�
antoniak.
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koszykówka�|�mecz�sparingowy�juniorów�z�Fanklubem�księżaka�Syntex�łowicz

Fanklub sprawdził formę juniorów
Koszykarze UMKS Księżak 

Łowicz z rocznika 2001-2002, 
którzy rywalizowali w lidze wo-
jewódzkiej juniorów zakończyli 
sezon na 4. miejscu w wojewódz-
twie łódzkim i teraz są w okresie 
roztrenowania. Ten czas wykorzy-
stywać będą na mecze sparingowe 
i na turnieje. 

W nieco innej sytuacji jest Fan-
klub Księżaka Syntex Łowicz, 
który czeka na rundę play-out  
i obecnie musi być w szczytowej 
formie, aby wspomóc swój zespół 
w utrzymaniu się w I lidze. W ra-
mach przygotowań do najważniej-
szych pojedynków w tym sezo-
nie Fanklub pod wodzą Mateusza 
Marszałka zagrał mecz sparingo-
wy z podopiecznymi trenera Ar-
kadiusza Kobusa. 

To był mecz przyjaźni, ale żad-
na ze stron nie chciała przegrać. 

Był wiele walki i ciekawych ak-
cji. Starsi i mocniejsi fizycznie ki-
bice, z których większość kiedyś 
grała w barwach UMKS Księżak 
nie odpuszczała i nie pozwoliła 
młodzieży na wygraną. Fanklub 
wygrał pojedynek 72:59 i mamy 
nadzieję, że podobnie będą się 
kończyć pojedynki pierwszoligo-
wej ekipy w starciach ze Zniczem 
Pruszków. 

Przypomnijmy, że aby pozo-
stać w I lidze musimy wygrać trzy 
spotkania z rywalem z Pruszkowa. 
Pierwsze dwa mecze w sobotę i 
w niedzielę na wyjeździe. Potem 
wracamy do Łowicza na jeden, 
lub dwa pojedynki. Przy remisie 
2:2, decydujący mecz odbędzie 
się w Pruszkowie. 

Nasz Fanklub w tym sezonie 
pokazał kilka razy na co go stać. 
W Pruszkowie na pewno będzie 

spora grupa łowiczan na trybu-
nach i nasi koszykarze będą mgli 
się czuć jak we własne hali.  zł

 uMkS księżak-2001 Łowicz – 
Fanklub księżak Syntex Łowicz 
59:72 (17:16,�7:21,�24:12,�11:23)�
księżak: Bartosz� Dylik,� Szymon�
gładki,� mateusz� gładki,� kacper�
Dudek,� andrzej� górniak,� arka-

diusz� Bazak,� adrian� kotlarski,� mi-
chał� kuliński,� Stanisław� górniak,�
łukasz�Pińkowski�i�kacper�Pięta.

Fanklub: mateusz� marszałek,� łu-
kasz�Petelewicz,�Damian�Lelonkie-
wicz,� Sebastian� Popiel,� wojciech�
tomaszkiewicz,�Piotr�tokarski,�mi-
chał�rokicki,�wiktor�wawrzyńczak,�
jakub�Dańczak�i�kacper�kurczak.�

Fanklub księżak Syntex Łowicz�po�meczu�z�łowickimi�juniorami.
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Porażka z Czarnymi na koniec rundy 
Słaby mecz na zakończenie 

rundy zasadniczej zagrali koszy-
karze pierwszoligowej drużyny 
Księżaka Syntex Łowicz. Poje-
dynek 30. kolejki I ligi koszyków-
ki męskiej zakończył się poraż-
ką zespołu trenera Mikołaja Czai 
76:91. Podobny wynik zakończył 
spotkanie pomiędzy drużynami 
w pierwszej rundzie. Wówczas ta-
blica na koniec pokazywała wynik 
96:73 na korzyść gospodarzy, czy-
li Czarnych Słupsk.

Pierwsza połowa niedzielne-
go pojedynku wyglądała całkiem 
dobrze w wykonaniu koszyka-
rzy z Łowicza i zakończyła się 
tylko jednym punktem straty do 
Czarnych 43:44. Apetyty na dru-
gą równie wyrównaną walkę były 
więc duże. W pierwszej kwar-
cie dobrze funkcjonowała obro-
na, nieźle graliśmy w ataku, do-
brze grał Jan Grzeliński i pozostali 
podstawowi gracze. 

W drugiej kwarcie trener Czaja 
dokonywał więcej zmian. Dobre 
rotacje dali Bartek Włuczyński, 
Mateusz Gładki, Daniel Nieporęc-
ki i Michał Świderski. Wydawało 
się, że Księżacy podejmą walkę
o zwycięstwo, tym bardziej, że 
Czarni już mieli zapewnione 
4. miejsce w tabeli, bez względu 
na wynik. 

Niestety, w trzeciej kwarcie gra 
Księżaka była słaba. Proste straty 
piłki i nieskuteczna obrona spo-

wodowały, że rywal szybko od-
skoczył na kilka punktów. Jesz-
cze w 34. minucie był remis 51:51, 
ale po trzeciej kwarcie Księżak 
przegrywał dziesięcioma punkta-
mi (62:72), a w pierwszych mi-
nutach ostatniej, przewaga Czar-
nych jeszcze wzrosła. Łowiczanie 
zerwali się do odrabiania strat, za-
częli bronić agresywnie na całym 
boisku, ale naszym „katem” oka-
zał się doświadczony ekstraklaso-
wy gracz Łukasz Seweryn, który 
w kluczowych momentach trafi ał 
i podcinał skrzydła Księżakom. 
Czarni pewnie wygrali ten mecz 
91:76 i pokazali, że do czołówki 
ligi sporo brakuje naszej drużynie. 

Po spotkaniu trener Mikołaj 
Czaja nie był zadowolony z gry, 
szczególnie z drugiej połowy. 

– Najważniejszym dla mnie 
w tym meczu było, żeby do-
brze rozdysponować minuty po 
wszystkich graczach, bo ten mecz 
nie miał już żadnego znaczenia 
w sensie wyniku. I to było głów-
nym założeniem. Ale przyczyną 
naszej porażki była trzecia kwar-
ta, w której mieliśmy masę strat, 
grając dobrą pierwszą połowę. 
Od połowy trzeciej kwarty zaczął 
się festiwal strat po naszej stronie. 
A mało tego, zamiast te straty od-
robić mocną obroną, pogubiliśmy 
jeszcze obronę, co Słupsk wyko-
rzystał i wyszedł na przewagę do-
syć mocną. Powiększył ją jeszcze 

na początku czwartej. Potem rzu-
ciliśmy się do podwajania i trochę 
ten wynik odbiliśmy. Chociaż mó-
wię, sam wynik był sprawą drugo-
rzędną. Najważniejsze było to, że-
byśmy zagrali dobry mecz przed 
najważniejszymi meczami, które 
nas czekają z Pruszkowem. I uda-
ło się to przez trzy kwarty, bo fa-
talnie zagraliśmy drugą połowę 
trzeciej i początek czwartej. Stąd 
ten wynik i szesnaście punktów 

przewagi – mówił po meczu nasz 
szkoleniowiec.  zł

30. kolejka I ligi koszykówki mę-
skiej:
 kS księżak Syntex Łowicz – 
Stk Czarni Słupsk 76:91�(20:21,�
23:23,�19:28,�14:19)
księżak: arkadiusz� kobus� 15�
(2×3),�jan�grzeliński�13�(1×3),�łu-
kasz�ratajczak�10,�mikołaj�motel�9�
(1×3)� i� marcin� Salamonik� 5� (1×3)�

oraz� michał� świderski� 6,� michał�
kwiatkowski�5�(1×3),�Daniel�Niepo-
ręcki� 5� (1×3),� mateusz� gładki� 5� i�
Bartosz�włuczyński�3�(1×3).
Najwięcej dla Czarnych: łukasz�
Seweryn�21�(5×3),�hubert�wyszkow-
ski�15�(3×3)�i�Patryk�Pełka�13�(3×3).
Sędziowali:� radosław� Sza-
gun� (Poznań),� cezary� kurowski�
(gdańsk)� i� marcin� olejnik� (Po-
znań).� komisarz: Bartłomiej� woj-
dak�(łódź).

W ostatnim meczu�więcej�pograli�zawodnicy�rezerwowi.
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Księżacy zaczną walkę o utrzymanie
Ostatnie spotkanie rundy za-

sadniczej koszykarze Księżaka 
Syntex Łowicz zagrali w Łowi-
czu. Naszym rywalem był moc-
ny zespół Czarnych Słupsk. Ry-
wal zajmuje w tabeli 4. lokatę 
i był faworytem w starciu z Księ-
żakiem. W meczu w Słupsku 
Czarni wygrali 96:73 i teraz po-
twierdzili swoją wyższość, poko-
nując ekipę trenera Czai 91:76. 

Bardzo ważny mecz dla naszej 
ekipy rozegrano w Pruszkowie. 
Elektrobud-Investment ZB podej-
mował – KKS Polfarmex Kutno 
w pierwszym meczu wygrał 87:82 
i teraz chciał powtórzyć ten wy-
nik. Polfarmex jednak wygrał 
80:55 i naszym rywalem w run-
dzie play-out będzie ZB Prusz-
ków. Dwa pierwsze mecze zagra-
my na wyjeździe. 

FutureNet Śląsk Wrocław oka-
zał się najlepszym zespołem run-

dy zasadniczej w pierwszej lidze 
koszykarzy w sezonie 2018/2019. 
W meczu na szczycie zespół Ra-
dosława Hyżego pokonał ubiegło-
rocznego wicemistrza rozgrywek 
Rawlplug Sokół i tym samym 
zapewnił sobie pierwsze miejsce
w tabeli.

Ciekawie wyglądała walka o 
fi nałową ósemką. Szansę na grę 

w play-off miały drużyny z miejsc 
6-10, a o wszystkim zadecydowała 
ostatnia kolejka. 

GKS Tychy wygrał z WKK 
Wrocław 80:58 i awansował na 
6. pozycję. KK Jamalex Polonia 
1912 Leszno podejmowała Bio-
farm Basket Poznań i nie wyko-
rzystała własnego parkietu. Bio-
farm wygrał 96:86 i awansował do 

„ósemki”, a Polonia pożegnała się 
z play-off. 

KS Górnik Trans.eu Wałbrzych 
podejmował MUKS Energa Ko-
twica 50 Kołobrzeg i też musiał 
wygrać. Zadanie wykonał i zajął 
8. miejsce w tabeli. 

Najłatwiejsze zadanie mia-
ła teoretycznie KS Pogoń Prud-
nik, która na wyjeździe zagrała 
z AZS AGH Kraków. Akademi-
cy sprawili niespodziankę, wygra-
li 76:65 i Pogoń skończyła sezon 
na 10. miejscu. SKK Siedlce za-
grał ostatni mecz z KK Enea Asto-
ria Bydgoszcz i tu niespodzianka 
wisiała w powietrzu. Ostatecznie 
Astoria zapewniła sobie wygraną 
w ostatnich minutach (82:81).

Teraz czas na mecze rundy 
play-off i play-out.  zł

 30. kolejka I ligi koszykówki 
męskiej: kS� księżak� Syntex� ło-
wicz� –� Stk� czarni� Słupsk� 76:91�
(20:21,� 23:23,� 19:28,� 14:19),� gkS�
tychy�–�wkk�wrocław�80:58,�kk�
jamalex� Polonia� 1912� Leszno� –�

Biofarm� Basket� Poznań� 86:96,�
kS� górnik� trans.eu� wałbrzych�
–�mukS�energa�kotwica�50�koło-
brzeg� 70:68,� aZS� agh� kraków� –�
kS�Pogoń�Prudnik�76:65,�Skk�Sie-
dlce�–�kk�enea�astoria�Bydgoszcz�
81:82,� wkS� FutureNet� śląsk� wro-
cław� –� Ptg� rawlplug� Sokół� łań-
cut� 105:71,� elektrobud-investment�
ZB� Pruszków� –� kkS� Polfarmex�
kutno�58:80.�

1.�wkS�FutureNet�śląsk�wrocław�(1) 30 53 2732-2356

2.�kk�enea�astoria�Bydgoszcz�(3) 30 51 2580-2362

3.�Ptg�rawlplug�Sokół�łańcut�(2) 30 51 2572-2425

4.�Stk�czarni�Słupsk�(4) 30 48 2340-2246

5.�wkk�wrocław�(5) 30 46 2321-2393

6.�gkS�tychy�(6) 30 46 2561-2267

7.�Biofarm�Basket�Poznań�(10) 30 46 2330-2339

8.�kS�górnik�trans.eu�wałbrzych�(8) 30 46 2253-2232

9.�kk�jamalex�Polonia�1912�Leszno�(7) 30 45 2406-2354

10.�kS�Pogoń�Prudnik�(9) 30 45 2512-2509

11.�mukS�energa�kotwica�50�(11) 30 43 2434-2469

12.�kkS�Polfarmex�kutno�(13) 30 42 2313-2430

13.�elektrobud-investment�Pruszków�(12) 30 42 2125-2209

14. kS księżak Syntex Łowicz (14) 30 40 2383-2617

15.�aZS�agh�kraków�(15) 30 40 2292-2451

16.�Skk�Siedlce�(16) 30 36 2426-2721

Na walkę utrzymanie�musi�być�pełna�mobilizacja�w�zespole.

koszykówka�|�Zapowiedź�rundy�play-off�i�play-out�w�i�lidze

Księżacy zagrają w Pruszkowie 
W niedzielę, 31 marca zakoń-

czyła się runda zasadnicza w I li-
dze koszykówki. Poznaliśmy już 
pary zespołów, które będą wal-
czyć o mistrza i awans do ekstra-
klasy oraz pary, które będą grać 
o utrzymanie w I lidze. 

Koszykarze Księżaka Syntex 
walkę o pozostanie na zapleczu 
ekstraklasy zaczną w Pruszkowie. 

Początek trudnych zmagań już 
w tę sobotę. Aby wygrać ten bój, 
trzeba zwyciężyć w trzech spotka-
niach. Dwa pierwsze pojedynki 
będą na wyjeździe, potem wraca-
my do Łowicza. W przypadku re-
misu 2:2 decydujący mecz odbę-
dzie się w Pruszkowie. 

W pozostałych parach play-
-out zagrają: Energa Kotwica Ko-

łobrzeg (11) – SKK Siedlce (16) 
i Polfarmex Kutno (12) – AZS 
AGH Kraków (15).

W parach play-off na pewno fa-
worytami będą ekipy z górnej czę-
ści tabeli. FutureNet Śląsk Wro-
cław zagra z Górnikiem Trans.
eu Wałbrzych (8), Enea Astoria 
Bydgoszcz (2) z Biofarmem Ba-
sket Poznań (7), Rawlplug Sokół 

Łańcut (3) z GKS Tychy (6) i STK 
Czarni Słupsk (4) z WKK Wro-
cław (5). Będzie sporo emocji i na 
pewno trochę niespodzianek, bo 
w tym sezonie zmagania w I lidze 
są bardzo wyrównane.  zł

Pary play-off:
 FutureNet śląsk Wrocław (1) 
– Górnik trans.eu Wałbrzych (8)
 enea Astoria Bydgoszcz (2) – 
Biofarm Basket Poznań (7)
 Rawlplug Sokół Łańcut (3) – 
GkS tychy (6)

 Stk Czarni Słupsk (4) – Wkk 
Wrocław (5)
9. i 10. miejsce (koniec sezonu):
 Jamalex Polonia 1912 Leszno 
(9) i Pogoń Prudnik (10)

Pary play-out:
 energa kotwica kołobrzeg 
(11) – Skk Siedlce (16)
 Polfarmex kutno (12) – AZS 
AGh kraków (15)
 elektroud-Investment ZB 
Pruszków (13) – księżak Syntex 
Łowicz (14)

Mykola Dremliuk na początek 
przełamał stołeczną „klątwę”
– relacja z meczu Pelikan – Legia II Warszawa. str. 37

Fanklub Syntex księżak
sprawdził formę
juniorów uMkS księżak Łowicz. str. 39

CZWARtek, 4 kWIetNIA:
 15.00�–�stadion�oSir,�ul.� jana�
Pawła�ii�3;�inauguracja�XXV edycja 
Czwartków Lekkoatletycznych;

PIątek, 5 kWIetNIA:
 17.30�–�ZaZ�ja-ty-my�w�łowiczu,�
ul.�Powstańców�1863�roku�nr�12;�
4. turniej Otwartych Mistrzostw 
Łowicza w szachach błyska-
wicznych na rok 2019;
 19.00� –� Bar� maja� w� łowiczu,�
ul.� Dworcowa� 8;� 30. edycja 
XX Otwartych Mistrzostw Łowi-
cza w dartsie 501 d.o.;

SOBOtA, 6 kWIetNIA:
 9.30� –� SP� 1� w� łowiczu,�
ul.�kaliska�12;�2. turniej z cyklu 
III Robkol-Open 2019 – tempo 
P-10`+5”;
 11.00�–�stadion�ul.� jana�Pawła�
ii�3;�2. kolejka II ligi wojewódz-
kiej piłki nożnej juniorów młod-
szych B2: MukS Pelikan-2003 
Łowicz – GukS Gorzkowice;
 12.30�–�boisko�SP�nr�3�w�łowi-
czu,�ul.�grunwaldzkiej�9;�1. kolej-
ka skierniewickiej ligi piłki noż-
nej okręgowej żaków e1: ukS 
AP Champions-2008 Łowicz – 
GLkS Laktoza Łyszkowice;
 17.00� –� stadion� w� łowiczu,� ul.�
jana�Pawła�ii�3;�1. kolejka mecz 
piłki nożnej o mistrzostwo Re-
tro Ligi: WkS 10 PP Łowicz – 
LkS Lechia Lwów Dzierżoniów;
 18.30�–�orlik�w�łowiczu,�ul.�Boli-
mowska�15/19b;�2. kolejka łódz-
ka ligi piłki nożnej okręgowej 
orlików młodszych e2: MukS 
Pelikan-2009 Łowicz – ukS 
Mazovia tomaszów Mazowiec-
ki;�

NIeDZIeLA, 7 kWIetNIA:
 11.00� –� stadion� w� łowiczu,�
ul.� jana� Pawła� ii� 3;� 3. kolejka 
II ligi wojewódzkiej piłki nożnej 
trampkarzy C1: MukS Peli-
kan-2004 Łowicz – MkP Boru-
ta Zgierz;
 11.15� –� stadion� w� łowiczu,�
ul.�Starzyńskiego�6/8;�21. kolejka 
III ligi piłki nożnej – grupa I: kS 
Pelikan Łowicz – RkS Lechia 
1923 tomaszów Mazowiecki;
 16.30� –� orlik� w� łowiczu,�
ul.� Bolimowska� 15/19b;� 1. ko-
lejka skierniewickiej ligi piłki 
nożnej okręgowej orlików 
młodszych e2: ukS Soccer 
kids-2009 Łowicz – LZS Mu-
skador Wola Pękoszewska;

PONIeDZIAŁek, 8 kWIetNIA:
 10.00�–�orlik�w�łowiczu,�ul.�Bo-
limowska� 15/19b;� Powiatowa 
Licealiada Szkolna w piłce noż-
nej dziewcząt;

WtORek, 9 kWIetNIA:
 10.00�–�orlik�w�łowiczu,�ul.�Bo-
limowska� 15/19b;� Powiatowa 
Licealiada Szkolna w piłce noż-
nej chłopców.  Gogo


